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سرمقاله

اصلاح شیوه و روحیه کار در ایران
« بسیج ، پیشرو  در خدمت و امید آفرینى »

با رعایت فاصله اجتماعى ، ماسک زدن ، شستشوى مرتب 
دستها به کادر درمانى و خودمان خدمت کنیم.

روحیه و روش بسیجى در مسیرمبارزه با ویروس 
کووید 19

با گرامیداشت هفته «بسیج» دولت به عنوان قوه مجریه 
وظیفه برنامه ریزي و اجراي برنامه هاي تهیه شده براي اداره و 
سازندگی کشور به عهده دارد . البته مجلس هم بعنوان وکیــل 
ملت حق بررسی و تصویب و نظارت بر حسن اجـــرا را بعهده 
دارد . اما بحث مــــا مربوط به بررسی روابط این دو قوه نیست، 
بلکه اصلاح نظام اداري و اجـــرایی کشور در جهت پیشبرد 
اهداف مفاد اقتصاد مقاومتی ، رونق تولید ،   جهش تولید ، که  

بسیج ، پیشرو  در خدمت و امید آفرینى است 
ادامه در صفحه آخر

مهد    ى میرحید    رى
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

در آستانۀ میلاد پر خیر و برکت پیامبر گرامى اسلام، 
حضرت محمــد (ص)، مهندس عظیمیان، مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه، از طریق صفحۀ اختصاصى این 
شرکت در آپارات با مدیران و کارکنان آن گفت وگو کرد.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه ضمن تبریک این 
ایام گفت: اینکه همچنان به دلیل شرایط خاص موجود و 
رعایت پروتکل هاى بهداشتى ویروس کرونا امکان حضور 
در همۀ بخش ها وجود ندارد بســیار باعث تأسف است. 
امیدوارم به برکت ایام عزیز میلاد خاتم پیامبران، محمد 
مصطفى (ص) که رحمۀللعالمین هستند، این بیمارى 
هرچه زودتر از جهان رخت بربندد و سلامتى و آرامش به 

خانواده ها بازگردد.
مهنــدس عظیمیــان در ادامه، ضمن تشــریح 
دستاوردهاى شرکت در سال جارى گفت: فولاد مبارکه 
از آغاز شیوع ویروس کرونا و به طور مشخص از ابتداى سال 
جارى، مجددا مورد تحریم هــاى ظالمانه و یک جانبۀ 
آمریکا قرار گرفت و به همیــن دلیل در حوزة صادرات 
محصولات، تأمین کالاها و تجهیزات موردنیاز و همچنین 
جابه جایى  ارز    با مشکلات جدى ترى روبه رو شد. این 
در حالى است که شیوع ویروس کرونا نیز این شرکت را 
همانند تمامى فولادسازان جهان با مشکلات عدیده اى 
مواجه ســاخت. بااین حال شاهد بودیم که با عنایت به 
شــرایط اقتصادى کشور و اهمیت تولید که بارها مورد 
تأکید مقام معظم رهبرى نیز قرار گرفته است، مدیریت 
شرکت با تعهد و دقت بیشتر به امر تولید همت گماردند.

وى تصریح کرد: اگرچه به طور میانگین از حدود 60 
درصد مناطق کشــور براى فولاد مبارکــه مواد اولیه و 
قطعــات و براى حدود 100 درصد مناطق کشــور نیز 
محصــولات فولاد مبارکه ارســال مى شــود و این امر 
مى توانست از لحاظ شیوع ویروس کرونا مشکلات خاصى 
ایجاد کند، امــا با تلاش و زحمت همۀ همکاران و کادر 
ایمنى و بهداشــتى شرکت، این شرایط سخت تاکنون 
به خوبى مدیریت شــده اســت تا چرخ تولید شرکت 
همچنان در حال گردش باشد و کشور از نظر ورق هاى 

فولادى با مشکل مواجه نشود.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در ادامه خاطرنشان 
کرد: استاندار محترم اصفهان نیز در گزارش خود به دولت، 
از فولاد مبارکه به عنوان یکى از شرکت هاى سرآمد یاد و 
اعــلام کرده اســت که این شــرکت بــا رعایت کامل 
شــیوه نامه هاى بهداشــتى اجازه نداده در روند تولید 

کوچک ترین وقفه اى ایجاد شود.
وى در همین خصوص خاطرنشــان کرد: از زمان 
شیوع ویروس کرونا، تولید بسیارى از فولادسازان با کاهش 

قابل ملاحظه اى مواجه شده، اما خوشبختانه فولاد مبارکه 
به عنوان یکى از فولادسازان مطرح بین المللى افزایش 

تولید نیز داشته است.
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه، ضمن قدردانى از 
عملکرد مدیران و کارکنان شرکت در این شرایط خاص 
گفت: بدون شــک، در این مسیر، همراهى مسئولین 
منطقه و اســتان، نمایندگان محترم مجلس شــوراى 

اسلامى و مسئولین وزارت صمت قابل تقدیر است.
وى در بخش دیگرى از ســخنان خود با اشاره به 
اهمیت توجه هرچه بیشتر به معیشت کارکنان خاطرنشان 
کرد: با مذاکرات به عمل آمده در این خصوص، تمهیدات 
لازم در دستور کار قرار گرفته تا کارکنان با آسودگى بیشتر 
به کار و تلاش در راه شکوفایى هرچه بیشتر اقتصاد کشور 

ادامه دهند.
بخش دیگرى از سخنان مدیرعامل فولاد مبارکه در 
این گفت وگوى زنده، به تعهدات فولاد مبارکه در زمینۀ 
مســئولیت هاى اجتماعى اختصاص یافت. وى در این 
خصوص اظهار کرد: این شرکت در هیچ مقطعى نسبت 
به مسائل و مشکلات جامعه بى اعتنا نبوده، از جمله زمانى 
که سیل در بخش هاى مختلف کشــور جارى شد و یا 
هم اکنون که شــیوع ویروس کرونــا موجبات رنجش 

هم وطنان را فراهم آورده است.
مهندس عظیمیان در همین زمینه گفت: تاکنون 
فولاد مبارکه با صرف بودجه اى بالغ بر 70 میلیارد تومان، 
بیمارستان ها و شبکۀ بهداشت را یارى کرده است. علاوه 
بر این، با همکارى دانشگاه علوم پزشکى، اکسیژن بسیارى 
از بیمارستان هاى تحت پوشش این دانشگاه را در استان 
اصفهان و بسیارى از اســتان هاى کشور، تا پایان سال 
جارى، به ارزش بیش از 72 میلیارد تومان تأمین کرده 
اســت. در این شــرکت عقیده بر این است که کمک به 
هم وطنان در این شرایط بحرانى خدمتى بى منت از سوى 

فولاد مبارکه است.
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه، توجه این شرکت 
به توسعۀ ورزش استان را از دیگر برنامه هاى این شرکت 

در حوزة مسئولیت هاى اجتماعى دانست و اضافه کرد: در 
نظر است با حمایت بیشتر از باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان 
در همۀ رشته هاى ورزشى، به ویژه فوتبال، استان اصفهان 
را در کشف استعدادهاى نو و به دست آوردن افتخارات 
بیشتر یارى کنیم تا این باشگاه همچنان در توسعۀ ورزش 
استان و کشور مؤثر واقع شود. این در حالى است که باشگاه 
نیز خود را به علــم روز مجهز کرده و در اقدامى مفید از 

اپلیکیشنى به نام «باسا مدیا» رونمایى کرده است.
عظیمیان در ادامه به دو پروژة بزرگ و مهم در دست 
اقدام فولاد مبارکه اشاره کرد و گفت: فولاد مبارکه براى 
حفظ ســهم خود در تولید فولاد کشــور و براى اینکه 
همچنان به عنوان سازمانى موفق در میان شرکت هاى 
فولادساز جهانى مطرح باشد، اجراى دو پروژة بسیار مهم 
نورد گرم شــمارة 2 و طرح تحول دیجیتال را در دستور 
کار خود قرار داده است. براى اجراى پروژة نورد گرم شمارة 
2 تیمى ده نفره از بهترین کارشناسان و مهندسان شرکت، 
در سخت ترین شرایط و قرنطینۀ کامل، در حال مذاکره 
با پیمانکاران و سازندگان داخلى و خارجى هستند تا این 
مأموریت خطیر را انجام دهند. بر اساس پیش بینى ها، 
پروژة نورد گرم شمارة 2 تا سه سال دیگر به بهره بردارى 
خواهد رسید و کشور را از واردات ورق بى نیاز خواهد کرد. 
همچنین با بهره بردارى از این ابرپروژه، یک میلیون تن 
ورق مازاد بر مصرف داخلى تولید خواهد شــد.  در این 
حالت، با کوتاه شدن دست واسطه ها، بازار سیاه و التهاب 
بازار از بین خواهد رفت و زمینۀ ایجاد ارزش افزودة بیشتر 

و صادرات نیز فراهم خواهد شد.
وى در خصــوص دیگر پروژة عظیم فولاد مبارکه 
گفــت: تحول دیجیتــال و به کارگیرى نســل چهارم 
تکنولوژى در این شــرکت از دیگر پروژه هاى در دست 
اجراى این شــرکت است که از پنجم مردادماه سال 95 
آغاز شده است. این طرح که در هیچ یک از سازمان هاى 
کشور، به طور جامع و یکپارچه، پیاده سازى نشده است، 
موجبات مدیریت و ادارة هوشمند فولاد مبارکه را فراهم 
خواهد کرد و در نهایت باعث افزایش بهره ورى و ارزش 
سهام سهامداران مى شود. با اجراى این طرح فولاد مبارکه 
همچنان به عنوان سازمانى جهان تراز مطرح خواهد بود. 
به خاطر داشته باشیم اجراى این دو پروژة بزرگ همدلى 

همۀ همکاران و مدیران سازمان را مى طلبد.
وى در پایان اظهار امیدوارى کرد در نیمۀ دوم سال 
جهش تولید نیز مدیران و کارکنان در سلامتى کامل با 
همدلــى و همکارى هرچه بیشــتر و بــا رعایت کامل 
شیوه نامه هاى بهداشتى و فاصله گذارى هاى اجتماعى 

برنامه هاى شرکت را محقق سازند.

مدیرعامل فولاد مبارکه مطرح کرد:

حفظ جایگاه جهانى فولاد مبارکه با اجراى 
طرحهاى نورد گرم شمارة 2 و تحول دیجیتال

سرمقاله

یک جهان منتقمت خواهد بود

انتـقام سخـت
سالگرد شهید مقاومت نزدیک است

شهید سلیمانى 
چهره بین المللى مقاومت است

و همه دلبستگان مقاومت
خوانخواه او هستند

سوف ینتقم لک عالمَ بأکمله
AN ENTIRE WORLD
WILL AVENGE YOU 



خبـــــر

ماجــراى مصوبه یارانه بــراى تامین 
کالاهــاى اساســى همچنان ادامــه دارد؛ 
مصوبــه اى که مجلــس یازدهم بــا وجود 
مخالفت ها بر سر منابع پیش بینى شده براى 
اجراى طرح، بر آن صحه گذاشــتند اما در 
همین نقطه با ایراد شــوراى نگهبان روبه رو 
شد. دیروز اما رئیس مجلس در نشستى اعلام 
کرد که مجلس دو منبع جدید براى طرح در 
نظر دارد. بر اساس اظهارات قالیباف، پیشنهاد 
مجلس درنظر گرفتــن منابع مالى از محل 
افزایــش کارمــزد تراکنش هــاى بانکى و 
همچنین منابع گمرکى است. دو منبعى که 
البته جدید نیســت و پیــش از این ازجمله 
پیشــنهادهاى مجلســى ها بود اما دولت 

مخالفت خود را با آنها نیز اعلام کرده بود.
طرح یارانه براى کالاى اساسى همان 
طرحى اســت که در نگارش اولیه، قرار بود 
کوپن 6 ماهه براى تامین کالاى اساسى 60 
میلیون ایرانى برقرار کند اما جزئیات آن به 
ویژه منابع اجــراى طرح آن چنان غیرقابل 
تحقق بود که مجلس پیش از بررسى جزئیات 
طرح در صحن علنى، ناچار به اصلاح آن شد. 
اصلاحى که نه تنها در منابع رخ داد، بلکه از 
مصارف غیر کوپنى این طرح هم کاســت. 
همچنین از کوپن 6ماهه هم به یارانه نقدى 

رسید.
اگرچــه در طــرح اولیــه مجلــس 
مى خواســت منابع را از دو محل اصلاحى 
قانون بودجه 99 یعنى از «محل فروش اموال 
و واگــذارى دارایى هــاى دولت» و «حذف 
برخى مصارف جدول تبصره 14 نظیر عوارض 

بر ارزش افزوده فرآورده هاى نفتى، عوارض 
بر ارزش افزوده برق، سهم شرکت ملى نفت 
و...» تامیــن کند امــا در نهایت، با مخالفت 
دولت، منابــع اجراى این طــرح 30 هزار 
میلیارد تومانى را تغییر داد. مصوبه مجلس 
دولت را مکلف مى کرد که تنها از محل فروش 
اموال و دارایى هاى خود به 60 میلیون ایرانى 
به مدت 6 ماه یارانه تامین کالاى اساســى 
بدهد. البته تحقق این منبــع هم با تردید 
روبه رو بود به نحــوى که در همین مصوبه، 
مجلس دولــت را مختــار به اســتفاده از 
تنخواه گــردان خزانه براى تامین کســرى 
هزینه هاى این طرح کرد. با این حال، شوراى 
نگهبــان هم این منبع را نیز محل اشــکال 
دانست؛ درست به همان دلیل که دولت با آن 
مخالفت داشت. دولتى ها منابع را قابل تحقق 
نمى دانستند و شــوراى نگهبان نیز طرح را 
داراى بار مالى براى دولت تشــخیص داد و 
ایراد اصل 75 قانون اساسى را براى این طرح 

عنوان کرد.
حالا مجلسى ها باید طرح را براى تامین 
نظر شوراى نگهبان اصلاح کنند تا بتوانند مهر 
تایید این شورا را بگیرند. رئیس مجلس در 
شــوراى هماهنگى کمیسیون ها و اعضاى 
هیات رئیسه درباره ایرادات شوراى نگهبان به 
این طرح تاکید کرد: بایــد اولین کارى که 
مجلس انجام دهد، طرح را به گونه اى بنویسد 
که شوراى نگهبان از نظر شرع و قانون اساسى 
مغایرتى اعلام نکند و از ســوى دیگر ما باید 
مسیر هاى پیگیرى خودمان را در اجراى این 

امر دنبال کنیم.

قالیباف تصریح کرد: در جهت قانونى 
کردن طرح تامین کالا هاى اساسى باید منابع 
جدیدى را به دولت جهت اجرا اعلام کنیم که 
به نظــر مجلس موضــوع تراکنش ها و نیز 
گمرك از منابعى است که مى توان به عنوان 
درآمد هاى جدید دولت بــراى اجراى این 

طرح پیشنهاد داد.
مجلــس پیــش از ایــن و در جریان 
رایزنى هاى دولت و مجلس بر سر جزئیات این 
طرح، این دو منبع را پیشنهاد داده بود؛ اما با 
مخالفت دولت روبه رو شد. حتى على ربیعى 
سخنگوى دولت هم در یکى از نشست هاى 
خبــرى خود به ایــن منابع انتقــاد کرد و 
راهکارهــاى مجلــس براى تامیــن منابع 
موردنیاز اجراى طرح مذکور را کارشناسى 
نشــده و به ضرر مردم دانست. او در نشست 
خبرى ششــم آبان ماه امســال گفته بود: 
«نماینــدگان گفتند از تراکنش هاى بانکى 
پول بردارید، همین مانده که مردم پول هاى 

خود را از بانک بیرون بکشند.»
البته پیشــنهاد اولیــه مجلس براى 
افزایش تراکنش هاى بانکى، وضع عوارض بر 
نقل و انتقالات تراکنش هاى بانکى بالاى 10 

میلیون تومان بود که دولت با آن مخالف بود. 
اما 4 روز بعد از اظهارات ربیعى، بانک مرکزى 
بخشنامه افزایش کارمزد تراکنش هاى بانکى 
از ابتداى آذر ماه را صادر کرد که مورد انتقاد 
نمایندگان حامى طرح تامین کالاى اساسى 

نیز قرار گرفت.
منبع دیگر پیشــنهادى مجلس براى 
اجراى این طرح، محاســبه حقوق ورودى 
کالاى وارداتى بر اساس ارز نیمایى به جاى 
ارز 4200 تومانى است. آنها بر این باورند که 
این منبع شــاید به تنهایى بتواند 80 درصد 
کل منابع درآمدى مــورد نیاز براى طرح را 

تامین کند.
البته محمد دهقان عضو شوراى نگهبان 
که خود سابقه نمایندگى مجلس را دارد در 
گفت وگویى با برنامه تهران بیست شبکه پنج 
سیما، درباره پیشنهادهاى مجلسى ها براى 
منابع این طرح گفت: یک پیشنهاد هم جدید 
مطرح شده که در شوراى نگهبان قابل قبول 
است، به این معنى که یک منبع مالى مطمئن 
باشد؛ چراکه طرح نباید فقط روى کاغذ بیاید، 
بالاخره وقتى قانونى تصویب مى شــود باید 
اجرا شــود و توقع ایجاد مى کنــد. از این رو 
پیشــنهادها روشن اســت و مى شود با این 

پیشنهادها مساله را به مرحله اجرا رساند.
بــا همه آنچه گفته شــد، باید دید که 
کمیسیون برنامه و بودجه به عنوان کمیسیون 
اصلى در بررسى این طرح، کدام منابع را براى 
اجراى طرح کالاى اساســى به صحن علنى 
پیشنهاد مى دهد و نمایندگان چه تصمیمى 

در این زمینه مى گیرند.

دو منبع جدید براى یارانه سوم

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت: امروز پس از 40 
سال ارزش کار امام راحل در مورد بسیج را متوجه مى شویم و 
معتقدیم باید خروجى ما معراجى شود زیرا نظام تربیتى ما نظام 
تربیتى عاشورایى است و شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانى یکى 
از خروجى هاى همین بسیج در دوران انقلاب اسلامى بود و هنر 
ماست که نظام تربیتى را در بین همه مردم به سمت معراجى 

کردن افراد سوق دهیم
ســردار حسین معروفى در نشست خبرى هفته بسیج با 
گرامیداشت یاد شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانى گفت : شهید 
حاج قاســم ســلیمانى فرهنگ بســیج را در خارج از مرزها و 
جغرافیاى ایران اســلامى عملیاتى کــرد و جبهه مقاومت در 
سراسر عالم تشکیل شد که تفکر بسیجى امروز مختص ایران 

نیست و هر آزادیخواهى در جهان بسیجى است.

وى افزود : هیچ بن بســتى براى بســیج وجــود ندارد و 
بسیجیان ما طى 8 ســال دفاع مقدس کربلا و عاشورا را تکرار 
کردند و سبقت در جان دادن در راه خدا و مسابقه در جهاد فى 
سبیل االله فرهنگ بسیج است که این فرهنگ جنگ تحمیلى 

را به پیروزى رساند.
فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان تاکید کرد : اینگونه نیست 
که هر که در بسیج ثبت نام کرد، بسیجى است بلکه هر که فرامین 
امامین انقلاب را عملیاتى کند و تکیه گاه مردم شود، بسیجى 

است و بسیجى بودن به داشتن پرونده در بسیج نیست.
معروفى با تاکید بر این که عملیاتى کردن گام دوم انقلاب 
اسلامى با تفکر بسیجى محقق خواهد شد،ادامه داد: در بسیج 
معتقدیم خروجى ما باید معراجى شود . فکر بسیجى استفاده از 
توان داخلى و تکیه بر ظرفیت هاى داخلى است ، بسیج ناموس 
پرست است و جانش را براى دفاع از ناموس ایرانى مى دهد اما 

اجازه پیشروى دشمن را نخواهد داد.
معروفى ادامه داد: بســیج در کنار مردم است و در استان 
کرمان دیدیم چگونه بسیجیان در بحث مقابله با کرونا پاى کار 
آمدند که توزیع کمک مومنانه بخشى از فعالیت هاى بسیج در 

این ایام بود.
برنامه هاى هفته بسیج در کرمان

وى با اعلام شعار امسال هفته بسیج مبنى بر “ بسیج پیشرو 

در خدمت و امید آفرین“، تاکید کرد: در همین باره 600برنامه 
در سطح استان پیش بینى کرده ایم که این برنامه ها از 30آبان 

به مدت یک هفته برگزار خواهد شد.
فرمانده ســپاه ثاراالله استان کرمان گفت: اداى احترام به 
شهدا، دیدار با نماینده ولى فقیه در استان و ائمه جمعه سراسر 
اســتان، برگزارى مراســم بزرگداشــت شــهداى سلامت و 
جانباختــگان کرونا، اجراى طرح جهادگران ســلامت، اعزام 
گروه هاى پزشــکى به مناطق محروم، اهــداى خون، برپایى 
ایســتگاه صلواتى ســلامت محور، آیین بزرگداشت شهداى 
سلامت و تقدیر از جامعه سلامت و برگزارى مراسم اختتامیه 

جشنواره مقاومت از برنامه هاى این هفته خواهد بود .همچنین 
برگزارى جشنواره مجازى جهادگران علم و فن آورى، اجراى 
طرح نذر هوشــمند و اهداى تبلت و گوشى هوشمند به دانش 
آموزان نیازمند، ارائه خدمات مومنانه و … از جمله برنامه هاى 

هفته بسیج در استان کرمان است.
معروفى برگزارى کارگاه هاى کاهش آسیب هاى اجتماعى، 
طرح ازدواج آسان و توزیع جهیزیه، رونمایى از 8گردان  کوثر، 
افتتاح مرکز مشاوره سردار سلیمانى، افتتاح 529پروژه عمرانى، 
اقتصــادى و … با اعتبارى بالغ بر 16میلیــارد تومان، آزادى 
زندانى هــاى جرائم غیرعمد، پویش دیدار با فرزندان شــهدا، 
رونمایى از یادمان هاى شهید حاج قاسم سلیمانى، سرکشى از 
خانواده هاى شــهدا و ایثارگران بسیجى اســتان، آغاز طرح 
صنعت یار، رونمایى از کارت ایثار، برگزارى یادواره شهداى مدافع 
حرم، افتتاح پایگاه گلزار شهدا، افتتاح لشکر وابستگان به حاج 
قاسم سلیمانى از دیگر برنامه هاى هفته بسیج اعلام کرد. فرمانده 
ســپاه ثاراالله اســتان کرمان درپایان گفت : شهید حاج قاسم 
سلیمانى دلش مى خواست لشــکر ثاراالله دوران دفاع مقدس 
دوباره دور هم جمع شوند و لشکر پیشکسوتان دفاع مقدس در 
این راستا تشکیل شده و تمام رزمندگان لشکر 41 ثاراالله عضو 
آن هستند که یکى از اهداف تشکیل لشکر وابستگان حاج قاسم 

ترویج مکتب شهید سلیمانى است.

ســردار سلامى: اگر کســانى بخواهند 
منافع این ملت و کشور بزرگ را تهدید کنند 
مطمئناً نقطه امنى در سیاره زمین نخواهند 

داشت.
به گزارش خبرگزارى صدا وسیما مرکز 
خلیج فارس سردار سرلشکر پاسدارحسین 
سلامى در مراسم الحاق اقیانوس پیماى شهید 
رودکى به نیروى دریایى سپاه در بندرعباس 
افزود: خلیــج فارس نقطــه تلاقى مواجهه 
قدرت ها با یکدیگر و منطقه راهبردى اقتصاد 
جهانى است و جمهورى اســلامى ایران در 
تامین این پهنه دریایى تعیین کننده اقتصاد 
جهانى نقش ممتاز و منحصر به فرد خود را به 

خوبى ایفا کرده است.
فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب 
اســلامى این رخداد مهم را رقم زننده روزى 
فراموش ناشــدنى و تاریخى بــراى این نیرو 
توصیف و تصریح کرد: اطمینان داریم آنچه 
امروز در نیروى قدرتمند و مستحکم دریایى 
ســپاه اتفاق مى افتد، امتداد نــگاه عمیق و 
راهبردى رهبــر معظم انقلاب اســلامى و 
فرماندهــى کل قوا حضرت آیت االله العظمى 

امام خامنه اى (مد ظله العالى) است.
بیشتر بخوانید: الحاق 188 فروند پهپاد 

و بالگرد به نیروى دریایى سپاه
وى با تاکید بر اینکه رهبر معظم انقلاب 
اسلامى منطق ایســتادگى، مقاومت، دفاع 
اطمینان بخــش و ثبات قــدم را در مقابل 
دشمنان بزرگ ترسیم کرده اند، گفت: معظم 
له به ما آموخته اند که نقشه راه امنیت، اقتدار 
و استقلال کشور از مســیر قوى شدن عبور 
مى کند؛ این منطق در جامعه ما جریان داشته 
و ایران اســلامى امروز نشــانه و مظهر اراده 

شکست ناپذیر ملتى بزرگ برابر فشار هایى در 
مقیاس و گستره جهانى است.

سردار ســلامى افزود: جهانیان مدیون 
نظام مقدس ما و دریادلان با اراده و بلند همت 
و سرافراز این سرزمین هستند که این گستره 
عظیم دریایى را تا به امروز امن کرده اند و این 

راه با اقتدار ادامه دارد.
فرمانده کل سپاه در ادامه با تاکید بر اینکه 
براى دفاع از امنیــت و منافع حیاتى خود به 
جغرافیایى خاصى محدود نمى شویم، گفت: 
اگر کسانى بخواهند منافع این ملت و کشور 
بزرگ را تهدید کنند مطمئناً نقطه امنى در 

سیاره زمین نخواهند داشت.
سرلشکر سلامى با بیان اینکه نیازمند این 
هستیم که ما به ازاى هر اندیشه و تفکر دفاعى 
را روى زمین ایجاد کنیم، اظهار کرد: وقتى از 
نگاه و افق بلند دیدمان به دور دست صحبت 
مى کنیم نیازمند آن هســتیم که ابزار هاى 

متناسب با آن را هم داشته باشیم؛ بار ها اعلام 
کرده ایم راهبرد ما همواره دفاعى است.

راهبرد ما صلح و دوستى همراه با امنیت 
همگانى است/اقیانوس پیماى شهید رودکى 

به انواع سلاح ها تجهیز شده است.
دریادار پاسدار علیرضا تنگسیرى فرمانده 
نیروى دریایى سپاه نیز در این مراسم با تاکید 
بر اینکه راهبرد ما صلح و دوســتى همراه با 
امنیت همگانى اســت، گفت: دراین راهبرد 
امنیت در مقابل امنیــت و تهدید در مقابل 
تهدید است. امنیت خریدنى نیست و صرفاً در 
سایه صلح و احترام متقابل به منافع یکدیگر 
حاصل خواهد شــد. وى از شهید رودکى به 
عنوان یکى از دریادلان سپاه که نقش مهمى 
در ارتقاى توان شناورى داشت یاد کرد و گفت: 
امروز شاهدیم نام شهداى تاریخ ساز و جاودانه 
ما بر روى شناورى راهبردى گذاشته شده و 
دریا ها و اقیانوس ها را شکافته و پیش خواهد 

رفت.
فرمانده نیروى دریایى ســپاه با تاکید بر 
اینکه دفاع از کیان اسلام مرز نمى شناسد، گفت: 
به فرمــوده فرماندهى معظــم کل قوا نیروى 
دریایــى یک نیــروى راهبردى اســت و مرز 
نمى شناسد؛ قوانین دریا ها این اجازه را به نیروى 
دریایى مى دهد تا 12 مایلى هر کشورى حضور 
پیدا کند؛ ما اعتقادمان این اســت که در کنار 
برادران عزیزمان در نیروى دریایى ارتش براى 
برقــرارى امنیت آب هاى فرادســت یا فراتر از 
مرز ها در اقیانوس، سیادت دریایى داشته باشیم.

وى افزود: سیادت دریایى امروز حق ما و 
هر کشورى است. حضور و ماموریت هاى ما در 
فراساحل واقیانوس هند حق ما و تحقق آن به 

معناى سیادت دریایى است.
دریادار تنگسیرى با بیان اینکه آموخته 
ایم براى ایجاد امنیت و قوى شدن باید روى 
پاى خودمان بایستیم، گفت: ابتدا باید به خدا 
و ســپس به خود متکى باشیم؛ ما از اندیشه، 
خلاقیت و ابتکار براى ساخت تجهیزات مدرن 
و پیشرفته در کنار معنویت استفاده کردیم. 
قوى شدن راه ما است و این مسیر نورانى را با 

قدرت ادامه خواهیم داد.
فرمانده نیروى دریایى سپاه از اقیانوس 
پیماى شهید رودکى به عنوان شناورى که به 
انواع سلاح ها تجهیز شده است نام برد و گفت: 
این شناور سنگین پیام آور صلح و دوستى و 
برادرى و امنیت است؛ قابل قبول نیست که 
کشــتى هاى تجارى و نفتکش هــاى ما در 
دریا هاى آزاد مورد تهدید قرار گیرند یا اتفاقى 
براى امنیت آن هــا بیفتد. تامین امنیت این 
کشــتى ها به عهده ما است و با اقتدار آن را به 

انجام مى رسانیم.

فرمانده کل سپاه: در دفاع از امنیت به جغرافیاى 
خاصى محدود نمى شویم

روحانى: اقدامات حمایتى براى اقشار 
آسیب پذیر در نظر مى گیریم

رییــس جمهورى بــا بیان 
اینکــه با توجه بــه اهداف لایحه 
بودجه 1400 و برنامه ریزى انجام 
شــده، وضعیت اقتصــادى رو به 
بهبود و رونق قرار خواهد گرفت، 
گفت: براى اقشار آسیب پذیر که 
تعطیلى، کسب و کار آنان را دچار 
آســیب خواهد کــرد، اقدامات 

حمایتى در نظر خواهیم گرفت.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانى ریاست جمهورى، 
یکصد و هشــتاد و دومین جلسه ستاد هماهنگى اقتصادى به 
ریاســت حجت الاسلام والمسلمین حســن روحانى رییس 
جمهورى برگزار شد و در ادامه مباحث جلسه گذشته، رییس 
ســازمان برنامه و بودجه گزارشى از روند آماده سازى و نهایى 

شدن لایحه بودجه سال 1400 ارائه کرد.
رییس جمهورى با تاکید بر اولویت تدوین لایحه بودجه 
براساس واقعیت هاى اقتصادى و در عین حال تداوم برنامه هاى 
توسعه کشور، رشد و رونق تولید و ایجاد گشایش در معیشت 
مردم و اقشار کم برخوردار گفت: مقاومت ملت ایران در بیش از 
دو سال و نیم جنگ اقتصادى بى سابقه با دشمنان قسم خورده 
به ثمر نشسته اســت و زمینه هاى بهبود در شرایط اقتصادى 
مردم فراهم شده است و با وجود لطمات و صدمات سختى که 
به اقتصاد کشور وارد شد، دولت با حمایت و همکارى مردم اجازه 

نداد تحریم کنندگان به اهداف شوم خود برسند.
روحانى ادامه داد: از ایــن نظر با عنایت به اهداف لایحه 
بودجه ســال آینــده و با برنامه ریزى هایى که انجام شــده، با 
امیدوارى مى توانیم اعلام کنیم وضعیت اقتصادى کشور رو به 

بهبودى و رونق قرار خواهد گرفت.
رییس جمهورى پس از گزارش کارگروه اقتصادى کرونا 
درخصوص وضعیت اقتصادى و مشکلاتى که در اثر تعطیلى ها 
براى برخى از مشــاغل و کســب و کارها در دور جدید اعمال 
محدودیت هاى شــدید ایجاد خواهد شد، با اشاره به ضرورت 
اعمال این محدودیت ها با هدف حفظ جان و ســلامت مردم 
اظهارداشت: بى تردید در مسیر اجراى این محدودیت ها افراد 
کم برخوردار با مشــکلاتى روبرو خواهند شد از این رو با وجود 
همه مشکلات و مضایقى که همه مردم شریف از آنها آگاهند، 
دولــت تصمیم گرفته اســت براى گروه هاى هدف و اقشــار 
آسیب پذیر که در اثر تعطیلى کســب و کار آنان دچار آسیب 

خواهند شد، اقدامات حمایتى را در نظر بگیرد.
روحانى به ســازمان برنامــه و بودجه ماموریــت داد با 
هماهنگى با وزارت تعــاون و بانک مرکزى درخصوص تامین 

اعتبارات مورد نیاز این خانوارها اقدام کند.

فرمانده نیروى هوافضاى سپاه:
انتقام ترور حاج قاسم از امریکا حتمى 

و قطعى است
فرمانده نیــروى هوافضاى 
سپاه پاســداران انقلاب اسلامى 
انتقام از اقدام امریکا در ترور سردار 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانى 

را حتمى و قطعى دانست.
به گزارش اعتبــار به نقل از 
سپاه نیوز، عصر دیروز جمعه عناد 
سعدون، وزیر دفاع جمهورى عراق 
همراه با سرلشکر شهاب جاهد على زنگنه فرمانده نیروى هوایى، 
سرلشکر معن زید ابراهیم الســعدى فرمانده پدافند هوایى و 
سرلشکر سمیر زکى حسین فرمانده هوانیروز ارتش این کشور 
با حضور در پارك ملى فناورى نیروى هوافضاى سپاه با سردار 
سرتیپ پاسدار امیرعلى حاجى زاده دیدار و از نمایشگاه دائمى 
دستاورد ها و توانمندى هاى راهبردى این نیرو نیز بازدید کردند.

فرمانــده نیروى هوافضاى ســپاه در این دیــدار با ابراز 
خرسندى از حضور هیئت عالیرتبه عراقى در ایران و بازدید از 
نمایشگاه دستاورد ها و توانمندى هاى نیروى هوافضاى سپاه 
گفت: این دســتاورد ها که در حوزه هاى پهپادى، موشــکى، 
پدافندى، پروازى، رادارى و فضایى حاصل شده است، محصول 
تلاش هاى جوانان و نخبگان کشور بوده و به صورت کاملاً بومى 
رقم خورده اســت. وى با اشــاره به اهمیت توسعه و گسترش 
همکارى هاى دفاعى، آموزشى و تبادل تجارب بین دو کشور، 
لزوم توجه به راهبرد ها و نقشه هاى پلید دشمنان امت اسلامى 
به ویژه رژیم تروریستى امریکا براى منطقه از جمله کشور عراق 
را مهم ارزیابى کرد و افزود: امریکا همواره در پى چاه هاى نفت 

و تجزیه عراق و تفرقه بین ملت و مسئولان این کشور است.
ســردار حاجى زاده همکارى هاى آموزشى، عملیاتى و 
مستشارى ســپاه با ارتش عراق طى دوران مبارزه با داعش و 
تروریسم تکفیرى در این کشور را تعیین کننده و سرنوشت ساز 
توصیف و تصریح کرد: جمهورى اسلامى ایران، دوست دوران 
سخت ملت عراق بوده و همواره به یکپارچگى و قدرتمندتر شدن 
این کشور مى اندیشد. فرمانده نیروى هوافضاى سپاه همچنین 
انتقام از اقدام امریکا در ترور ســردار سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانى را حتمى و قطعى دانست و خاطرنشان کرد: ملت ایران 
و عراق هیچ گاه فراموش نمى کنند که امریکاى تروریست حاج 
قاسم سلیمانى را که مهمان شــما و در خانه شما بود، شهید 
کردنــد و نباید فراموش کنیم که قهرمان ملى عراق ابومهدى 

المهندس را امریکا شهید کرد.
جمعه عناد ســعدون، وزیر دفاع جمهــورى عراق نیز با 
قدردانى از یارى بخشــى ایران به مبارزه ارتش و ملت عراق با 
تروریســم داعش گفت: عراق هیــچ گاه حمایت هاى برادرانه 
جمهورى اسلامى ایران از عراق در مقابله با داعش را فراموش 
نخواهد کرد و امیدواریم با توســعه همکارى ها و مناســبات 
فى مابین توانمندى هاى نیرو هاى مســلح عراق براى مقابله با 

دشمنان استقلال، امنیت و آرامش این کشور تقویت شود.
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هفته نامه اقتصادى ایران

رئیس قوه قضاییه: تشکیل بانک اطلاعاتى که کمک کند قاضى دسترسى به اطلاعات لازم داشته باشد، یک ضرورت است.
به گزارش خبرنگار خبرگزارى صدا و سیما؛ حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسى در جلسه شوراى راهبردى دادرسى الکترونیکى گفت: قوه 

قضاییه هوشمند جزء محور هاى تحولى در دستگاه قضایى است و کار هایى که از قبل انجام گرفته، لازم بوده است، اما کافى نیست. وى گفت: لازم 
است در جهت دادگاه هاى برخط و هوشمند سازى همه بخش هایى که امکان هوشمند سازى آن وجود دارد، اقدام شود. رئیس قوه قضاییه افزود: 

استعلامات از مسائل بسیار مهم قوه قضاییه است و قاضى باید بتواند به تمام اطلاعات دسترسى داشته باشد. حجت الاسلام والمسلمین 
رئیسى گفت: تشکیل جایى که بتواند اطلاعات انبوه را ذخیره سازى کند از گام هایى است که باید برداشته شود.

وى افزود: ذخیره سازى اطلاعات انبوهى که کاملاً اطلاعات بتواند براى قاضى و مسئول کشف جرم و تحقیق قابل دستیابى باشد از 
مهم ترین اقدامات در این حوزه است.

ضرورت تشکیل بانک 
اطلاعاتى براى 

دسترسى قاضى 
به اطلاعات

رئیس قوه قضاییه: تشکیل بانک اطلاعاتى که کمک کند قاضى دسترسى به اطلاعات لازم داشته باشد، یک ضرورت است.
به گزارش خبرنگار خبرگزارى صدا و سیما؛ حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسى در جلسه شوراى راهبردى دادرسى الکترونیکى گفت: قوه 

قضاییه هوشمند جزء محور هاى تحولى در دستگاه قضایى است و کار هایى که از قبل انجام گرفته، لازم بوده است، اما کافى نیست. وى گفت: لازم 
است در جهت دادگاه هاى برخط و هوشمند سازى همه بخش هایى که امکان هوشمند سازى آن وجود دارد، اقدام شود. رئیس قوه قضاییه افزود: 

استعلامات از مسائل بسیار مهم قوه قضاییه است و قاضى باید بتواند به تمام اطلاعات دسترسى داشته باشد. حجت الاسلام والمسلمین 
رئیسى گفت: تشکیل جایى که بتواند اطلاعات انبوه را ذخیره سازى کند از گام هایى است که باید برداشته شود.

ضرورت تشکیل بانک ضرورت تشکیل بانک ضرورت تشکیل بانک 
اطلاعاتى براى اطلاعاتى براى اطلاعاتى براى 

دسترسى قاضى دسترسى قاضى 

همراهى عدلیه با مصوبات کرونایى
رئیس قوه قضاییه با اشاره به اعلام شرایط ویژه براى 
مقابله با کرونا در کشور، رعایت کامل همه دستورالعمل ها 
و شیوه نامه هاى بهداشتى از سوى مردم را بهترین کمک 
به کادر درمان در این شرایط دانست. سیدابراهیم رئیسى 
که در جلسه شــوراى عالى قوه قضاییه سخن مى گفت، 
تصریح کرد: شرایط موجود اجراى قاطع مصوبات ستاد 
ملى مقابله با کرونــا از موضع حاکمیتى و نظارت بر این 
فرایند را مى طلبد و نظارت بر اجرا، شــرط موفقیت این 
تصمیمات است. به گزارش میزان، رئیسى ضمن تأکید بر 
ضرورت برنامه ریزى براى کاهش تراکم در مجموعه ادارى 
و مراجع قضایى گفت: دادستان کل کشور به عنوان عضو 
ستاد ملى مقابله با کرونا و سازمان بازرسى کل کشور باید 
مشکلات و کمبودهاى این حوزه و مأموریت هایى را که 

بر عهده دستگاه قضایى قرار دارد، پیگیرى کنند.
رئیس قوه قضاییه در بخشى از سخنان خود، با اشاره 
به تحولات سیاسى در آمریکا گفت: آمریکایى ها تلاش 
مى کردند خود را یک جامعه پیشرفته نشان دهند اما ناکام 
ماندند و امروز براى ما و همه ملت ها روشن است که آنها 
مى خواهند با تاکتیک تهدید و تحریف بر جوامع و افکار و 
اندیشه هاى مردم دنیا تســلط یابند ولى تهدیدات آنها 

تأثیرى بر جامعه روشن و بصیر ما نخواهد داشت.
 رئیســى با تأکید بر اینکه لبخندها و شــیرینى هاى 
آمریکایى حلاوتى در کام مردم ما ایجاد نمى کند و باید مقابل 
نظام سلطه با قدرت ایستاد، ادامه داد: ارسال پالس هاى غلط 
براى آمریکایى ها پیام ملت ایران نیســت و پیام ملت ما به 
تبعیت از رهبر معظم انقلاب، مقاومت و ایستادگى فعال و 
تولید قدرت در حوزه امنیت و اقتصاد و نمایش اقتدار ایران 
در همه عرصه هاست. وى همچنین متذکر شد که نباید براى 
آمریکایى ها پیام ضعف فرستاد و ارسال پیام ضعف و پالس 

غلط، هیچ تناسبى با پیام ملت بزرگ ایران ندارد.

با تعطیلى سفرهاى زیارتى ، فرآیند عملیاتى 
حج، عمره و عتبات بازنگرى مى شود

معاون حج و عمره ســازمان حج و زیارت با اشــاره به 
تعطیلى ســفرهاى زیارتى و ضرورت اجراى طرح بازنگرى 
فرآیندهاى عملیاتى حج، عمره و عتبات از راه اندازى سامانه 

الکترونیکى در این زمینه خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانى حج، در 
شوراى برنامه ریزى و هماهنگى بعثه مقام معظم رهبرى و 
سازمان حج و زیارت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین 
سیدعبدالفتاح نواب تشکیل شد، اکبر رضایى ـ معاون حج 
و عمره سازمان حج و زیارت ـ از راه اندازى سامانه الکترونیکى 
طرح بازنگرى فرآیندهاى عملیاتى حج، عمره و عتبات خبر 
داد و گفت: در این سامانه مواردى که آسیب شناسى شده و 
نیاز به اصلاح دارد، بازنگرى خواهد شد و اگر صحت طرح  و 

برنامه اى تایید شد به فعالیت خود ادامه مى دهد.
وى تعطیلى حــج 99 و لزوم بهره مندى از شــرایط 
به وجودآمده را یادآور شد و گفت: به دستور رییس سازمان 
حج و زیارت، این سازمان به دنبال بازنگرى فرآیندها است و 
با سامانه اى که راه اندازى شده، دستورالعمل ها و موضوعات 
مختلف استخراج خواهد شــد تا شفاف سازى لازم صورت 

 گیرد.
على رضا رشیدیان ـ رییس سازمان حج و زیارت ـ نیز 
به اهمیت آسیب شناســى و بازنگرى در فرآیندهاى حج و 
عتبات اشــاره کرد و افزود: طرح بازنگرى فرآیندهاى حج، 
عمره و عتبات براساس سند تعالى حج و زیارت انجام مى شود 
و  تاکنون در دبیرخانه بازنگرى 10 جلســه به این موضوع 

پرداخته شده است.
حجت الاسلام والمسلمین  نواب ـ نماینده ولى فقیه در 
امــور حج و زیــارت ـ هم بر اهمیت و ضــرورت بازنگرى و 
آسیب شناسى فرآیندهاى حوزه حج و عتبات اشاره کرد و 
آن را در راســتاى بهینه سازى برنامه ها و فعالیت هاى حوزه 
حج و زیارت دانست و افزود: با توجه به این که بعثه مقام معظم 
رهبرى در حج و زیارت نقش نظارتى دارد، از این رو لازم است 
امکان دسترســى دفتر نظارت و بازرسى بعثه مقام معظم 

رهبرى به این سامانه فراهم شود.

خبـــــر
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کتابداران فصل جدیدى از خدمات فرهنگى به خبـــــر
جامعه را رقم زدند

ارتش:آزادسازى سوسنگرد کلید 
پیروزى هاى رزمندگان اسلام بود

ارتش جمهورى اســلامى ایران به مناســبت سالروز 
آزادسازى و شکست حصر سوسنگرد در بیانیه اى، اعلام کرد: 
آزادسازى سوسنگرد بعنوان یکى از نقاط کلیدى و حساس 
منطقه خوزستان کلید پیروزى هاى رزمندگان اسلام بود و 
مانع از تحقق هدف شوم دشمن در دستیابى به اهواز و در نهایت 

اشغال خوزستان شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانى ارتش، در این بیانیه آمده 
است: حماسه آزادسازى سوسنگرد یکى از جلوه هاى یارى 
خداوند بارى تعالى از رزمندگان اسلام بود که پس از فرمان 
تاریخى حضرت امام خمینى (ره) مبنى بر اینکه «سوسنگرد 
باید تا فردا آزاد شود» و با هدایت و راهبرى حضرت آیت االله 
العظمى خامنه اى و همدلى و مشارکت غیورمردان نیروهاى 
مسلح و مردم و نقش بى بدیل لشکر 92زرهى خوزستان در 

26آبان ماه سال 1359رقم خورد.
آزادســازى سوسنگرد به عنوان یکى از نقاط کلیدى و 
حساس منطقه خوزستان در آن مقطع از جنگ تحمیلى، کلید 
پیروزى هاى رزمندگان اسلام بود و مانع از تحقق هدف شوم 
دشمن در دستیابى به اهواز و در نهایت اشغال خوزستان شد.
این پیروزى بزرگ که از صحنه هاى ماندگار دفاع مقدس 
به حساب مى آید به دست نیامد مگر با همراهى و همدلى ارتش 
جمهورى اسلامى ایران، سپاه پاسداران، ستاد جنگ هاى 
نامنظم شهید چمران، ژاندارمرى، جهاد سازندگى، عشایر غیور 
و مردم مومن که با اتحاد آنها، حماسه اى بى بدیل در لبیک به 

فرمان بنیانگذار انقلاب اسلامى به وجود آمد.
در حماســه شکست حصر سوســنگرد نقش ارزنده 
رزمندگان غیور لشکر 92زرهى خوزستان و فرمانده دلاور آن، 
زنده یاد امیر سرتیپ دوم قاسمى  نو، زنده یاد سرتیپ دوم امراالله 
شهبازى و زنده یاد سرتیپ جعفر لهراسبى و همچنین خلبانان 
غیور نیروى هوایى، هوانیروز، پدافند هوایى و توپخانه و زرهى 

ارتش هیچگاه از یاد نخواهد رفت.

امضاى تفاهم نامه همکارى بیمه سرمد 
و دانشگاه شریف در حوزه هوش 

مصنوعى
تفاهم نامه همکارى بیمه سرمد و پژوهشکده فناورى 
اطلاعات و ارتباطات پیشــرفته دانشگاه صنعتى شریف در 
زمینه هوش مصنوعى امضا شد. به گزارش روابط عمومى بیمه 
سرمد، در راستاى بهره گرفتن دانش و فناورى هاى روز مبتنى 
بر هوش مصنوعى براى تحقیق و توســعه در صنعت بیمه، 
تفاهم نامه همکارى علمى و پژوهشى میان شرکت بیمه سرمد 
و پژوهشکده فناورى اطلاعات و ارتباطات پیشرفته (مرکز 
نوآورى هوش مصنوعى) دانشگاه صنعتى شریف و شرکت 

گروه فناوران پیشتاز آینده (مدریک) امضا شد.
این تفاهم نامه در مراســمى با حضور مدیران بیمه 
سرمد و پژوهشکده فناورى اطلاعات و ارتباطات پیشرفته 
دانشگاه شریف، به امضاى مهندس مهدوى مدیرعامل و 
دکتر کاتب رئیــس هیئت مدیره بیمه ســرمد و دکتر 
حمیدرضا ربیعى پژوهشکده فناورى اطلاعات و ارتباطات 
پیشــرفته دانشــگاه صنعتى شــریف و حسین اسدى 
مدیرعامل شرکت مدریک رسید. انعقاد این تفاهم نامه که 
با پیشنهاد مرکز نوآورى هوش مصنوعى دانشگاه شریف 
صورت گرفته است، شامل بهره گیرى بیمه سرمد از دانش 
و فناورى روز موجود در پژوهشــکده دانشــگاه شریف و 
شرکت مدریک در زمینه تحقیق و توسعه در صنعت بیمه 
و کســب وکارهاى مربوطه در حوزه هاى مبتنى بر هوش 

مصنوعى و فناورى اطلاعات و ارتباطات است.

تداوم خدمات بیمه دى به خانواده 
شهدا و ایثارگران

 شرکت بیمه دى با حضور در مناقصه بنیاد شهید و امور 
ایثارگران براى چهارمین سال متوالى توانست به عنوان برنده 
این مناقصه شناخته شود. در مناقصه بیمه درمان تکمیلى قشر 
خانواده شهدا و ایثارگران که با طى فرآیندهاى قانونى و زیر نظر 
نهادهاى ناظر و با رعایت اصول برگزارى مناقصات و شفافیت 
برگزار شــد، شــرکت بیمه دى توانســت با توجه به نرخ 
کارشناسى شده و با تکیه بر زیرساخت هاى فراهم آمده طى سه 
سال گذشته، به مدت یک سال دیگر ارائه خدمات بیمه اى به 
جامعه هدف را بر عهده بگیرد. این قرارداد یکى از مگاپروژه هاى 
بیمه اى کشــور محســوب مى شــود و بیمه دى باوجود 
محدودیت ها و چالش هاى متعدد در سه سال گذشته توانسته 
اســت به خوبى عملیات بیمه گــرى خــود را ادامه دهد و 
خدمت رسانى به خانواده شهدا و ایثارگران در هیچ دوره اى 

دچار اختلال نشده است.

خبـــــر

هفته نامه اقتصادى ایران

علیرضــا مختارپور، دبیــرکل نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور با تقدیر از 
فعالیت هاى کتابداران در ایام شیوع کرونا، 
گفت: کتابداران و همکاران در این دوران 
با ابتکار و خلاقیت به فعالیت هاى متنوع و 
متعــدد در فضــاى حقیقــى و مجازى 
پرداختند کــه فصل جدیدى از خدمات 
ارزشــمند این عزیزان را بــراى جامعه 

فرهنگى ایران نمایان کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانى نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور، مراســم 
بیســت و هشــتمین دوره هفته کتاب 
جمهورى اسلامى ایران و روز گرامیداشت 
«کتاب، کتابخوانى و کتابدار» با شــعار 
«دانایى، مانایى» شنبه 24 آبان به صورت 

مجازى برگزار شد.
علیرضــا مختارپور، دبیــرکل نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشور، در این مراسم 
با گرامیداشت یاد علامه طباطبایى طى 
ســخنانى گفت: کتابداران و کارکنان و 
همکاران عزیز کتابخانه هاى عمومى کشور 
با بزرگداشت نام و یاد مفسر کبیر قرآن، 
حضرت علامه طباطبایى بیست و چهارم 
آبــان روز کتاب کتابخوانى و کتابدار را به 
شــما عزیزان تبریک مى گویم. اگر سال 
کتابخانه هاى عمومــى را از 24 آبان ماه 
سال قبل تا 24 آبان ماه سال جارى در نظر 
بگیریم ســال گذشــته از جهاتى سال 
ناگوارى براى این کشور بوده است. مهم 
ترین جنبه ناگوار بودن ســال گذشته، 
بیمارى و درگذشت جمعى از مردم شریف 
کشورمان، اهالى فرهنگ و ادب و از جمله 
خانواده تعدادى از کتابداران و همکاران 
کتابخانه ها و نیز برخى از اعضاى کتابخانه 
هاى عمومــى در اثر بیمــارى جدید و 
عالم گیر کرونا بوده اســت. هم اینک که 
مراسم روز کتابدار را با این شرایط برگزار 
مى کنیــم تعــداد زیــادى از اعضــاى 
خانواده هاى همکاران ما همچون بسیارى 
از مردم شــریف میهن مان با این بیمارى 
خانمانسوز دست و پنجه نرم مى کنند که 

از خداى متعال شــفاى همه بیماران در 
سطح کشور و جهان و دفع این بیمارى را 

مسألت دارم.
دبیرکل نهاد کتابخانه هاى عمومى 
کشور افزود: تلخى دیگر سالى که گذشت، 
تعطیلى و کاهش فعالیت هاى حضورى 
فرهنگى و خدمات کتابخانه اى در مدت 
مدیدى از این سال به دلیل همان بیمارى 
بوده اســت. اشــتیاق و دلتنگى اعضاى 
کتابخانه هاى عمومــى و اغلب کتابداران 
براى حضور در کتابخانه ها از سویى و ضوابط 
لازم الاجرا براى جلوگیرى از گسترش این 
بیمــارى، باعث تعطیلى یا کاهش بخش 
وسیعى از فعالیت هاى فرهنگى و از جمله 

کتابخانه هاى عمومى شد.
وى یادآور شد: البته و على رغم این 
وضعیت، بسیارى از کتابداران و همکاران 
با ابتکار و خلاقیت به فعالیت هاى متنوع و 
متعدد در فضــاى حقیقى یــا مجازى 
پرداختند کــه فصل جدیدى از خدمات 
ارزشــمند این عزیزان را بــراى جامعه 
فرهنگى ایران نمایان کرد. از مشارکت در 
تولید ماســک در ماه هاى اول در برخى 
کتابخانه ها، ارسال کتاب به منزل اعضا تا 
کمک به ضدعفونى کردن معابر عمومى و 
مسابقات و جلســات و محافل در فضاى 
مجازى و معرفى کتاب و انواع پویش ها و 

فعالیت ها، از جمله مشارکت در مواسات 
و همدلى اجتماعى که موجب افتخار نهاد 

است.
مختارپــور در ادامه به فعالیت هاى 
کتابــداران در فضاى مجازى طى حدود 
یکسال گذشته اشــاره کرد و گفت: این 
حس فعالیت و خلاقیت و ابتکار موجب 
شــد تا بر خى از فعالیت هــاى نهاد که 
احتمال متوقف بودن آنها به دلیل وضع 
بیمارى در کشور بسیار زیاد بود به صورت 
مجازى و بدون کمترین آسیبى انجام شود 
و حتى در مواردى با رشــد و ارتقاء سطح 
کیفى و کمى مواجه شود. پویش هاى «هر 
خانه یــک کتابخانه»، برگــزارى دوره 
«مشاوره کتابدار»، برگزارى «جشنواره 
کتابخوانــى رضــوى» و «پویش اقتراح 
ماســک» و بســیارى از فعالیت هــاى 
کتابخانــه اى، نمونه هایى از این برنامه ها 
بوده اند. اجراى همین برنامه بزرگداشت 
«روز کتــاب کتابخوانى و کتابدار» که در 
سراســر کشــور از طریق فضاى مجازى 
صورت مى گیرد نیــز مصداقى از تلاش 
مجدانه همکاران ستادى و استانى است 
که جــا دارد از زحمات تمامى آنان و نیز 
همکارانى که در برنامه ریزى و انجام امور 
انتخاب کتابخانه ها و کتابداران برگزیده 

سال جارى کشیدند، تشکر کنم.

دبیرکل نهاد کتابخانه هاى عمومى 
کشور در ادامه با اشاره به مسائل پیش روى 
نهاد در حوزه تأمین بودجه در سال جارى 
یادآور شد: اما نهاد کتابخانه هاى عمومى 
با یک تلخى دیگر هم روبرو بود؛ یعنى عدم 
همراهى برخى دستگاه هاى مسئول در 
تامین بودجــه لازم بــراى بهره مندى 
کارکنــان و کتابداران این نهاد از افزایش 
حقوق و مزایاى کارکنان دســتگاه هاى 
دیگر. اگرچــه بنا به اطلاعــات دقیق و 
مستند افزایش در برخى از دستگاه هاى 
دیگر نیز به طور کامل اجرا نشده یا صرفاً 
به صورت تغییر موادى در احکام صورت 
گرفته، لیکن به دلیل اینکه بخشــنامه 
مربوط در آخرین ماه هاى ســال و پس از 
تصویب بودجه ســال 1399 در مجلس 
شوراى اسلامى صورت گرفت و على رغم 
تلاش هاى بســیارى که از سوى نهاد و 
اعضاى حقیقى هیئت امنا صورت گرفت، 
امکان تحقق کامل این افزایش تا به حال 
حاضر نشــده و تنها بخشى از آن عملى 
گردید. اما همچنان تلاش خدمتگزاران 
شــما عزیزان در نهاد بــراى تحقق این 

موضوع ادامه دارد.
وى درباره اقدامات در دست نهاد در 
موضوع تأمین بودجه توضیح داد: البته با 
همکارى و تلاش مدیران ستادى و استانى 
نهاد اغلب نماینــدگان محترم مجلس 
جدید قول مساعدت در جبران این مسئله 
را در بودجه سال 1400 داده اند. همچنین 
تصمیم گرفته شد براى جبران بخشى از 
این کاهش و نیز با توجه به رشد گرانى ها 
از طریق دیگرى که نمونه آن به مناسبت 
روز کتاب کتابخوانــى و کتابدار صورت 
گرفت، تا پایان ســال اقدامات مشابهى 
صورت گیرد. در پایــان از تمام تلاش ها 
فعالیت ها همکارى ها و صبورى هاى شما 
کتابداران و همکاران عزیز و گرامى تشکر 
مى کنم و براى شما و خانواده هاى عزیزتان 
ســلامتى و ســعادت را از درگاه خداوند 

متعال مسألت دارم.

سواد رسانه اى مبتنى 
بر تفکر رسانه اى است

سیدعباس صالحى، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامى  در 
ســخنانى تصویرى در آیین 
پایانى سومین همایش ملى 
سواد رسانه اى و اطلاعاتى که 
به صورت مجازى برگزار شد، 
گفت: تفکر رسانه اى مبتنى بر 
تفکر اجتماعى است و ســواد رسانه اى وقتى شکل 
مى گیرد که مصرف کننده رسانه و تولیدکننده پیام 
رسانه اى به حقوق اجتماعى و اخلاق اجتماعى توجه 
کند. حقوق اجتماعى را هم در تولید، هم در توزیع و 
هم در مصرف رسانه اى مورد توجه و تعلق خاطر خود 
قرار دهد؛ بنابراین جوهره سواد رسانه اى تفکر است. 

اگر ما از سواد رسانه اى صحبت مى کنیم، سواد 
رسانه اى مبتنى بر تفکر رسانه اى است. در حقیقت ما 
دو فضا داریم که متفاوت از هم هســتند. فضایى که 
صرفاً به مصرف رسانه اى فکر مى کند و فضایى که به 

تفکر رسانه اى فکر مى کند. 
تفکر رسانه اى را باید جایگزین مصرف رسانه اى 
کرد و تفکر رسانه اى چندلایه دارد که همه این لایه ها 
را باید با هم به پیش برد. لایه نخســت تفکر انتقادى 
است. تفکر انتقادى تفکرى است که در هنگام تولید و 
مصرف رسانه به نقد و پالایش فکر مى کند. اینکه این 
پیام از چه منبعى اســت و چه اتقان و چه صحتى را با 
خود به همراه دارد و نکاتى از این قبیل. اینکه هر پیامى 
را بدون پالایش مورد توجه و مورد پذیرش و مورد نشر 

و بازنشر قرار نمى دهد. 
لایــه دوم این تفکر، تفکر خلاقانه اســت. تفکر 
خلاقانه این اســت که هم در تولید و هم در مصرف 
رســانه اى  به جذب و رویش فکر کند. اینکه چگونه 
مى توان پیام را از فضاى بســیطى که دارد به فضاى 
ترکیبى تر و تحلیلى تر پیش ببرد. کسانى که در مصرف 
رسانه اى و یا تولید رسانه اى صرفاً به آنچه دریافت کرده 
انــد اکتفا مى کنند و از خلاقیت بهره مند نیســتند 
طبیعتاً به واسطه فاصله داشتن از تفکر خلاقانه، سهم 

مناسبى از سواد رسانه اى نخواهند داشت.

دریافت 200 میلیارد تومان تسهیلات 4 
درصدى درحال انجام است

سیدعباس صالحى: مجموعه فعالیت هاى هنرى 
و ســینمایى که جزو گروه سوم تلقى مى شوند در دو 
هفته آینده تعطیل هستند. اجراى کنسرت ها قبل از 
ساعت 18 مربوط به زمان قبل از اجراى محدودیت هاى 
جدید است این سالن هاى هنرى موظف  بودند به دلیل 
رعایت فاصله گذارى اجتماعى ظرفیت را کاهش دهند 
که طبیعتاً بر افزایش قیمت هاى بلیت ها تأثیر داشته 
است. تاکنون در سامانه کارا حدود 300 میلیارد تومان 
وام 13 درصد پرداخت شــده. با مذاکرات انجام شده 
اخیر با سازمان برنامه وبودجه و حمایتى که انجام شد، 
در مرحله اول 200 میلیارد تومان با تسهیلات 4 درصد 
هم در حال انجام اســت کــه مى تواند کمک کند تا 
تماشاخانه ها و سالن هاى سینما و اصحاب فرهنگ و 
هنر تا حدودى روى پاى خود ایســتاده و به کار خود 

ادامه دهند.

سهم اهالى فرهنگ در مهار کرونا
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى از هماهنگى ها براى 
دریافت تســهیلات 200 میلیارد تومانى 4 درصدى 
براى کمک به اصحاب فرهنگ و هنر خبر داد و گفت: 
این تسهیلات مى تواند به تماشاخانه ها و سالن هاى 
ســینما کمک کند روى پاى خود ایستاده و در این 

شرایط به کار خود ادامه دهند.
سیدعباس صالحى در حاشیه جلسه هیات وزیران 
درباره اجراى محدودیت هاى شــدید براى مقابله با 
بیمــارى کرونا و تعطیلى برخى مشــاغل، گفت: در 
ارتباط با محدودیت هاى دو هفته آینده، چاپخانه ها 
که به عنوان مشــاغل گروه یک محسوب مى شوند 
مى تواننــد فعالیت خود را ادامــه داده و روزنامه ها و 
مجموعه هایى که با چاپخانه ها سر و کار دارند هم براى 
فعالیت مشکلى نخواهند داشت ، در دو هفته اى که 
محدودیت هــاى شــدید اعمال مى شــود تمامى 
فعالیت هاى غیرضرورى به جز مشاغل گروه یک به 
طور کلى تعطیل است و مجموعه فعالیت هاى هنرى 
و ســینمایى که جزو گروه سوم تلقى مى شوند در دو 

هفته آینده تعطیل هستند.
وى با بیان اینکه تاکنون در سامانه کارا حدود 300 
میلیارد تومان وام 13 درصد پرداخت شــده است، 
افــزود: بــا مذاکرات انجام شــده اخیر با ســازمان 
برنامه وبودجه و حمایتى که انجام شد، در مرحله اول 
200 میلیارد تومان با تسهیلات 4 درصد هم در حال 
انجام است که مى تواند کمک کند تا تماشاخانه ها و 
سالن هاى سینما و اصحاب فرهنگ و هنر تا حدودى 
روى پاى خود ایســتاده و در این شرایط به کار خود 

ادامه دهند.

رئیس کمیته امنیتى ستاد ملى مقابله با کرونا: هدف اصلى طرح جامع مدیریت هوشمند محدودیت ها؛ فاصله گذارى اجتماعى و جلوگیرى از شیوع بیمارى با رعایت پروتکل هاست. به گزارش 
خبرنگار خبرگزارى صدا و سیما؛ حسین ذوالفقارى گفت: در 9 ماه گذشته اقدامات زیادى در حوزه اعمال محدودیت ها، فاصله گذارى اجتماعى، آموزش، غربالگرى، تست و اقدامات بهداشتى و درمانى و 
همچنین اقداماتى نیز درخصوص زیرساخت سامانه هوشمند مدیریت بیمارى کرونا انجام گرفته، اما با وجود تمامى اقدامات روند بیمارى افزایشى بوده و مرگ و میر ناشى از بیمارى کرونا افزایش یافته است. 
وى با بیان اینکه از دو ماه گذشته ضرورت اقدام تهاجمى و همه جانبه و همگانى براى مقابله با این بیمارى مشهود بود؛ گفت: راستا همه مردم و مسئولان و مقامات مختلف کشور بر این موضوع صحه گذاشتند که 
باید اقدامى جدى و محکم و البته همه جانبه صورت گیرد. رئیس کمیته امنیتى و اجتماعى و انتظامى ستاد ملى مقابله با کرونا تصریح کرد: دو طرح شهید سلیمانى که با مشارکت وزارت بهداشت و بسیج و طرح 
جامع مدیریت هوشمند محدودیتها، دو هدف اصلى فاصله گذارى اجتماعى و جلوگیرى از شیوع از بیمارى از طریق رعایت شیوه نامه ها و ممانعت از تردد بیماران در جامعه را دنبال مى کند. وى با بیان اینکه اعمال 
جریمه در شهر هاى با شرایط قرمز یک میلیون تومان است، گفت: کسانى که در شهر قرمز یا نارنجى حضور دارند، حق ورود به هیچ شهر دیگرى در کشور ندارند و اگر وارد هر شهرى از کشور شوند، به همان 
ترتیب اگر از شهر هاى وضعیت نارنجى به آن شهر رفته باشند، مبلغ 500 هزار تومان جریمه مى شوند و اگر از شهر هاى با وضعیت قرمز، وارد هر شهرى شود، یک میلیون جریمه مى شود.

جریمه یک میلیونى 
ورود خودرو هاى 

غیربومى به 
شهر هاى قرمز

استاندار اصفهان گفت:در راستاى تحقق گردشگرى 
سلامت، بدنبال این هســتیم تا با استان هاى یزد و فارس 

بتوانیم مثلث طلایى گردشگرى را راه اندازى کنیم.
به گزارش اعتبار بــه نقل از اداره کل روابط عمومى و 
امور بین الملل استاندارى اصفهان، دکتر عباس رضایى  در 
آییــن افتتاح 2 طرح توســعه فرودگاهى در اصفهان که با 
دستور رییس جمهورى بصورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، 
افزود: اقدامات اولیه، کارهاى نرم افزارى و نوگرایانه بسیارى 
با همکارى معاون هماهنگى امور اقتصادى استاندارى و اتاق 
بازرگانى صنایع، معادن و کشاورزى استان در زمینه مثلث 

گردشگرى انجام شده است.
وى اظهار داشت: برنامه ریزى بسیارى براى راه اندازى 
گردشگرى سلامت با همکارى اتاق بازرگانى صنایع، معادن 
و کشاورزى استان انجام شد و شهردارى و شوراى اسلامى 

شهر اصفهان هم در این زمینه همکارى خوبى داشتند.
استاندار اصفهان ادامه داد: نخستین کنفرانس مثلث 
طلایى گردشگرى، هفته گذشته بین سه استان یزد، فارس 
و اصفهان برگزار شد و به نتایج خوبى در این زمینه رسیدیم 
و قرار شد نشست سه جانبه اى بین استانداران و شهرداران 

این سه استان برگزار شود.
نشست مثلث گردشگرى اصفهان، یزد، شیراز بصورت 
ویدئو کنفرانس با حضور رییســان اتاق بازرگانى صنایع، 
معادن و کشــاورزى، ســازمان میراث فرهنگى و معاونان 

اســتاندار سه استان تشــکیل شد تا 
مقدمه تشکیل جلسه اصلى با حضور 

استانداران باشد.
از مجمــع نماینــدگان اصفهان 
تقاضــاى همــکارى در زمینه تحقق 
مثلث طلایى گردشــگرى بین ســه 

استان را داریم.
شیوع کرونا خســارت  زیادى به 
گردشگرى اســتان هاى فارس، یزد و 
اصفهان وارد کرد اما بیشــترین زیان 
ناشــى از شــیوع این ویــروس بین 
استان هاى مختلف کشور به گردشگرى 

اصفهان وارد شده است.
برنامه ریزى هــاى خوبــى براى 
برگــزارى ”اصفهان 2020 ”در زمینه 
گردشگرى سلامت انجام شده بود اما 
شیوع ویروس کرونا، همه این برنامه ها 

را برهم ریخت.
طرح اصفهان 2020 در نظر داشت تا با اخذ دیدگاه هاى 
فعالان گردشگرى و شهروندان، این شهر را تا سال2020 در 
مسیر توسعه مبتنى بر ظرفیت هاى گردشگرى قرار دهد. 
این طرح در ســه محور گردشگرى، هنر و میراث فرهنگى 
هدفگذارى شده و بر توسعه پایدار شهرى و توسعه فراصنعتى 

اصفهان تأکید دارد.
زحمات بسیارى براى راه اندازى پرواز مُختص اصفهان 
انجام شــده اما بدلیل بروز مشکلاتى از جمله شیوع کرونا، 

هنوز تحقق پیدا نکرده است.
بدنبال این هســتیم که تا پایان آذر سالجارى هر یک 
ساعت یک پروازى را در مسیر اصفهان - تهران برقرار کنیم.

گردشــگران و مســافران نباید براى پرواز به تهران و 
بازگشــت به اصفهان بیش از یک ساعت معطل شوند و در 
این پیوند، اقدامات و مذاکرات مقدماتى با 2 ایرلاین انجام 

شده است.
 بطور قطع باید سوبســیدى(یارانه) را در این زمینه 
بدهیــم اما ارائــه این طرح در رونق و توســعه اقتصادى و 

گردشگرى استان بسیار موثر است .
صاحبان سرمایه، گردشگران و اصفهانى ها بیش از یک 
ســاعت براى پرواز به تهران و بازگشت به اصفهان منتظر 

نخواهند بود.
وضعیت پیشین فرودگاه اصفهان بعنوان شهر گُنبدها 

و آثار تاریخى براى پروازهاى خارجى بسیار بد بود.
سالن ترمینال پروازهاى بین المللى در گذشته بگونه اى 
بود که سنخیتى با کرامت انسان ها و مُستقبلین در فصول 
مختلف سال نداشت اما امروز فضاى خوب و مناسبى فراهم 

شده است.

2 مشکل اصلى براى توسعه باند فرودگاه 
اصفهان

 با پیگیرى بســیار مُقرر بود حدود 400 هکتار زمین 
براى توسعه باند فرودگاه اصفهان الحاق شود و مراحل زیادى 
از این کار هم طى شده است که وزارت راه و شهرسازى و یا 
شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران باید پیگیرى هاى 
تکمیلى را در این زمینه انجام دهد تا مشمول بند ”د“ شود 

و هرچه سریعتر این زمین ها به فرودگاه الحاق پیدا شود.
 در صورت الحاق این زمین ها، فرودگاه اصفهان بعنوان 
سومین فرودگاه بزرگ کشور و از نظر حجم پروازها پنجمین 

فرودگاه کشور خواهد شد.
رضایى با تاکید براینکه باید هرچه سریعتر این 400 
هکتار را براى توســعه باند به فرودگاه اصفهان اضافه شود، 
خاطرنشان کرد: امروز همه زیر ساخت هاى لازم در فرودگاه 
بین المللى شهید بهشتى اصفهان فراهم شده است و بعنوان 
نخستین فرودگاه پشتیبان فرودگاه امام خمینى(ره) تهران 

محسوب مى شود.
وى ابــراز امیدوارى کــرد که با 
همکارى نمایندگان مجلس شــوراى 
اسلامى هرچه زودتر طرح الحاق این 
400 هکتار زمین به فرودگاه اصفهان 

محقق شود.
اســتاندار اصفهان همچنین با 
اشاره به افتتاح آزادراه کنار گذرشرق 
گفت: مهمترین مزیت بهره بردارى این 
آزادراه کاهــش آلودگى کلانشــهر 

اصفهان است.
وى با بیان اینکه هیچ مســاله اى 
مهمتر از توجه به سلامت مردم نیست، 
تصریح کرد: سال گذشته تنها 24 روز 
هواى پاك در شهر اصفهان داشتیم اما 
بطور قطع افتتاح این آزادراه به کاهش 
آلودگى هوا و افزایش روزهاى پاك این 

کلانشهر کمک خواهد کرد.

مثلث طلایى گردشگرى اصفهان،یزد و فارس راه اندازى مى شود
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در دیدار مدیران عامل گروه صنعتى ایران خودرو و 
بانک آینده، زمینه هاى همکارى مشترك و دوجانبه مورد 

بررسى قرار گرفت.
ایکوپرس- فرشــاد مقیمى در این دیدار، با اشاره به 
فعالیت هــاى مختلف تحقیق، توســعه و نــوآورى در 
محصولات ایران خودرو گفت: دستاوردهاى ارزشمندى 
در حوزه ســاخت داخل کســب کرده  و موفق شده ایم 
تهدیدات ناشى از تحریم را به فرصت تبدیل کرده و با تکیه 
بر توان متخصصان کشور، شــرایط ایجادشده را به نفع 

صنعت کشور هدایت کنیم.
وى با بیــان این که به زودى اتفاقــات مبارکى در 
ایران خودرو روى خواهد داد که ذى نفعان مجموعه از آن 
بهره مند خواهند شــد، اظهار کرد: براى بهبود عملکرد 
قواى محرکه و کاهش مصرف سوخت خودروها مطابق 
با منویات مقام معظم رهبــرى، اقدامات موثرى انجام 

داده ایم.
مقیمــى از بهره بــردارى از خــط تولید گیربکس 
شش سرعته در آینده نزدیک خبر داد و  گفت: راناپلاس 
نخستین محصولى خواهد بود که به این گیربکس مجهز 
خواهد شد. وى تصریح کرد: طراحى موتور سه سیلندر و 

ارتقــاى موتور تى. یو.5 نیز در راســتاى کاهش مصرف 
سوخت در دستور کار قرار دارد.

مدیــر عامل گروه صنعتى ایران خودرو با اشــاره به 
این کــه در برنامه هاى توســعه اى، هیچ مشــاوره اى از 
کشــورهاى خارجى نگرفته ایم، گفت: هر چند موضوع 
تحریم و فشارهاى حاصل از آن اتفاق خوشایندى نیست، 
اما دســتاوردهایى که در این دوران کسب کرده ایم قابل 

توجه است.
وى اظهار امیدوارى کرد، در مذاکرات با بانک آینده، 
زمینه امضاى تفاهم نامه همکارى در آینده نزدیک فراهم 

شود.
مدیــر عامل بانــک آینده نیز در ایــن دیدار گفت: 

خودروسازى صنعت پیشرو و پیشران در عرصه اقتصاد 
کشــور است. تحولات بسیار مهم و ارزشمندى در حوزه 
محصول، متنوع سازى آن و افزایش تولید در ایران خودرو 

اتفاق افتاده که جاى تقدیر دارد.
محمد فطانت فــرد افزود: در ســال جهش تولید 
رکوردهاى متعددى در تولید ایران خودرو به ثبت رسیده 
و زمینه هاى بسیار خوب و مناسبى فراهم شده تا صنعت 
مالــى و بانکى نیز خلاقیت ایجاد کند و محصولات مالى 
بدیع و نوینى متناسب با این حرکت و اقدامات عرضه کند. 
وى اظهار کرد: پیشنهاداتى براى همکارى مطرح و 
مقرر شده است تا در کارگروه مشترك میان ایران خودرو 
و بانک آینده، زمینه هاى اجرایى و عملیاتى براى تسهیل 
افزایــش تولید و عرضه محصــولات جدید ایران خودرو 

فراهم شود.
گفتنى اســت، پس از این دیدار، شعبه جدید بانک 
آینده تحت عنوان «قطعه ســازان» به دست مدیر عامل 
گروه صنعتى ایران خودرو افتتاح شد. همچنین مدیر عامل 
بانــک آینده و همراهان، از خطــوط تولید و نیز معاونت 
تحقیقات، طراحى و تکوین محصول ایران خودرو بازدید 

کردند.

هفته نامه اقتصادى ایران

مدیر عامل گروه صنعتى ایران خودرو اعلام کرد

بهره بردارى از خط تولید گیربکس شش سرعته؛ به زودى

جزئیات تصویب اولیه عرضه خودرو در بورس

 تشکیل کمیته مشترك سایپا و انجمن صنایع همگن قطعه سازى
مدیرعامل و مدیران ارشد گروه خودروسازى سایپا 
در نشست مشترك با اعضاى هیات مدیره انجمن صنایع 
همگن قطعه سازى کشور، نحوه اجراى بسته جهش تولید 
صنعت خودرو و قطعه سازى که در وزارت صنعت، معدن 

و تجارت مراحل پایانى مى گذراند را بررسى کردند.
موضوع اصلــى مورد توافق در این جلســه، وجود 
ظرفیت لازم براى تحقق افزایش تولید در گروه ســایپا و 
صنایع همگن قطعه ســازى کشور به شرط اجراى مفاد 
حمایتى بسته جهش تولید صنعت خودرو و قطعه سازى 
بود. تشکیل کمیته مشترك سایپا و انجمن صنایع همگن 
قطعه ســازى نیز مصوبه دیگر این جلسه بود که با هدف 
ایجاد هماهنگى هاى بیشتر جهت تحقق افزایش تولید 

صورت مى گیرد.
به گزارش ســایپانیوز، در این جلســه سیدجواد 
سلیمانى، مدیرعامل گروه خودروسازى سایپا با اشاره به 
طراحى و تدوین بســته جهش تولید صنعت خودرو در 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت، گفت: این طرح مراحل 
پایانى خود را سپرى مى کند و جلسه امروز براى اجراى 
آن و بررسى موانع و مشکلات احتمالى در حوزه همکارى 

سایپا و قطعه سازان کشور برگزار شده است.
سلیمانى در تشــریح اهداف تعیین شده در بسته 
جهش تولید صنعت خودرو اظهار کرد: در این طرح، تولید 
330 هزار دســتگاه انواع خودرو براى گروه خودروسازى 
سایپا در شــش ماه نخســت اجراى طرح و افزایش ده 
درصدى در شش ماه دوم پس از آن هدفگذارى شده است.

وى افزود: ناگفته پیداســت که این هدفگذارى در 
تولید، لزوما با همراهى و همکارى قطعه سازان کشور محقق 
مى شود، به همین منظور، جلسه امروز تشکیل شده تا با 
مشارکت کامل هیات مدیره انجمن صنایع همگن قطعه 

سازى، راه هاى افزایش تولید بررسى شود.
در ادامه جلسه محمدرضا نجفى منش، رئیس، آرش 
محبى نژاد، دبیر و سایر اعضاى هیات مدیره انجمن صنایع 
همگن قطعه سازى، مشکلات موجود در فضاى کسب و 
کار صنعت قطعه سازى و پیشنهادهایى براى رفع آنها را 

مطرح کردند.
براساس موضوعات مطرح شده، تامین نقدینگى لازم 
بــراى افزایش تولید، تعدیل قیمت و اصلاح قراردادهاى 
ساخت قطعات، تخصیص ارز و عدم همکارى بانک مرکزى 
در این زمینه و موضوع استفاده از سیستم مچینگ براى 
تامین فولاد مورد نیاز قطعه ســازان، چهار مانع اصلى در 
تحقق افزایش و جهش تولید صنعت قطعه سازى کشور 

عنوان شد.
مدیرعامل گروه خودروسازى سایپا پیرامون مسائل 
و مشکلات اعلام شده، اظهار کرد: پرداخت تسهیلات به 
هر یک از خودروســازان کشور هنوز اجرائى نشده که در 
صورت دریافت تسهیلات، گروه خودروسازى سایپا آن را 
به طور کامل به قطعه سازان پرداخت خواهد کرد تا بخشى 

از مشکل تامین نقدینگى حل شود.
سلیمانى ادامه داد: علاوه بر پرداخت این تسهیلات، 

نحوه قیمت گذارى محصولات و شیوه هاى مختلف تامین 
منابع مالى در دســتور کار قرار دارد که باعث مى شود در 
آینده نیز پرداخت مطالبات قطعه سازان نظم بهترى پیدا 

کرده و مشکلى از این جهت ایجاد نشود.
وى افزود: در بحث تعدیل قیمت و اصلاح قراردادهاى 
قطعه سازان نیز مشکلى وجود ندارد و مدیران عامل شرکت 
هاى سازه گستر و مگاموتور که در جلسه نیز حضور دارند، 
تمهیدات لازم براى تحقق این خواسته زنجیره تامین را در 

نظر خواهند گرفت.
مدیرعامل سایپا در ادامه با اشاره به اقدامات مثبت 
وزارت صنعت، معدن و تجارت براى تامین و تخصیص ارز 
مورد نیاز بخش تولید کشور اظهار کرد: با همکارى مشترك 
وزارت صمت، خودروسازان و انجمن صنایع همگن قطعه 
سازى، امکان استفاده قطعه سازان از این اقدام وزارت صمت 
نیز فراهم مى شــود که تا انــدازه زیادى مى تواند به رفع 
مشکل زنجیره تامین خودروسازى در این بخش کمک 
کند. سلیمانى در خصوص تامین مواد اولیه صنعت قطعه 
از طرق سیستم مچینگ نیز گفت: این موضوع را مطرح و 
پیگیرى خواهیم کرد تا علاوه بر دو خودروســاز کشور، 
فعــالان صنعت قطعه نیز امکان اســتفاده مجدد از این 

سیستم را داشته باشند.
در این جلسه با پیشنهاد رئیس انجمن صنایع همگن 
و موافقت مدیرعامل گروه خودروسازى سایپا، مقرر شد در 
پرداخت مطالبات قطعه ســازان توجه ویژه اى به قطعه 
سازان کوچک تر که در شرایط فعلى آسیب پذیرتر هستند، 
صورت گیرد. همچنین موضوع چک هاى تضامنى قطعه 
ســازان نزد گروه خودروسازى سایپا نیز مطرح شد که با 
دســتور مهندس سلیمانى، مقرر شد شرکت هاى سازه 
گستر و مگاموتور این مشکل را به صورت کامل رفع کنند.

روح اله خدارحمى مدیرعامل بانک کشاورزى در جلسه مجمع عمومى سالانه این بانک، ضمن ارائه گزارش عملکرد سال مالی 1398 و شش ماهه اول 1399، عملکرد بانک کشاورزى  
در سیستم بانکى را مطلوب و در راستاى حمایت از بخش کشاورزى ، بسیار موفق دانست. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى و همکارى هاى بین الملل بانک کشاورزى، 

خدارحمى در این جلسه که با حضور دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادى و دارایى و نمایندگان وزیر جهاد کشاورزى و بانک مرکزى برگزار شد، ضمن اظهار خرسندى از رشد 8,8 
درصدى ارزش افزوده بخش کشاورزي و رشد 1,1درصدي تولید ناخالص داخلی بدون نفت در سال 1398، به سهم 9 درصدى بخش کشاورزي از تولید ناخالص داخلى و سهم 71 

درصدى  بانک کشاورزي در پرداخت تسهیلات به بخش کشاورزي اشاره کرد و بخش کشاورزى را یکى از ارکان تاب آورى و مقاومت کشور در برابر هجمه هاى دشمنان دانست. 
وى در ادامه گزارش خود جمع آورى و تجهیز منابع براى تامین نیازهاى اعتبارى بخش کشاورزى را یکى از وظایف مهم بانک کشاورزى اعلام کرد و اظهار داشت:  خوشبختانه هدف 

کلى تجهیز منابع ما در نیمه آبان محقق شد و لذا هدف را بالا بردیم و این امر موفقیت چشمگیرى است. همچنین به دلیل وضعیت خاص بخش کشاورزى،  جذب منابع ارزان قیمت را 
افزایش دادیم و علیرغم رقابت شدید در دو سال اخیر موفق شدیم سهم منابع ارزان را از 39,5 درصد در سال 96 به 55,3 درصد در نیمه سال 99 برسانیم  .

عملکرد بخش کشاورزى 
یکى از مولفه هاى اصلى 
تاب آورى و مقاومت 
کشور در برابر 
هجمه هاى دشمنان است

رشد 26 درصدى فروش ایرانول
محمدحســین رزاقــى، 
مدیرعامل شرکت نفت ایرانول  

گفت:
 عدم افزایش قیمت در 
موجب  جــارى  ســال 
تولیدکنندگان  نارضایتى 
روانکار در کشور شده است 
که شرکت ایرانول نیز از این 
موضوع مستثنى نیست. در چنین شرایطى برخى 
شرکت ها به فروش روغن پایه روى آورده اند. آیا 
ایرانول نیز فروش روغن  پایه را در دستور کار دارد؟
عــدم افزایــش قیمت شــرایط ســختى را براى 
تولیدکننده هاى روانکار در ایران پدید آورده به نحوى که 
حاشیه سود محصول نهایى به قدرى کاهش داشته است 
که شــاید در صــورت ادامه این وضعیت شــرکت هاى 
تولیدکننده روانــکار مجبور به بازنگرى در زمینه تولید 
محصول نهایى شوند. ما در ایرانول به اجبار به سمت اصلاح 
سبد فروش شــرکت حرکت کرده ایم؛ به هرحال فروش 
محصولات با حاشیه سود پایین به طور قطع از نظر تمام 
ســهامداران یک بنگاه اقتصادى منطقى نیســت. این 
موضوع تنها با تغییر نوع نگاه نهادهاى بالادستى در زمینه 

قیمت گذارى روغن موتور قابل اصلاح است.
 رشد 13درصدى در تولید نیز آمار خوبى براى 
ایرانول محسوب مى شود. آیا این رشد ایرانول با 

تولید Pdatar محاسبه  شده است؟
پس از نام گذارى سال 99 از سوى مقام معظم رهبرى 
به نام جهش تولید، تمام برنامه ریزى هاى شــرکت نفت 
ایرانول در راســتاى تحقق این شــعار صورت گرفت و 
خوشــبختانه توانســتیم با یک برنامه ریزى درســت و 
هدف گذارى مناسب رشدى قابل قبول به ثبت برسانیم. 
در 6 ماه نخست سال 1398 مجموعه ایرانول توانسته بود 
083/ 173 مترمکعب روانکار تولید کند که با لطف خدا 
و تلاش همکاران این عدد در 6 ماه نخســت سال 99 با 
رشد 13 درصدى به مقدار 925/ 195 مترمکعب رسید. 
رشد 13 درصدى بدون محاسبه مقدار تولید pdatar  که 
فقط مختص به شرکت ایرانول است ثبت  شده و اگر آمار 
تولید pdatar نیز محاسبه شود، درصد رشد بیشتر خواهد 

بود.
آیا غیر از تحریم و عدم افزایش قیمت، مانع 
جدى دیگرى نیز پیش پاى تولیدکنندگان روانکار 

در کشور قرار دارد؟
یکــى دیگر از معضلات جدى ایــن روزهاى تولید 
روانکار، تامین خوراك است. عدم تامین به موقع خوراك 
موجب از کار افتادن خط تولید مى شود و این تعطیلى در 
کار اخلال ایجاد مى کنــد. ما براى تامین خوراك کافى 
عــلاوه بر دریافــت حداکثرى لوبکات وکیــوم باتوم از 
پالایشگاه تهران، باید روزانه 20تانکر لوبکات از بندرعباس 
خرید داشته باشیم؛ افزایش کرایه حمل و قیمت تانکر و 
گاهى اعتصاب رانندگان که در فواصل زمانى مختلف رخ 
مى دهد به صورت مســتقیم روى فعالیت شرکت هاى 
تولیدکننده روانکار تاثیرگذار است که امیدواریم با کاهش 
این مشکلات بتوانیم روزهاى خوبى را براى برند ایرانول 
به ارمغان بیاوریم. متاسفانه در 6 ماه نخست سال 99 ازنظر 
بودجه سالانه کمتر از 90درصد خوراك موردنیاز شرکت 
تامین شده است که اگر این رویه در 6 ماه دوم سال ادامه 
پیدا کند مى تواند عملکرد خوب شرکت در بخش تولید 

را تحت تاثیر قرار دهد.

گفتگو -5گفتگو -3
انحصار؛ نه به نفع خودروساز نه 

مصرف کننده
سعید مدنى، کارشناس 
ارشــد صنعت خودرو: سعید 
مدنى در خصوص راهکارهاى 
موجود بــراى بهبود وضعیت 
بیان کرد: اولین مسئله مهم، 
مسئله ســاختارها  است که 
شــرکت هاى  ســاختار 

خودروســازى باید از حالت شرکت هاى تو در تو خارج 
شود و این حالت که خودشان خود را خریدند و خودشان 
خود را مدیر عامل مى کنند و... تغییر یابد. البته هیچ گاه 
این اتفاق نیفتاد و همیشــه دولت نظارت کافى داشت. 
یعنــى شرکت هاى خودروسازى براســاس ترکیب 
سهامدارى مدیرعامل تعیین نمى کردند بلکه دولت مدیر 

عامل را معین مى کرد.
به گفته ســعید مدنى، مرحله بعدى این است که 
شــرکت ها از حالت خصولتى خارج شوند. شرکت هاى 
خصولتى بدترین نوع بنگاه هاى اقتصادى هستند زیرا 
هیچ یک از مزایاى شــرکت هاى دولتى و خصوصى را 
ندارند ولى تمام معایب آن را دارد. اگر جســارت وجود 
داشته باشد که خودروسازى ها را واگذار کنند و آن ها را 
به کسى دهند که اهلیت و سرمایه داشته باشند و در این 
رابطه تنگ نظــرى را کنار بگذارنــد و با مکانیزم هاى 
موجود، نظارت کافى داشته باشند مسئله بهبود خواهد 

یافت.
وى در ادامــه توضیــح داد: یکــى از راه هــاى 
خصوصى سازى کردن این است، با افراد داراى اهلیت، 
توافق مى کنند که بنگاه را به آن ها واگذار کنند. منتهى 
اول از این افراد برنامه بگیرند و در سال اول بیشتر از پنج 
درصد ســهام به نامشان نکنند. در پایان سال، عملکرد 
سال اول ارزیابى شود و ببینند آیا برنامه ها عملى شده یا 
خیر و سهام را طى چند سال منتقل کنند که این عمل 
مى تواند یک الگو باشد. اگر این جسارت وجود ندارد هم 
بهتر است خودرو سازى به صورت تمام عیار دولتى شود. 
آن جا قبول مى کنیم شرکت دولتى خودروسازى یعنى، 
خودروسازى مثل کشورهاى سوسیالیستى که ممکن 
است هیچ وقت رشد نکنند و سهامشان از بورس خارج 
شود و در اختیار دولت قرار بگیرد. در این حالت، دولتى 

شدن، معمولا رشد زیادى نداریم.
مدنى با تاکید بر اینکه چشم انداز 1401 تولید سه 
میلیون خودرو است و امسال باید به تولید دو میلیون 
خودرو  را در دستور کار قرار دهیم، گفت: میزان تولید 

حتما باید افزایش یابد. 
چه خودروهایى بــا پلت فرم هاى خودمان و چه با 
کمک شرکت هاى خارجى و خودروهاى مونتاژىِ که باید 
تبدیل به ساخت داخل شود. درست است که شرکتهاى 
خودروسازى خارجى از چرخه خارج شده اند ولى واقعیت 
قضیه این است که اگر شرکتهاى خودروسازى ما مشکل 
نقدینگى نداشــته باشــند، همین محصــولات را هم 
مى توانند تولید کنند. بنابراین افزایش تیراژ تولید را حتما 
باید در دستور کار قرار دهیم که هم بازار تنظیم شود و 
هم ســرمایه گذارى در بسیارى از زمینه ها توجیه پذیر 
باشد. در حال حاضر براى تولید 800هزار دستگاه اصلا 

توجیه اقتصادى نداریم.

طرح مجلس براى ساماندهى عرضه خودرو دیروز در 
حالى به تصویب اولیه رسید که بر این اساس، محدودیت 
خرید 3 سال یکبار براى خریداران در نظر گرفته شده و در 
عین حال، خرید و فروش خودروها باید از طریق بورس باشد.

طرح تولید و ساماندهى عرضه خودرو توسط اعضاى 
کمیســیون صنایع مجلس مورد بررسى قرار گرفت و به 
تصویب رسید. در این راستا مقرر شده عرضه همه خودروهاى 
پرتیراژ در بورس کالا صورت گیرد و فقط خودروهایى که 
تیراژ تولید محدود دارند و یا شرکت هایى که تولیدشان بسیار 

محدود است، از این قاعده مستثنى مى شوند.
به گفته حجت اله فیروزى، سخنگوى کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس، خودروهایى که در بورس کالا عرضه نشوند 
اعم از فروشــنده و خریدار، جرم انگارى شــده و مجازات 
مى شوند و کالا نیز به عنوان کالاى قاچاق محسوب مى شود.

وى مى گوید: در بــورس کالا بــه هــر خــودرو 
توسط بورس یک شناسه یا کد تعلق مى گیرد که به این 
شــکل خرید و فروش خودرو قابل ردیابى خواهد بود و هر 
شخصى مى تواند هر 3 ســال یک بار با یک کد ملى، یک 
خودرو در بورس کالا خریدارى کند و قبل از پایان سه سال 

مقرر نمى تواند اقدام به فروش خودرو کند.
به گفته فیروزى، اگر شخصى قبل از پایان 3 سال، اقدام 
به فروش خودرو کند،  باید 80 درصد از مابه التفاوت قیمت 
پایه و قیمت فروش بازار را به عنوان مالیات به دولت پرداخت 

کند و این موضوع براى از میان برداشتن دلالى است.
وى با اشــاره به تشکیل صندوقى در وزارت صنایع و 
معــادن، توضیح مى دهد: از مازاد قیمت تمام شــده هر 
خودرویى که توسط کارخانه دار ساخته و به بورس ارائه 

مى کند صندوقى در وزارت صنایع تشکیل مى شود که از 
محل آن صندوق، 10 درصد به عنوان پاداش به تولیدکننده 
خــودرو بابت افزایــش کمى و کیفى خــودرو پرداخت 

مى شود.
به گفته این نماینده مجلس، از محل این صندوق 
همچنین،  20 درصد به عنوان تسهیلات وام به زوج هاى 
جوان که توان خرید خودرو را ندارند، 50 درصد به عنوان 
تســهیلات قرض الحسنه به خودروسازان براى تحقیق و 
توســعه، 20 درصد براى شــبکه حمل و نقل عمومى و 
جایگزین کردن خودروهاى فرسوده و توسعه حمل و نقل 

تعلق مى گیرد.
حباب قیمت شکسته مى شود

بهروز محبى نجم آبادى، عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس در خصوص عرضه خودرو در بورس معتقد 
اســت: با اجراى این طرح، حباب افزایش قیمت خودرو 
مى شــکند و خودرو به صورت شفاف و با قیمت واقعى به 

بازار عرضه مى شود.
به گفته وى، در ایــن مدل به دلیل عرضه خودرو با 
قیمت واقعى در بازار از میزان ســوداگرى  و دلالى ها هم 
کاســته مى شــود و دیگر اختلاف قیمت خودرو از درب 

کارخانه تا بازار را نخواهیم داشت.
جبار کوچکى نژاد، عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس نیز در این مورد معقد اســت:  با توجه به وضعیت 
فعلى، عرضه خودرو در بورس از جمله بهترین راهکارها 
براى ساماندهى بازار است. در این صورت، نه دلال ها دیگر 
مى توانند دلالى کنند و نه کارخانه آسیب مى بیند چون 
قیمــت کارخانــه اى خــودرو دقیــق محاســبه و 

در بورس قیمت گذارى مى شود.
به  گفته وى، اینکه براى فروش خودرو قرعه کشى 
انجام شــود و 2 میلیون نفر براى 16 هزار خودرو ثبت نام 
کنند، خجالت آور و نشان از برنامه ریزى براى دلال ها دارد.

پایان فروش خودرو از درب هاى پشتى
 روح االله ایزدخواه، عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس نیــز در این خصوص مى گوید: مبناى این طرح، 
اصلاح توزیع خودرو با عرضه خودرو در بورس کالا است 
و تلاش شــده تا با استفاده از این ساز و کار، همه راه هاى 
توزیع خودرو صفر به غیر از مسیر بورس بســته شود تا 
خودروسازها نتوانند از درب هاى پشتى خودرو را به فروش 

برسانند.
وى با بیان اینکه با فروش خودرو در بورس کالا، عرضه 
و تقاضا اســت که قیمت را تعیین مى کند و عملا قیمت 
گذارى دستورى به دلیل ناکارآمد بودن حذف مى شود، 
معتقد است: وقتى یک کالاى مصرفى مانند خودرو تبدیل 
به کالاى سرمایه اى شود، ناخودآگاه بازار خودرو نابسامان 

شده و قیمت ها بالا مى رود.

عرضه کافى نباشد، قیمت بالاتر مى رود
رضا محتشمى پور، معاون بورس کالا نیز در این مورد 
مى گوید: خودرو را مى توان در بورس کالا عرضه کرد، اما 
این عرضــه در بورس مزیت ویژه اى ندارد، البته قیمت را 
شفاف مى کند، اما اگر قرار باشد، عرضه خودرو در بورس 

همراه با کنترل قیمت باشد، فایده اى ندارد.
وى افزود: اگر قرار بر کنترل قیمت خودرو باشد، بهتر 
است در خارج از بورس تعیین قیمت شود، چون قیمت 
دستورى در بورس رانت ایجاد مى کند. مثلاً قیمت خودرو 
در بورس 40 میلیون و در بیرون 100 میلیون مى شود که 

این باعث ایجاد رانت خواهد شد.
وى معتقد است: توان تولید و عرضه مداوم خودرو باید 
از ســوى خودروسازان مشــخص باشــد و کالایى که 
در بورس عرضه مى شود، به اندازى کافى باشد، مثلاً اگر 
هزار واحــد تقاضا وجود دارد، اما فقــط 200 واحد کالا 
در بورس ارائه شــود، باعث بالا رفتن قیمت مى شــود و 

مشکلى در بازار وجود دارد مشکل عرضه مستمر است.
البته براى عرضه خودرو در بورس، نحوه عملکرد و 

مدیریت بورس کالا نیز باید مورد سنجش دقیق قرار گیرد 
چرا که هم اکنــون برخى فعالان صنعــت و همچنین 
مسئولان وزارت صنعت معتقدند حضور مدیران شرکت 
هاى خصوصى در هیأت مدیره بورس کالا مانع از عملکرد 

صحیح این نهاد در عرضه برخى محصولات شده است.
احمد رضوى نیک، رئیس انجمن نوردکاران فولادى 
ایران در ایــن خصوص با بیــان اینکه بورس کالا، حق 
مالکیتى به فولادسازان داده است، مى گوید: 3 عضو اصلى 
هیأت مدیره بورس کالا به شــرکت هاى فولاد مبارکه، 
فولاد خوزســتان و ذوب آهن اصفهان اختصاص دارد و 

آنچه فولادسازان بخواهند در بورس انجام مى دهند.
همچنیــن عرضــه خــودرو بدون ســقف قیمت 
در بورس کالا زمانى مى تواند رقابت و تعدیل در بازار را به 
همراه داشــته باشد که عرضه و تقاضا تا حدى به یکدیگر 
نزدیک باشــند و همه خودروهاى تولیدى خودروسازان 
در بورس کالا عرضه شــوند، وگرنــه در صورت وجود 
تقاضاى بالا براى خرید و عرضه پایین خودرو، سقف قیمت 

در بورس فراتر از وضعیت فعلى بازار خواهد بود.
در این شــرایط، براى قیمت گــذارى خودروها نیز 
جلساتى با محوریت سازمان گسترش و نوسازى صنایع 
ایران در حال برگزارى است به طورى که یکى از موضوعات 
مورد بحث این است که خودروهاى با تولید انبوه و قیمت 
پایین تر نسبت به بقیه خودروها کماکان مشمول قیمت 
گذارى دستورى  شوند ولى خودروهاى با تیراژ پایین تر و 

قیمت بالاتر توسط خودروسازان قیمت گذارى شوند.
باید منتظر ماند و دیــد در نهایت چه طرحى براى 

مدیریت بازار خودرو قطعى و اجرایى مى شود.



خبـــر

خودروهاى مانده در گمرك مطابق 
با استاندارد اجبارى نیست

 سازمان ملى استاندارد اعلام کرد: عمده خودروهایى 
که از گمرکات ترخیص نشــده، داراى یکى از اشکالات، 
عدم ثبت ســفارش، نداشتن گواهى تایید نوع خودرو از 
سازمان استاندارد، حجم موتور بیش از 2500 سى سى، 
مســتعمل بودن یا عمر بیشــتر از یکسال هستند. نیره 
پیروزبختى رئیس سازمان ملى استاندارد ایران در نامه اى 
به حجت الاســلام محمد جعفر منتظرى دادستان کل 
کشــور به ابهامات در مورد خودروهاى رســوب شده در 
گمرکات که از ســوى رئیس کل دادگســترى اســتان 

هرمزگان مطرح شده بود، پاسخ داد.
در این نامه که مورخ 22 آبان ماه ارسال شده، آمده است: 
پیرو بازدید دادســتان و رئیس کل دادگســترى استان 
هرمزگان از گمرك شهید رجایى براى بررسى نحوه ترخیص 
کالاهاى اساسى دپو شده در گمرکات، گزارشى در فضاى 
مجازى پخش مى شود که در آن مسوول اداره اموال تملیکى 
استان هرمزگان به دادستان استان اعلام مى کند « سازمان 
ملى استاندارد طى نامه اى اعلام مى کند که خودروهاى بنز، 
ب ام دبلیو، پورشــه و تویوتا راوفور مورد تایید نمى باشند و 
دادستان محترم اظهار مى کند چگونه بنز استاندارد نیست 
ولى خودرو پراید ما استاندارد است که این موضوع موجب 
ایجاد شــائبه پیرامون عملکرد این ســازمان در رابطه با 
خودرو هاى وارداتى مى شود. لذا در این خصوص مراتب ذیل 
را به استحضار مى رساند.پیروز بخت در نامه خود ادامه داده 
که اولا به استناد آیین نامه ضوابط فنى واردات خودرو مصوب 
1382/ 04/ 10 هیات محترم وزیران و اصلاحات بعدى آن 
خودروهاى وارداتى باید نو باشند. از نظر استانداردهاى ایمنى 
و کیفیت با اســتانداردهاى اجبارى کشور انطباق داشته 
باشــند. مســوولیت نظارت بر آن، به عهده سازمان ملى 
استاندارد است»، ضمنا خودرو هاى وارداتى نباید بیشتر از 
یک سال از تاریخ تولید آنها گذشته باشد، حجم موتور آنها 
کمتر از 2500 سى سى باشد و داراى نمایندگى رسمى و 
خدمات پس از فروش در داخل کشور باشند.در ادامه تاکید 
شــده که به موجب ماده 2 آیین نامه قانون ارتقاى کیفى 
خودرو و سایر تولیدات صنعتى داخلى مصوب سال 1389، 
وزارت صنایع و معادن مکلف است از طریق موسسه استاندارد 
و تحقیقات صنعتى ایران ســازمان ملى استاندارد ایران و 
استفاده از ظرفیت هاى قانونى استانداردهاى موضوع ماده 
یک ( اجراى کامل استانداردهاى 85 گانه) و استانداردهاى 
مورد نیاز قطعه سازى استانداردهاى ایمنى و عملکردى و 
آلایندگى) را اعمال و از تولیــد و ورود خودروها و قطعات 
خودرویى غیر استاندارد جلوگیرى کنند. در بند دیگرى از 
این نامه آمده است که به موجب تبصره یک ماده 3 آیین نامه 
فوق الاشــاره ثبت ســفارش یــا ورود خودروهــاى فاقد 
استانداردهاى اعلامى از سوى این سازمان به وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، ممنوع است. رئیس سازمان ملى استاندارد 
در ادامه نامه خود تاکید کرده که عمده خودروهایى که در 
گمرکات اجرایى کشور دپو شده و تاکنون ترخیص نشده و 
در اختیار سازمان اموال تملیکى قرار گرفته اند، داراى حداقل 
یکى از اشــکالات: عدم ثبت ســفارش، نداشتن گواهى 
صحه گذارى تایید نوع خودرو از سازمان ملى استاندارد ایران، 
حجم موتور بیشتر از 2500 سى سى، مستعمل بودن یا عمر 
بیشتر از یکسال هستند. اخذ گواهى صحه گذارى تایید نوع 
به معناى انطباق خودرو با استانداردهاى اجبارى اعلامى از 

سوى سازمان ملى استاندارد است.

ابلاغ نرخ هاى جدید کارمزد 
خدمات بانکى

بانک مرکزى در ابلاغیه اى به مدیران عامل بانک ها، 
نرخ هاى جدید کارمزد خدمات بانکى را براى اجرا از ابتداى 
آذرماه  ابلاغ کرد. به گزارش خبرگزارى مهر، بانک مرکزى 
در دســتورالعملى به مدیران عامل بانک هاى دولتى، غیر 
دولتى، شرکت دولتى پســت بانک، مو سسات اعتبارى 
غیربانکى و بانک مشترك ایران-ونزوئلا، جداول کارمزد 
خدمات بانکى (ریالــى و الکترونیکى) متضمن حداکثر 
نرخ هاى قابل وصول را به شبکه بانکى کشور ابلاغ کرد. بر 
این اساس، دریافت نرخ هاى جدید کارمزد خدمات بانکى 
از ابتــداى آذرمــاه 1399 (01/ 09/ 1399) مجاز بوده و 
بخشــنامه جدید جایگزین بخشنامه هاى متناظر قبلى 
کارمزدهاى خدمات بانکى ریالى و الکترونیکى مى شود. 
همچنین در این اطلاعیه تا کید شده که بانک ها و مو سسات 
اعتبارى غیربانکى مى توانند به منظور رقابت با یکدیگر، 
حداکثر تا  30 درصد و براى افراد تحت پوشــش سازمان 
بهزیستى کشور، مستمرى بگیران و مددجویان کمیته امداد 
امام خمینى (ره) حداکثر تا  100 درصد مبالغ مندرج در 

جداول ابلاغى نرخ هاى کمترى را اعمال کنند.

صنعت، معدن
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هفته نامه اقتصادى ایران

ساخت «کیت هاى تشخیص سریع کرونا» 
دغدغه مشترك همه مسئولان نظام بود

با تــلاش محققان دارویى ســتاد 
اجرایى فرمان امام، ایران از امروز در زمره 
3 کشــور جهان که فناورى تولید «کیت 
تشخیص ســریع ویروس کووید 19» را 

دارند، قرار گرفت.
 در مراســمى بــا حضور اســحاق 
جهانگیرى معاون اول رئیس جمهورى، 
محمد مخبر رئیس ستاد اجرایى فرمان 
امام،  سورنا ستارى معاون علمى  و فناورى 
رئیس جمهورى، رئیســى معــاون وزیر 
بهداشــت و معاونان و مدیران مجموعه 
ســتاد اجرایى، خط تولیــد کیت هاى 
تشــخیص فــورى کرونــا به صــورت 

ویدئوکنفرانسى به بهره بردارى رسید.
در این مراسم که در محل نمایشگاه 
دستاوردهاى ســتاد اجرایى فرمان امام 
برگزار شــد،  معاون اول رئیس جمهورى 
پس از افتتاح خط تولید این کیت ها گفت: 
کشور به این محصول بزرگ دانش بنیان 
نیاز داشــت و دسترســى به آن، دغدغه 
مشترك مسئولان نظام طى این ماه ها بود 
و لذا این دســتاورد بزرگ ستاد اجرایى 
فرمان امام را باید به رهبرمعظم انقلاب و 
همه مردم و جامعه سلامت تبریک بگویم.

وى افزود: بــرادر عزیزم آقاى دکتر 
مخبر از مدیران بزرگ و ارزشمند کشور 
هستند ودر تمام این ســال ها هرجا در 
کشــور خلأ و نیازى پیش آمده ایشان و 
مجموعه ستاد با ریسک پذیرى بالا وارد 
میدان شــدند و تا حصول نتیجه پاى کار 
ایستاده اند ،  دستیابى به فناورى و تولید 
این کیت، در راستاى جهش توسعه علمى 

و فناورى و یک دستاورد ملى است که بابت 
آن از تمــام مجموعــه ســتاد اجرایى و 
محققان جوان آن قدردانى مى کنم ، باید 
در دولت راهکار و منابع مالى پیدا کنیم که 
ظــرف روزهاى آینده بتوانیم کمک هاى 
معیشتى بین مردم بویژه درمناطق محروم 
و آسیب دیدگان این بحران توزیع کنیم، 
اگرچه نهادهاى عمومى مخصوصاً ستاد 
اجرایى فرمــان امام درمقاطع مختلف با 
فرمان رهبرمعظم انقــلاب کمک هاى 
خوبى دراین مناطق به آســیب دیدگان 

کرونا انجام داده اند.
محمد مخبر رئیس ســتاد اجرایى 
فرمان امام نیز دراین مراســم با اشاره به 
مشخصات کیت تشخیصى جدید گفت: 
دستیابى به دانش ساخت این کیت قدم 
بزرگى براى مهار کرونا در کشــور است و 
ارزش دستیابى به آن کمتر از واکسن کرونا 
نیســت چرا که ازاین طریق مى توان به 

غربالگرى و قطع زنجیره انتقال تســریع 
بسیار بالایى بخشید ، استفاده از این کیت 
جدید، دیگر نیاز به محیط آزمایشگاهى و 
حضور پزشک ندارد وبرخلاف کیت هاى 
پى  سى  آر فعلى که 48 ساعت براى نشان 
دادن نتیجه زمان لازم دارد، در هر محیط 
و منطقه اى مى توان در کمتر از 20 دقیقه 
ابتلاى فرد به کووید19 را متوجه شــد ، 
قیمت کیت هاى  ساخته شده توسط ستاد 
اجرایى فرمان امام، 40 درصد ارزان تر از 
کیت هاى فعلى و نهایتاً 200هزارتومان 

است.
وى با اشاره به اقدام جهادى نیروهاى 
دانش بنیان ســتاد در دســتیابى به این 
کیت ها گفت: در کمتر از 22 روز جوانان 
دانشــمند ما توانســتند خط تولید این 
کیت هــا را راه انــدازى کننــد و از امروز 
مى توانیم روزانه 200 هزار کیت تولید و 
تحویل جامعه ســلامت بدهیم ، ســتاد 

اجرایــى بــا تمــام قــدرت و به صورت 
شــبانه روزى در تمام حوزه هاى مقابله با 
کرونا ازقبیل تولید واکســن کووید19، 
تولید کیت تشخیص و داروهاى مورد نیاز، 
ماســک و محلول ضدعفونى و تجهیزات 
پزشکى و کمک به آسیب دیدگان کرونا 
ازطریق توزیع بســته هاى معیشــتى و 
بهداشــتى و هرچیزى که مردم و جامعه 
ســلامت دراین مسیر نیاز داشته باشند، 
فعال است و ازهیچ تلاشى دریغ نخواهیم 

کرد.
در ادامه این برنامه ســورنا ستارى 
معاون علمى و فناورى رئیس جمهورى نیز 
در ســخنانى کوتاه ضمــن قدردانى از 
اقدامات ســتاد گفــت: از دکتر مخبر و 
مجموعه ستاد اجرایى فرمان امام تشکر 
مــى کنم که گرایش به ســمت «دانش 
بنیان» ها را به یک فرهنگ تبدیل کردند 
،  همین فرهنگ دانش بنیانى باعث شد 
جوانان ما در حوزه تولید کیت، ماســک، 
دارو و انواع تجهیزات به خودشان جرأت 
ورود به میدان بدهند و در زمره برترین هاى 

جهان قرار بگیریم.
گفتنى اســت در ابتداى این برنامه، 
معاون اول رئیس جمهورى طى بازدیدى 
از نمایشــگاه دستاوردهاى ستاد اجرایى 
فرمان امام، از نزدیک با بخشى از خدمات 
و دســتاوردهاى زیرمجموعه هاى ستاد 
ماننــد بنیادهاى برکت، احســان، گروه 
اقتصادى تدبیر، ســامانه 4030، کاروان 
سلامت و تله مدیسین، گروه کشاورزى 

و... آشنا شد.

حجم تجارت جمهورى اســلامى 
ایران با کشورهاى عضو اتحادیه اقتصادى 
اوراسیا طى ســال هاى 1394 تا 1398، 

حدود دو درصد داشته است.
در گزارش مرکز پژوهش هاى مجلس 
درباره وضعیت تجــارت و ظرفیت هاى 
همکارى اقتصــادى دوجانبــه ایران و 
اتحادیه اقتصادى اوراسیا  آمده است که 
بخش قابل توجهى از سهم تجارت خارجى 
ایــران را نفــت خــام و محصــولات 
کم فراورى شــده از نفت و گاز تشکیل 
مى دهند که مى تــوان عنوان کرد تلاش 
زیادى نیز براى شکل گیرى تجارت آنها 
صورت نگرفته است. این درحالى است که 
وضعیت ایران، چه از نظر جغرافیایى و چه 
از نظر ظرفیت کشــورهاى همســایه به 
نحوى اســت که امکان افزایش تولید و 

تجارت با این کشورها فراهم است.
در این راســتا لازم اســت سیاست 
توسعه تعاملات تجارى و اقتصادى خارجى 

با کشورهاى هدف، متناسب با توانایى و 
نیازهاى داخلى در دستور کار کشور قرار 
گیــرد و از این طریق امکان بهره مندى از 
مزیت هاى تجارت خارجى فراهم گردد. 
یکــى از ظرفیت هاى موجــود در زمینه 
افزایش تعاملات تجــارى و اقتصادى با 
کشورهاى هدف، همکارى با کشورهاى 

عضو اتحادیه اقتصادى اوراسیاست که در 
این گــزارش، به بررســى ظرفیت هاى 
همکارى تجــارى و اقتصادى جمهورى 
اســلامى ایران با کشــورهاى عضو این 

اتحادیه پرداخته مى شود.
حجم تجارت جمهورى اســلامى 
ایران با کشورهاى عضو اتحادیه اقتصادى 

اوراسیا طى ســال هاى 1394 تا 1398، 
حداقل 810 میلیون در ســال 1394 و 
حداکثر چهار میلیارد و 200 میلیون دلار 
در سال 1395 بوده که در مقایسه با حجم 
کل تجارت کشور طى سال هاى فوق سهم 
اندکى در حدود دو درصد را داراست. طى 
سال هاى اخیر بیشترین صادرات ایران به 
اتحادیه اقتصادى اوراسیا به ترتیب مربوط 
به روسیه و بلاروس و بیشترین واردات نیز 

از روسیه و قزاقستان بوده است.
به گزارش فارس، علیرغم اینکه ایران 
مى تواند عمده نیازهاى وارداتى برخى از 
کشورهاى عضو اتحادیه اوراسیا را تأمین 
نماید، اما بنا به برخى دلایل ازجمله قیمت 
تمام شــده بالاى محصــولات ایرانى در 
مقایسه با محصولات مشابه سایر کشورها، 
ضعف دیپلماسى تجارى و وجود تحریم؛ 
عمده نیازهاى وارداتى کشــورهاى عضو 
این اتحادیه از کشــورهایى غیر از ایران 

تأمین مى شود.
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سهم تجارت ایران با اوراسیا فقط 2 درصد است

با تصمیم ستاد ملى مدیریت کرونا کسب وکارهاى آسیب دیده حوزه گردشگرى مى توانند بازپرداخت وام هاى بانکى خود را که پیش از این دریافت کرده اند، تا پایان 
سال 99 به تعویق بیاندازند.
به گزارش خبرگزارى مهر، بانک مرکزى با انتشار ابلاغیه اى به همه بانک هاى عامل در ارائه تسهیلات کرونایى، اعلام کرد که بازپرداخت همه انواع وام هاى حوزه 
گردشگرى که پیش از این پرداخت شده است تا پایان سال 99 امهال شود. این مصوبه همه وام هاى معوقه حوزه گردشگرى را دربرمى گیرد.
پیش از این نیز دولت براى حمایت از کسب وکارهاى آسیب دیده از کرونا تسهیلات 6 تا 16 میلیون تومانى براى 14 رسته شغلى در نظر گرفته بود که فعالان حوزه 
گردشگرى نیز از این وام بهره مند شده بودند.
افزون بر این کارگروه مقابله با پیامدهاى اقتصادى ناشى از کرونا با توجه به شدت خسارت صنایع گردشگرى، تصمیم گرفت، تسهیلات جدیدى را با عنوان تسهیلات 
بخشى به فعالان گردشگرى کشور پرداخت کند. آنچه مورد امهال قرار گرفته است، تسهیلات قبلى فعالان گردشگرى است.

امهال وام هاى 
فعالان گردشگرى تا 

پایان 99

به گزارش روابط عمومى موسسه اعتبارى ملل؛ این موسسه توانست رتبه نخست در 
اعطاى تسهیلات به خسارت دیدگان کرونا دراستان مازندران را کسب نماید.

آقاى حسن خیریانپور معاون هماهنگى امور اقتصادى استاندارى مازندران ضمن اعلام 
خبر فوق افزود با پیگیرى مجدانه استاندارى و تلاش هاى فرمانداران و بانک هاى عامل تعداد 
19279 پرونده به مبلغ 486 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد که موسسه اعتبارى 
ملل با پرداخت 100 درصدى تعهدات خود در بین 19 بانک عامل توانست رتبه نخست 

را ازآن خود نماید.

موسســه اعتبارى ملل به پشتوانه اعتماد و اطمینان مشتریان محترم و پیشینه 33 
سال فعالیت صادقانه، در نظام بانکى کشور، همواره در جهت تامین رضایتمندى مشتریان 
گرامى تلاش نموده است و در دوران شیوع ویروس کرونا نسبت به خرید 20 میلیارد ریال 
اوراق گواهى نیکوکارى کرونا 2 اقدام نمود. ضمناً در همین راستا ده دستگاه ونتیلاتور به 
مبلغ 26 میلیارد ریال به بیمارستان هاى خراسان رضوى اهدا کرد و همچنین این موسسه
مبلغ 1 میلیارد ریال را بصورت بلاعوض به گروه جهادى عماریون جهت تولید و توزیع 

ماسک رایگان تقدیم نمود.

کسب رتبه نخست توسط موسسه اعتبارى ملل در اعطاى تسهیلات به خسارت دیدگان کرونا در استان مازندران

دیدگاه - 3

خبر

همه مقصرند
چرا مبارزه با قاچاق کالا راه حل فورى 

ندارد؟
مرتضى بکى 

اقتصاددان
یکــى از ســؤالات مهم در 
مواجهه با پدیده قاچاق، چگونگى 
مبــارزه با آن و کنترل این پدیده 
شــوم اقتصادى اســت. بررسى 
آمارى قاچاق نشــان مى دهد که 
این پدیده از سالیان قبل از انقلاب دامن اقتصاد را گرفته و با 
تغییر شــرایط اقتصادى به ویژه نوسانات قیمت ها، تشدید 
کنترل ها در بازارهاى مختلف، تلاطم در بازار ارز و تغییرات 
در تفــاوت نرخ هاى ارز رســمى و غیررســمى و اعوجاج و 
ناپایدارى در سیاست هاى ارزى و تجارى و قوانین و مقررات، 
حجم قاچاق نیز تغییر کرده است. علاوه بر این، میزان آگاهى 
مردم نسبت به پیامدهاى کالاى قاچاق نیز عاملى در کنترل 

حجم قاچاق به شمار مى رود. 
راهکارهاى مبــارزه و مقابله با این پدیده، مســتلزم 
شناخت علل وقوع آن و آسیب شناسى اقدامات انجام شده در 
گذشته است. بنابراین هرگونه اقدام مؤثر در برخورد با این 
پدیده مســتلزم یک نگرش اســتراتژیک نســبت به آن و 
دســتیابى به راه حل هاى کوتاه، میان و بلندمدت اســت. 
چالش هاى زیادى در طرح ریزى و اجراى این استراتژى ها و 
راه حل هاى زمانبندى شده وجود دارد. ازجمله چالش ها که 
مانع از دستیابى به نتایج قابل دفاع بوده، فقدان یک رویکرد 
اســتراتژیک در مواجهه با پدیده قاچاق است. این رویکرد 
اســتراتژیک، مســتلزم هماهنگى بین نهادهاى مختلف 
قانونگذارى، سیاستگذارى، اجرایى و رسیدگى به نحوى است 
کــه تمام اجزا به صورت یکپارچــه و هماهنگ و تحت یک 
مدیریت واحد به منظور کنترل این پدیده وظیفه خود را در 

یک فرایند به هم پیوسته انجام دهند.
 تشــتت در نهادهاى سیاستگذاى و تصمیم گیرى و 
همچنیــن اختلاف در نحــوه اجراى نهادهــاى اجرایى و 
ناسازگارى مقررات با رویه هاى رسیدگى ازجمله چالش هاى 
جدید در مواجهه با این پدیده به شمار مى رود که نمود آن در 
عدم تناســب جرم و مقررات موضوع دربرخورد با هر یک از 
افراد مجرم چه اقدام کننده و چه افرادى که در دستگاه هاى 
اجرایى معاونت در جرم داشته اند، باعث شده است تا هزینه 
وقوع جرم نسبت به منافع کلان ناشى از وقوع جرم قاچاق 
آنقدر پایین باشــد که فرد مجرم به راحتى مبادرت به جرم 
قاچــاق کرده و درصورت دســتگیرى و برخورد احتمالى، 
هزینه هاى ناچیز آن را پرداخته و با تجارب بیشتر در آینده 

به جرم خود ادامه دهد.

پروانه ساختمانى پلاسکو در حال 
صدور است

شــهردار منطقه 12 گفت: 
پروانه پلاســکو در حال صدور و 
فرآیند حقوقى و مالى آن در حال 
تکمیل است. به لحاظ موضوعات 
فنى، شهرسازى و بررسى حقوق 
مکتســبه کار به اتمام رسیده و با 
دستور ســتاد شهردارى تهران و 
تاییدیه گروه داورى و راهنماى طراحى، پروانه پلاسکو مطابق 
مصوبه شوراى عالى شهرسازى و معمارى صادر خواهد شد.
على محمد سعادتى، شهردار منطقه 12 درباره آخرین 
وضعیت ساختمان جدید پلاسکو و صدور پروانه ساختمانى 
آن گفت: پروانه پلاسکو در حال صدور و فرآیند حقوقى و مالى 
آن در حال تکمیل است. به لحاظ موضوعات فنى، شهرسازى 
و بررسى حقوق مکتسبه کار به اتمام رسیده و با دستور ستاد 
شــهردارى تهران و تاییدیه گروه داورى و راهنماى طراحى 
مى توانیم پروانه پلاســکو را مطابق مصوبه شــوراى عالى 
شهرسازى و معمارى صادر کنیم. سعادتى درباره تامین نشدن 
پارکینگ در ساختمان جدید پلاسکو توضیح داد: شوراى عالى 
شهرسازى و معمارى با بدون پارکینگ ساخته شدن این بنا 
موافقت کرده و قرار شــد که پارکینگ پروانه براى استفاده 
ساختمان پلاسکو توســط بنیاد مقاوم سازى شود. به گفته 
شــهردار منطقه 12، حدود دو ماه است که پارکینگ پروانه 
براى انجام عملیات مقاوم سازى در اختیار بنیاد مستضعفان 
قرار داده شده و این نهاد در حال تهیه طرح هاى مقاوم سازى 
و شروع عملیات است. پیش از این و در اوایل آبان ماه شهردار 
منطقه 12 از بارگذارى نقشه هاى ساختمان در حال ساخت 
پلاسکو، در سیســتم شهرسازى شهردارى تهران و بررسى 
عوارض این ساختمان در حساب و کتاب هاى فى مابین بنیاد 
مستضعفان و شهردارى تهران خبر داده بود. آتش سوزى و 
ریزش ساختمان پلاسکو حادثه اى بود که صبح روز پنج شنبه 
30 دى 1395 در چهارراه استانبول واقع در مرکز تهران رخ 
داد. در پى وقوع این آتش ســوزى ساختمان پلاسکو به طور 
کامل فرو ریخت. ساختمان پلاســکو در حالى پس از 5/ 3 
ساعت سوختن، فرو ریخت که تعداد زیادى مامور آتش نشانى 
در حال مهار آتش سوزى، در بیرون و داخل ساختمان بودند 
و عده اى از آنها زیر آوارِ ناشى از فروریختن ساختمان ماندند 
و در نهایت این آتش ســوزى 22 قربانى بر جاى گذاشــت. 
ساختمان پلاســکو 1200 واحد داشت که بر اساس آمارها 
560 واحد از آن فعال بودند و 15 هزار میلیارد ریال خسارت 

به این واحدها وارد شد.

در سال جهش تولید که اقتدار کشور 
به تولید و رونق هرچه بیشــتر اقتصادى 
گره زده شــد، تحریم ها، شیوع ویروس 
کرونا و محدودیت هاى موجود در تأمین 
کنســانتره و مــواد معدنــى موردنیاز، 
هیچ کــدام نتوانســت در عزم راســخ 
پولادمردان فولاد مبارکه و فرایند تولید 
این شرکت خللى ایجاد کند تاجایى که با 
6 درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال 
قبل در هفت ماه اول ســال جارى، 44 
درصد فولاد خام کشــور در گروه فولاد 

مبارکه تولید شد.

سرپرست معاونت بهره بردارى فولاد 
مبارکه ضمن اعلام این خبر، میزان تولید 
فولاد خام فولادسازان بزرگ کشور در بازة 
زمانى یادشده را    13,1 میلیون تن اعلام 
و تصریح کرد: به طورکلى میزان تولید در 
گروه فــولاد مبارکه (فولاد مبارکه، فولاد 
هرمزگان و مجتمع فولاد سبا) در 7 ماه اول 
سال جارى به میزان 5 میلیون و 816 هزار 
تن بوده که این مقدار نسبت به مدت مشابه 
سال 98 (5 میلیون و 494 هزار تن) حدود 

6 درصد رشد داشته است.
عباس اکبــرى محمدى با تأکید بر 

اینکه چنانچه در تأمین مواد اولیه و مصرف 
برق (پیک تابستان) با محدودیت مواجه 
نبودیم به طور قطع رشد تولید بیشترى به 
ثبت مى رسید، گفت: در شرکت هاى فولاد 
مبارکه، فولاد هرمزگان و مجتمع فولاد 

ســبا در 7 ماه اول ســال 99 به ترتیب 4 
میلیــون و 208 هزار تن، 820 هزار تن و 
789 هزار تن فولاد تولید شده است. وى 
در بخــش پایانى ســخنان خود ضمن 
قدردانى از عملکرد درخشان همۀ کارکنان 
و مدیران شــرکت در سال جهش تولید، 
اظهار امیدوارى کرد: ان شاءاالله با رعایت 
کامل دستورالعمل هاى ایمنى در خطوط 
تولید و شیوه نامه هاى بهداشتى مقابله با 
بیمارى کرونا در پایان سال شاهد تحقق 
اهداف تولید شرکت و زیرمجموعه هاى 

گروه فولاد مبارکه باشیم.

در هفت ماهۀ اول سال جارى صورت گرفت؛

تولید 44 درصد فولاد خام کشور در گروه فولاد مبارکه
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به گزارش روابط عمومى بیمه ایران در طلیعه هشتاد و ششمین سال تاسیس شرکت سهامى بیمه ایران و چهل سالگى بنیاد قرآن کریم، جلسه اى با حضور 

دکتر رضایى مدیر عامل بیمه ایران و حجت الاسلام حسین زاده دبیرکل بنیاد قرآن کشور به اتفاق اعضاى هیات مدیره  و شوراى مشورتى این بنیاد، آقایان 
سردار طلایى، سردار موسوى  و بیدارى و مشاوران مدیرعامل بیمه ایران در دفتر مدیرعامل  تشکیل شد. در این نشست صمیمانه، طرفین ضمن بحث و 

تبادل نظر، تفاهم نامه همکارى فرهنگى، قرآنى به امضا رساندند. 
در این جلسه مقرر شد بیمه قرآنیان کشور، شامل بیش از  چهار هزار موسسه قرآنى کشور و بیش از هفت هزار نفر از مربیان،  حافظان و قاریان قرآنى به نحو 

شایسته اى برقرار شود. همچنین دو طرف موافقت کردند براى اجراى سریع تر مفاد تفاهم  نامه مذکور کمیته مشترکى از اعضاى بنیاد قرآن کشور و 
کارشناسان بیمه ایران تشکیل شده و موارد مورد نظر پیشنهادى به  بحث و بررسى گذاشته و اجرایى شود. 

امضاى تفاهم نامه 
همکارى فرهنگى، 
قرآنى بنیاد قرآن 
کشور و بیمه ایران

هفته نامه اقتصادى ایران

تفاهمنامه گشایش اعتبار اسنادى داخلى (LC) و اعطاى تسهیلات خرید دین براى شرکت هاى دانش بنیان بین 
بانک تجارت و صندوق نوآورى و شکوفایى به منظور تسهیل فعالیت آنها در قالب زنجیره هاى تامین و کاهش نرخ 
تامین مالى مورد نیاز این شرکت ها، منعقد شد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک تجارت، در مراسم 
انعقاد تفاهمنامه بانک تجارت و صندوق نوآورى و شکوفایى، رضا دولت آبادى مدیرعامل بانک تجارت، تامین مالى 
شرکت هاى دانش بنیان را یک حرکت ملى دانست و گفت: بانک تجارت حرکت در این مسیر را یک حرکت ملى 
مى داند که خوشــبختانه منافع بانک نیز در این نگاه ملى حفظ شده است. دولت آبادى با بیان اینکه حمایت از 
شرکت هاى دانش بنیان و استارت آپ ها همواره در برنامه هاى اصلى بانک تجارت بوده است افزود: اعتقاد داریم که 
راهکار اقتصادى کشور در گرو رشد شرکت هاى دانش بنیان است و ما نیز با سایر مجموعه هاى فعال در این عرصه 

همراه خواهیم بود.
دولت آبادى در مورد بهینه سازى ارائه خدمات به شرکت هاى دانش بنیان گفت: به منظور تسهیل ارائه خدمات 
اعتبارى مندرج در نفاهمنامه و سایر خدمات نوین بانکى کارشناسانى از مجموعه بانک تجارت در دفتر این بانک 

در صندوق نوآورى و شکوفایى مستقر خواهند شد تا روند اعطاى تسهیلات به لحاظ زمانى کوتاه شود.

تفاهمنامه جدید بانک 
تجارت و صندوق نوآورى و 
شکوفایى منعقد شد

رضا دولت آبادى

بیمه تجارت نو که توانسته در شش ماهه نخست امسال سود قابل توجهى را براى سهامداران خود کنار بگذارد، این 
روند را با شتاب بیشترى در نیمه دوم امسال ادامه خواهد داد. به گزارش روابط عمومى؛ این شرکت در دوره 6 ماهه 
منتهى به 31 شهریور ماه 1399، به ازاى هر سهم خود یک هزار و 621 ریال سود کنار گذاشت که در مقایسه با 

دوره  مشابه سال گذشته که سود هر سهم 131 ریال بود، از افزایش چشمگیر سود در هر سهم حکایت دارد.
یقینا با سرمایه گذارى هاى انجام شده، «بنو» در زمان باقیمانده ازسال موفق خواهد شد تا سود بیشترى را براى 

سهامداران خود کنار بگذارد.
 در کنار افزایش سود از طریق سرمایه گذارى هاى متنوع، ایجاد پلتفرم بیمه گرى باز، راهکارى دیگر براى تضمین 
آینده کارى درخشان شرکت است. پلتفرم بیمه گرى باز این امکان را در اختیار شرکت تجارت نو قرار داده تا بتواند 
محصولات بیمه اى موجود و جدید را در اختیار کسب و کارهاى غیربیمه اى قرار دهدکه با این روش، کسب و کارها 
قادر هستند محصولات  و خدمات خود را با ارزش افزوده بیشتر ى به مشتریان ارائه کنند. این امکان علاوه بر خلق 
محصولات جدید، بازار بیمه تجارت نو را نیز بیش از این توسعه خواهد داد. خریدآنلاین کالا همراه با بیمه نامه اى 

که تضمین مى کند کالا بدون عیب و نقص به دست مشترى برسد، از جمله این خدمات است.

حفظ روند افزایشى سود 
سهام تجارت نو تا پایان 99

بیمه تجارت نو

2 دستگاه دیگ بخار جدید 227 تنی و آب DM در شرکت پالایش نفت اصفهان ساخته می شود با توجه به راه 
اندازى واحد بنزین سازى ، واحد تقطیر سوم وتعدادى پروژه هاى جانبى دیگر وبا هدف افزایش تولیدوتامین بخار 
مورد نیاز پالایشــگاه، 2 دستگاه دیگ بخار جدید 227 تنى و آب DM (مقطر)در شرکت پالایش نفت اصفهان 
ساخته مى شود . مدیرمهندسى و اجراى پروژه ها شرکت، با اشاره به پیشرفت حدود 93 طرح افزود: طراحى، تهیه، 
 DM (تن بر ساعت) و یک واحد آب hr/t 227 ساخت، نصب و راه اندازى دو دستگاه دیگ بخار با ظرفیت خروجى
با ظرفیت خروجى دائم hr/m3 500(مترمکعب در ساعت)، از سالهاى قبل آغاز شده و بر اساس پیش بینى ها، 
پایان طرح اسفندماه سال جارى خواهد بود. سیدمنصور سیدفتاحى همچنین گفت: در راستاى اجراى پروژه، یک 
ساختمان کنترل، مرکز فرعى برق شماره 32ساخته شده و اطراف دیگ بخار و واحد آب DM محوطه سازى مى 
شــود و در کنار آن، اجراى تمام مســیرهاى ارتباطى، لوله کشى ها، کابل ها و سیگنال هاى ارتباطى حد فاصل 
واحدهاى فوق الذکر و تأسیســات موجود پالایشگاه اجرایى مى گردد. وى قیمت برآوردى براى اجراى طرح را 
حدود40 میلیون یورو اعلام کرد. گفتنى است در حال حاضر 6 دیگ بخار 227 تنى در شرکت پالاش نفت اصفهان 

به منظور تولید بخار مورد نیاز واحدهاى عملیاتى فعال هستند.

2 دستگاه دیگ بخار جدید 227 
تنى و آب DM در شرکت پالایش 
نفت اصفهان ساخته مى شود

شرکت پالایش نفت اصفهان

تفاهم نامه همکارى شــرکت راه آهن جمهورى اســلامى ایران و شرکت صنایع الکترونیک ایران به امضا رسید. به 
گزارش خبرگزارى صداوسیما از روابط عمومى راه آهن جمهورى اسلامى ایران، این تفاهم نامه همکارى در راستاى 
تامین، تولید، تعمیر و خدمات پشتیبانى فنى نیازمندى هاى شرکت راه آهن جمهورى اسلامى ایران بر پایه توانمندى 
متخصصان داخلى منعقد شده است. آقاى سعید رسولى، مدیرعامل شرکت راه آهن جمهورى اسلامى ایران در مراسم 
امضاى این تفاهم نامه گفت: چندى پیش سند راهبردى همکارى بین شرکت راه آهن و وزارت دفاع و پشتیبانى نیرو هاى 
مسلح به امضا رسید که قرار شد در بخش هاى مختلف، صنعت ریلى بتواند از توانمندى موجود در صنایع وزارت دفاع 
حداکثر استفاده را ببرد. رسولى افزود: بعد از ساعت ها جلسات کارشناسى و فنى سندى عملیاتى بین راه آهن و صا ایران 
امضا شد تا مسائل و موضوعات مورد نیاز صنعت حمل و نقل ریلى توسط متخصصان داخلى تامین و تولید شود. سرتیپ 
شاهرخ شهرام، مدیرعامل شرکت صنایع الکترونیک ایران نیز در این مراسم گفت: پیرو سند امضا شده توسط وزراى راه 
و شهرسازى و دفاع و پشتیبانى نیرو هاى مسلح ایران، مقرر شد با توجه به ظرفیت هاى خوب و فناورانه صنایع دفاعى، 
نیازمندى هاى صنعت ریلى تامین شود. وى ادامه داد: این نیازمندى ها توسط جوانان این مرز و بوم تولید شده است و 

امیدواریم بتوانیم با این همکارى نیاز هاى موجود را رفع و صنعت ریلى را به استقلال در تولید برسانیم.

امضاى تفاهم نامه 
همکارى شرکت راه آهن و 
صا ایران

سعید رسولى

پروازهاى عبورى از آسمان ایران در 7 ماهه امسال 114.9 و در یک ماهه مهر نسبت به شهریور، 6.5 درصد رشد داشته 
است. به گزارش اعتبار، بر اساس آمارهاى اعلامى شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران از پروازهاى عبورى شرکت هاى 
هواپیمایى خارجى از فضاى ایران، در حالى که در فروردین امسال، تنها 5 هزار و 162 سورتى پرواز عبورى ثبت شد، این 
شاخص در مهر ماه به 11 هزار و 94 پرواز افزایش یافت که رشد 114.9 درصدى را نشان مى دهد. رشد بیش از 2 برابرى 
پروازهاى عبورى از آسمان ایران نه تنها در 7 ماهه امسال رشدى بود که بصورت ماهانه رقم خورد مثلاً تعداد این پروازها 
در مهر ماه نسبت به ماه قبل از آن (شهریور 99) که 10 هزار و 376 سورتى پرواز عبورى ثبت شده بود، با رشد 6.5 درصدى 
همراه بوده است. اگرچه پروازهاى عبورى در سال جارى با رشد ماهانه مواجه بوده اما آمار پروازهاى عبورى در مهر ماه 
امسال نسبت به مهر ماه سال قبل که 24 هزار و 65 سورتى پرواز بود، کاهش 51.9 درصدى داشته است. همچنین در 7 
ماه نخست امسال مجموعاً 52 هزار و 119 پرواز عبورى از آسمان ایران انجام شد؛ در مدت مشابه سال 98 تعداد 184 
هزار و 958 سورتى پرواز برقرار شده بود که نشان دهنده کاهش 71.8 درصدى پروازها عبورى در مدت مذکور است. با 
توجه به شیوع کرونا، یکى از صنایعى که به شدت تحت تأثیر قرار گرفت، صنعت هوانوردى بود که در نتیجه تعداد پروازها 

در دنیا با کاهش روبه رو شد؛ این موضوع بر تعداد پروازهاى عبورى از آسمان ایران هم تأثیرگذار گذاشته است.

تعداد پروازهاى عبورى از 
آسمان ایران دو برابر شد

شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران

نشست مشترك مدیران ارشد شرکت بیمه دانا و گروه مپنا با بررسى روند خدمات ارائه شده به این بیمه گذار 
در ساختمان مرکزى این شرکت برگزار شد.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بیمه دانا، در این نشست که دکتر کاردگر نایب رئیس هیئت مدیره 
و مدیر عامل بیمه دانا، منصور حسینى معاون فنى بیمه هاى اموال و مسئولیت، مدیران فنى، رئیس مجتمع 
خدمات بیمه اى فردوسى و نیز مدیران گروه مپنا حضور داشتند، درباره روند خدمات ارائه شده از شروع قرارداد 
درمان و راه هاى گسترش همکارى هاى فیمابین بحث و تبادل نظر شد. انعقاد قرارداد با مراکز درمانى اعلام 
شده از سوى گروه مپنا در استانها، رضایت مدیریت مپنا از سرعت عملکرد بیمه دانا در ارائه خدمات درمانى 
به بیمه شدگان، توسعه و گسترش همکارى هاى بیمه اى در حوزه بیمه هاى اموال و مسئولیت از جمله بیمه 
نیروگاه ها، بیمه آتش سوزى، مسئولیت و حمل و نقل، طراحى و ارائه طرح هاى مربوط به بیمه هاى آتش 
سوزى منازل مسکونى کارکنان، بیمه هاى عمر و پس انداز کارکنان و تسهیلات ویژه بیمه شخص ثالث و بدنه 

براى کارکنان مپنا، از جمله مباحثى بود که در این نشست مورد بحث و بررسى قرار گرفت.

نشست مشترك مدیران 
ارشد بیمه دانا و گروه مپنا

بیمه دانا

على وحدت، رییس صندوق نوآورى و شکوفایى گفت: نزدیک به دو سال است که سیستم بانکى در حمایت از شرکت هاى 
دانش بنیان نقش ایفا مى کند اما در شرایط کنونى نیازمند حرکت هاى جهش گونه هستیم. وى با بیان اینکه بانک تجارت در 
بین بانک هاى دیگر عملکرد بهترى در تامین مالى شرکت هاى دانش بنیان داشته است، تصریح کرد: شرکت هاى دانش بنیان 
در هر حوزه اى مانند مواجهه با ویروس کرونا بسیارى از مشکلات کشور را برطرف کرده اند و از توانمندى هاى بالایى برخوردارند. 
امیدواریم با تدابیر بانک تجارت در ارائه سرویس هاى مختلف تا پایان سال جارى به دستاوردهاى بالایى دست یابیم. ذوالفقارى، 
معاون برنامه ریزى صندوق نوآورى و شکوفایى در تشریح جزییات این تفاهمنامه گفت: به منظور پاسخگویى به نیاز شرکت هاى 
دانش بنیان و تسهیل فعالیت آنها در قالب زنجیره هاى تامین و کاهش نرخ تامین مالى مورد نیاز این شرکت ها، تفاهمنامه 
گشایش اعتبار اسنادى داخلى (LC) و اعطاى تسهیلات خرید دین براى شرکت هاى دانش بنیان بین صندوق نوآورى و 
شکوفایى و بانک تجارت منعقد شد. در چارچوب این خدمت از خرید محصولات، اقلام و مواد اولیه مورد نیاز شرکت ها و همچنین 
فروش محصولات دانش بنیان حمایت مى شود. مدیر برنامه ریزى صندوق نوآورى و شکوفایى در مورد عملکرد بانک تجارت از 
ابتداى سال جارى نیز گفت: در زمینه اعطاى تسهیلات سرمایه در گردش و خرید دفتر کار عملکرد بانک تجارت مثبت بوده و 
290 میلیارد تومان پرونده پرداخت شده و 326 میلیارد تومان نیز در دست اقدام دارد. بانک تجارت بانک اول در زمینه صدور 

ضمانت نامه و بانک دوم در زمینه ارائه تسهیلات به شرکت هاى دانش بنیان است.

بانک تجارت عملکرد بهترى 
در تامین مالى شرکت هاى 
دانش بنیان داشته است

على وحدت

رئیس کل سازمان امور مالیاتى تاکید کرد:
هوشمندسازى، از اولویت هاى مهم 
وزارت امور اقتصادى و دارایى است

رئیس کل سازمان امور مالیاتى 
کشور، تاکید کرد: هوشمند سازى 
نظام مالیاتى، از مهمترین اولویت 
هاى وزارت امور اقتصادى و دارایى 
و و مهمترین برنامه ســازمان امور 

مالیاتى کشور است.
بــه گزارش اعتبــار به نقل از 
روابط عمومى سازمان مالیاتى کشور، دکتر امید على پارسا، 
با بیان ایــن مطلب گفت: بدون تردیــد یکى از مهمترین 
دســتاوردهاى وزارت امور اقتصادى و دارایى در سال هاى 
اخیر، هوشمندسازى نظام مالیاتى بوده که مهمترین پیامد 
آن، تحقق 97 درصدى درآمدهاى مالیاتى ســال 1397، 
تحقق 102 درصدى درآمدهاى مالیاتى سال 98 و همچنین 
تحقق حدود 100 درصدى درآمدهاى پیش بینى شده هفت 
ماهه نخست امسال بوده که اینچنین عملکردى، بسیار قابل 

ملاحظه و کم سابقه است.
دکتر پارسا تصریح کرد: تحقق درآمدهاى مالیاتى سال 
هاى اخیر، در حالى اتفاق افتاده که کشور با تحریم هاى شدید 
اقتصادى رو بــه رو بوده و تحقق کامل درآمدهاى مالیاتى، 
بدون افزایش نرخ مالیات ها و فشار بر مودیان فعلى و تنها با 
تمرکز بر شناسایى مودیان جدید، مبارزه با فرارهاى مالیاتى 

و وصول مطالبات مالیاتى رقم خورده است.
معاون وزیــر امور اقتصادى و دارایى، همچنین عنوان 
داشــت: از ابتداى سال 1397 لغایت مهرماه سال 1399 از 
محل اجراى قانون مالیات بر ارزش افزوده، رقمى معادل 60 
هزار میلیارد تومان در قالب عوارض و به منظور توسعه شهرى 
و روســتایى، در اختیار شهردارى ها و دهیارى هاى سراسر 

کشور قرار گرفته است.
دکتر پارســا ادامه داد: همچنین مجموع مالیات قابل 
تخصیص به بخش سلامت ( وزارت بهداشت و درمان) از سال 
1397 لغایت مهرماه ســال 1399، حدود 18 هزار و 500 
میلیارد تومان بوده اســت. وى در ادامه به سهم ورزش هاى 
همگانى از مالیات بر ارزش افزوده اشاره کرد و گفت: از سال 
1397 لغایت مهرماه 1399، حدود چهار هزار و 600 میلیارد 
تومان از بابت ســهم 27 صدم درصدى ورزش همگانى از 

مالیات و عوارض ارزش افزوده وصول شده است.

گفتگو - 4خبـــر
همکارى با دولت در اجراى طرح 

تامین کالا هاى اساسى
رئیس کمیســیون برنامه و 
بودجــه مجلس گفــت: باید با 
اجراى صحیح مصوبه طرح تامین 
کالا هاى اساسى میزان رضایت 
مردم را از نظام، افزایش دهیم و 
براى اجراى آن نهایت همکارى 

را با دولت داشته باشیم.
بــه گزارش اعتبار بــه نقل از خانــه ملت، آقاى 
حمیدرضا حاجى بابایى افزود: شوراى نگهبان با نهایت 
دقــت مصوبه مجلس را که بعد از رفع ایراد و اصلاحات 
توسط کمیسیون به این شورا ارسال شده بود را بررسى 

و تایید کرد.
وى ضمن تشــکر از شــوراى نگهبــان و اعضاى 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس اظهار کرد: 
بعد از جلسات کارشناسى متعدد ابهامات تامین منابع 
مالى طرح الزام دولت به پرداخت یارانه کالا هاى اساسى 
رفع شــد و حتى دیوان محاسبات هم منابع مالى آن را 
تایید کرد و امروز این مصوبه مجلس قابلیت اجرایى دارد 
و باید با تعیین و محاســبه معوقات از ابتداى مهر ماه، 

اکنون توسط اجرایى دولت شود.
رئیس کمیســیون برنامه، بودجه مجلس ضمن 
تاکید براینکه 60 میلیون نفر از مردم باید در شــرایط 
کنونى کشور از نظر معیشتى تحت پوشش قرار بگیرند، 
افزود: منبع مالى کنونى مصوبه الزام دولت به پرداخت 
یارانه کالا هاى اساسى داراى هیچگونه شبه اى نیست، 
زیرا منبع مالى آن از جیب مردم برداشته نمى شود بلکه 
دارائى هایى است که دولت مى فروشد و تا امروز دولت 
توانســته از فروش بخشى از همین دارائى ها حدود 34 
هزار میلیارد تومان منابع مالى بدست بیاورد که 22 هزار 

میلیارد تومان بالاتر از سطح بودجه 99 هست.
آقاى حاجى بابایى ضمن درخواست از دولت مبنى 
براینکه اکنون باید این مصوبه با همکارى دولت و مجلس 
عملیاتى شــود، گفت: نباید میان مسئولان فاصله اى 
وجود داشته باشــد و تلاش مى کنیم براى اجراى این 

مصوبه نهایت همکارى را با دولت داشته باشیم.

رئیس روابط عمومى بانک سپه مدیر برتر هفدهمین جشنواره برترین هاى روابط عمومى کشور شد

اسکندرى: هماهنگى بین ارکان اصلى ادغام 
و برنامه ریزى مناسب دلیل موفقیت پروژه ملى ادغام

پایگاه اطلاع رسانى بانک سپه: اداره 
کل روابط عمومى بانک ســپه بر اساس 
رأى هیئت داوران شانزدهمین سمپوزیوم 
بین المللــى و هفدهمین جشــنواره 
برترین هاى روابط عمومى ایران موفق به 
کسب سه عنوان مدیر برتر روابط عمومى 
کشور، نشان ویژه روابط عمومى اثربخش 
و روابط عمومى برتر در رشته ارتباطات 

الکترونیک و مجازى شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانى بانک 
سپه، شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى 
و هفدهمیــن جشــنواره برترین هاى 
روابط عمومى ایران در ســال 1399 با 
حضور متخصصین و اساتید برجسته 
ایرانــى و خارجى با موضوع بررســى 
تأثیــرات کرونــا بــر روابــط عمومى 
و فعالیت هاى ارتباطى طى روزهاى 20 
و 21 آبان ماه برگــزار و از برترین هاى 

روابط عمومى کشور تقدیر شد.
این ســمپوزیوم با توجه به شیوع 
بیمارى کرونا، به صورت مجازى برگزار 
و تنها سازمان ها و شرکت هاى برتر در 
مراسم اختتامیه دعوت شدند و 1100 
نفر از اعضاء انجمن جهانى روابط عمومى 
از 100 کشــور و 800 نفــر از ایــران 
به صــورت مجازى در این ســمپوزیوم 

شرکت کردند.

دریافت لوح سپاس مدیر برتر 
روابط عمومى

بر اســاس این گــزارش غلامرضا 
اسکندرى رئیس اداره کل روابط عمومى 
بانک ســپه بر اساس رأى هیئت داوران 

جشنواره به دلیل توفیقات مؤثر در دوران 
مدیریــت روابط عمومى، طراحى نظام 
ارتباطى شایســته و اهتمام در توسعه 
کمى و کیفى فعالیت هاى روابط عمومى 
در بانک ســپه، لوح ســپاس مدیر برتر 

روابط عمومى را دریافت کرد.

دریافت نشان ویژه روابط عمومى 
اثربخش

هیئت داوران سمپوزیوم بین المللى 
و هفدهمین جشنواره برترین هاى روابط 
عمومــى ایران، بانک ســپه را به دلیل 
اســتفاده بهینه از ظرفیت هاى روابط 
عمومى و کاربــرد خردمندانه آنها در 
فرآیند ادغام بانک ها طى دو سال اخیر 
شایســته دریافت نشــان ویژه دانست 
و نشان ویژه روابط عمومى اثربخش را به 
اداره کل روابط عمومى بانک سپه اعطا 

کرد.

دریافت لوح سپاس روابط عمومى 
برتر

لوح سپاس روابط عمومى برتر در رشته 
ارتباطات الکترونیک و مجازى این دوره از 
جشنواره نیز بر اساس نظر داوران به دلیل 
رعایــت اســتانداردهاى علمى و صنفى 
و خلاقیت در کار و داشتن کیفیت و کمیت 
مناسب فعالیت ها به اداره کل روابط عمومى 

بانک سپه تعلق گرفت.

اسکندرى: براى موفقیت هاى فوق 
برنامه داشتیم

غلامرضا اســکندرى رئیس اداره کل 
روابــط عمومى بانک ســپه در خصوص 
موفقیت هاى به دست آمده در هفدهمین 
جشنواره برترین هاى روابط عمومى اظهار 
داشت: این موفقیت ها تصادفى نیست و بر 
اســاس برنامه ریزى هاى صــورت گرفته 
و استراتژى تدوین شــده در بانک سپه به 

دست آمده است.
وى افزود: محول کردن مأموریت ملى 
و خطیر ادغام پنج بانک و موسسه وابسته 
به نیروهاى مسلح در بانک سپه که به گفته 
مسئولین نظام جزو افتخارات دولت به شمار 
مــى رود، اجراى پروژه عظیــم بانکدارى 
متمرکز که جزو آرزوهاى دیرینه این بانک 
به شــمار مى رفت و مهم تــر از همه؛ قرار 
گرفتن بانک ها و ازجمله بانک سپه در خط 
مقدم جبهــه جنگ اقتصادى؛ رســالت 
و سنگینى مســئولیت روابط عمومى را 

صدچندان مى کند.
اســکندرى اظهار داشــت: اداره کل 
روابط عمومى بانک سپه با درك این مهم؛ 
استراتژى کاربردى متناسب با واقعیت ها 
و شرایط موجود در تمام بخش ها خصوصاً 
با توجه به مأموریت ملى ادغام تدوین و به 
مرحله اجرا درآورد که ماحصل آن دریافت 
لوح هاى یادشــده از ســوى هفدهمین 
جشنواره برترین هاى روابط عمومى کشور 

بود.

حضور اثرگذار در عرصه کلان 
اقتصادى نشات گرفته از تفکر کلان 

نگر تصمیم سازان بانک
اسکندرى برنامه ریزى کلان بانک سپه 
را حضور مؤثر و تأثیرگذار در عرصه کلان 
اقتصادى عنوان کرد و اظهار داشت: این نگاه 
که نشــات گرفته از تفکر و دیدگاه اولیاى 
بانک مى باشد؛ باعث گردیده تا بانک سپه 
طى سال هاى اخیر به اذعان همه مسئولین 
ارشد نظام به بازوى توانمند دولت در اجراى 

پروژه هاى عظیم و ملى تبدیل شود.

علیمراد سرافرازى گفت: سطح زیر کشت گندم براى امسال شش میلیون هکتار برنامه ریزى شده 
اســت که تاکنون ســه میلیون و 600 هزار هکتار معادل 60 درصد برنامه محقق شــده است. وى 
اظهارداشــت: براى دست یابى به هدف تعیین شده، 380 هزار تن بذر مرغوب در اختیار کشاورزان 
قرار گرفته اســت که نسبت به سال گذشته رشــد 23 درصدى را نشان مى دهد. رئیس مرکز امور 
بین الملل وزارت جهاد کشاورزى با اشاره به تولید «جو» تصریح کرد: این محصول یکى از نهاده هاى 
مورد نیاز صنعت دامپرورى است و نزدیک به یک میلیون هکتار از اراضى کشت شده است که نسبت 
به سال قبل در جوى آبى 23 درصد و در جوى دیم 16درصد رشد داشته ایم. وى گفت: امسال براى 
کشت کلزا به اندازه 233 هزار هکتار، قرارداد منعقد شده و تاکنون سه میلیون و 100 هزار چغندرقند 
بهاره تولید شده است. سرافرازى خاطرنشان کرد: تولید چغندر پاییزه یکى از سیاست هاى راهبردى 
وزارت جهاد کشاورزى در زمینه سازگارى با اقلیم و بهره بردارى بهینه از آب باران است و در این راستا 

براى 28 هزار هکتار زمین قرارداد منعقد و تاکنون 24 هزار هکتار کشت انجام شده است.

380 هزار تن گندم در 
اختیار کشاورزان قرار 
گرفت

علیمراد سرافرازى



شرکت سهامى بیمه ”ما“ به مناسبت هفته ایمنى حمل و نقل و در راستاى ترویج فرهنگ بیمه در میان راکبین موتورسیکلت، دو فقره حواله رایگان بیمه نامه شخص 
ثالث موتورسیکلت را به سید اسماعیل میرزمانى و حسین حنیفه موتورسواران  قانونمند منتخب برنامه تلویزیونى دوربرگردون شبکه سوم سیما اهدا کرد.
به گزارش روابط عمومى بیمه ”ما“، در راستاى ایفاى مسئولیت اجتماعى ، همزمان با بیست و ششم آبان ماه، سالروز ایمنى موتورسواران، بیمه نامه اتومبیل این دو فقره 
حواله که به عنوان هدیه در برنامه تلویریونى دور برگردون شبکه سوم سیما به موتورسواران  منتخب اهدا شده بود، صادر شد.
بر اساس این گزارش، برنامه دوربرگردون با هدف اصلاح نقاط حادثه خیز کشور و به همت و حمایت بیمه مرکزى جمهورى اسلامى و صندوق تامین خسارت هاى 
بدنى کشور و همچنین شرکت هاى بیمه اى تهیه و پخش مى شود.
این برنامه با نگاهى طنز به مقوله رانندگى و فرهنگ ترافیک  براى افزایش ضریب نفوذ بیمه و فرهنگ سازى بیمه شخص ثالث موتورسیکلت از شبکه سه سیما پخش 
مى شود.
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ثالث موتورسیکلت را به سید اسماعیل میرزمانى و حسین حنیفه موتورسواران  قانونمند منتخب برنامه تلویزیونى دوربرگردون شبکه سوم سیما اهدا کرد.ثالث موتورسیکلت را به سید اسماعیل میرزمانى و حسین حنیفه موتورسواران  قانونمند منتخب برنامه تلویزیونى دوربرگردون شبکه سوم سیما اهدا کرد.
به گزارش روابط عمومى بیمه ”ما“، در راستاى ایفاى مسئولیت اجتماعى ، همزمان با بیست و ششم آبان ماه، سالروز ایمنى موتورسواران، بیمه نامه اتومبیل این دو فقره 
حواله که به عنوان هدیه در برنامه تلویریونى دور برگردون شبکه سوم سیما به موتورسواران  منتخب اهدا شده بود، صادر شد.حواله که به عنوان هدیه در برنامه تلویریونى دور برگردون شبکه سوم سیما به موتورسواران  منتخب اهدا شده بود، صادر شد.
بر اساس این گزارش، برنامه دوربرگردون با هدف اصلاح نقاط حادثه خیز کشور و به همت و حمایت بیمه مرکزى جمهورى اسلامى و صندوق تامین خسارت هاى 
بدنى کشور و همچنین شرکت هاى بیمه اى تهیه و پخش مى شود.
این برنامه با نگاهى طنز به مقوله رانندگى و فرهنگ ترافیک  براى افزایش ضریب نفوذ بیمه و فرهنگ سازى بیمه شخص ثالث موتورسیکلت از شبکه سه سیما پخش این برنامه با نگاهى طنز به مقوله رانندگى و فرهنگ ترافیک  براى افزایش ضریب نفوذ بیمه و فرهنگ سازى بیمه شخص ثالث موتورسیکلت از شبکه سه سیما پخش 
مى شود.

هفته نامه اقتصادى ایراناقتصاد کلان

خبـــــر خبـــر
10 هزار میلیارد تومان وام براى 10 

میلیون خانوار یارانه بگیر
بعد از آنکه در جریان کرونا براى حدود 23 میلیون 
خانوار وام یک میلیون تومانى پرداخت شد، بار دیگر در 
آستانه تعطیلى مشاغل ، بانک مرکزى پیشنهاد پرداخت 
وامى با همین مبلــغ را مطرح کرده که البته حدود 10 
میلیون خانوار را در بر خواهد گرفت. به تازگى عبدالناصر 
همتى-رئیس کل بانک مرکزى- اعلام کرده که با توجه 
به توقف فعالیت هاى برخى مشــاغل که از اول آذر ماه 
شروع مى شود، شبکه بانکى آماده  پرداخت یک میلیون 
تومانى وام قرض الحســنه به 10 میلیون سرپرســت 
خانوارهاى یارانه بگیر که درآمد ثابت را ندارند است. اما 
همتى گفته که اگر دولت مابه التفاوت سود از 12 درصد 
تا ســود چهار درصد قرض الحســنه (هشت درصد) را 
متقبل شود این تسهیلات پرداخت خواهد شد. بر این 
اســاس حدود 10 هزار میلیارد تومان براى 10 میلیون 
سرپرست خانوار پیش بینى مى شود که به هر کدام یک 
میلیون تومان وام اختصاص پیدا مى کند.  این در حالى 
است که در اوایل سال جارى با توجه به شرایط کرونایى 
و کاهش درآمد و افزایش هزینه خانوارها بانک مرکزى 
با منایع 23 هزار میلیاردى پیشــنهاد پرداخت وام یک 
میلیون تومانى به خانوارهاى یارانه بگیر را مطرح کرد که 
البته در آن زمان تمــام خانوارها که حدود 23 میلیون 
بودند امکان دریافت این تســهیلات را داشــتند. براى 
پرداخت وام یک میلیون تومانى که از اردیبهشت ماه در 
دســتور کار قرار گرفت ، پیش بینى شده بود که با سود 
12 درصد و بازپرداخت 24 ماهه به حساب یارانه بگیران 

متقاضى واریز و از حساب یارانه آنها کسر شود. 
اما در ادامه با توجه به اینکه مبلغ اقساط حتى نسبت 
به یارانه یک نفره بالاتر بود و از ســویى سود وام نیز بالا 
عنوان شــد در نهایت تصمیم گرفتند که دولت هشت 
درصد ســود را تقبل و چهار درصــد دیگر را یارانه بگیر 

پرداخت کند.
از این رو؛ اقساط وام یک میلیونى یارانه بگیران در 
ماه هاى اخیر از حســاب آنها به مبلغ 35 هزار تومان در 
ماه کسر شــده و در نهایت طى 30 ماه با سود مجموع 

حدود 52 هزار تومان براى هر خانواده تسویه مى شود.

توسعه فعالیت هاى سندیکاى بیمه 
گران ایران محسوس است

رئیس کل بیمه مرکزى جمهورى 
اسلامى ایران روند حرکت سندیکاى 
بیمه گران ایران را روبه جلو، مثبت و 
محسوس ارزیابى کرد. به گزارش  پیام 
فورى ،غلامرضا سلیمانى در جریان 
بازدید از سندیکاى بیمه گران ایران با 
اشــاره به اینکــه از زمــان انتخاب 
ســیدمحمد کریمى بــه دبیرکلى 
سندیکاى بیمه گران ایران، در صنعت بیمه حرکت خوبى آغاز 
شده است، افزود: کریمى داراى دو خصیصه مطلوب آشناییت با 
صنعت بیمه و فعال بودن اســت که این دو مورد باعث ارتقاى 
جایگاه سندیکا شده است. وى با ابراز رضایت از فعالیت مناسب 
کمیسیون ها و کارگروه هاى مختلف سندیکا در دوره جدید ادامه 
داد: هر فردى که مسئولیتى در هر سازمانى قبول مى کند باید با 
فعالیت خود به عنوان مدیر، آن بنگاه را به شکوفایى برساند که 
دکتر کریمى باعث شکوفایى سندیکا و به تبع آن صنعت بیمه 
نسبت به گذشته شده است. رییس شواى عالى بیمه یکى از موارد 
عدم نتیجه گیرى در مجموعه هاى مدیریتى را ناهماهنگى در 
آن مجموعه دانست و تصریح کرد: مدیریت مجموعه بسیار مهم 
است که این موضوع به شخصیت فردى که مدیریت مجموعه را 
مى پذیرد، بستگى دارد.  سیدمحمد کریمى دبیرکل سندیکاى 
بیمه گران ایران نیز با ابراز خوشحالى از حضور رییس کل بیمه 
مرکزى در سندیکاى بیمه گران ایران خاطر نشان کرد: پیشرفت 
هاى مجموعه سندیکا از لطف خداوند و محبت و همراهى رییس 
کل محترم، هیئت محترم عامل و مدیران گرامى ستادى بیمه 
مرکزى  و مجموعه مدیران عامل محترم شرکتهاى بیمه بوده 
که سرمایه عظیمى براى سندیکا است. وى با ابراز تشکر از نگاه 
مثبت رییس کل بیمه مرکزى به صنعت بیمه و سندیکاى بیمه 
گران ایران، افزود: هربار که گره و مشکلى در صنعت ایجاد مى 
شود، رییس کل محترم با کمال اشتیاق براى حل موضوع پیش 
قدم شده که این کار باعث نتیجه گیرى در صنعت بیمه خواهد 
شد. وى عامل مدیریت را از مهمترین عوامل توسعه و پیشرفت 
هر مجموعه عنوان کرد و گفت: زنجیره مدیریت در یک مجموعه 
بایــد با هم کار کنند که در صنعت بیمه نیز با هدایت و راهبرى 
خوب رییس کل محترم، این مهم در مســیر تحقق قرار گرفته 
است. در این دیدار امینى معاون نظارت، قاسمى مدیرکل حوزه 
ریاست، فیروزپور مدیرکل بازرسى، ترکاشوند مدیرکل حراست 
بیمه مرکزى و مدیران سندیکاى بیمه گران ایران حضور داشتند.

رییس کل بانک مرکزى:

خانوارهاى یارانه بگیر تسهیلات قرض الحسنه مى گیرند
رییس کل بانک مرکزى از آمادگى 
نظــام بانکى براى پرداخت تســهیلات 
قرض الحسنه به خانواده هاى یارانه بگیر 
فاقد حقوق ثابت خبــر داد و گفت: این 
تســهیلات در صورت موافقت دولت و 
تقبل مابه التفاوت نرخ سود این تسهیلات، 
از محــل تســهیلات کرونایى پرداخت 

خواهد شد.
عبدالناصر همتى در نشست معاون 
اول رئیــس جمهورى با مدیران ارشــد 
شبکه بانکى که عصر امروز(دوشنبه، 26 
آبــان) به منظــور بررســى عملکرد و 
برنامه هاى نظام بانکى در ”سال جهش 
تولید“ برگزار شــد، گفــت: 80 الى 90 
درصد تامین مالى پروژه هاى کشــور بر 
عهده نظام بانکى اســت و بــا توجه به 
پیچیدگى هاى  شــرایط کنونى، حفظ 

آرامش نظام بانکى باید در اولویت باشد.
وى بــا بیان این که کنترل همزمان 
نرخ تورم، نقدینگى و نرخ ارز و مراقبت از 
سایر بازارها و نیز حمایت از جهش تولید، 
شرایط پیچیده اى را براى بانک مرکزى و 
نظام بانکــى ایجاد کرده اســت، افزود: 
همچنین تکالیف دولت و مجلس به نظام 
بانکى على رغم تحریم ها و کاهش شدید 
درآمدهاى نفتى به این پیچیدگى افزوده، 
که خوشبختانه نظام بانکى تاکنون از این 

آزمون سربلند بیرون آمده است.
رئیس کل بانک مرکزى با اشاره به 
ناکامى دشمنان در تحقق هدف فروپاشى 
اقتصادى کشــور، گفت: واضعان فشار 
حداکثرى با ایستادگى ملت و مسئولان، 
ناکام شــدند و بحمدالله در آینده ثبات 

بیشترى در اقتصاد خواهیم داشت.
همتى همچنین با پیش بینى بهبود 

شاخص هاى اقتصادى در آبان ماه نسبت 
به ماه قبل، ادامه داد: رشد بخش غیرنفتى 
کشــور در نیمه دوم سال گذشته بهبود 
یافت و در سه ماهه اول امسال کمتر از یک 
درصد منفى شــد و این مهم ریشــه در 
حمایت بانک هــا از جهش تولید به ویژه 
پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش به 
بخش هاى اقتصادى و تولیدى کشــور 
دارد؛ به طــورى که ســرمایه در گردش 
بخش هاى صنعت و کشاورزى به ترتیب 

74 و 69 درصد رشد داشته است.

پایان پروژه ادغام بانک هاى نظامى 
تا اواخر آذر

رئیس شوراى پول و اعتبار، اصلاح 
ناترازى بانک ها، تداوم ارائه تســهیلات 

هدفمند به بخش هاى اقتصادى در کنار 
کنترل نقدینگى و مدیریت بازار ارز را، سه 
اقدام مهم بانک مرکزى در ســال جارى 
دانست و گفت: اصلاح ترازنامه بانک ها و 
بهبودهــاى صورت گرفته در آن ها ادامه 
خواهد داشــت و بانک مرکزى با قبول 
سرپرستى برخى موسســات اعتبارى 

ناتراز در این مسیر مصمم است.
وى ادامــه داد: مدیریــت ترازنامه 
بانک ها و نحوه رشــد آن ها بر اســاس 
توانمندى هــاى واقعــى و نیــز ادغام 
بانک هاى وابسته به نیروهاى مسلح که تا 
پایــان آذر ماه نهایى مى شــود، از دیگر 
اقدامات بانــک مرکزى در این خصوص 

است.

رشد 60 درصدى تسهیلات 
پرداختى بانک ها به اقتصاد

همتى همچنین رشد 60 درصدى 
تسهیلات پرداختى بانک ها به بخش هاى 
مختلف اقتصادى در شش ماهه نخست 
سال جارى را مثبت ارزیابى کرد و گفت: 
حمایت بانک ها از جهش تولید به صورت 
مستمر ادامه خواهد داشت. کل تامین ارز 
کشــور على رغــم تحریم هــا و کاهش 
درآمدهاى نفتى از ابتداى سال تاکنون 
معادل 21.7 میلیارد دلار بوده که از این 
میزان 6.7 میلیارد دلار مربوط به کالاهاى 
اساسى، دارو و تجهیزات پزشکى بوده و 
15 میلیارد دلار نیز از طریق سامانه نیما 
و واردات در مقابل صادرات تامین شــده 

است.
رئیس کل بانک مرکزى تصریح کرد: 
خوشبختانه نرخ ارز در روزهاى گذشته 
کاهشى بوده و با توجه به انتظارات مثبت 
ایجادشــده در خصوص رشد اقتصادى، 
این روند با ثبات تداوم خواهد داشــت و 
تعادل و آرامش در بازار برقرار خواهد بود.

آمادگى نظام بانکى براى پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه به 

خانواده هاى یارانه بگیر فاقد حقوق 
ثابت

وى در پایان ســخنانش از آمادگى 
نظــام بانکى براى پرداخت تســهیلات 
قرض الحسنه به خانواده هاى یارانه بگیر 
فاقد حقوق ثابت خبــر داد و گفت: این 
تســهیلات در صورت موافقت دولت و 
تقبل مابه التفاوت نرخ سود این تسهیلات، 
از محــل تســهیلات کرونایى پرداخت 

خواهد شد.

رئیس کل دیوان محاسبات کشور تاکید کرد: طرح هاى اولویت دار براى حسابرسى در هر استان باید در جهت کمک به جهش 
تولید و ایجاد اشتغال باشد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى دیوان محاسبات، مهرداد بذرپاش در جلسه بررسى 
طرح هاى اولویت دار استان ها براى حسابرسى، افزود: اجراى این طرح ها باید در معیشت مردم اثرگذار و ملموس باشد. وى 
اضافه کرد: طرح هاى اولویت دار براى حسابرسى و رسیدگى در هر استان باید متناسب با ظرفیت ها و موضوعات هر استان 
ارائه شود. این جلسه با حضور رئیس کل، معاونان، مشاوران رئیس کل و همچنین مدیران کل دیوان محاسبات استان ها از 
طریق ویدئو کنفرانس برگزار شد. همچنین در این جلسه مدیران کل دیوان محاسبات استان ها نیز موضوعات مرتبط و مهم 
استان ها براى حسابرسى را مطرح و پس از بررسى و تبادل نظر برخى از آن ها براى اجرا به تایید رئیس کل دیوان محاسبات 
رسید. در ادامه این جلسه با توجه به وضع هر استان موضوعات مهمى مانند کشاورزى و دامپرورى، گردشگرى، بهداشت و 
سلامت، معوقات مالیاتى، واگذارى اراضى و زمین خوارى، منابع طبیعى و مشکلات کم آبى و ریزگردها، تکمیل طرح هاى 
نیمه تمام و راکد صنعتى در شهرك هاى صنعتى سطح استان و ملى، مسکن و شهرسازى در سطح ملى، زیرساخت هاى راه 
و حمل و نقل، سد ها و نیروگاه ها، زیرساخت هاى آموزش و پرورش و تجهیز فضا هاى آموزشى، معادن و انحصارات و صنایع 
معدنى، معوقات و تسهیلات بانکى، خصوصى سازى و واگذار ى ها، فعال سازى واحد هاى صنعتى تعطیل و نیمه تعطیل، دفع 

بهداشتى پسماند هاى صنعتى، مسکونى و بیمارستانى، حوادث غیرمترقبه مانند سیل و.. طرح، بررسى و نهایى شد.

اولویت  حسابرسى باید 
کمک به جهش تولید باشد

مهرداد بذرپاش

رئیس قوه قضاییه گفت: راه  اندازى 1400اتاق دادرسى الکترونیک، گام مهم براى شکل گیرى قوه قضاییه هوشمند و تسهیل 
دسترسى مردم به عدالت است. آیت ا... سیدابراهیم رئیسى در نشست اعضاى شوراى راهبرى دادرسى الکترونیکى، تسهیل 
دسترسى مردم به عدالت را از وظایف مهم دستگاه قضایى در دوره تحول عنوان کرد. رئیس قوه قضاییه استفاده از فناورى 
اطلاعات براى حرکت به سوى قوه قضاییه هوشمند را ضرورى دانست و از راه اندازى 1400اتاق دادرسى الکترونیک به عنوان 
گامى بزرگ و قابل تقدیر یاد کرد. رئیسى در ادامه سخنانش از صداوسیما خواست مردم را نسبت به خدمات الکترونیکى 
قوه قضاییه آگاه کند تا از این خدمات هر چه بیشتر استفاده کنند. وى با اشاره به کاهش یک میلیونى مراجعات مردمى به 
دستگاه قضایى به دلیل استفاده از این خدمات در ایام شیوع بیمارى کرونا گفت که ارتقاى خدمات کاهش دهنده حضور مردم 
در دادگسترى ها و دیگر مراجع قضایى باعث رفاه و آسایش خاطر آنها مى شود. رئیس قوه قضاییه با تأکید بر همکارى همه 
بخش هاى حاکمیتى براى شکل گیرى دولت الکترونیک در کشور اظهار  کرد: دولت الکترونیک ضرورت امروز ماست که اگر 
مى خواهیم شکل بگیرد، باید ارتباط همه سازمان ها و دستگاه ها با یکدیگر سازمان یافته باشد و راضى شوند در تبادل اطلاعات 
با هم همکارى کنند ، یکى از علت هاى اصلى این که تاکنون دولت الکترونیک در حد انتظار تحقق نیافته، امساك و خوددارى 
دستگاه ها از ارائه اطلاعات است و هرچه تعاملات و ارتباطات دستگاه ها و پیوستگى بانک هاى اطلاعاتى در حوزه هاى مختلف 

مثل نظام بانکى و سازمان مالیاتى و گمرکات بیشتر باشد، کار ها بهتر پیش مى رود.

راه  اندازى 1400اتاق دادرسى 
الکترونیک گام مهم براى 
شکل گیرى قوه قضاییه هوشمند

سیدابراهیم رئیسى

مدیران بانک دى، سازمان اقتصادى کوثر و شرکت سرمایه گذارى شاهد به منظور ایجاد هم افزایى بیشتر 
در فعالیت هاى اقتصادى و استفاده بهینه از ظرفیت هاى موجود، تفاهمنامه همکارى مشترك امضا کردند.
به گزارش روابط عمومى بانک دى، در مراســم امضاى ایــن تفاهمنامه که در محل بانک دى و با حضور 
مدیرعامل، رئیس هیأت مدیره و اعضاى هیأت مدیره بانک، مدیرعامل شرکت سرمایه گذارى شاهد، معاون 
سازمان اقتصادى کوثر و جمعى از مدیران ارشد هر سه سازمان برگزار شد بر تقویت و توسعه ظرفیت هاى 

همکارى این سه مجموعه تأکید شد.
دکتر برات کریمى، مدیرعامل بانک دى در این مراســم با اشــاره به ظرفیت هاى گسترده شرکت هاى 
زیرمجموعه بنیاد شهید و امور ایثارگران، امضاى این تفاهمنامه را عامل مهمى در انسجام و همدلى بیشتر 
میان مجموعه هاى اقتصادى تحت مدیریت بنیاد شهید دانست و گفت: با ایجاد فضاى مشترك همکارى 
میان این مجموعه ها نتایج بهینه ترى از فعالیت ها حاصل خواهد شد و منافع آن براى خانواده معزز شهدا 

و جامعه بزرگ ایثارگرى و تمامى ذینفعان بنیاد شهید بسیار مطلوب خواهد بود.

امضاى تفاهمنامه همکارى میان 
بانک دى، سازمان اقتصادى کوثر و 
شرکت سرمایه گذارى شاهد

برات کریمى

تشدید تحریم ها و مشکلاتى که با افزایش شیوع بیمارى کرونا در کشور ایجاد شده نه تنها باعث کاهش صادرات 
قیر در کشور نشده بلکه در 7 ماهه نخست سال 99 صادرات نفت پاسارگاد به عنوان بزرگترین تولیدکننده قیر در 

خاورمیانه با رشد 4 درصدى نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه بود.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى نفت پاسارگاد ، با وجود مشکلات ایجاد شده در سه ماهه ابتدایى سال 99 
به دلیل شوك اولیه ناشى از ویروس کرونا و بسته شدن مرزها، بنادر مقصد به مدت سه ماه، کاهش پروژه هاى عمرانى 
در دنیا و همچنین افزایش فشار ناشى از تحریم میزان صادرات هفت ماهه ابتداى سال 99 نسبت به مدت مشابه 
ســال هاى 97 و 98 افزایش داشته است. براساس این گزارش، میزان صادرات در هفت ماهه ابتداى سال 99 به 
میزان 4 درصد بیشتر از هفت ماهه سال 98 و 17 درصد بیشتر از مدت مشابه سال 97 بوده است. صادرات قیر 
بشکه اى نیز در هفت ماهه نخست سال 99 با افزایش همراه بوده است به طوریکه با هدف گذارى شرکت در فروش 
محصولات مظروف، میزان صادرات بسته بندى قیر بشکه اى در این بازه زمانى افزایش چشمگیرى داشت. میزان 
صادرات بشکه در هفت ماهه ابتداى سال 99 به میزان 18 درصد کل صادرات شرکت نفت پاسارگاد بوده است که 

این عدد در هفت ماهه ابتداى سال 98 تنها 7 درصد و در مدت مشابه سال 97 در حدود 8 درصد بوده است.

رشد صادرات بزرگترین 
تولیدکننده قیر ایران

شرکت نفت پاسارگاد

محمد غرضى، کاندیداى انتخابات سال 92 مى گوید: اصولگرایان تمام حاکمیت، دولت، مجلس و قواى قضاییه را مى 
خواهند، کما اینکه اصلاح طلبان نیز همینگونه هستند، منتهى با هم تعامل مى کنند، یعنى بخش هاى مختلف را به هم 
واگذار مى کنند و در یک چیزى شریک هستند: زیر زندگى و زیر معیشت براى مردم؛ یعنى آنها در این شراکت دارند و 
بقیه را بین هم تقسیم مى کنند. شما ببینید از این 5 هزار اولاد مدیران اصلاح طلب و اصولگرا که در امریکا هستند چگونه 
امتیازات را بین خودشان تقسیم کرده اند و اصلا مشخص نیست که او پسر یک اصولگرا است یا پسر یک اصلاح طلب. 
شما کشور را مقدارى سیاسى مى بینید و من بیشتر آن را ادارى مى دانم. آنها در بالا دعواى زرگرى راه مى اندازند و در 
زیر منافع را تقسیم مى کنند.محمد غرضى که مى گوید در دهه 60 کاندیداى کسب کرسى نخست وزیرى بوده و 
سال92 رقیب حسن روحانى براى کسب ریاست جمهورى، در گفت و گویى با خبرآنلاین از آن روزهاى انتخابات گفت.
وقتى صحبت تاثیرگذارى انتخابات آمریکا بر انتخابات ایران مطرح شد غرضى معتقد بود باید واقع بین بود. او معتقد است 
هر شعارى که از سوى احزاب و جناح هاى دو طرف درباره روابط و تعامل خارجى مى دهند براى جلب رضایت داخلى 
است.غرضى تاکید دارد عقبه اجتماعى چپ و راست از دست رفته است، او که عزم کاندیداتورى دوباره را کرده است 

درباره طرح محدود کردن سن کاندیداهاى ریاست جمهورى هم حرف زد.

5 هزار اولاد مدیران 
اصلاح طلب و اصولگرا در 
آمریکا زندگى مى کنند

محمد غرضى

با حمایت کانون جوانه هاى بانک ملى ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملى خلاقیت، 
نوآورى و کارآفرینى اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاى استان تهران شرکت کردند.

به گزارش روابط عمومى بانک ملى ایران، مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاى دانش آموزان، کادر آموزشى 
و اجرایى مدارس و دانشجو معلمان دانشگاه فرهنگیان کل کشور هستند که طرح ها وایده هاى خلاقانه خود را 

در 17 محور علمى از طریق سامانه همگام به دبیرخانه جشنواره ارسال کرده اند.
دو محور «بانک» و «مسئولیت اجتماعى» توسط کانون جوانه هاى بانک ملى ایران در این جشنواره گنجانده شده 
و جوایز آنها نیز توسط همین کانون تامین مى شود. فرایند داورى پس از برگزارى جلسات و کمیسیون هاى مشترك 
با مشارکت دانشگاه فرهنگیان، سازمان پژوهش و برنامه ریزى درسى و اساتید برجسته کشور در سه مرحله با 
حضور 126 داورانجام خواهد شد. در فرایند جشنواره از همکارى و حمایت سازمان پژوهش و برنامه ریزى درسى، 
دانشگاه فرهنگیان، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعى، معاونت علمى ریاست جمهورى و کمیسیون ملى یونسکو 
ایران اســتفاده شده اســت. عدم طبقه بندى دانش آموزان و ایجاد فرصت براى آنان از طریق شرکت در آموزش 

هاى 18 ماهه باشگاه کارآفرینان نوجوان از مزایاى این جشنواره است

برگزارى جشنواره ملى خلاقیت، 
نوآورى و کارآفرینى دانش آموزان 
با حمایت بانک ملى ایران

بانک ملى ایران

محمد بیگى مدیر «اداره نظام هاى پرداخت بانک مرکزى»  اقدامات بانک مرکزى براى ایجاد زیرساخت هاى لازم در راستاى 
اجراى قانون جدید چک، بویژه راه اندازى چک الکترونیک ،  گفت: چک الکترونیک جایگزین چک کاغذى نخواهد شد. به 
عبارت دیگر، چک کاغذى هنوز در گردش خواهد ماند. تمامى افرادى که قصد استفاده از چک دارند ملزم هستند که پس از 
صدور چک، اطلاعات چک صادر شده را به همراه اطلاعات دریافت کننده چک در سامانه صیاد ثبت کند ، دریافت کننده 
چک هم در صورتى که قصد انتقال چک به شخص دیگرى داشته باشد، ملزم است اطلاعات را در این سامانه ثبت کند. عملاً 
ظهرنویسى چک به صورت دستى حذف و تمام زنجیره نقل و انتقالات چک در سامانه صیاد اتفاق خواهد افتاد. وى  با بیان 
اینکه روال کار با چک الکترونیک به نحوى خواهد بود که براحتى و سادگى، چک الکترونیک توسط بانک ها صادر مى شود و 
دیگر نیازى به چک کاغذى نخواهد بود، گفت: مشتریان بانکى مى توانند از طریق کارتابلى که در اختیار ایشان قرار گرفته، 
اقدام به صدور چک کنند. گیرنده نیز از طریق کارتابل خود مى تواند چک را مشاهده و از بانک وصول مبلغ آن را درخواست 
کند یا اینکه در صورت لزوم، چک الکترونیک دریافت شده را به دیگرى انتقال دهد. او با اشاره به اینکه چک الکترونیک بدون 
امضاى الکترونیک اجرایى نمى شود، اظهار کرد: بنابراین عدم فراگیرى امضاى الکترونیک میان عموم مردم اصلى ترین 
مشکلات ما در راه اندازى چک الکترونیک به شمار مى رود ، علاوه بر درگاه هاى بانکى، کانال هاى ارتباطى دیگر همچون 

اپلیکیشن هاى پرداخت را نیز مدنظر قرار داده ایم تا تعاملات مردم با این سامانه تسهیل شود.

ضرورت ثبت اطلاعات چک در 
سامانه صیاد

بانک مرکزى جمهورى اسلامى ایران

بانک توسعه تعاون در راستاى حمایت از هنرمندان صنایع دستى و همچنین سرمایه گذاران بخش خصوصى در 
حوزه گردشــگرى، تفاهم نامه اى با اداره میراث فرهنگى و گردشگرى استان البرز منعقد کرد. به گزارش روابط 
عمومى بانک توسعه تعاون، این تفاهم نامه به منظور ایجاد و گسترش تعامل و همکارى براى ارائه خدمات بانکى به 
معرفى شدگان از طرف اداره کل گردشگرى و میراث فرهنگى البرز منعقدشده است. به این منظور کمیته راهبرى 
با حضور یک نماینده از هر یک از نهادهاى مربوط براى تهیه و تدوین ضوابط اجرایى مفاد این تفاهم نامه و نظارت 
بر امور اجرایى تشکیل شد. سقف تسهیلات عمومى و اختصاصى ارائه شده مطابق باسیاست هاى اعتبارى جارى 
بانک خواهد بود. بر اساس این تفاهم نامه مقرر شد تا اداره کل میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى البرز 
متقاضیان دریافت تسهیلات را شناسایى و به بانک توسعه تعاون معرفى کند. متقاضیان نیز با مراجعه و تکمیل 
مدارك مربوط با توجه به اولویت و ضوابط موفق به دریافت تســهیلات شــوند. لازم به ذکر است، بانک توسعه 
تعاون حمایت از هنرمندان و تولیدکنندگان صنایع دستى و هنرهاى سنتى و همچنین سرمایه گذاران بخش 
خصوصى در بخش احداث و راه اندازى طرح ها و پروژه هاى اقامتى، پذیرایى و گردشــگرى را جزو خط مشــى و 

مسئولیت هاى خود مى داند و بر همین اساس نیز تسهیلات لازم را در اختیار فعالان این حوزه قرار خواهد داد.

حمایت بانک توسعه 
تعاون از فعالان گردشگرى 
و صنایع دستى استان البرز

بانک توسعه تعاون

اهداى حواله رایگان 
بیمه نامه شخص ثالث 

موتورسیکلت به 
منتخبین دوربرگردون
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8 هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــر

انعقاد تفاهمنامه میان بانک ملت و 
سازمان حج و زیارت

بانک ملت و ســازمان حج و زیارت با هدف افزایش 
سطح تعاملات، تفاهمنامه همکارى امضا کردند.

به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک ملت، 
موضوع این تفاهمنامه که به امضاى دکتر محمد بیگدلى 
مدیرعامل بانک ملت و علیرضا رشیدیان رییس سازمان 
حج و زیارت رسیده، همکارى در راستاى ایفاى مسوولیت 
اجتماعى با هدف گسترش کمى و کیفى خدمات رسانى 

به زائران اعلام شده است.
دکتر محمد بیگدلى، مدیرعامل بانک ملت در مراسم 
امضاى این تفاهمنامه با قدردانى از دست اندرکاران انعقاد 
این تفاهمنامه اظهار داشــت: سازمان حج و زیارت یک 
سازمان فرهنگى و معنوى است و ما خوشحالیم و خدا را 
شــاکریم که به ما توفیق داده است که همچون گذشته 
بتوانیم به سازمان حج و زائران این سازمان خدمات ارائه 

کنیم.
وى با بیان این نکته که خدمات رسانى به زائران و یک 
سازمان معنوى، دینى و فرهنگى، یک توفیق الهى است 
که نصیب کارکنان بانک ملت شده است، اضافه کرد: بانک 
ملــت به هیچ وجه در پى کســب منافع مــادى در این 
تفاهمنامه نیست و تفاهنامه یادشده براى بانک عایدى 
مادى ندارد و خیر و برکت این همکارى مشترك، فراتر از 

هرگونه نفع مالى و مادى است.
مدیرعامل بانک ملت با اشاره به این که از سال هاى 
گذشــته، خیر و برکت خدمات رسانى به زائران عمره و 
عتبات عالیات، نصیب این بانک شده است، افزود: برکت 
کارهاى نیکوکارانه و خیر همیشه بانک ملت را پیشرو نگه 

داشته است.
وى با تاکید بر این نکته که بانک ملت با آغوش باز و 
علاقمندى تمام، تفاهمنامه همکارى با ســازمان حج و 
زیارت را امضا مى کند، اظهار امیدوارى کرد که تفاهمنامه 
یادشده منشاء خیر و برکت براى دو مجموعه، مردم و به 

ویژه زائران باشد.
علیرضا رشیدیان، رییس سازمان حج و زیارت هم در 
سخنانى با قدردانى از همکارى دست اندرکاران بانک ملت 
با این ســازمان در طول سال هاى گذشته، اظهار داشت: 
سازمان حج و زیارت یک سازمان غیرانتفاعى است که با 
اهداف فرهنگى تاسیس شــده و در سال هاى گذشته، 
خدمات خوبى را به مردم ارائه و همواره ســطح خدمات 

خود را ارتقا داده است.
وى با بیان این نکته که تعاملات بانک ملت و سازمان 
حج و زیارت همیشه به نفع زائران رقم خورده است، گفت: 
انعقاد این تفاهمنامه نیز یک گام بلند براى ارائه خدمات 

بهتر  و با کمترین هزینه به زائران است.
رییس سازمان حج و زیارت با تاکید بر این نکته که 
انعقاد این تفاهمنامه به دلیل مشارکت در امور فرهنگى، 
برکات زیادى براى بانک ملت در پى خواهد داشت، اظهار 
امیدوارى کرد که سازمان حچ و زیارت در سال هاى آینده 
که شرایط زیارت فراهم مى شود بیش از پیش از خدمات 

و پشتیبانى بانک ملت بهره مند شود.
عباس جعفرلو معاون مدیرعامل در امور بانکدارى 
شرکتى و تجارى نیز گزارش مختصرى از همکارى هاى 
این بانک و ســازمان حج و زیــارت و تلاش هاى صورت 

گرفته براى انعقاد تفاهمنامه همکارى ارائه کرد.
در این مراسم مرتضى نجف عضو هیات مدیره، على 
اکبــر صابریان مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط 
عمومى، مجتبى توکلى و اکبر یارمحمدى رییس و معاون 

اداره کل بانکدارى شرکتى نیز حضور داشتند.

سود قطعى اوراق مشارکت طرح 
قطار شهرى شهردارى تبریز

مدیریت امور شرکت ها و سرمایه گذارى هاى بانک 
شــهر با صدور اطلاعیه اى از وضعیت سود قطعى اوراق 
مشــارکت طرح قطار شهرى شــهردارى تبریز در سال 

1393 به دارندگان آن خبر داد.
به گزارش مرکــز ارتباطات و روابط عمومى بانک 
شــهر، در اطلاعیه مدیریت امور شــرکت ها و سرمایه 
گذارى هاى بانک شهر آمده است: در سال 1393 بانک 
شهر به عنوان بانک حامى عمران و آبادانى شهرها و در 
راستاى کمک هاى این بانک به گسترش حمل و نقل 
عمومى درون شهرى اقدام به انتشار 2 هزار میلیارد ریال 
اوراق مشارکت طرح قطار شهرى کلانشهر تبریز کرده 
که سود على الحساب این اوراق هر 3 ماه یکبار و با نرخ 
22 درصــددر موعد مقرر به ذینفعان پرداخت گردیده 

است.
در همین حال اعلام مى دارد بر اساس گزارش بانک 
مرکزى ج.ا.ا و بر اساس اعلام موسسه حسابرسى دش و 
همــکاران (امین اوراق مشــارکت) ســود قطعى اوراق 
مشــارکت منتشره در تاریخ 1393,12,18 که در تاریخ 
1397,12,18 سررسید شده، از سودهاى على الحساب 
پرداخت شده که با نرخ 22 درصد تعیین گردیده است، 
فراتــر نبوده و وجه دیگرى از این بابت به دارندگان اوراق 

قابل پرداخت نمى باشد.
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سرمایه گذارى بلامانع بانک ها، با درآمد ثابت
رئیس کل بانک مرکزى ضمن تشریح 
جزئیات جلسه شوراى عالى بورس، اعلام 
کرد: بانک مرکزى تأسیس صندوق هاى 
جدید سرمایه گذارى بادرآمد ثابت توسط 
بانک هــا را بلامانــع مى داند.عبدالناصر 
همتى در پســتى اینســتاگرامى درباره 
جلســه شــوراى عالى بورس، نوشت: به 
منظور تقویت بازار ســرمایه و نیز ارتقاى 
نقــش بانک ها در اطمینان  بخشــى به 
فعالیت سرمایه گذاران در آن بازار، موارد 
زیر را به عنوان نظر بانک مرکزى در شوراى 
عالى بورس اعلام و تأکید کردم: وجود و 
صندوق هــاى  فعالیــت  گســترش 
ســرمایه گذارى فعال در بازار ســرمایه، 
فرصت مناســبى براى ســرمایه گذاران 

است.
ضمن توصیه بــه افزایش ظرفیت 
ســرمایه گذارى در این گونه صندوق ها، 
بانک مرکزى نیز براى کمک به تحقق این 
موضــوع درخصــوص صندوق هایى که 

بانک ها مدیریت صندوق را به عهده دارند، 
افزایش سقف صندوق هاى با درآمد ثابت 
را تا مبلغ 30 هزار میلیارد تومان بلامانع 
مى دانــد. بانــک مرکــزى تأســیس 
صندوق هاى جدید سرمایه گذارى بادرآمد 
ثابت توسط بانک ها را بلامانع مى داند.براى 
شــرکت هاى تأمین ســرمایه متعلق به 
بانک هــا که متقاضى افزایش ســرمایه 

هستند، تمهیدات لازم برقرار خواهد شد 
و از تسهیلات فوق نیز برخوردار خواهند 
بود. با توجه به نرخ سیاستى اعلام شده، 
بانک مرکزى نسبت به این نرخ در بازار بین 
بانکى پایبند و برنامه ریزى لازم در همین 

رابطه انجام داده است.
بانک ها نیز توافق کرده اند با توجه به 
شــرایط برخى از بانک هــاى ناتراز، نرخ 

سودبین بانکى را حداکثر 20 درصد تعیین 
و عملیاتى کنند. عدم رعایت نرخ ســود 
مصوب شوراى پول و اعتبار به هیچ وجه 
مجاز  نیست. لذا، بانک ها ملزم به رعایت 
نرخ هاى مصوب سود سپرده ها هستند. 
بازرســان حوزه نظارت بانــک مرکزى 
تخلفات گزارش شده در بانک ها را از روز 
شنبه شروع به رصد کرده اند و براى اعمال 
قانون گزارش خواهند داد.در جلسه دیروز 
شــوراى عالى بورس مصوب شد تا سقف 
صندوق هاى سرمایه گذارى بردرآمد ثابت 
از 30 بــه 50 هزار میلیارد تومان افزایش 
یابــد و امکان تأســیس صنــدوق براى 
بانک هاى فاقد صنــدوق، فراهم و اجازه 
تأسیس بیش از یک صندوق براى بانک ها 
نیز صادر شد.همچنین، در این جلسه بانک 
مرکزى مکلف شــد تا امور صدور مجوز 
براى صندوق هاى سرمایه گذارى وابسته 
به نهادهاى مالى مرتبط با بانک ها، تسریع 

و تسهیل کند.

وزیر اقتصاد طى نامه اى به رئیس مجلس شوراى اسلامى 
گزارشــى از اهم اقدامات وزارت اقتصــاد در رابطه با عبور از 
فشارهاى حداکثرى دشمن و به حداقل رساندن تبعات منفى 
آن را تشریح کرد و ضمن اشاره به اینکه وصول 100 درصدى 
درآمدهاى مالیاتى پیش بینى شده، از فروش 33 هزار میلیارد 
تومان سهام یا دارائى دولت در هفت ماهه ابتداى امسال خبر 
داد و گفت: ارزش تأمین مالى بازار سرمایه براى اقتصاد کشور 
از 125 هزار میلیارد تومان در سال 1397 به بیش از 320 هزار 
میلیارد تومان در شش ماهه ابتدایى سال جارى رسیده است 
که نشان از افزایش قابل  توجه نقش بازار سرمایه در تامین مالى 

اقتصاد دارد.
به گزارش شبکه اخبار اقتصادى و دارایى ایران(شادا )، در 
نامه دکتر فرهاد دژپسند خطاب به دکتر قالیباف رئیس مجلس 
شوراى اسلامى آمده است: همزمانى و هم افزایى پیامدهاى 
ناشــى از تشــدید تحریم هاى ظالمانه ذیل جنگ تحمیلى 
اقتصادى نظام ســلطه علیه مردم شریف و عزیز ایران با بروز 
حوادث و رویدادهاى غیرمترقبه همچون وقوع سیل و زلزله در 
دو سال گذشته و پیامدهاى وسیع و دامنه دار ناشى از شیوع 
ویروس کرونا در سال جارى منجر به بروز شوك هاى برونزاى 
عدیده بر اقتصاد کشور شد. بدیهى است در این شرایط، عبور 
سرافرازانه از مشکلاتى که دشمن قسم خورده تاریخ ایران در 
فراروى مدیران کشور در تامین مالى اقتصاد و دولت قرار داده 
اســت و همچنین به حداقل رساندن مشــکلات و مضایق 

معیشتى آحاد مردم، مى تواند جالب توجه باشد.
وى افزوده است: وزارت امور اقتصادى و دارایى با تمرکز بر 
ارتقاى توان تامین مالى اثربخش و کم هزینه اقتصاد کشور، 
رسالت خود را در طراحى مسیرهاى منعطف و بهینه براى مواجه 
با این شرایط پیچیده قرار داد. بر این اساس تمام فرآیندهاى 
سیاستگذارى، برنامه ریزى و اجرایى در اقتصاد کشور با رعایت 
منویات مقام معظم رهبرى (مدظله العالى) با لحاظ استمرار 

فضاى تحریمى پایه گذارى شد. به نحوى که عملاً مختصات 
فضاى سیاستگذارى اقتصادى بر دو مولفه «حداکثر تکیه بر 
ظرفیت هاى موجود داخلى و بهره گیرى به موقع از فرصت هاى 
بیرونى» و «تعدیل پیامدهاى ناشــى از تشدید تحریم هاى 

ظالمانه علیه مردم ایران» استوار است.
دژپسند در ادامه اهم اقدامات وزارت اقتصاد را در جهت 
عبور از فشارهاى حداکثرى دشمن و حداقل رساندن تبعات 

منفى آن مورد توجه قرار داده و با اشــاره به 
تعدیل ناترازى منابع و مصــارف بودجه از 
طریق وصول بیشــتر درآمدهاى مالیاتى و 
اصلاح ساختار مالیات ستانى گفته است: پس 
از چهارده سال تحقق 102 درصدى وصول 
درآمدهاى مالیاتى در سال 1398 و رشد 29 
درصدى آن نسبت به عملکرد سال 1397 به 
وقوع پیوست.همچنین در هفت  ماهه ابتدایى 
سال جارى، وصول 100 درصدى درآمدهاى 
مالیاتى پیش بینى شــده بــا رعایت همه 
ملاحظات اقتصادى، اجتماعى و سیاســى 

محقق شده است.
وى در ادامه با اشاره به فروش بیش از 110 هزار میلیارد 
تومان اوراق بدهى دولتى تا نیمه آبان سال جارى، افزایش سهم 
بازار سرمایه از تأمین مالى سرمایه گذارى در اقتصاد از 5 درصد 
در ســال 1396 به 9 درصد در سال 1398 را مورد تاکید قرار 
داده و افزوده است: ارزش تأمین مالى بازار سرمایه براى اقتصاد 
کشور از 125 هزار میلیارد تومان در سال 1397 به بیش از 320 
هزار میلیارد تومان در شش ماهه ابتدایى سال جارى رسیده 
است که نشان از افزایش قابل  توجه نقش بازار سرمایه در تامین 

مالى اقتصاد دارد.
این نامه همچنین با اشاره به تحول در ساختار و رویه هاى 
واگذارى ذیل فرآیند خصوصى سازى از فروش حدود 33 هزار 

میلیارد تومان ســهام یا دارائى دولت به عموم متقاضیان در 
هفت ماهه ابتداى سال جارى خبر داده و گفته است: با وجود 
اقدامات متعددى که براى جلب ســرمایه گذارى خارجى و 
حمایت از آن ها به انجام رسید، همزمان با تشدید تحریم هاى 
آمریکا، در هفت ماهه سال جارى 3750 میلیون دلار براى 102 
طرح مصوب شود. این اعداد بیانگر سه برابر شدن جلب سرمایه 
گذارى خارجى در طى این دوره نسبت به دوره مشابه در سال 
1397 (قبــل از اعمال تحریم هاى یکجانبه 

آمریکا) است.
وى در ادامه با ذکر اینکه زمان ترخیص 
کالا از سه ماه در سال 1397 به سه روز در سال 
جارى کاهش یافته است،بهبود محیط کسب 
و کار را یکى از مهمترین راهبردهاى تحقق 
رونق اقتصادى دانســته و افزوده است: در دو 
سال اخیر مى توان به صدور بیش از 400 هزار 
مجــوز به صورت الکترونیــک از درگاه ملى 
مجوزهاى کشور در هفت  ماهه سال جارى و 
افزایش 30 برابرى آن نسبت به دوره مشابه در 
ســال 1397 و کاهــش 46 روزه زمــان صــدور مجوزهاى 
درخواستى از طریق درگاه ملى مجوزهاى کشور از 56 روز در 
تیر 1398 به 10 روز در شهریور امسال، شفاف سازى شرایط ، 
ضوابط و مدارك بیش از 1400 عنوان مجوز رسمى دستگاه هاى 
اجرایى کشــور و بیش از 68000 عنوان مجوز صنفى بر روى 
درگاه ملى مجوزهاى کشور، راه اندازى پنجره واحد فیزیکى 
شــروع کسب وکار در تهران و چهار استان دیگر و کاهش 70 

روزه زمان شروع کسب  وکار از این طریق اشاره کرد.

دولت نفعى از توقف کالا در گمرك نمى برد
وزیر امور اقتصادى و دارایى گفت : دولت نفعى از توقف 
کالا در گمرك نمى بــرد، بنابراین در اظهارنظرها رعایت 

انصاف را بکنید.
 «فرهاد دژپسند» در حاشیه جلسه هیأت دولت در 
جمع خبرنگاران درباره برخى ادعاها نسبت به ترخیص کالا 
از گمرك، افزود: چنانچه کالا در گمرك بماند هم وارد کننده 
و هم دولت متضرر مى شــوند و در عرضه کالاى ضرورى با 
کمبود مواجه مى شویم ،  برخى به اشتباه کالاى موجود در 
بنادر یا پایانه ها را به عنوان کالاى گمرکى تلقى مى کنند در 
حالى که کالاى گمرکى، کالایى است که اظهارنامه گمرکى 
داشــته باشــد و بعد از اظهار گمرکى در سطح ترخیص 
طبقه بندى مى شود ، کالاهایى که در بنادر و پایانه ها هستند 
به دنبال حل مشکل ثبت ســفارش هستند. وزیر اقتصاد 
تصریح کرد: دولت، وزارتخانه هاى اقتصاد، صنعت و گمرك 
به دنبال این هستند که در اولین فرصت و با سرعت بالا کالا 
از گمرك ترخیص شود. وى درباره بازار سرمایه گفت: بازار 
سهام به طور طبیعى، روندى دارد که با نوع تصمیماتى که 
در شوراى بورس اتخاذ شد و یکسرى از عوامل محرك، تقاضا 
را به جریان انداختیم و تقویت کردیم و باید این شرایط تداوم 
داشته باشــد ، آمادگى داریم در شرایطى که این پایدارى 
ادامه یابد با عرضه اولیه ها ثبات مستمر را ایجاد کنیم. وى 
افزود: از جانب دولت تمــام زمینه هاى پایدارى روند بازار 
سهام ادامه دارد. دژپسند گفت: امیدوارم افرادى که راجع 
 به بازار سرمایه اظهارنظر مى کنند با دقت بیشتر و رعایت 
جوانب این کار را انجام دهند و ســهامداران دقت کنند که 
مباحث را تحلیل کنند و معاملات را با توجه به این مسائل 
انجام دهند ،  در تدوین لایحه بودجه سعى کردیم وابستگى 
بودجه به نفت کمتر باشــد و امیدواریم ســال آینده نیز 
همچون امسال این روند تداوم یابد ،  مالیات نقش محورى 
در بودجه خواهد داشت و تلاش مى کنیم درآمد مالیاتى در 
بودجه سهم بیشترى داشته باشد اما باید شرایط اقتصادى 

را در نظر بگیریم.

دژپسند: ارزش تأمین مالى بازار سرمایه براى اقتصاد به 320 هزار میلیارد تومان رسید

در آیین اختتامیه شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى، لوح سپاس «مدیر ارشد ارتباط گستر» توسط دکتر سلیمانى رییس کل بیمه مرکزى به دکتر دلفراز مدیرعامل بیمه 
ملت، اهدا شد. به گزارش روابط عمومى بیمه ملت؛ اسماعیل دلفراز مدیرعامل بیمه ملت در شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى ایران؛ با موضوع بررسى تأثیر 

کروناویروس بر ساختار و عملکرد رسانه اى روابط عمومى؛ به انتخاب هیات  داوران به عنوان «مدیر ارشد ارتباط گستر» برگزیده شد. بر اساس این گزارش، در شانزدهمین دوره 
سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى و هفدهمین جشنواره برترین هاى روابط عمومى ایران که با حضور سلیمانى رییس  کل بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران و جمعى از مدیران برگزیده 
جشنواره روابط عمومى برگزار شد، از اسماعیل دلفراز مدیرعامل شرکت بیمه ملت، با اعطاى لوح و نشان «مدیر ارشد ارتباط گستر» تقدیر به عمل آمد. در این لوح آمده است: هیات 
داوران شانزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى با هدف توسعه ارزش هاى متعالى ارتباطى، توسعه مردم دارى، پى ریزى و گسترش ارتباطات انسانى، اجتماعى و شهروندى 

متقارن و همسنگ و پاسداشت منش تعالى و ارتباطى، عنوان ”مدیر ارشد ارتباط گستر“ را به دلیل انجام خدمات موثر، مساعدت در توسعه ارتباطات با جامعه مخاطب، توجه به افکار 
عمومى، ارتباط موثر با رسانه ها و حمایت از برنامه هاى ارتباطى و نگاه تخصصى به روابط عمومى، شایسته حضرتعالى مى داند و این لوح سپاس را به آن فرهیخته گرامى تقدیم مى کند“.

 اعطاى لوح و نشان 
ویژه «مدیر ارشد 
ارتباط گستر» به 
مدیرعامل بیمه ملت

اقتصاد دولتى، فسادزاست
گفت وگو با سردار على مویدى خرم آبادى، رئیس ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز درباره موانع ریشه کن شدن 

تجارت هاى غیرقانونى در ایران
و محصول نهایى استفاده 
از این سامانه ها براى اقتصاد 

کشور چه خواهد بود؟
تجارت ما به یــک تجارت 
شــفاف تبدیل خواهد شد. همه  
مى توانند فرایند تجارت را ببینند. 
گیر و دارهــاى ادارى پیچیده و 
قوانیــن فســادزا در این بســتر 
خودبه خود کنار مى روند و اصلاح مى شوند. کارکرد فرد از بین 
مى رود و سیستم جایگزین مى شود. میزان مراجعات به حداقل 
مى رسد و در منابع مردم صرفه جویى مى شود. رصد کالا از نقطه 
تولید یا واردات تا حمل ونقل و انباشت و توزیع و... انجام مى شود. 
از سال 97 سامانه ها به عنوان دغدغه اصلى دستگاه هاى متولى 
شناخته شد، ریاست محترم جمهورى هم اعلام کردند آخرین 
فرصت رفع نواقص و اصلاح فرایندها و تبادل اطلاعات، 9/9/99 

است.
شــما در یکى از مصاحبه هاى خود از ساماندهى 
تجارت مرزنشــینان خبر دادید. این خبر، ملوانان، 
مرزنشینان و دریانوردان بسیارى را نگران کرده است... 
مگر کالاهاى ته لنجى چقدر در قاچاق کل کشور سهم 

دارند؟
بخش اعظمى از جمعیت ما مردم شریفى هستند که در 
نزدیکى مرزها زندگى مى کنند. آنها سال ها با کشورهاى همجوار 
مراوده  داشته اند؛ حتى با اقوام مختلف کشورهاى همجوار وصلت 
کرده اند. ما اینها را مى دانیم، مى بینیم، درك مى کنیم. تجارت 
مرزى گریزناپذیر است. اما امروز قاچاقچى ها از این ویژگى مرزها 
سوءاستفاده کرده و این روند طبیعى را خدشه دار کرده اند. نظام 
دنبال شفاف سازى اســت. این تجارت مرزى باید ساماندهى، 
رسمى و شفاف شود. سامانه ها که مستقر شود، طبیعى است که 

پاى قاچاقچیان از تجارت مرزى بریده مى شود.
لطفا جزئى تر در این باره حرف بزنید. قرار است بارى 

که ملوانان با لنج هاى خود مى آورند محدود شود؟
نه. این هدف ما نیست. ما دنبال معیشت، اشتغال و توسعه 
پایدار براى مرزنشینان هستیم. دنبال آورده براى دولت نیستیم 
و مى خواهیم سود این تجارت مستقیما به  خود مردم بومى برسد. 

شک نکنید مرزنشین براى ما محترم است.
همه سود؟ همه سود در جیب مرزنشین مى رود؟

نه بخشى از این درآمد هم در زیرساخت توسعه پایدار در 
جدار مرز و همان اســتان ها و شهرستان ها صرف مى شود. این 

مناطق به راه، آبادى و رفاه بیشترى دست خواهند یافت.
و چطور مى توان قاچاقچى را از مرزنشــینى که 
معیشت آن وابسته به این تجارت خارجى است تمییز 

داد؟
اگر تجارت مرزى منضبط و شــفاف شــود، قاچاقچى 
خودبه خود مشخص مى شــود. تاجر تاجر مى ماند و تکلیف 
قاچاقچى هم مشخص مى شــود. طرح پیشنهادى به زودى 
تقدیم ریاست جمهورى مى شــود. پیشنهاد دادیم که طرح 
ساماندهى واردات کالا از طریق ملوانى و کوله برى در جلسه 
روساى قوا مطرح شود و پیگیرى هاى لازم بعد از تصویب این 
طرح صورت پذیرد. دغدغه مردم مرزنشین که سال ها از این 
مرز و بوم دفاع کردند دغدغه اصلى ستاد است، نمى گذاریم از 

مرزنشین سوءاستفاده شود و طعمه قاچاقچیان شوند.

گفتگو -3

 افزایش سرمایه شرکت پتروشیمى 
گچساران و عدم مشارکت در این افزایش 
ســرمایه از سوى چند شرکت سهامدار 
پتروشیمى گچساران در ماه هاى اخیر 
اعتراضاتى را از سوى برخى سهامداران 

به دنبال داشت.
روابــط عمومى شــرکت صنایع 
پتروشیمى خلیج فارس نکاتى مهم را در 
رابطه با فرآیند قانونى افزایش سرمایه در 
راستاى اطلاع رسانى به افکار عمومى و 
همچنین اطمینان بخشى به سهامداران 
براى  دفاعى که از حقــوق آنها صورت 

گرفت، منتشر کرد.
اما توضیحاتــى دربــاره افزایش 
ســرمایه صورت گرفته در پتروشیمى 

گچساران ضرورى به نظر مى رسد:
 1-  هلدینــگ خلیچ فارس به رغم 
ســهم 65/ 10 درصدى در پتروشیمى 
گچســاران تا پیش از افزایش سرمایه 
اخیــر، بیش از 4  هــزار و 500 میلیارد 
تومان در این پروژه هزینه کرده و رسیدن 
این پروژه به پیشرفت 74 درصدى تا حد 
بسیارى  مرهون همین منابع تزریق شده 
توســط هلدینگ خلیج فارس، فراتر از 
تعهدات خود به این پروژه است؛ همین 
اقدام موجب شده این  هزینه ها به عنوان 
مطالبات وصول نشــده در صورت هاى 
مالى فارس، مورد سوال حسابرسان قرار 

گیرد. مشارکت  حداکثرى فارس در این 
افزایش سرمایه و روشن شدن وضعیت 
مطالبات فارس از گچســاران و برخى 
سهامدارانش در  همین راستا بوده است.

 2-  افزایش سرمایه از طریق سلب 
حق تقدم، اصرار و پیشــنهاد هلدینگ 
خلیج فارس براى افزایش ســرمایه سه 
شرکت  پتروشیمى دهدشت، کازرون و 
ممسنى به عنوان ســهامداران شرکت 
سهامى خاص گچساران به سازمان بورس 
بود؛ این  پیشنهاد به رغم جلسات متعدد و 
قول هــاى مســاعدى نظیر طــرح در 
هیات مدیره سازمان بورس براى صدور 
مجوز به  مرحله عملیاتى نرسید. دلیل این 
پیشــنهاد فارس، هزینه شــدن منابع 
افزایش ســرمایه این شــرکت ها براى 
تکمیــل ایــن پروژه هــا  و به خصوص 
پتروشیمى گچساران و نه هزینه شدن آن 

بابت خرید حق تقدم استفاده نشده بود. 
 3-  هلدینگ خلیج فارس، همچنین 
آمادگى خود را به ســازمان بورس براى 
عدم شــرکت خــود و شــرکت هاى 
زیرمجموعه اش در  این افزایش سرمایه ها 
با هدف مشارکت همه مردم ایران در این 
افزایش سرمایه که موجب کاهش سهام 
هلدینگ خلیج  فارس در این شرکت ها 
مى شــد، اعــلام کــرد. تصمیمى که 
مى توانســت به نفع چند هــزار نفر از 

سهامدار  فعلى این سه شرکت تمام شود 
و شیرینى تکمیل و راه اندازى پتروشیمى 
گچســاران را نصیب تعداد بیشترى از 

ایرانى ها  کند. 
 4-  افزایش سرمایه صورت گرفته در 
شــرکت ســهامى خاص پتروشیمى 
گچساران، طبق مصوبه مجمع عمومى 
این شرکت  مبنى بر افزایش سرمایه این 
شرکت به 5 هزار و 200 میلیارد تومان، 
مطابق مواد قانون تجارت انجام شــده و 
تنها در این مرحله  از 490 میلیارد تومان 
به یک هزار میلیارد تومان افزایش یافته 
و مرحله دوم و اصلى افزایش سرمایه 4 
هزار و 200 میلیارد تومانى  آن در دستور 
کار اســت و ســهامدار عمــده کنونى 
گچساران، همچنان تاکید بر پیشنهاد 
افزایش سرمایه از طریق سلب حق تقدم 
از سهامداران فعلى و با شرط نبود متعهد 
پذیره نویس و امکان مشارکت آحاد ملت 
در تامین مالى و مشــارکت در احداث 

پروژه ملى گچساران دارد.

 5-  این افزایش سرمایه که نتیجه 
نهایى آن افتتاح و تولید و درنتیجه کسب 
درآمد و سود این مجتمع است، نه تنها 
موجب  ارزشــمندتر شــدن ســهام، 
پتروشیمى گچســاران مى شود، بلکه 
موجــب منتفع شــدن ســهامداران 
پتروشــیمى هاى  ممســنى، کازرون و 
دهدشــت خواهــد بــود و موجــب 
اشتغال زایى بیشتر و توسعه شهرستان 
گچساران خواهد شد. لازم به ذکر است 
اکنون نیروى کار این شهرستان، سهم 
بیش از 70 درصدى در میان 2 هزار نفر 
نیروى شاغل مستقیم در این پروژه دارد. 
این اقدام همچنین مانع از هزینه شدن 
منابع افزایش ســرمایه شــرکت هاى 
ســهامدار به  نفع عده اى خاص و صرفا 
براى خرید حق تقدم استفاده نشده آنها 

شد. 
6- هلدینگ خلیج فارس با توجه به 
اینکه حدود 5 هزار میلیارد تومان از این 
پروژه مطالبات داشت، معادل سهم خود 
در این افزایش سرمایه شرکت کرد؛ اما 
به دلیل عدم شرکت بقیه سهامداران در 
این افزایش سرمایه، سهم فارس در این 
شــرکت افزایش یافت کــه این اتفاق 
مى تواند موجب تزریق منابع بیشــتر از 
ســوى این هلدینگ براى اتمام پروژه 

گچساران شود.

ماجراى افزایش سرمایه پتروشیمى گچساران
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خبـــر
 احیا و فعال سازى 157 معدن راکد از 

ابتداى امسال
رئیــس هیــات عامــل 
ایمیدرو از احیاى 157 معدن 
طى هشت ماه امسال در قالب 
طرح احیا و فعال سازى معادن 
کوچک، خبــر داد. غریب پور 
گفت: ایــن تعداد معدن تا 20 

آبان ماه احیا شده است.
به گزارش روابط عمومى 
ایمیدرو، خداداد غریب پور که به صورت ویدئوکنفرانس 
در جلســه پایش طرح احیا و فعال سازى معادن کوچک 
مقیاس صحبت مى کرد، افزود: خوشبختانه به رغم همه 
گیرى بیمارى کرونا، این نهالى که در سال گذشته کاشته 
شد،  امروزه ثمرات قابل توجهى داشته است و قابل مقایسه 
با سال قبل نیست ،  براى سال جارى، احیاى 200 معدن 

در برنامه ایمیدرو پیش بینى شده است.
وى با بیان اینکه از ابتداى اجراى طرح (ابتداى سال 
98) تاکنون در مجموع 303 معدن در این طرح، احیا شده 
است، پیش بینى کرد که با به روز آورى آماراستان هاى 
مختلف، تعداد معادن احیا شــده بیش از پیش افزایش 

خواهد یافت.
او با یادآورى اینکه منافع طرح فوق متعلق به تمامى 
کشــور است، اظهار داشــت: با همکارى مجموعه اى از 
شرکت تهیه و تولید مواد معدنى، صندوق بیمه سرمایه 
گذارى فعالیت هاى معدنى،  بخش خصوصى، خانه معدن، 
اتاق بازرگانى و معاونــت معدنى وزارت صنعت معدن و 

تجارت، طرح در حال اجرا است.
معــاون وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه گفت: 
اکنون همگرایى بیشترى براى توجه به زیرساخت هاى 
معادن احیا شــده نیز داریم کــه این مهم با حضور همه 

اجزاى این طرح، قابل تحقق است.
وى در ادامه ســخنانش به همکارى شــرکت ملى 
صنایع مس در تامین اعتبار براى احیاى معادن مس اشاره 
کرد و گفت: از محل 50 میلیارد تومانى که این شــرکت 
بــراى طرح در نظر گرفته، اکنــون با حمایت و ضمانت 
صنــدوق بیمه ســرمایه گذارى فعالیت هــاى معدنى، 
نخستین مجموعه معدنى و فرآورى مس در آستانه جذب 
تسهیلات براى تامین زیرساخت برق و فعال شدن معادن 
اطراف واحدفرآورى اســت ، براى حوزه هاى سنگ آهن 
نیز شرکت هاى گل گهر، چادرملو و حتى فولاد مبارکه 
آماده همکارى هستند و حاصل آن انتفاع چندجانبه براى 
معادن، اشتغال و همچنین تامین مواد اولیه شرکت هاى 

بزرگ است.
از سوى دیگر سیدرضا عظیمى مجرى طرح احیا و 
فعال ســازى معادن کوچک مقیاس، بــا ارایه جزئیات 
عملکرد این طرح،  گفت: از ابتداى امســال، 701 معدن 
شناسایى و براى 223 معدن راهکار کلینیکى ارایه شده 
است. همچنین از 25 واحدى که امسال در برنامه فعال 
سازى معادن قرار دارند، 12 واحد وارد برنامه ریزى، صدور 
مجوز، اجرایــى و یا تامین ظرفیت خالى از طریق طرح، 

شده اند.
در این جلسه ویدئوکنفرانسى وجیه ا... جعفرى مدیر 
عامل تهیه و تولید مواد معدنى، محمد رضا بهرامن رییس 
خانه معدن، فرید دهقانى مدیر عامل صندوق بیمه سرمایه 
گــذارى فعالیت هاى معدنى حضور داشــتند. جعفرى 
گزارشى از اقدامات انجام شده طرح در سطح استان ها،  
ارایه کرد. دهقانى نیز از آماده بودن ارایه تسهیلات به واحد 
فرآورى معدن مس با رکــورد کوتاه ترین زمان ممکن، 

توضیحاتى ارایه کرد.

طرح جدید بانک کارآفرین براى 
پرداخت وام هاى خرد

 بانــک کارآفریــن براى 
تحقــق اهداف ایــن بانک در 
پرداخت تسهیلات  خصوص 
خرد، از طرح تسهیلاتى جدید 
صبا براى تامین تسهیلات مورد 
نیاز اشــخاص حقیقى جهت 
تعمیر و بازسازى ملک و خرید 
کالا، خدمات و لوازم و تجهیزات مصرفى بادوام رونمایى 
کرد. کلیه اشخاص حقیقى مى توانند به صورت انفرادى یا 
گروهى براى رفع نیازهاى شــخصى و غیر کارى خود، از 

مزایاى این طرح تسهیلاتى بهره مند شوند.
 تسهیلات طرح جدید صبا در قالب عقد مرابحه اعطا 
مى شود و نرخ سود آن مطابق با نرخ سود مصوب شوراى 
پول و اعتبار است. همچنین نحوه بازپرداخت تسهیلات 
طرح جدید صبا صرفا به صورت اقساطى و ماهانه در نظر 
گرفته  شده است. از مزایاى طرح موردنظر امکان پرداخت 
تسهیلات در چارچوب هاى ذکرشده به پرسنل سازمان ها، 
شرکت ها و ارگان ها به صورت گروهى در قالب شرایط ویژه 
است. بر این اســاس سازمان ها، شــرکت ها و ارگان ها 
مى توانند نسبت به انعقاد تفاهم نامه با بانک کارآفرین و 
پرداخت تسهیلات گروهى به پرسنل خود با مزایاى ویژه 

اقدام کنند.
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در شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى ایران صورت گرفت؛

اختصاص نشان ویژة مسئولیت اجتماعى به روابط عمومى فولاد مبارکه
در شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى 
روابط عمومى ایران کــه با موضوع «کرونا 
ویروس، درس هایى بــراى روابط عمومى 
پایدار و اثربخش» برگزار شد، روابط عمومى 
شرکت فولاد مبارکه موفق به کسب نشان 

ویژة مسئولیت اجتماعى شد.
درپى کسب این موفقیت، ایرج ترابى 
مدیر روابط عمومى شــرکت فولاد مبارکه 
گفت: از نگاه مدیریت فولاد مبارکه تعهد به 
مسئولیت هاى اجتماعى یکى از رویکردها و 
رسالت هاى اصلى سازمان بوده و این شرکت 
خدمت بى منت را همواره سرلوحۀ کار خود 

قرار داده است.
رایــگان  اکســیژن  تأمیــن  وى 
بیمارستان هاى تحت پوشش دانشگاه هاى 
علوم پزشــکى اســتان اصفهــان و برخى 
بیمارســتان هاى اســتان هاى هم جوار و 
همچنین  تأمین بخشى از تجهیزات موردنیاز 
بیمارستان هاى درمانگر بیماران کرونایى از 
ســوى فولاد مبارکه را   از اقدامات ارزشمند   

در زمینۀ مسئولیت هاى اجتماعى دانست و 
تصریح کرد: این شرکت بدون در نظر گرفتن 
این موضوع که فروش این میزان اکســیژن 
مى توانست براى فولاد مبارکه عواید مادى 
داشته باشد، تصمیم گرفت به صورت رایگان 
تا پایان سال جارى این خدمت را به هم وطنان 
ارائه کند و دســت دلالان و سودجویان را از 
این عرصه کوتاه نماید. این شرکت در هیچ 
شــرایطى مسئولان استانى و کشورى را در 

شرایط ویژه تنها نگذاشته است.
مدیر روابط عمومى شرکت فولاد مبارکه 
در ادامه دریافت نشان ویژة مسئولیت هاى 
اجتماعى را بــرگ زرین دیگرى در کارنامۀ 
شرکت فولاد مبارکه برشــمرد و افزود: به 
انتخاب هیئت داوران شــانزدهمین دورة 
ســمپوزیوم بین المللى روابــط عمومى و 
هفدهمین جشــنوارة برترین هاى روابط 
عمومى ایران که با حضور دکتر سیماسادات 
لارى، سخنگو و معاون فرهنگى و دانشجویى 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکى و 

جمعى از مدیران برگزیده جشنوارة روابط 
عمومى برگزار شد، نشان ویژة مسئولیت هاى 
اجتماعى به دلیل توجه ویژه شرکت فولاد 
مبارکه به مسئولیت هاى اجتماعى، فراتر از 
وظایف ســازمانى این شرکت و همچنین 
مشارکت فعال در امور اجتماعى عام المنفعه 
و حمایــت از فعالیت هاى فرهنگى، علمى، 

خیرخواهانه و مرتبط با محیط زیســت به 
روابط عمومى شــرکت فولاد مبارکه تعلق 

گرفته است که موجب مباهات است.
ایــرج ترابى در ادامه  بــه برخى دیگر 
اقدامــات صــورت گرفتــه در عرصــه 
مسئولیت هاى اجتماعى اشاره کرد و گفت: 
خوشبختانه شرکت هاى گروه فولاد مبارکه 

هر ســاله با همکارى ســتاد دیه استان و با 
برگزارى گلریزان هــاى مختلف، اقدام به 
آزادى زندانیان جرائم غیر عمد نموده اند و 
موجبــات بازگشــت زندانیان بــه کانون 
خانواده هایشان را فراهم آورده اند. همچنین 
بــا هماهنگى آموزش و پرورش اســتان و 
کمیته امداد امام خمینى (ره) همه ســاله 
نســبت به تهیه  نوشت افزار   و   توزیع آن ها 

بین متقاضیان اقدام شده است.
وى تأمین 220 دستگاه کانکس براى 
سکونت موقت هم وطنان زلزله زده و سیل زده 
ســال هاى اخیر و تولید خارج از نوبت ورق 
موردنیاز ساخت انبوهى از کانکس هاى دیگر 
را بخشى دیگر از اقدامات صورت گرفته در 
راستاى مسئولیت هاى اجتماعى این شرکت 
برشمرد و تأکید کرد فولاد مبارکه همواره 
سعى نموده است در کنار حضور جدى خود 
در عرصه تولید، با اقدامات به موقع مردم عزیز 
و مسئولین استان و کشــورمان را در رفع 

مشکلات اجتماعى یارى نماید.

قانون جدید چک که از ابتداى آذرماه 
اجرایى مى شود، مشکلاتى را که پیش از 
این فعالان اقتصادى در حوزه چک با آن 
درگیر بودند، رفع مى کنــد. به گزارش 
اعتبار بــه نقل از روابــط عمومى بانک 
قرض الحســنه مهر ایران، پیش از سال 
1397 قانون  صدور چک نه تنها معاملات 
فعالان اقتصادى را سهولت نبخشید بلکه 
موجب شــد تا این قشــر با مشــکلاتى 
دست و پنجه نرم کنند. با این حال، بررسى 
قانون جدید چک بیانگر این است که این 
قانون مترقى بوده و فواید زیادى هم براى 
اصــلاح رویه هــاى مربوط بــه چک و 
همچنین فعالان اقتصادى خواهد داشت.
چک اصلى ترین ابزار معامله اى است 
که در مبادلات تجارى امکان خرید نسیه 
و مدت دار را براى فعالان اقتصادى فراهم 
مى کند، اما به دلیل اتخاذ نشدن رویکردى 
مناسب با کارکرد حقیقى و فعلى چک در 
اصلاحات قانون مذکور تا پیش از ســال 
1397، مشــکلات زیادى براى فعالان 

اقتصادى به وجود آمده بود.
در این بین، آمارها نشان مى دهد که 
در بهــار ســال 1395 چک برگشــتى 
پنجمین مانع جدى فضاى کسب وکار از 
نظر بنگاه هــاى اقتصادى بــوده و عدم 
ساماندهى و تقویت اعتبار و اطمینان به 
چک به عنــوان مهم ترین ابــزار خرید 
مدت دار منجر به ایجاد مشکلات روزافزون 
براى فعالین اقتصادى و وخیم تر شــدن 
اوضاع کسب وکار شده است. به طورى که 
این مسئله با افزایش ریسک معاملات و 
ناامنى در فضاى کســب وکار، مانع رونق 

تولید و اشتغال زایى شده است. 
اطاله دادرسى در پرونده هاى چک و 
تحمیل هزینه بالا به فعالان اقتصادى از 
جمله مشکلات ایجاد شده براى فعالان 
اقتصادى در زمینه چک است؛ به طورى 
که رسیدگى به پرونده هاى مطالبه وجه 
چک به طور میانگین حدود یک تا 2 سال 
زمــان مى برد و با احتســاب هزینه هاى 
وکیل، بسته به شرایط حدود 20 درصد 

مبلغ چک هزینه دارد.
یکى دیگر از مشــکلاتى که قوانین 
چک پیش از ســال 1397 براى فعالان 
اقتصادى ایجاد کــرده، ضعف نظارت و 
کنترل بر فرآیند صدور چک و اتکا صرف 
به لاشه کاغذى چک است که عدم نظارت 
بر لحظه صدور برگه چک منجر به سهولت 
صدور چک بدون پشتوانه شده و از سوى 
دیگر، صدور چک مبتنى بر کاغذ بوده و 
اطلاعات مندرج در لاشه کاغذى چک در 
هیچ جــاى دیگرى به  طــور متمرکز و 
نظام مند ثبت و پشتیبان گیرى نمى شود. 
به همیــن دلیل امکان ســرقت، جعل، 
مفقود و مخدوش شدن برگه چک و از بین 
رفتــن آن در حوادثى همچــون زلزله و 
آتش ســوزى وجود دارد کــه منجر به 
شــکل گیرى دعاوى حقوقى و کیفرى 

متعددى مى شود.

نوآورى هاى قانون جدید چک
سرانجام، با بررسى مشکلات مذکور، 
بازنگرى و اصلاح قانــون صدور چک در 
دســتور کار قرار گرفت که خروج صدور 
دســته  چک از حیطه اختیار بانک هاى 
تجارى و تمرکز آن در سامانه صیاد بانک 
مرکزى از جمله موارد مندرج در آن است 
که طبق آن بانک مکلف اســت براى ارائه 
دســته چک به مشــتریان خود، صرفاً از 
طریق سامانه صدور یکپارچه چک (صیاد) 

نزد بانک مرکزى اقدام کند. 
منوط کردن اعتبار صدور چک به 
ثبت اطلاعات آن در ســامانه یکپارچه 
بانک مرکزى نیز از دیگر بندهاى قانون 
جدید چک است که بر اساس آن، بانک 
مرکزى مکلف است امکاناتى ایجاد کند 
که صدور هر برگه چک مســتلزم ثبت 
مشخصات هویتی دریافت کننده، مبلغ و 
تاریخ سررسید چک براى شناسه یکتاى 
برگه چک توسط صادرکننده در سامانه 
یکپارچــه بانک مرکزى بــوده و امکان 
انتقال چک به شخص دیگر توسط دارنده 
تا قبل از تســویه، صرفــاً با ثبت هویت 
گیرنده جدید براى همان شناسه یکتاى 

چک در آن سامانه امکان پذیر باشد. 
با اجراى این قانون اعتبار چک صرفاً 
متکى بر لاشــه کاغذى نخواهد بود و با 
پشتیبان گیرى و ثبت اطلاعات مندرج 
در چــک در سیســتم متمرکــز بانک 
مرکــزى، اعتبار چــک افزایش  یافته و 
نگرانى در خصــوص از بین رفتن آن در 
حوادثى از قبیل ســیل زلزله و ... وجود 
نخواهد داشت و وقوع جرائمى همچون 
جعل و ســرقت چک به میــزان قابل 

 توجهى کاهش خواهد یافت.
از دیگر موارد مندرج در قانون جدید 
چک، برقــرارى تقارن اطلاعات هنگام 
صدور برگه چک با ایجاد امکان استعلام 
آنى وضعیت اعتبارى صادرکننده است 
که در این راســتا، بانک مرکزي مکلف 
است پس از تصویب این قانون، با استفاده 
از زیرساخت هاي موجود تمهیداتی را 
فراهم کند تا امکان اســتعلام آخرین 
وضعیــت اعتبــارى صادرکننده چک 
شــامل ســقف اعتبار مجاز و ســابقه 

چک هاى برگشــتى در سه سال اخیر و 
میزان مانده تعهدات چک هاى تسویه 
نشده براى دریافت کننده به صورت آنى 

میسر شود.
طبق شــیوه جدیــد، دارنده چک 
برگشتى ابتدا به بانک مراجعه مى کند و از 
بانک، تقاضاى صــدور گواهى نامه عدم  
پرداخــت، ثبت آنى اطلاعــات چک در 
سامانه چک هاى برگشتى بانک مرکزى و 
درج «کــد رهگیــرى» روى گواهى  نامه 
مذکــور آن را مى کند و ســپس به دفاتر 
خدمات الکترونیک قــوه قضائیه رفته و 
شکایت خود را در آنجا ثبت مى کند. بعد 
از ثبت شکایت، طى مدت کوتاهى قاضى 
پرونده، ظاهر چک را بررسى مى کند؛ اگر 
سه شرط اصلى که در متن قانون ذکر شده  
در ظاهر چک رعایت شده باشد؛ اجرائیه 
را صادر مى کند. از لحظه صدور اجرائیه 10 
روز به صادرکننده چک برگشتى مهلت 
داده مى شود که مطالبات خود را پرداخت 
کند، در غیر این صــورت از طریق قانون 
«نحوه اجــراى محکومیت هاى مالى» با 
صادرکننــده چک برگشــتى، برخورد 

مى شود.
مهم ترین تغییرات صورت گرفته در 

قانون جدید چک
نگاهى بــه مهم تریــن تغییرات و 
اصلاحات صورت گرفته در اصلاحیه قانون 
چک، نشان دهنده این است که پیش بینی 
چــک الکترونیکــی و لازم الاجرا بودن 
قوانین و مقررات مربوط در مورد چک هاي 
مزبــور، پیش بینی ممنوعیــت صدور و 
اعطاي دســته چــک براي اشــخاص 
ورشکسته و معسر از تأدیه محکوم، ثبت 
آنی اطلاعــات مربوط بــه گواهی عدم 
پرداخت در بانک مرکزي و ارسال گواهی 
به آدرس صادرکننده از جمله موارد مهم 

قانون جدید است.
علاوه بر این، در راستاى قانون جدید 
چک مواردى به شبکه بانکى کشور ابلاغ 
شد که طبق آن، هر گاه وجه چک به علتى 
پرداخت نشــود، بانک مکلف است بنا به 
درخواست دارنده چک، به سرعت غیرقابل 
پرداخت بودن آن را در ســامانه یکپارچه 
بانک مرکــزي ثبت کرده و با دریافت کد 

رهگیــري و درج آن در گواهینامه اي که 
مشــخصات چک و هویت و نشانی کامل 
صادرکننده در آن ذکر شده باشد، علت و 
یا علل عدم پرداخت را صریح قید و آن را 

امضاء و مهر و به متقاضی تسلیم کند. 
در این خصوص باید محدودیت 10 
روزه موجود در سامانه هاي داخلی آن بانک 
لغو شده و به محض صدور گواهی نامه عدم 
پرداخــت، اطلاعات چک برگشــتی به 
سامانه چک هاي برگشتی بانک مرکزي 
ارسال و محدودیت پیشین مبنی بر ارسال 
اطلاعات چک هایی که صرفاً به دلیل کسر 
یا فقدان موجودي برگشت می شوند، لغو 
شده و علاوه بر علت فوق، اطلاعات کلیه 
گواهی نامه هاي عدم پرداخت صادره باید 

در سامانه این بانک ثبت شود. 
بانک موظف است حداکثر ظرف 6 
ماه نســبت به درج کد رهگیري بر روي 
گواهی نامــه عدم پرداخــت، به صورت 
سیستمی اقدام کند و اطلاعات چک هاي 
برگشــتی اشــخاص حقوقی در سابقه 
امضاکنندگان آنهــا نمایش داده خواهد 
شــد. بر این اساس ضروري است همانند 
گذشته، اطلاعات امضاکنندگان چک هاي 
برگشــتی به صورت منظم در ســامانه 
چک هاي برگشــتی بانک مرکزي ثبت 

شود.
همچنین، در صورت واریز کســري 
مبلغ چک بانک مکلف است جهت رفع اثر 
از چک هاي برگشــتی و به درخواســت 
صادرکننــده چک، کســري مبلغ چک 
برگشــتی را حداکثر به مدت یک سال تا 
زمان مراجعه دارنده چک در حساب جاري 
مربوطه نزد بانک محال علیه مسدود کرده 
و ظرف مدت ســه روز واریــز مبلغ را به 
شیوه اي قابل استناد به اطلاع دارنده چک 

برساند.
اگر موجودي حســاب صادرکننده 
چک نزد بانک کمتر از مبلغ چک باشد، به 
تقاضاي دارنده چک بانک مکلف اســت 
مبلــغ موجود در حســاب را بــه دارنده 
بپــردازد؛ همچنیــن بر اســاس مفاد 
دستورالعمل حســاب جاري در صورت 
کافــی نبودن موجودي حســاب  جاري 
صاحب حساب، بانک مکلف به پرداخت 
وجه چک از محل موجودي قابل برداشت 
صاحب حســاب در ســایر حساب هاي 

انفرادي ریالی وي در همان بانک است.
«ســاماندهى صدور دســته چک با 
راه اندازى سامانه صیاد و پیوستن تمامى 
بانک ها به آن»، «برقرارى نســبى تقارن 
اطلاعات در زمان صدور چک براى گیرنده 
از طریق راه اندازى سامانه استعلام پیامکى 
ســوابق چک برگشتى» و «ایجاد فرآیند 
جدیــد مطالبه وجه چک از طریق صدور 
اجرائیه دادگاه علیــه صادرکننده چک 
برگشــتى بدون رسیدگى ماهوى ظرف 
کمتــر از 20 روز» اهــم اقدامات صورت 
گرفته در راستاى اجراى قانون جدید چک 

بوده است.

معاون مدیر بیمه هاى زندگى شرکت بیمه سامان از عموم مردم به ویژه بیمه گذاران شرکت بیمه سامان خواست به منظور کاهش استرس و هزینه هاى تحمیلى بسترى بیمارى کرونا، آینده 
نگرى کرده و در اسرع وقت نسبت به خرید آنلاین بیمه کرونا اقدام کنند. به گزارش روابط عمومى شرکت بیمه سامان، غزاله فخار زاده با بیان این که کرونا با رعایت پروتکل هاى بهداشتى 
کنترل خواهد شد، افزود: با این حال در صورت ابتلا به این بیمارى، ممکن است تامین هزینه هاى درمان بیمارستانى براى همه امکان پذیر نباشد و این موضوع به یک چالش در خانواده ها تبدیل 
شود. وى با اشاره به این که شرکت بیمه سامان به منظور نشان دادن همبستگى با بیمه گذاران و نیز حمایــت از آنها در شرایط بحران بیمه کرونا را طراحى کرده است، اظهار کرد: این بیمه نامه 
علاوه بر این که مى تواند بار مالى بسترى بیمارستانى کرونا را براى بیمه گذاران کاهش دهد، به نوعى ایفاى مسئولیت اجتماعى شرکت بیمه سامان نسبت به جامعه نیز تلقى مى شود.  شرکت 
بیمه سامان در فروش این بیمه نامه نیز حداکثر پروتکل هاى بهداشتى را رعایت و امکان فروش آن بدون مراجعه حضورى را فراهم کرده است، گرچه کسانى که به هر دلیلى نیاز به خرید بیمه 
نامه حضورى داشته باشند نیز مى توانند آن را از طریق دفاتر نمایندگى فعال و شعب شرکت خریدارى کنند. داشتن بالاترین سقف پوشش بیمه اى را از مهمترین مزایاى بیمه کروناى این 
شرکت خواند و گفت: پوشش هزینه بسترى تا 100 میلیون تومان، جبران هزینه بیکارى تا 30 میلیون تومان و پرداخت سرمایه عمر تا یک میلیارد تومان از مهمترین مزایاى این بیمه نامه است.

کاهش هزینه هاى 
بسترى با خرید آنلاین 

بیمه نامه کروناى 
بیمه سامان

خبـــــرقانون جدید چک براى فعالان اقتصادى چه مزایایى دارد؟ 

لغو پذیرش در بورس در صورت 
نداشتن بازارگردان

رئیس سازمان بورس: همه 
ناشران مکلف به ایجاد یا استفاده از 
عملیات بازار گردانى شــدند اگر 
ناشران از تکالیف خود سرباز زنند، 
پذیرش آن ها در بورس و فرابورس 
لغو و صلاحیت حرفه اى مدیران، 

سلب مى شود.
به گزارش خبرگزارى صداو ســیما به نقل از بازار 
سرمایه، آقاى حسن قالیباف اصل با تاکید بر اینکه در دنیا 
نهاد هاى ناظر بازار سرمایه وظایف مشخصى از جمله ایجاد 
بازارى کارا و شــفاف، حمایت از حقوق سرمایه گذاران، 
مقــررات گذارى و نظایر آن را بر عهــده دارند، افزود: در 
کشورمان نیز طبق قانون بازار اوراق بهادار اکثر این وظایف 
بر عهده سازمان بورس و اوراق بهادار به عنوان نهاد ناظر 

بازار سرمایه قرار گرفت.
وى بــا بیان اینکه براى حمایت از حقوق ســرمایه 
گذاران و وجود یک بازار کارا، نقدشوندگى یکى از اصل هاى 
بســیار مهم تلقى مى شــود، گفت: بازارگردانى یکى از 
مسیر هاى نقدشوندگى، مدیریت هیجان و نوسانات بازار 
است. بازارگردان ها سمت عرضه و تقاضاى بازار را تقویت 
مى کنند و اوراق بهادار را در بین فروشندگان و خریداران 

جابجا مى کنند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: از جمله 
مزیت هاى بازارگردانى مى توان به افزایش نقدشوندگى، 
کنترل نوسانات قیمت اوراق بهادار و کاهش هزینه هاى 
معاملاتى اشاره کرد. البته بازارگردان ها با انجام تعهدات، 

عایدى نیز کسب مى کنند.
قالیباف با بیان اینکه در بخش هاى مختلف قانون بازار 
اوراق بهادار به بازارگردان ها اشاره شده است، توضیح داد: 
در دو دستورالعمل پذیرش اوراق بهادار در سازمان بورس 
و اوراق بهادار تهران و پذیرش، عرضه و نقل و انتقال اوراق 
بهادار در فرابورس ایران، ناشــران به داشتن حداقل یک 
بازارگردان مکلف شــدند. این دو دستورالعمل مصوب 

سازمان بورس و اوراق بهادار است.
وى گفت: با توجه به اینکه این دستورالعمل ها اخیرا 
بازنگرى شدند و اجبار فوق نیز در آن ها قرار گرفته است، 
در نتیجه عملیات بازارگردانى فقط براى ناشــران جدید 
محدود شده بود، اما در ”آیین نامه حفظ ثبات بازار سرمایه 
و صیانت از حقوق سهامداران“ که در شهریور ماه امسال 
توســط شــوراى عالى بورس مصوب شده، همه ناشران 
مکلف به ایجاد یا استفاده از عملیات بازارگردانى شده اند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با تاکید بر اینکه 
این ســازمان به صورت مستمر و جدى از طرف بورس ها 
پیگیر این موضوع خواهد بود، افزود: ناشرانى که از تکالیف 
خود سرباز زنند، مشمول جرایم و مجازات هاى مقرر در 
فصل ششــم ”قانون بازار اوراق بهادار“ و ”قانون توسعه 
ابزار ها و نهاد هاى مالى جدید به منظور تســهیل اجراى 

سیاست هاى کلى اصل 44 قانون اساسى“ مى شوند.
قالیباف ادامه داد: براساس مصوبه اخیر شوراى عالى 
بورس نیز ناشــران علاوه بر مجازات هاى مقرر، به مراجع 
ذى صلاح نیز معرفى مى شوند که حتى ممکن است منجر 
به لغو پذیرش آن ها در بورس و فرابورس و سلب صلاحیت 

حرفه اى مدیران منجر شود.
به گفتــه وى تاکنون بــر روى 298 نماد عملیات 
بازارگردانى صورت مى گیرد که بر این تعداد با توجه به الزام 
ســازمان بورس افــزوده مى شــود. امیدواریم بــا الزام 
بازارگردانى شاهد بازارى نقدشونده و کارا در کشور باشیم.
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خبـــــر
با حمایت به موقع بیمه البرز : 

پروژه ملى پل شهداى حصارك 
کرج افتتاح شد

باحمایت به موقع شرکت 
بیمه البرز در پرداخت خسارت، 
پروژه ملى پل شهداى حصارك 
کرج با حضور استاندار، شهردار 
و اعضاى شــوراى شهر استان 

البرز افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومى 
بیمه البــرز، مهندس ناظمى، 
مدیرعامل شرکت راه سازى و ساختمان هنزا، پیمانکار 
ساخت پل شهداى حصارك کرج با قدردانى از بیمه البرز، 
گفت: خوشــبختانه با حمایت هاى بیمه البرز به عنوان 
بیمه گردر دوران اجراى  پروژه ساخت این پل و پرداخت 
به موقع خسارت حادثه هاى رخ داده در این پروژه، امروز 

شاهد افتتاح این پل هستیم.
وى ادامه داد: با افتتاح پل شــهداى حصارك کرج، 
گــره ترافیکى اتوبان کرج برطرف مى شــود و ترافیک 
سنگین اتوبان کرج روان خواهد شد که کمک شایانى به 

صرفه جویى در مصرف بنزین خواهد کرد.
 مدیرعامل شرکت هنزا توضیح داد:  در طى ساخت 
این پروژه به قیمت روز هفت هزار و 500 میلیارد ریال،  
ده مورد خسارت رخ داد که خوشبختانه با حمایت هاى 
شرکت بیمه البرز و پرداخت خسارت هاى سریع و به موقع، 
احداث پل با تاخیر مواجه نشد که جا دارد از بیمه البرز به 

خاطر حمایت ها و پشتیبانى هایش  قدردانى کنم.
احمد صفرزاده، معاون فنى بیمه البرز نیز در مراسم 
افتتاح پل شهداى حصارك کرج، گفت: احداث این پل 
از پایان ســال 1393 شروع شــد  و در این مدت تحت 
پوشــش بیمه تمام خطر نصب، مسوولیت پیمانکار در 
قبال شــخص ثالث و بیمه ماشین آلات بیمه البرز قرار 
داشت. بر همین اساس و با توجه به این که شرکت بیمه 
البرز بر اصل مشــترى مدارى و جلب رضایت مشترى 
تاکید دارد، ده مورد حادثه رخ داده را در کم ترین زمان 
ممکن رســیدگى و خســارت آن را به بیمه گزار خود 

پرداخت کرد.

خبـــر
اصلاح طرح یارانه کالاهاى اساسى

نماینــدگان مجلس رفع 
ایرادات شوراى نگهبان از طرح 
تأمین کالاهاى اساســى را در 
دستور کار قرار دادند. این طرح 
که به دلیل بار مالى آن در جلسه 
شوراى نگهبان از سوى اعضا رد 
شــده بود،  مورد بررسى قرار 
گرفــت و با تغییراتــى که در 
نهایت چیزى جز فروش اموال دولتى و سهام شرکت هاى 

صنعتى و بانک ها و بیمه ها نبود، به تصویب رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ، محمدمهدى مفتح 
ســخنگوى کمیســیون برنامه و بودجه مجلس در توضیح 
اصلاحات کمیســیون در طرح الزام دولت به پرداخت یارانه 
کالاهاى اساسى گفت: یکى از مهم ترین طرح هایى که مجلس 
شوراى اسلامى به دلیل شرایط اقتصادى به دنبال آن بود، طرح 
الــزام دولت بــه پرداخت یارانــه کالاهاى اساســى بود. ما 
مى خواستیم با این طرح به اقشار ضعیف کمک کنیم که در 
این شرایط حتى در تأمین معاش عادى هم با مشکل مواجه 
هستند. او با اشاره به روند تصویب این طرح در مجلس گفت: 
ما تلاش کردیم این طرح به گونه اى تنظیم شود که آثار تورمى 
نداشته باشد؛قرار نبود پول نقد در اختیار مردم قرار داده شود 
بلکه دولت باید کالا تأمین مى کرد تا با پولى که به حساب مردم 
ریخته شده، بتوانند کالا خریدارى کنند ، ما براى تأمین منابع 
در این طرح پیش بینى کرده بودیم که از محل فروش اموال 
دولت براساس قانون بودجه اقدام شود، ادعاى دولت آن است 
که اموال را فروخته و هزینه کرده و پولى باقى نمانده که براى 
این طرح هزینه کند. لذا ایراد شوراى نگهبان این بود که دولت 
براساس مجوز قانون بودجه اموال را فروخته و هزینه کرده ،پس 
دیگر عملاً منابعى باقى  نمانده که در این طرح هزینه کند، پس 
امکان تأمین مالى براى این طرح وجود ندارد ، ما این گونه ایراد 
شوراى نگهبان را برطرف کردیم که باقى مانده سهام دولت در 
شــرکت هاى پالایشى را واگذار کرده و همچنین باقى مانده 
سهام شرکت هاى صنعتى و سهام  بانک ها و بیمه ها را بفروشد، 
بررسى هاى ما نشــان مى دهد که دولت مواردى از اموال را 
نفروخته و مى توانند از مبالغ باقى مانده براى اجراى این طرح 

مصرف کند.

پست با همه ظرفیت در خدمت مردم
مدیرعامل شرکت ملى پست: با توجه 
به این که فعالیت هاى شرکت جزو مشاغل 
گروه یک است در محدودیت هاى دو هفته 
ابتدایى آذر در خدمت مردم خواهیم بود.

آقــاى رمضانعلى ســبحانى فر در 
مصاحبه اختصاصى با خبرنگار خبرگزارى 
صدا و سیما؛ تاکید کرد: تلاش مى کنیم با 
افتتاح سیستم پستخانه و استفاده بیشتر 
از ظرفیت هاى ریلى خدمات بیشترى ارائه 

کنیم.
وى افــزود: به خاطر این که خیلى از 
افراد کار هاى خود را از طریق پست انجام 
مى دهند که نمونه آن خرید هاى اینترنتى 
است و یکسرى هم با مراجعه حضورى به 
باجه هاى پست درخواست ارسال بسته را 
دارند و همچنین با توجه به این که یکسرى 
اقدامات ادارات به نیابت از مردم از طریق 
پست انجام مى شود؛ در دو هفته ابتدایى 
آغاز هر ماه که ممنوعیت ورود و خروج و 
محدودیــت کارى در بخش هاى ادارى و 
غیرادارى وجود دارد، شرکت ملى پست 
ایــران بدون هیچ محدودیتــى و با همه 
ظرفیت براى خدمت رســانى به مردم به 

میدان مى آید.
معاون وزیــر ارتباطــات و فناورى 
اطلاعات گفت: قطعا در روز هاى پیش رو 
حجم کارى پســت سنگین تر مى شود و 
پیشاپیش اگر چنانچه بسته هاى مردم با 
یک یا دو روز تاخیر به دست شان مى رسد 
عذرخواهى مى کنیم چرا که حجم ترافیک 

افزایش یافته است.
ارسال روزانه هزار تن مرسوله

آقاى سبحانى فر گفت: روزانه حدود 
هزار تن محموله و مرسوله در پست سراسر 
کشور توزیع مى شود که نیمى از آن مربوط 

به تهران است.
وى افزود: با توجه به حجم ترافیک بالا 

ما از شــنبه اول آذر، چــون پیش بینى 
مى کنیم ایــن حجم ترافیــک افزایش 
بیشــترى پیدا کنــد نیازمنــد برنامه 

ریزى هاى بیشتر هستیم.
استفاده بیشتر از ظرفیت هاى ریلى

مدیرعامل شرکت ملى پست ایران 
گفت: در همین زمینه برنامه ریزى کردیم 
از ظرفیت هاى ریلى بیشتر استفاده شود و 
انتظارمان این است که راه آهن همکارى 
بیشــترى با ما داشته باشد و قطعا تلاش 
مى کنیــم از طریق قطار هاى اختصاصى 

خدمات مان را ارائه کنیم.
سبحانى فر افزود: پیش بینى کرده 
ایم که اگر دچار مشــکل شویم از وسایل 
نقلیــه دســتگاه هاى اجرایى هم کمک 
بگیریم و در بحث تامین نیروى انسانى هم 
بــه جهت این کــه احتمــال مى دهیم 
همــکاران مان دچار مشــکل شــوند 

جایگزین ها را پیش بینى کرده ایم.
مردم از تجمع در باجه ها خوددارى 

کنند
وى گفت: درخواست ما از مردم این 

اســت که از تجمع در باجه هاى پســتى 
خوددارى کنند و در این خصوص برنامه 

ریزى هاى لازم پیش بینى شده است.
تلاش براى راه اندازى سیستم 

پستخانه از اول آذر
ســبحانى فر گفت: بر همین اساس 
سیســتم هاى نوبت دهى گذاشته ایم و 
تلاش مى کنیم تا شنبه اول آذر سیستم 
پستخانه را راه اندازى کنیم که افراد قبل 
از ورود به باجه ها به صورت اینترنتى نوبت 
بگیرند و اگر این امکان فراهم نشد حتما از 
سیستم نوبت دهى مســتقر در باجه ها 
استفاده کنند و زمانى که نوبت را گرفتند 
در اطراف باجه ها مستقر باشند تا از تجمع 

در باجه ها خوددارى شود.
وى افــزود: به همیــن منظور براى 
رعایت شیوه نامه هاى بهداشتى نیز پیش 
بینى هاى لازم شده و درخواست ما از مردم 
این است که خودشان هم موارد بهداشتى 

را رعایت کنند.
مدیرعامل شرکت ملى پست ایران 
در پاسخ به سوالى مبنى بر این که براى 

کاهش حضورى مردم آیا برنامه اى براى 
افزایش عملکرد الوپست براى دریافت 
بسته هاى پســتى مردم از درب منزل 
داریــد؟ گفــت: این کار هــم از طریق 
الوپســت و هم بخش خصوصى انجام 
مى شود، اما چون حجم ترافیک بالاست 
شــاید آن طــور که بایــد؛ نتوانند این 

خدمات را ارائه دهند.
ســبحانى فر گفت: از طرفى، چون 
بخشــى از نیرو هاى ما بــه کرونا مبتلا 
مى شوند قطعا باید مراحل درمان را طى 
کنــد و ما از این بابت هم در بخش نیروى 

انسانى مشکلاتى داریم.
تعرفه هاى پست افزایش نمى یابد

مدیرعامل شرکت ملى پست ایران در 
پاسخ به سوالى مبنى بر این که با توجه به 
افزایش ترافیک و متعاقــب آن افزایش 
درآمد پست آیا براى ارتقاء وضع معیشتى 
و حقوقى همکاران تان برنامه اى دارید؟ 
افزود: درســت است که درآمد ها افزایش 
پیدا مى کند، اما به تبع آن افزایش حجم 
ترافیــک هزینه هاى ما را هــم افزایش 
مى دهدچرا که ما مجبوریم از خودرو هاى 

بخش خصوصى استفاده کنیم.
معــاون وزیــر ارتباطــات افزود: 
تعرفه هاى خدمات پســتى براســاس 
مصوبات سازمان تنظیم مقررات است و 
افزایش پیــدا نمى کنــد و از نظر ما این 

تعرفه ها بسیار پایین است.
وى گفــت: البتــه در بحث توجه به 
همکارانمــان برنامه هایى داریم که براى 
نمونه آبان امسال 500 هزار تومان به همه 
همکارانمان بابت خرید اقلام بهداشــتى 
واریز کردیم و قطعا در خصوص زحماتى 
که همکاران مان متحمل خواهند شد در 
ماه هاى آینده جبــران زحمات خواهیم 

کرد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: دیوان محاسبات در مکاتبه اى رسمى به رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه اعلام کرده است دولت از محل ردیف هاى درآمدى مربوط به واگذارى شرکت هاى دولتى و فروش 

اموال و دارایى هاى مازاد دولتى، 22 هزار میلیارد تومان درآمد مازاد کسب کرده است. 
احســان ارکانى با اشاره به آخرین توافقات کمیسیون برنامه و بودجه براى مشخص شدن محل منابع طرح 
یارانه کالاهاى اساسى گفت: بر اساس پیگیرى هاى صورت گرفته مشخص شد از وصول اقساط سهام دولت 

به میزان 2800 میلیارد تومان درآمد ایجاد مى شود. 
وى افزود: همچنین از محل واگذارى اى تى اف پالایش مربوط به ســهام 4 پالایشگاه بزرگ در بورس حدود 
18 هزار میلیارد تومان و از واگذارى باقى مانده سهام شرکت هاى صنعتى 12هزار میلیارد درآمد و منابع جدید 
و فراتر از بودجه 1399 کسب خواهد شد. ارکانى تاکید کرد: از واگذارى باقى مانده سهام بانک ها و بیمه ها نیز 
حدود 7 هزار میلیارد تومان درآمد ایجاد مى شود که جمع همه این موارد نزدیک به 39 هزار و 800 میلیارد 
تومان اســت، بر این اساس تأکید شد 30 هزار میلیارد تومان از این منابع براى طرح یارانه کالاهاى اساسى 

اختصاص یابد. 

افشاگرى دیوان محاسبات 
از درآمدهاى جدید دولت

احسان ارکانى

روند معاملات بازارسرمایه نشان مى دهد که با افزایش قابل توجهى در ارزش معاملات بورس مواجه شده به طوریکه 
ارزش معاملات بورس و فرابورس در مجموع به حدود 200 هزار میلیارد ریال رسید. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومى سازمان بورس و اوراق بهادار، کارشناسان معتقدند که شکستن رکورد ارزش معاملات بورس در روز 27 آبان، 
خبر خوبى براى روزهاى آینده بازار است و نشان از جذاب بودن قیمت ها براى سرمایه گذاران دارد. در واقع به نظر مى 
رسد سرمایه گذاران پس از اصلاح قیمت ها به ارزندگى آن پى برده و امروز را دست و دل بازانه خرید کردند. شایان ذکر 
است، همواره در کنار شاخص بورس، ارزش معاملات از مولفه هاى مهم و تاثیرگذار در بازار محسوب مى شود و رشد آن 
نشانگرِ آینده امیدبخشى در بازارسرمایه است؛ همچنین بررسى ها نشان مى دهد بخش قابل توجهى از خریدهاى امروز 
توسط افراد حقیقى انجام شده که این موضوع نوید دهنده بازار نقدشونده در روزهاى آتى است. خاطر نشان مى شود، 
در پایان داد و ستدهاى بورس اوراق بهادار تهران، معامله گران بورس 10 میلیارد و 238 میلیون برگه بهادار و سهام را در 
قالب یک میلیون و 167 هزار نوبت معامله و به ارزش حدود 117 هزار میلیارد ریال داد و ستد کردند. در حالى که ارزش 
این بازار حدود 83 هزار و 306 میلیارد ریال بود، یعنى چیزى بیش از 30 هزار میلیارد ریال بر ارزش معاملات در یک روز 

افزوده شد و همچنین ارزش معاملات در فرابورس به 78 هزار و 125 میلیارد ریال رسید.

ارزش معاملات بورس در 
مرز 20 هزار میلیارد تومان

سازمان بورس اوراق بهادار

سعید ممبینى در نشست اعضاى هیات رئیسه اتاق اصناف ایران که با حضور اعضاى هیات رئیسه فراکسیون اصناف 
و چندى از اعضاى کمیســیون اقتصادى مجلس شوراى اسلامى برگزار شده بود، اظهار امیدوارى کرد، مسائل و 
مشکلات اقتصادى که امروز اصناف گرفتار آن هستند، با همراهى دولت و نمایندگان مجلس مرتفع شود. وى افزود: 
اهم موارد مطرح شده در این جلسه پیرامون اشکالات قانون نظام صنفى و ارائه طرح از سوى نمایندگان مجلس و 

پیگیرى تصویب موارد اصلاحى قانون نظام صنفى در مجلس شوراى اسلامى بود.
رئیس اتاق اصناف ایران در ادامه جلسه با اشاره به مشکلات اقتصادى اصناف و همچنین مشکلات ایجادشده در 
این ارتباط، افزود: امروز اصناف با توجه به شیوع کرونا و مشکلات اقتصادى مشکلات عدیده اى دارند که امیدواریم 
با حمایت مجلس بخشى از خسارت هایى را که به اصناف وارد شده است جبران کنیم. وى همچنین از ارائه بسته 
پیشنهادى اتاق اصناف ایران با هدف حمایت از واحدهاى صنفى براى محدودیت هاى کرونایى به دولت خبر داد 
و یادآورشد: برخى صنوف بیش از 9 ماه هست که تعطیل هستند و دیگر صنوف نیز در شرایط رکود اقتصادى قرار 
دارند که بر همین اساس بسته حمایتى پیشنهادى اتاق اصناف که بار هزینه مالى نیز ندارد، به دولت ارائه شده و 

باید مشکلات جدى اقتصادى اصناف دیده شود. 

ارائه بسته پیشنهادى 
حمایت از واحدهاى صنفى 
به دولت

اتاق اصناف ایران

 رئیس جمهورى در جلسه ستاد هماهنگى اقتصادى گفت: براى اقشار آسیب پذیر که تعطیلى، کسب وکار آنان را دچار آسیب 
خواهد کرد، اقدامات حمایتى در نظر خواهیم گرفت. حسن روحانى با تاکید بر اولویت تدوین لایحه بودجه بر اساس واقعیت هاى 
اقتصادى و در عین حال تداوم برنامه هاى توســعه کشــور، رشد و رونق تولید و ایجاد گشــایش در معیشت مردم و اقشار 
کم برخوردارگفت: مقاومت ملت ایران در بیش از دو سال ونیم جنگ اقتصادى بى سابقه با دشمنان قسم خورده به ثمر نشسته و 
زمینه هاى بهبود در شرایط اقتصادى مردم فراهم شده است. وى افزود: با وجود لطمات و صدمات سختى که به اقتصاد کشور 
وارد شد، دولت با حمایت و همکارى مردم اجازه نداد تحریم کنندگان به اهداف شوم خود برسند. رئیس جمهورى پس از گزارش 
کارگروه اقتصادى کرونا درخصوص وضعیت اقتصادى و مشکلاتى که بر اثر تعطیلى ها براى برخى از مشاغل و کسب وکارها در 
دور جدید اعمال محدودیت هاى شدید ایجاد خواهد شد، با اشاره به ضرورت اعمال این محدودیت ها با هدف حفظ جان و 
سلامت مردم گفت: بى تردید در مسیر اجراى این محدودیت ها افراد کم برخوردار با مشکلاتى روبه رو خواهند شد، از این رو با 
وجود مشکلات و مضایقى که همه مردم شریف از آنها آگاهند، دولت تصمیم گرفته براى گروه هاى هدف و اقشار آسیب پذیر که 
بر اثر تعطیلى، کسب وکارشان دچار آسیب خواهد شد، اقدامات حمایتى را در نظر بگیرد. رئیس جمهورى به سازمان برنامه وبودجه 

ماموریت داد با هماهنگى با وزارت تعاون و بانک مرکزى درخصوص تامین اعتبارات موردنیاز این خانوارها اقدام کند.

اقدامات حمایتى براى 
اقشار آسیب پذیر

حسن روحانى

رئیس دفتر نمایندگى وزارت امورخارجه در منطقه آزاد چابهار گفت: هشت ملوان ایرانى ساکن جنوب سیستان  و بلوچستان 
پس از چهار سال تلاش و رایزنى در دارالسلام تانزانیا هفته گذشته آزاد وپس از بازگشت به میهن اسلامى وارد این شهرستان 
شدند. حمید رضا طوسى ، اظهار داشت: این ملوانان ایرانى ساکن سیستان و بلوچستان حدود چهارسال پیش توسط گارد 
ساحلى کشور تانزانیا دستگیر و زندانى شده بودند که بعد از این موضوع و با پیگیرى هاى بعمل آمده توسط وزارت 
امورخارجه، سفارت جمهورى اسلامى ایران در دارالسلام و دفتر نمایندگى وزارت امورخارجه در منطقه آزاد چابهار آزاد 
شدند. طى چهار سال گذشته سفارت جمهورى اسلامى ایران در دارالسلام تلاش هاى زیادى را براى آزادى زندانیان 
بعمل آورد و در این راستا دیدارها و ملاقات هاى بسیارى با رئیس جمهورى، رئیس دیوان عالى کشور و دیگر مقامات قضایى 
تانزانیا توسط سفیر کشورمان انجام شد ، با آزاد شدن این ملوانان و برگشت آنان به کشور حدود 22 صیاد زندانى در آن 
کشور داریم که امیدواریم پیگیرى هاى به عمل آمده موجب تسریع در فرایند رسیدگى قضایى به پرونده آنان و شاهد 
آزادى همه ملوانان باشیم ، صیادان باید توجه داشته باشند رفتارهاى مجرمانه و همچنین تجاوز به حریم و قلمرو آب هاى 
ساحلى کشورها جرم محسوب شده و مشکلاتى را براى خود، خانواده و همچنین دستگاه دیپلماسى کشور بوجود خواهند 

آورد و لازم است در این زمینه آموزش هایى توسط دستگاه هاى ذیربط به آنان داده شود.

 8ملوان ایرانى آزاد شده از 
تانزانیا وارد چابهار شدند

وزارت امورخارجه

محمد لاهوتى در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانى تهران گفت: تفاوت قائل شدن میان کارت هاى بازرگانى باعث 
شده صاحبان کارت هاى غیرتولیدى عملا به رسمیت شناخته نشوند و همین مساله چه در تصمیم گیرى ها و چه در 
طرح هاى اجرایى به ضرر آنها تمام مى شود. به گفته وى یکى از اصلى ترین مشکلات به وجود آمده در این زمینه با وجود 
وعده دولت تداوم محدودیت ها براى واردات در ازاى صادرات میان صاحبان کارت هاى بازرگانى غیرتولیدى است. از آنجا 
که قانون هیچ تفاوتى میان این کارت ها قائل نشده، این اشکالات در سیاست هاى اجرایى تنها به ضرر تجارت کشور تمام 
خواهد شد. رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با بیان این که بهبود نیافتن شرایط براى بازگشت به ارزهاى صادراتى در 
تامین نیازهاى کشور مشکل به وجود مى آورد، تاکید کرد: اگر شرایط براى بازگشت ارز حاصل از صادرات راحت نشود و 
اصلاحاتى که وعده آن را داده اند همچنان با تاخیر دنبال شود، باید منتظر باشیم صادر کنندگان با محدودیت هاى موجود 
باز هم امکان عمل کردن به فعالیت هاى مدنظرشان را نداشته باشند و در بازگشت ارز مشکل به وجود آید ، امروز واردات 
کشور نیازمند ارز حاصل از صادرات است. ما امیدواریم سیاست هاى دوگانه اى که در ماه هاى گذشته در حوزه ارزى مشاهده 
مى شد متوقف شوند و با اعلام دقیق فهرست کالاهایى که امکان استفاده از آنها براى واردات در ازاى صادرات وجود دارد 

فراهم شود تا با سرعت گرفتن ایفاى تعهدات ارزى نیاز کشور در حوزه واردات با سرعت بیشترى تامین شود.

میان صاحبان کارت هاى 
بازرگانى فرق مى گذارند

محمد لاهوتى

اقدامات بانک مرکزى براى رونق بازار سرمایه فقط در کوتاه مدت جوابگو است و براى رونق این بازار باید سیاست هاى 
پولى و ارزى اصلاح شود. دکتر سید بهاء الدین حسینى هاشمى کارشناس اقتصادى بانکى درگفتگو با خبرگزارى صدا 
و ســیما در مورد اقدامات جدید بانک مرکزى مثل تعیین نرخ سود بین بانکى 20 درصد و همچنین فعال سازى 
صندوق هاى سرمایه گذارى با درامد ثابت، افزود: این اقدامات بانک مرکزى براى رونق بخشى به بازار سرمایه مفید است، 
اما در کوتاه مدت و به صورت مسکن، عمل مى کند ، سهام هایى که در بورس عرضه شد با مشوق هایى، چون تخفیف هاى 
20 درصدى پاى همه مردم را به بازار سرمایه باز کرد و قیمت سهام را غیر واقعى بالا برد و این افزایش قیمت ها ربطى 
به سهام نداشت ،  بعد از اینکه افراد زیادى در این بازار ضرر کردند اقدامات انجام شده توسط بانک مرکزى نمى تواند بازار 
را در بلند مدت رونق دهد ،  در صورتى که بانک مرکزى بخواهد نرخ سود بانکى را کاهش دهد هم به سایر بازار ها مثل 
بازار خودرو، زمین و ارز لطمه مى زند و اقدامات این چنینى فقط در کوتاه مدت مفید بوده و در بلند مدت پاسخگو نیست 
، براى رونق بخشى به بازار سرمایه، باید سیاست هاى پولى، بانکى، مالى و ارزى اصلاح شود ، وى با اشاره به اینکه جاى 
پول در بانک است گفت: نقدینگى به هر بازارى سرازیر شود در آخر به بانک ها بر مى گردد، اما این نقدینگى که به بازار 

بر مى گردد جز سپرده هاى کوتاه مدت بوده و بانک نمى تواند از آن استفاده مفید کند.

نقدینگى به هر بازارى 
سرازیر شود در آخر به 
بانک ها بر مى گردد

سید بهاء الدین حسینى هاشمى

بهروز دارایى نژاد اعلام کرد: بانک صنعت و معدن به دنبال تحقق رسالت خود در راستاى رشد تولید، اشتغال و 
شکوفایى صنعت کشور، ضمن تسهیل شرایط واگذارى واحدهاى تملیکى، 6 واحد صنعتی را احیا و به چرخه تولید 
بازگردانده است.  به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن وى گفت: اولین گام جهت 
رفع موانع تولید، بررسى دقیق مسایل و معضلات صنعتگران و تلاش براى پاسخگویى به خواسته هاى آنان است 
که این مهم با ارائه انواع خدمات بانکى از قبیل تسهیلات سرمایه ثابت، سرمایه در گردش، ضمانت نامه، اعتبار 
اسنادى و خدمات بانکی الکترونیکی توسط این بانک انجام مى گیرد. مدیر بانک صنعت و معدن لرستان گفت: این 
بانک یک هزار و 878 میلیارد ریال تســهیلات ایجادى و سرمایه در گردش از سال گذشته تاکنون به 20 واحد 
صنعتى بزرگ، کوچک و متوسط این استان از جمله شرکت هاى کارخانجات دارویى بایر افلاك و زاگرس پوش 
بروجرد پرداخت کرده است وبر اساس سهمیه ابلاغى مبلغ 26 میلیارد و900 میلیون ریال تسهیلات به 70 نفر 
متقاضى وام ازدواج نیز پرداخت شده است. علاوه بر این بسیارى از طرح هاى بزرگ استان شامل پتروشیمى، صنایع 
فروآلیاژ، فاز دامى شرکت داروسازى بایر افلاك، صنایع یخچالسازى و شرکت فورج سازان با ظرفیت اشتغال یک 

هزار نفر و مشارکت بانک صنعت و معدن به بهره بردارى رسیده است.

 واحد غیرفعال صنعتى  
احیا و به چرخه تولید 
بازگردانده شد

بانک صنعت و معدن

معاون نوآورى و فناورى وزیر ارتباطات گفت : درآمد 10کشور استخراج کننده طلا از این فلز با ارزش در سال 2019 مجموعا به نصف درآمد 
شرکت اپل نمى رسد و در این مثال براى اهل حکمرانى نکته هاى بسیارى نهفته است.ستار هاشمى در اینستاگرام با اشاره به ابعادى از درهم 

تنیدگى اقتصاد مقاومتى و اقتصاد دیجیتال به عنوان پیشران توسعه اقتصاد مقاومتى، بر لزوم توجه ویژه به فناورى هاى نوین در حوزه فاوا تاکید 
کرد ،  فناورى منتظر ما نخواهد ماند و باید به طور جدى به حوزه هایى مانند اینترنت اشیا (IoT)، فناورى نسل پنجم ارتباطات (۵G) و هوش 
مصنوعى (AI) پرداخته شود.معاون نوآورى و فناورى وزیر ارتباطات اضافه کرد: تمامى حوزه هاى اقتصادى و کسب و کارها در دوران عدم 
اطمینان نظیر شرایطى که هم اکنون پاندمى ویروس کرونا بر تمامى اقتصادها تحمیل کرده است، تحت تاثیرات منفى قرار مى گیرند. این 
درحالى است که شرکت هاى حوزه فناورى اطلاعات و فعالان حوزه اقتصاد دیجیتال، از این قاعده مستثنى هستند ، جالب توجه است که 6 

شرکت بزرگ فناورى دنیا در دوران شیوع ویروس کرونا بیش از 1/ 1 تریلیون دلار افزایش سهم بازار داشته اند.

مجموع درآمد 
10کشور 
استخراج کننده طلا، 
به نصف درآمد اپل 
هم نمى رسد



ارائه خدمات مطلوب به جامعه کارگرى جزو برنامه هاى اصلى بانک رفاه کارگران است
بانک رفاه کارگران همواره تلاش مى کند 
تا خدمات مطلوب ترى به جامعه کارگرى کشور 
ارائه دهــد و امضاى این تفاهــم نامه زمینه 

خدمات رسانى بهتر را فراهم مى کند.
به گــزارش روابــط عمومى بانک رفاه 
کارگران، اســماعیل الله گانى مدیر عامل این 
بانک در مراســم امضاى تفاهم نامه با وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعى با اعلام این مطلب 
گفت: با امضاى این تفاهم نامه، ســامانه جامع 
روابــط کار به منظور احــراز هویت کارگران 
و کارفرمایان شــروع به کار مــى کند که این 
موضوع، گام مثبتى در راه خدمت رســانى به 

جامعه کارگرى است.
مدیر عامل بانــک رفاه کارگران افزود: در 
شرایط کنونى که شیوع ویروس کرونا مشکلات 
زیادى به وجــود آورده اســت، خدمات غیر 
حضورى در اولویت برنامه هاى این بانک است 
و با شروع به کار این سامانه تلاش مى کنیم به 
منظور ارائه خدمات مناســب همچون افتتاح 
حســاب و احراز هویــت جامعــه کارگرى 
و کارفرمایى کشــور با اســتفاده از خدمات 

الکترونیک، حضور آن ها در شعب را به حداقل 
ممکن کاهش دهیم.

الله گانى تصریح کرد: این تفاهم نامه مزایاى 
مثبتــى دارد کــه وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعى، بانک رفاه کارگران و جامعه کارگرى 
و کارفرمایى از آن بهره مند مى شــوند و این 
آمادگى وجود دارد که علاوه بر احراز هویت، با 
شناســایى واحدهاى تولیدى فعــال دامنه 

همکارى هاى متقابل گسترش پیدا کند.
وى تأکید کــرد: بانک رفــاه کارگران با 
افزایش ســرمایه اى که داشــته است بیش از 
گذشــته آمادگى ارائه خدمات متنوع ریالى، 
ارزى، کارگزارى و بیمه به شرکت ها و واحدهاى 
تولیدى را دارد و این تفاهم نامه، زمینه گسترش 
همــکارى هاى متقابل را بــا جامعه کارگرى 

و کارفرمایى کشور فراهم مى کند.
در ادامه این مراسم، شاکرمى معاون امور 
روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعى در 
این مراسم بیان داشت: سامانه جامع روابط کار 
براى رفاه حال بیشتر کارگران و کارفرمایان با 
همکارى بانک و وزارتخانه آغاز به کار مى کند 

و امیدواریم با توجه به گستردگى شعب بانک 
در سراسر کشور، خدمات دهى مناسبى به آن 

ها ارائه شود.
وى افــزود: بــا امضاى ایــن تفاهم نامه، 

کارگران و کارفرمایان در سراســر کشور مى 
توانند براى احراز هویت و انجام امور بانکى خود 
از خدمات حضورى و غیر حضورى بانک رفاه 
کارگران استفاده کنند و این خدمات با سهولت 

در دسترس آن ها در سراسر کشور قرار خواهد 
گرفت. 

گفتنى است، در پایان این مراسم تفاهم 
نامه همــکارى هاى متقابل به امضاى طرفین 

رسید.

مدیرکل جدید دفتر مرکزى حراست 
بانک رفاه کارگران منصوب شد

 یوسف کمالى فر به سمت مدیرکل جدید 
دفتر مرکزى حراســت بانک رفــاه کارگران 

منصوب شد.
به گــزارش روابــط عمومى بانک رفاه 
کارگران، در مراســمى با حضــور مدیرعامل 
و اعضاى هیأت مدیره بانک رفاه کارگران، تنى 
چنــد از مدیران عالى دســتگاه هاى نظارتى، 
مسئولان سازمان حراست کل کشور و جمعى 
از مدیران عالى بانک، یوسف کمالى فر به عنوان 
مدیرکل دفتــر مرکزى حراســت بانک رفاه 
کارگران معرفى شد و از زحمات سید روح االله 
موسوى سرپرست سابق دفتر مرکزى حراست 

بانک قدردانى به عمل آمد.

www.etebar.net
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خبـــر
وام هاى جدید بانک سینا به زودى 

ارائه مى شود
 بانک ســینا در روزهاى 
آینده طرح هایــى را عملیاتى 
مى کند کــه بر اســاس آن به 
بیمــاران بى بضاعــت به ویژه 
آسیب دیده از کرونا، خانواده هاى 
شهداى مدافع حرم، مرزبانان و 
همچنین مدافعان سلامت شامل 
پرستاران شاغل در بخش هاى 
کرونا و مددکاران فعال در آسایشــگاه هاى بهزیستى، وام 
قرض الحســنه پرداخت خواهد شــد.  ســید ضیا ایمانى 
مدیرعامل بانک ســینا بابیان آنکه شیوع کرونا در جهان و 
ازجمله ایران، بسیارى از بخش ها و کسب وکارها را درگیر و 
متضرر کرد و کادر درمان کشور نیز دچار زحمات دوچندان 
شــد، گفت: بانک سینا در راستاى این کار ارزشمند و براى 
حمایت از آســیب دیدگان کرونا و همچنیــن قدردانى از 
فداکارى هاى مدافعان سلامت، طرح هاى متعددى را براى 
پرداخت وام هاى قرض الحسنه به اجرا گذاشته است. مدیر 
امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومى بانک سینا هم با بیان 
آنکه شاکله و شالوده اصلى بنگاه هاى خصوصى نظیر بانک ها 
مشتریان هستند، خاطرنشان کرد: توجه به مشترى و تلاش 
بــراى تامین رضایتمندى آنها، زمینه ســاز بقا و نیز تعالى 
سازمانى اســت و این بانک به جهت ارتباط و تعامل بهتر با 
مشتریان، سامانه ارتباط با مشتریان (CRM) را راه اندازى 
کرده است. منصور شیخ الاسلامى، به کارگیرى شیوه هاى 
نوین ارتباطى در جهت برقرارى ارتباط پویا با مشــتریان را 
یکى از راه هاى موفقیت بانک دانســت و بیان کرد: با هدف 
افزایش سطح ارتباطات بانک سینا با مشتریان و نقش آفرینى 
شعب به عنوان نقاط ارتباطى مستقیم در افزایش اثربخشى 
کانال ها و تکمیل فرآیند ارتباطى، همیار مشتریان در شعب 
تشــکیل و فعال خواهد شد. وى در ادامه با اشاره به ضرورت 
توجه بنگاه هاى اقتصادى به موضوع مسوولیت هاى اجتماعى 
گفت: این مهم به عنوان رسالتى ارزشمند در بانک سینا مورد 
توجه قرار گرفته و اقدامات مهمى از جمله کمک 50میلیارد 
ریالى به مددجویان کمیته امداد حضرت امام (ره)، اهداى 
24 دســتگاه آمبولانس به بیمارستان هاى درگیر بیمارى 
کرونا و بسیارى خدمات دیگر صورت گرفته و در آینده نیز 

به عنوان اقدامى فرآیندى، مورد توجه خواهد بود.

با توجه به اوج گیرى شیوع ویروس کرونا و تشدید محدودیت ها و فعالیت ها، پست بانک ایران از مشتریان و سایر هموطنان 
درخواست کرد جهت حفظ سلامتى خود و کاهش ریسک ابتلا به بیمارى کرونا از ترددهاى غیرضرور به شعب، باجه ها 
و دستگاه هاى خودپرداز این بانک خوددارى نموده و براى انجام عملیات بانکى حتماً ازدرگاه هاى الکترونیکى آن استفاده 
نمایند.  به گزارش روابط عمومى پســت بانک ایران: براین اساس اینترنت بانک، همراه بانک، تلفن بانک و اپلیکیشن 
سکه همراه پست بانک ایران با ارائه تمامى خدمات بانکى به صورت الکترونیکى و غیرحضورى عملاً بسترهاى لازم را براى 
جلوگیرى از ترددهاى غیرضرور فراهم نموده و هموطنان مى توانند در این مقطع از آنها بهره مند شوند. بنابراین گزارش: 
مشتریان پست بانک ایران مى توانند عملیات انتقال وجه، انجام حوالجات الکترونیکى پایا، پرداخت قبوض، خرید شارژ، 
خریدهاى اینترنتى، پرداخت اقساط تسهیلات، دریافت صورتحساب، عملیات مرتبط با کارت و برخى خدمات دیگر را 
از طریق این درگاه ها و بدون حضور در شعب و باجه هاى بانکى صرفاً از طریق ابزارهاى الکترونیکى انجام دهند. همچنین 
مشتریان پست بانک ایران مى توانند براى اطلاع از نحوه بهره مندى از سامانه هاى یادشده به وب سایت این بانک به نشانى 
www.postbank.ir   مراجعه کرده و با نصب برنامه هاى الکترونیکى از خدمات غیرحضورى بهره مند شوند. گفتنى 
اســت: ارائه خدمات الکترونیکى قطعاً در جلوگیرى از شیوع بیمارى ناشى از ویروس کرونا و کاهش رفت و آمدهاى 

غیرضرورى هموطنان درسطح کشور مؤثر مى باشد.

مشتریان پست بانک ایران ترجیحاً از 
خدمات بانکدارى الکترونیکى و 
به صورت غیرحضورى استفاده نمایند

پست بانک ایران

معاون وزیر کار ، تعاون و رفاه اجتماعى اعلام کرد : تعاونى هاى مسکن مى توانند از طریق بانک توسعه تعاون به ازاى 
هر واحد به طور میانگین 100 میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند.

به گزارش خبرگزارى صدا و سیما مرکز خراسان رضوى، محمدجعفرکبیرى که به همراه مدیران عامل بانک توسعه 
تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذارى کشور به فریمان سفر کرده است، تعاونى هاى مسکن کارگرى را در اولویت 
دانست و افزود : ارائه تسهیلات با خط اعتبارى افزون بر 7 هزار و 500 میلیارد تومان در سطح کشور براى 75 هزار 
تعاونى با اولویت کارگرى انجام مى شود. وى ابراز امیدوارى کرد این اقدام منجر به تحول و رونق تعاونى هاى مسکن 
شود. کبیرى با اشاره به اینکه خط اعتبارى بانک توسعه تعاون در اختیار استان خراسان رضوى قرار خواهد گرفت 
افزود : این خط به منظور حل مشکلات تعاونى ها و آثار ناشى از کرونا ایجاد شده و تعاونگران مى توانند تا پایان امسال 

به شعب بانک تعاون مراجعه کنند.
معاون وزیر کار ، تعاون و رفاه اجتماعى اعلام کرد : البته تسهیلات دیگرى نیز براى تعاونى هاى جوانان و زنان با نرخ 
ترجیهى بین 8 تا 12 درصد پیش بینى شده است. کبیرى همچنین در این سفر مشکلات 13 تعاونى حوزه فریمان 

و سرخس را بررسى و دستورات لازم را در این خصوص صادر کرد.

خبر خوش معاون وزیر کار 
براى تعاونگران کشور

محمدجعفرکبیرى

نخستین مجتمع قضایى تخصصى رسیدگى به دعاوى تجارى کشور با همت دادگسترى استان تهران راه اندازى شد. محمد 
على دهقان دهنوى معاون اقتصادى وزیر امور اقتصادى و دارایى ضمن اعلام این خبر، هدف از راه اندازى مجتمع فوق را که با 
پیگیرى مرکز ملى مطالعات، پایش و بهبود محیط کسب و کار وزارت اقتصاد به نتیجه رسید، ارتقاى محیط کسب و کار، بهبود 
کیفیت فرآیندهاى قضایى و کاهش زمان رسیدگى به دعاوى تجارى در کشور بیان کرد.وى گفت: با توجه به لزوم تأسیس 
مجتمع قضایى تخصصى رسیدگى به دعاوى تجارى و تأثیر آن بر ارتقاى رتبه کشور در شاخص سهولت انجام کسب  و کار بانک 
جهانى و پیرو تصریح مقام معظم رهبرى در جلسه دوازدهم اردیبهشت سال جارى با فعالان اقتصادى در این ارتباط، تأسیس 
این مجتمع در دستور کار رئیس محترم قوه قضاییه قرار گرفت ، افتتاح این مجتمع قضایى تخصصى علاوه بر افزایش امتیاز 
کشور در مؤلفه کیفیت فرآیندهاى قضایى و کاهش زمان رسیدگى به دعاوى تجارى، رتبه کشور در نماگر الزام آور بودن اجراى 
قراردادها را 45 پله و شاخص سهولت انجام کسب وکار را پنج پله ارتقاء مى دهد ، از دیگر دستاوردهاى افتتاح این مجتمع مى 
توان به حفظ شأنیت فعالان اقتصادى در فرآیند رسیدگى به دعاوى تجارى و کاهش خسارت هاى وارده به ذینفعان پرونده ها 
ناشى از کاهش زمان رسیدگى و صدور حکم اشاره کرد و این اقدام  در جهت اجراى ماده 29 قانون بهبود محیط کسب وکار و 
به منظور افزایش بهره ورى مجتمع و ارتقاى بیشتر رتبه کشور در نماگر جهانى،  در اولویت قرار گرفتن تصویب «آیین  دادرسى 

تجارى» در مجلس شوراى اسلامى، راه اندازى دادرسى مجازى و الکترونیک هم در حال پیگیرى است.

راه اندازى نخستین مجتمع 
قضایى دعاوى تجارى 

محمد على دهقان دهنوى

رئیس  بنیاد ملى گندمکاران با رد این ادعا که سطح زیر کشت گندم 50 درصد کاهش مى یابد گفت: مشکلى در تولید گندم نداریم. عطااله هاشمى در 
گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، با  اشاره به اینکه مشکلى در تولید گندم نداریم، اظهار کرد: با توجه به اختلاف چشمگیر قیمت خرید تضمینى با بازار 
آزاد این نگرانى وجود دارد که گندم تولیدى صرف خوراك دام و طیور یا از مرز هاى کشور قاچاق شود. وى در واکنش به اظهارات برخى کارشناسان مبنى 
بر کاهش 50 درصدى سطح زیر کشت افزود: با وجود قیمت مناسب گندم در بازار آزاد، سطح زیر کشت مطابق با پیش بینى هاى قبلى محقق مى شود و 
تنها ممکن است همانند سال گذشته، کارخانه داران بدون ثبت در سامانه دولت اقدام به خرید کنند. اگر دولت بنابر هر دلیلى نتواند با بازار آزاد رقابت کند 
و در بحث خرید بدسلیقگى کند، میزان خرید از نیاز کشور کمتر خواهد بود. رئیس  بنیاد ملى گندمکاران درباره آخرین پیگیرى ها پیرامون اصلاح نرخ خرید 
تضمینى گندم بیان کرد: در ارتباط با افزایش قیمت خرید خبر هایى به گوش مى رسد که امیدواریم این امر محقق شود تا امنیت غذایى کشور به مخاطره 
نیفتد. هم اکنون کشاورزان گندم تولیدى خود را به راحتى در بازار آزاد با نرخ 4500 تومان عرضه مى کنند که با این وجود در امر تولید مشکلى نخواهیم 
داشت. هاشمى با  اشاره به تاثیر حدف یارانه نهاده هاى کشاورزى بر تولید گفت: با حذف یارانه نهاده هاى کشاورزى، کشاورزان با کمبود نقدینگى براى تهیه 
کود هاى فسفاته و پتاسه روبه رو هستند که بدین ترتیب، نیاز است بانک مرکزى سرمایه در گردش یک سال را در اختیار کشاورزان بگذارد.  گفتنى است، 
تعیین قیمت خرید تضمینى گندم از سوى دولت، نتوانست نظر گندمکاران را به طور کامل جلب کند، چراکه آنها مى توانند گندم خود را در بازار آزاد با 
قیمت بالاترى بفروشند، با این حال، خرید تضمینى دولت از گندمکاران به دلیل اطمینان خاطرى که از وصول مبلغ وجود دارد، همچنان گزینه قابل تاملى 

محسوب مى شود. ضمن اینکه دولتمردان نیز اعتقاد دارند به لحاظ درآمدى در تنگنا قرار دارند و نمى توانند هر قیمتى را براى خرید گندم قبول کنند.

مشکلى در تولید گندم 
نداریم

 بنیاد ملى گندمکاران

ابوالفضل ابوترابى عضو کمیسیون امورداخلى و شوراهاى مجلس گفت: با محدودیت هایى که در طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست 
جمهورى براى ثبت نام داوطلبان ایجاد شده، در سال 1400 شاهد ثبت نام گسترده نیستیم. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت  وى با 
اشاره به بررسى طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهورى در مجلس، گفت: پیشنهادات مختلفى براى این طرح مطرح شده که براى 
تصویب باید در صحن به راى گذاشته شوند. قانون جدید انتخابات ریاست جمهورى معیارهاى  افراد واجد شرایط  براى ثبت نام در 
انتخابات ریاست جمهورى را مشخص کرده که این موضوع، گامى رو به جلو در راستاى شفاف سازى است ،  با محدودیت هایى که در 
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهورى براى ثبت نام داوطلبان ایجاد شده،شاهد ثبت نام گسترده افراد نیستیم تا رد صلاحیت آن 
ها توسط شوراى نگهبان براى نظام، هزینه ایجاد کند ، ثبت نام گسترده افراد در انتخابات ریاست جمهورى مایه وهن نظام است، بر این 
اساس نباید افرادى که انتخابات را مورد تمسخر و دستاویز قرار مى دهند، امکان حضور در این رویداد ملى را داشته باشند ، هنوز زمینه لازم 
براى برگزارى انتخابات الکترونیکى  به دلیل مشکلات مالى دولت فراهم نیست اما بستر هاى اجرایى  و نظارتى مهیاست ، با توجه به 
شرایطى اقتصادى کنونى، امکان تامین مالى هزینه خرید اولیه دستگاه سخت افزارى وجود ندارد ضمن این که با توجه به شرایط فرهنگى 
و ذهینت منفى مردم  نسبت به انتخابات الکترونیکى، بهتر است انتخابات حساسى همچون ریاست جمهورى به روش سنتى که شفاف تر 
است،  برگزار شود ،  با توجه به شرایط موجود، انتخابات ریاست جمهورى نباید به صورت الکترونیکى برگزار شود اما در اصلاح قانون 

انتخابات سعى شده تا زمینه براى برگزارى الکترونیکى در انتخابات شوراى شهر و روستاها فراهم شود.

تشریح مزایاى اصلاح قانون 
انتخابات ریاست جمهورى

ابوالفضل ابوترابى

مدیرعامل شرکت شهرك هاى کشاورزى گفت: قیمت محصولات کشاورزى صادراتى طى سال هاى اخیر تقریباً پنج تا شش برابر 
و بهاى ساخت سازه گلخانه دو برابر شده است. به گزارش خبرگزارى فارس، على اشرف منصورى در نشستى خبرى تصریح کرد: 
اگر قصد افزایش بهره ورى منابع آب و خاك و حل معضل بیکارى در استان ها هستیم، هیچ فعالیتى به اندازه کشت گلخانه اى در 
این حوزه ها مؤثر نیست. به طور متوسط هر گلخانه حداقل براى 10 نفر اشتغال ثابت و براى برداشت محصولات گلخانه اى براى 20 
تا 30 نفر ایجاد اشتغال مى کند. وى با بیان اینکه تا پایان امسال میزان تولیدات شهرك هاى کشاورزى به 600 هزار تن مى رسد، گفت: 
این در حالى است که دو سال پیش یک کیلوگرم هم تولید نداشتیم. ضمن اینکه که قیمت محصولات کشاورزى صادراتى طى 
سال هاى اخیر رشد زیادى داشته و تقریباً پنج تا شش برابر شده است، در حالى که قیمت ساخت سازه دو برابر شده، بنابراین تولید 
در شهرك هاى کشاورزى کاملاً اقتصادى است. مدیرعامل شرکت شهرك هاى کشاورزى افزود: به عنوان مثال در استان اردبیل 
پیش از این میزان گلخانه ها یک تا دو هکتار بیشتر نبود اما در حال حاضر تنها در مغان 1600 هکتار گلخانه داریم که به یک واحد 
تولیدى بزرگ تبدیل شده است. منصورى با  اشاره به اینکه تاکنون 8900 هکتار زمین را واگذار کرده ایم، ادامه داد: در شهرك هاى 
کشاورزى 25 تا 30 هزار هکتار عرصه را براى پرورش میگو مطالعه و آماده کرده ایم و 11 هزار هکتار پرورش میگو در کشور انجام 
مى شود. وى گفت: 5600 تا 5700 هکتار از زمین ها در حال ساخت و ساز هستند و خیلى از آنها به بهره بردارى رسیده اند. در کنار 

این اقدامات فراخوان ها و واگذارى ها مرتب انجام مى شود. همچنین عمده واگذارى ها طى دو تا سه سال اخیر اتفاق افتاده است. 

احداث گلخانه بهترین 
راهکار براى مقابله با 
معضل بیکارى است

على اشرف منصورى

رئیس کل گمرك مدعى شد در شرایط فعلى هیچ کالاى لوکسى نباید وارد کشور شود. مهدى میراشرفى، با برشمردن 
آمار واردات کالا هاى اساسى و ضرورى گفت: هیچ کالایى ترخیص نمى شود مگر به  اعتبار ثبت سفارشى که انجام شده 
است. یک عدد کالاى لوکس نباید وارد شود و نظارت این با گمرك است و ما حتى مانع ورود کالا هایى از این دست که 
حتى ثبت سفارش شده، کد رهگیرى آن هم صادر شده و گمرك به لحاظ قانونى مکلف به ترخیص آن است، تا آنجا که 
توانسته ایم به لحاظ قانونى شده ایم. در عین حال دبیر ستاد تنظیم بازار با  اشاره به ترخیص 1,3 میلیون تن کالا از گمرك 
در روزهاى اخیر گفت: ترخیص نهاده هاى دامى از گمرکات 45 روز دیگر بر روى مرغ و تخم مرغ تأثیر مى گذارد. عباس 
قبادى در یک برنامه خبرى اظهار داشت: در شرایط فعلى که با جنگ اقتصادى مواجه هستیم، نمى توان با ضوابط و شرایط 
عادى و بوروکراسى هاى سخت کالارسانى کرد، لذا ستاد اقتصادى ریاست جمهورى براى تأمین کالاهاى اساسى و سرعت 
بخشیدن براى ترخیص کالاهاى اساسى و ضرورى و مواد اولیه تولید اختیاراتى را به وزیر صمت داد. به گزارش خبرگزارى 
مهر، دبیر ستاد تنظیم بازار با  اشاره به 200 هزار تن برنج مانده در گمرکات بیان کرد: از این برنج که ماندگارى آن در گمرکات 
به معضل تبدیل شده بود، تاکنون 40 درصد ترخیص شده است. ترخیص نهاده هاى دامى از گمرکات 45 روز دیگر بر روى 

مرغ و تخم مرغ تأثیر مى گذارد. در زمینه تولید گوشت وضعیت خوبى داریم و مشکل روغن نیز حل شده است.

تا جایى که بتوانیم 
نمى گذاریم کالاهاى 
لوکس وارد کشور شود

مهدى میراشرفى

آزادراه کنارگذرشرق اصفهان، یکى از بزرگترین پروژه هاى زیرساختى استان و تکمیل کننده کریدور شمال جنوب کشور است، که روز  29 آبان ماه سالجارى به صورت 
ویدئوکنفرانس توسط رئیس جمهور افتتاح  شود. علیرضا قارى قرآن، مدیرکل راه و شهرسازى اصفهان با اشاره به افتتاح آزادراه کنارگذرشرق اصفهان در واپسین 
روزهاى آبان ماه اظهار داشت: این آزادراه یکى از مسیرهاى ترانزیتى مهم کشور محسوب مى شود همچنین، شریانى مهم جهت کاهش ترافیک و آلودگى هوا است. 
وى با بیان اینکه این آزادراه با 6 باند رفت و برگشت، از کیلومتر 30 آزادراه اصفهان- نطنز- کاشان شروع و به طول 93 کیلومتر به سمت شرق ادامه مى یابد. گفت به 
طور کلى این طرح بزرگ ملى از نظر اجرایى به 3 قطعه مجرا تقسیم شده است.  قطعات اول و دوم این پروژه جمعاً به مساحت 63 کیلومتر از آزاد راه اصفهان-کاشان 
منشعب شده و با عبور از جاده اصفهان- اردستان تا جاده نایین-اصفهان امتداد مى یابد.   عملیات اجرایى این دو قطعه تکمیل شده و در پایان هفته جارى با دستور 
رئیس جمهور افتتاح مى شود.   براى احداث این آزاد راه یک میلیون متر مکعب خاکبردارى،  هشت میلیون مترمکعب خاکریزى، یک میلیون مترمکعب اساس و 
زیراساس، 165 هزار تن بتن ریزى و 700 هزار تن آسفالت انجام شده است. 

افتتاح بزرگترین طرح 
آزادراهى کشور 

على اکبر عیوضى با انتقاد از روند خدمات رســانى بیمه 
تکمیلى گفت: خود بازنشستگان باید بر روند امور نظارت کنند.

به گزارش اعتبار به نقل از کارگر آنلاین  | براساس همه 
اسناد قانونى، صفر تا صدِ خدمات درمانى بیمه شدگان تامین 

اجتماعى باید «رایگان» باشد اما از آنجا که خدمات بیمه پایه 
مکفى نیست، بازنشستگان کارگرى هر ماه مبلغى بابتِ «بیمه 
تکمیلى» مى پردازند حال آنکه بازنشستگان از اساس با بیمه 
تکمیلى مخالفند و مى گویند: بایســتى همان بیمه پایه براى 

دریافتِ همه ى خدمات درمانى کافى باشد.
على اکبر عیوضى (عضو هیات مدیره کانون بازنشستگان 
تهران) با بیان اینکه قرار اســت قرارداد با بیمه گذار تکمیلى 
تمدید شود، مى گوید: سازمان تامین اجتماعى موظف است 
خدماتِ درمانى بیمه شــدگان و به خصوص بازنشستگان را 
رایگان انجام دهد. اما به علت ناتوانى سازمان در ارئه خدمات، 
کارگران و بازنشستگان مجبور شده اند به سمت بیمه مکمل 
درمان بروند. بازنشستگان از جیب خودشان مبلغى را ماهانه 
مى پردازند که بتوانند بیمه تکمیلى داشته باشند و در این اوضاع 
ناگوار معیشتى، خدمات درمانى خریدارى کنند ، مقدمات بیمه 
تکمیلى از طریق کانون عالى فراهم مى شــود؛ با شرکت هاى 
بیمه گذار مذاکره مى کنند و در نهایت، با یکى از شرکت هاى 
بیمه به توافق مى رســند. الان چند سالى است با یک شرکت 

خاص به عنــوان بیمه گذار تکمیلى قرارداد مى بندند. اما این 
شرکت، خدمات قابل قبولى به بازنشستگان ارائه نمى دهد؛ الان 

از هر بازنشسته اى بپرسى، اعلام نارضایتى مى کند.
به گفته عیوضى، این شــرکت شعباتى در سطح شهرها 
دارد اما خدمات مناسب نمى دهد؛ از بازنشستگان پول هنگفت 

مى گیرند اما خدمات آنها رضایت بخش نیست.
نماینده بازنشستگان ادامه مى دهد: شرکت مذکور سال 
گذشــته نزدیک هزار و 800 میلیارد تومان از بازنشســتگان 
کارگرى گرفته اســت. هزینه بیمه تکمیلى براى هر فرد، 44 
هزار تومان اســت که فقط 3 هزار تومانِ آن را سازمان تامین 
اجتماعى مى دهد و باقى برعهده ى خود بازنشسته است. مبلغ 
هزار و 800 میلیارد، مبلغ بزرگى اســت اما کســى بررسى 
نمى کند کــه آیا در قیاس با پولى که مى گیرند، خدمات ارائه 

مى دهند یا نه! هیچ ناظرى وجود ندارد.
عیوضى در ارتباط با مصائب بیمه تکمیلى بازنشستگان 
مى گوید: هر کارى دوســت دارند بــه عناوین مختلف انجام 
مى دهند؛ به نظر مى رسد همه تلاش شان این است که خدمات 

ندهند! بازنشســته براى گرفتن پولِ یک آزمایش 300 هزار 
تومانى، باید چهار پنج بار مراجعه کند تا کار انجام شود؛ آنهم 
در این شرایط کرونا! آیا این رفت و آمدها براى یک بازنشسته 
60 ساله ساده است؟! آیا خطرى ندارد؟! هر بار بهانه اى مى گیرند 
مثلاً مى گویند تاریخ اشتباه است یا پسوند فامیلى در یکى از 
نسخه ها نیامده یا بهانه هاى دیگر از این دست؛ در این بحران 
کرونا، بازنشسته چندین بار مى رود و مى  آید و نکته اینجاست 
که در نهایت هم هزینه درمان بعد اینهمه رفت و آمد پرداخت 
نمى شود! ، من به عنوان نماینده بیمه شده ها مى گویم بیمه گذار 
پول هنگفت مى گیرد ولى ســرویس درستى ارایه نمى دهد و 

غالباً هزینه هاى درمان را نمى پردازد.
عیوضى در پایان مى گوید: ما بازنشستگان از کانون عالى 
مى خواهیم اگر قصد دارد با بیمه گذار قرارداد ببندد، قراردادى 
ببندد که ناظر داشــته باشد و حســن انجام کار داشته باشد. 
بازنشسته ها و نماینده هایشان هم بتوانند بر روند خدمات رسانى 
نظارت کنند و شرکت موظف به پاسخگویى باشد نه اینکه فقط 

پول را بگیرد و  به هیچ کس جوابى ندهد!

نارضایتى بازنشستگان از 
خدماتِ «بیمه تکمیلى»

رئیس اداره کل عملیات ارزى بانک توسعه صادرات ایران با بیان اینکه، مشاوره کارشناسى گره گشاى چالش هاى ایفاى تعهد 
ارزى ،گفت: این بانک تلاش دارد با ایجاد ارتباط موثر بین نهادهاى مرتبط با امر تجارت، ارتباط کارآمد بین صادرات و واردات 

را شکل داده و فرایند بازگشت ارزحاصل از صادرات به چرخه اقتصادى کشور را تسهیل کند.
به گزارش روابط عمومى بانک توسعه صادرات ایران، رحیم فرامرزى با اشاره به نقش این بانک توسعه اى در حمایت از صادرات 
غیر نفتى، اظهار داشت: بانک توسعه صادرات ایران با تشدید نیاز کشور به ارز حاصل از صادرات غیر نفتى با طراحى برنامه هاى 

عملیاتى و نیز تغییر ساختار تلاش مى کند تا خدمات خود را متناسب با شرایط روز به مشتریان ارائه دهد.
وى افزود: صادرکنندگان با مشکلاتى چون عدم آشنایى درست با سامانه ها، فروش ارز به شکل اسکناس به صرافى ها و عدم 
درج آن در سامانه سنا و نیز ابهام در نرخ گذارى ها مواجه هستند که با مشاوره و راهنمایى کارشناسان مى توانند از آن عبور کرده 
و تعهد ارزى خود را ایفا نمایند. فرامرزى اذعان داشت: از سوى دیگر بر این باوریم که بسیارى از صادرکنندگان متعهد به بازگرداندن 

ارز حاصل از صادرات خود هستند اما به دلایلى که بخشى از آن شرح داده شد نتوانسته اند آن را اثبات کنند.
رئیس اداره کل عملیات ارزى بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد: بانک توسعه صادرات ایران آمادگى دارد با ارائه راهکارهاى 
مناسب به صادرکنندگان اعم از مشتریان بانک یا سایر صادرکنندگان کمک کند تا با هماهنگى بانک مرکزى طبق قوانین و 

مقررات بتوانند فرایند ثبت صحیح برگشت ارز حاصل از صادرات در سامانه ها را انجام دهند.

گره گشایى چالش هاى 
ایفاى تعهد ارزى با اقدامات 
بانک توسعه صادرات

بانک توسعه صادرات ایران
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عباس قبادى با اشــاره به تســریع ترخیص کالاهاى اساسى از بنادر و گمرکات گفت: 3,7میلیون تن کالاى اساسى در گمرکات بوده است، 
چهارمیلیون تن هم دیگر کالاها بوده و الباقى هم کالاهاى کانتینرى که در مجموع 8,3میلیون تن کالا بود که با صدور دستورالعمل جدید، تاکنون 
1,3میلیون تن کالا ترخیص شده و حدود 400هزار تن در حال ترخیص است و حدود 600هزار تن کالا هم کار ترخیص شان در حال انجام است. 

معاون بازرگانى داخلى وزارت صمت افزود: 200هزار تن برنج ماه ها در گمرك مانده بود که به سرعت حدود 40درصد آن ترخیص شده است.
او با بیان این که کالاهاى ترخیص شده همه کالاهاى اساسى (گروه یک) و کالاهاى گروه 21 و 22 و 23 است، اضافه کرد: تمام تلاش ما این 

است که کالا به وفور در بازار باشد وقتى کالا فراوان در بازار باشد قیمت ها کاهش خواهدیافت.
دبیرستاد تنظیم بازار گفت: همه کالاهایى که وارد مى شود باید ثبت سفارش و ثبت آمارى داشته و بحث ارز آن هم تعیین تکلیف شده باشد.

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با اشــاره به مصوبه هاى جدید شوراى عالى بورس به تأسیس شرکت هاى تأمین سرمایه با مجوز بانک 
مرکزى تأکید کرد و گفت: این اتفاق مى تواند منجر به توسعه نهادهاى مالى و نیز تنوع خدمات قابل ارائه در بازار سرمایه شود. «حسن قالیباف 
اصل» افزود: در جلســه شــوراى عالى بورس که با حضور رئیس بانک مرکزى برگزار شد، مقرر شد تا بانک مرکزى شرایط را براى بانک ها جهت 
سهامدارى در شرکت هاى تأمین سرمایه تسهیل کند ،  در بند ب ماده 14 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه مصوب سال 1396 مقرر شد تأسیس 
آن دســته از شــرکت هاى تأمین سرمایه که داراى سهامدار بانکى هستند، نیازمند اخذ مجوز از بانک مرکزى باشد ،  این اتفاق مى تواند منجر به 
توســعه نهادهاى مالى و نیز تنوع خدمات قابل ارائه در بازار ســرمایه شود ، در صورتى که یکى از بانک ها به دنبال تقاضاى تأسیس شرکت تأمین 

سرمایه است مى تواند درخواست تأسیس چنین شرکتى را به بانک مرکزى ارائه کند.

هیچ کالاى اساسى در گمرك نمى ماند کمک به توسعه نهادهاى مالى با تصمیم جدید شوراى عالى بورس

خبـــــر
وزیر نیرو: اتحادیه اوراسیا فرصتى 
براى همکارى  ایران در منطقه  است

 اتحادیه اقتصادى اوراسیا ظرفیت تبدیل شدن به 
یک قطب مهم اقتصادى و حتى سیاسى جهان را دارد و 
اعضاى این اتحادیه تمایل بــه همکارى تجارى با ایران 

دارند.
این مطلب را دکتر رضا اردکانیان وزیر نیرو و مسئول 
هماهنگــى و انسجام بخشــى بین دســتگاهى اجراى 
موافقت نامه موقت تجارت آزاد با اتحادیه اقتصادى اوراسیا 
در پیامى به ”همایش بین المللى اتحادیه اقتصادى اوراسیا 
و نقش ژئوپلیتیک مناطق آزاد در توسعه منطقه اى“ که 
در بندر انزلى برگزار شد، اعلام کرد و افزود: این اتحادیه 
یک سازمان نوظهور در بین سازمان هاى منطقه اى است 
و چنانچه بتواند به ضریــب بالاترى از اتحاد، همکارى و 
همگرایى منطقه اى سوق یابد، ظرفیت تبدیل شدن به 
یکى از قطب هاى مهم اقتصادى و حتى سیاسى جهان را 

دارد.
به گفته وى، اتحادیه اقتصادى اوراســیا در صورت 
افزایش کارکرد خود مى تواند از اعضا و شــرکاى تجارى 
خود در برابر تاثیرات منفى جهانى شــدن محافظت و به 

آن ها براى بهبود قابلیت رقابت جهانى کمک کند.
وى ادامــه داد: همین اهمیت، سبب ســاز حضور و 
دخالت برخى کشور هاى فرامنطقه اى شده و در صورت 
کامیابى، مى تواند تمام منطقه و از جمله سازمان نوظهور 

اتحادیه اقتصادى اوراسیا را تحت تاثیر قرار دهد.
اردکانیــان با بیان این که تحولات اخیر در مجاورت 
مرز هاى شــمالى ایران نمایانگر وجود عوامل ناامنى در 
منطقه است، گفت: با توسعه همکارى با اتحادیه اقتصادى 
اوراســیا و افزایــش ضریب وابســتگى متقابل اقتصاد 
کشور هاى منطقه و با توسعه تجارت متقابل، مى توان از 

بروز ناامنى هاى بیشتر جلوگیرى کرد.
وى گفت: به دلیل ماهیت نوین تهدید ها و با توجه به 
وسعت چالش ها و تعارض هاى امنیتى در منطقه وسیع 
اوراســیا، لازم و ضرورى است تلاش هاى بیشترى براى 
همگرایى اقتصادى کشــور هاى منطقه صورت پذیرد و 
اتحادیه اقتصادى اوراســیا بستر این مهم را فراهم کرده 

است.

افزایش 23درصدى تولید بذر گندم 
در کشور

اسفندیارى  اسماعیل 
پــور، مجرى طــرح گندم 
وزارت جهادکشــاورزى در 
واکنش به گــزارش پخش 
شده در برخى رسانه ها درباره 
کمبود بذر عنوان کرد: بذر 
گندم همه ســاله توســط 
شرکت هاى بخش خصوصى 
و تحت نظارت وزارت جهادکشاورزى و موسسه تحقیقات 
ثبت و گواهى بذر و نهال تولید مى شــود. وى با تاکید بر 
این که امسال تولید بذر نسبت به سال گذشته 23درصد 
افزایش یافته است، تصریح کرد: امسال 380هزار تن بذر 
از حدود 65 رقم گندم آبى و دیم تولید شده این در حالى 
اســت که میزان مصرف بذر کشاورزان گندمکار در سال 
گذشــته 310 هزا ن بذر بوده است. مجرى طرح گندم با 
اشــاره به این که وزارت جهاد کشــاورزى موظف است 
یک سوم بذر گندم آبى و یک پنجم گندم دیم را تهیه کند، 
عنوان کرد: امســال نزدیک به 55 درصد بذر گندم آبى و 
حدود 25 درصد بذر گندم دیم را تامین شده است که این 

اقدام با هدف حمایت از کشاورزان بوده است.
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وزیر نیرو با بیان این که ما مسئول 
تاب آورى و امید در جامعه هستیم، گفت: 
شرکت هایى موفق هستند که همه کار 
خــود را کار روابــط عمومــى و ارتباط 

بى واسطه با مردم بدانند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانى وزارت 
نیــرو (پــاون)، ”رضا اردکانیــان“ روز 
چهارشــنبه در آیین پایانــى دومین 
جشنواره روابط عمومى هاى صنعت آب 
و برق، پروژه هاى ســاز و کارى را بخش 
بسیار مهم پویش �هرهفتهالفب�ایران 
عنوان کرد و گفت: اصل توسعه یافتگى ما 
در راستاى اجراى اینگونه پروژه ها شکل 

مى گیرد.
وى تصریح کرد: این به معناى مهم 
نبودن ســاخت و سازها نیست، چرا که 
طراحى و ســاخت نیروگاه ها، ســدها، 
تصفیه خانه ها، شبکه هاى انتقال و همه 
پروژه هاى ساخت و سازى که به اتکاى 
منابع و نیروى انســانى داخلى صورت 
گرفته است به عنوان دستاوردهاى بزرگ 
و شوق آمیزى به شــمار مى روند و این 
درحالى است که اصل توسعه یافتگى در 

عرصه ســازوکارها بیشتر خود را نشان 
مى دهد.

وى با اشاره به هزینه کرد حداقلى و 
اســتفاده حداکثــرى از وقــت در پى 
همه گیرى کرونا با برگزارى نشست ها به 
صورت مجازى گفت: هزینه  بیشمارى از 
منابعى که مردم براى خدمت رسانى به 
آنها پرداخت مى کننــد، براى برگزارى 
جلســات، همایش ها و کنفرانس ها در 
گذشته اختصاص پیدا مى کرد؛ اکنون 
این فرصــت را از دل آن تهدید بزرگ به 
دســت آوردیم و از این نمونه ها بســیار 

است.
وزیر نیرو با تقدیر از دست اندرکاران 
برگــزارى دومیــن جشــنواره روابط 
عمومى هــاى صنعــت آب و برق اعم از 
روابط عمومــى وزارت نیــرو، خانواده 
صنعــت آب و برق و تبریــک به روابط 
عمومى هایــى کــه رتبه هــاى ممتاز 
جشنواره را به دست آوردند، گفت: امید 
اســت با جدیت هر چه بیشتر در تحقق 
برنامه هاى سال پایانى دولت، همه براى 
مراقبت از حیثیت سازمانى دستگاه هاى 

خود تلاش کنیم.
اردکانیــان بــا اشــاره بــه برنامه 
بهره بردارى از  250 پروژه در قالب پویش 
#هرهفتهالفب_ایران  که تاکنون 129 
پروژه از این مجموعه به ثمر رسیده است، 
گفت: این پویش موجب شــد که مردم 
به شکل منظم و برنامه ریزى شده اى در 
جریان پیشرفت ها و توسعه ها قرار گیرند 
و مسئولان ارشد کشور هم لطف و توجه 
خود را به این تلاش و حرکت ابراز کردند 
و با این ابراز انگیزه ها و دلگرمى ها مضاعف 
شد؛ این مجموعه یعنى کار روابط عمومى.
وى گفت: وزارت نیرو دستگاهى در 
وسیعترین سطح ارتباطى با مردم است 
و بایــد به گونه اى عمــل کند که مردم 
تفکیکى بین خود و مدیران در دستگاه 

آب و برق احساس نکنند.
وى بــا تاکیــد بر اینکــه حمایت 
مدیران عامــل در موفقیــت روابــط 
عمومى هــاى صنعــت آب و برق نقش 
محورى دارد، افزود: بدانیم که ما فقط به 
عنوان مســئول ایامى که در دوره هاى 
مدیریتى هستیم شناخته نمى شویم، 
بلکه عملکرد و نحوه برخورد ما با مسائل 
مختلف، در تمام ســطوح سازمان حائز 

اهمیت است.
اردکانیــان گفت: آنچــه که براى 
وزارت نیرو و سازمان هاى ما در آینده هم 
رقم مى خورد با روال ها و رویه هاى امروز 

ما مرتبط است.
وزیر نیــرو همچنین با اشــاره به 
کارویژه مهم روابط عمومى ها، بر ارتباط با 
مردم، پاسخگو بودن و اهتمام بر توسعه 
این ارتباط تاکید کرد و گفت: ما مهمترین 
ابزار ارتباطى با مردم در سازمان دولت را 
در اختیار داریم و لازم اســت روش هاى 
خــود را بهینه کرده و در شــکل گیرى 
جامعه پرامید و تاب آور، ســهم و نقش 

عمده اى داشته باشیم.

وزیر نیرو در آئین اختتامیه دومین جشنواره ارزیابى روابط عمومى هاى صنعت آب و برق:

مسئول تاب آورى و امید در جامعه هستیم

 گروه مپنا در بین 10 شــرکت برتر 
پیمانکارى قراردادهاى مهندسى، تامین 
و احداث منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا 
در جایــگاه هفتــم قرار گرفت. نشــریه 
اقتصادى MEED در آخرین شماره خود 
به ارزیابى قراردادهاى مهندسى، تامین و 
احــداث (EPC) در صنعــت نفت، گاز و 
پتروشیمى در منطقه خاورمیانه و شمال 
 ،MEED آفریقا پرداخت. بر اساس اعلام
گــروه مپنا در بازار داخلــى خود در این 
صنعت عملکرد خوبى بر جاى گذاشته و 
موفق به عقد قرارداد 876 میلیون دلارى 
توسعه میدان هاى نفتى پارسى و پرنج با 
شرکت ملى مناطق نفت خیز جنوب شده 
است. در این رتبه بندى، شرکت JGC ژاپن 
بــراى قرارداد بــا وزارت نفــت عراق در 
پالایشگاه بصره و قرارداد با شرکت سعودى 
آرامکو در میدان گازى شــرق عربستان، 
شرکت کره اى مهندسى سامسونگ براى 
قراردادهاى پروژه ذخیره سازى گاز مخزن 
در عربســتان و پروژه پالایشگاه حاسى 
مســعود در الجزایر، شــرکت اسپانیایى 
Tecnicas Reunidas بــراى قــرارداد 
مشترك با سامسونگ جهت فعالیت در 
پالایشگاه حاسى مسعود الجزایر و قرارداد 
دیگرى بــراى نصب واحد آب شــور در 
پالایشگاه راس تنوره آرامکو در جایگاه هاى 

اول تا سوم قرار گرفته اند.
شرکت مهندسى پتروشیمى چین 
نیز با هفت قرارداد در کشورهاى الجزایر، 
عراق و امارات عربى متحده در رتبه چهارم 
جاى دارد. پنجمین، ششمین و هشتمین 

پیمانــکاران EPC ایــن رتبه بنــدى، 
شــرکت هاى مصرى پتروجــت، انپى و 
احداث پتروشیمى مصر معرفى شده اند که 
قراردادهایى براى فعالیت در پروژه هاى 
هیدروکربنى داخل مصر به امضا رسانده اند 
و علت این اتفاق بى سابقه، وجود پروژه هاى 
داخلى پرتعداد و مطمئن در کشور مصر، 
به  رغم شــرایط نامطلوب جهانى است. 
شرکت فرانســوى TechnicFMC رتبه 
نهم را از آن خود کرده اســت. این رتبه به 
 EPC لطف سهم این شــرکت در پروژه
ســاخت مجتمــع هیدروکراکینگ در 
پالایشگاه نفت آسیوط مصر حاصل شده 
است. رتبه نهایى لیســت نیز متعلق به 
شــرکت یونانى آرچیرودون اســت که 
 Adnoc Onshore قراردادى از شــرکت
امارات براى توســعه میدان نفتى «باب» 

ابوظبى دریافت کرده است.

   

مفاد قرارداد شرکت کلى نفت با مپنا
میــدان نفتى پارســى در منطقه 
دزفول جنوبى و در 125 کیلومترى شهر 
اهواز واقع شده است. این میدان در سال 
1343 خورشیدى کشف و بهره بردارى 
از آن در سال 1345 با تولید روزانه 7 هزار 
و 400 بشکه آغاز شد و تاکنون 89 حلقه 
چاه در آن حفارى شده است. میدان پرنج 
نیز در میان میدان هاى کرنج و پارسى، 
در امتداد جنوب شرق-شمال غرب در 
75 کیلومتــرى شــهر بهبهــان و 40 
کیلومترى رامهرمز قرار گرفته اســت. 
بهره بردارى از این میدان از سال 1386 
آغاز شــد و تاکنون 11 حلقه چاه در آن 
حفارى شــده است. قرارداد طرح بهبود 
بازیافــت، افزایش تولید و بهره بردارى از 
میدان هاى پارسى و پرنج، میان شرکت 
ملى نفت ایران و گروه مپنا، 19 بهمن ماه 

1398 امضا شد. مدت این قرارداد که در 
قالب مدل قــراردادى نفت خیز جنوب 
تهیه شده است، 10 سال و هدف از اجراى 
قرارداد، افزایش تولید روزانه میدان هاى 
پارسى و پرنج از 52 هزار بشکه کنونى به 
85 هزار بشکه  و دستیابى به حدود 121 
میلیون بشکه تولید تجمعى اضافى است. 
افزایش 33 هزار بشکه اى تولید نفت این 
میدان ها (با احتساب هر بشکه 50 دلار) 
مطابق هدف گذارى قرارداد، در حکم یک 
میلیون و 650 هزار دلار درآمدزایى روزانه 
براى کشور اســت و اجراى این قرارداد 
ضمن ایجاد ثروت، فرصت مناســبى را 
براى نقش آفرینى گروه مپنا و شرکت هاى 
داخلى دیگر و بهره مندى بیشتر از توان 
متخصصان و سرمایه انســانى ایرانى و 
بومى در طرح هاى توسعه اى نفت و گاز 
ایجاد خواهد کرد. حفارى 29 حلقه چاه 
جدید، تعمیر هشت حلقه چاه موجود، 
اجراى عملیات فــرازآورى مصنوعى با 
اســتفاده از گاز، نصــب پمپ هــاى 
درون چاهــى در 45 حلقه چاه و اجراى 
عملیات لایه شکافى و نصب لوله مغزى، از 
جمله فعالیت هایى است که در شرح کار 
تحت الارضى این قرارداد آمده و در بخش 
سطح الارضى نیز انجام فعالیت هایى از 
جمله بهینه ســازى و افزایش ظرفیت 
تاسیســات موجود، احداث واحدهاى 
جمع آورى و تقویت فشــار گاز، احداث 
واحد نمک زدایى مستقل، احداث خطوط 
لولــه انتقــال نفــت و گاز و تزریق گاز 

هدف گذارى شده است.

«مپنا» در لیست 10 شرکت برتر پیمانکارى نفتى

اسامى برندگان قرعه کشى جوایز حساب هاى قرض الحسنه پس انداز ریالى صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان ( عملکرد سال 98 -99 ) اعلام شد. مشتریان بانک 
www.sandogh.parsian- و صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان به نشانى www.parsian-bank.ir مى توانند با مراجعه به وب سایت بانک پارسیان به نشانى اینترنتى
bank.ir از نتیجه این قرعه کشى مطلع شوند. آیین قرعه کشى سپرده هاى قرض الحسنه پس انداز ریالى روز سه شنبه مورخ 29 مهرماه سال جارى با حضور اعضاى 

هیات نظارت بر قرعهکشی برگزار و برندگان نیکوکار این قرعه کشى مشخص شدند.
گفتنى است؛50 فقره کمک هزینه خرید واحد مسکونى هر یک به ارزش یک میلیارد ریال، همچنین60 فقره کمک هزینه خرید خودرو داخلى هر یک به ارزش300 

میلیون ریال،80 کمک هزینه خرید لوازم خانگى تولید داخل هر یک به ارزش 150 میلیون ریال، 200 کمک هزینه سفر به عتبات عالیات هر یک به ارزش 50 میلیون ریال،500 
کمک هزینه خرید صنایع دستى هر یک به ارزش20 میلیون ریال و1000 جایزه نقدى 5 میلیون ریالى و هزاران جایزه نقدى دیگر از جوایز قرعه کشى حساب هاى 

قرض الحسنه پس انداز ریالى صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان است.

اعلام اسامى 
برندگان قرعه کشى 
حساب هاى قرض 
الحسنه بانک پارسیان

فلات ایران از 10 سال آینده با 
مشکل لاینحل کمبود آب مواجه 

مى شود
انتقال آب عمان به 
مشهد کار درستى 

نیست
معاون رئیس جمهورى 
بیان کرد: اینکــه آب را از 
دریاى عمــان برداریم و به 
مشــهد ببریــم، طبــق 
پیش بینى سازمان برنامه و بودجه هزینه  آن 5ر5 تا 6 
یورو تمام مى شود و هر مترمکعب آب 200 هزار تومان 
خواهد شد، در حالى که ما مثلا براى تولیدات کشاورزى 
آب را با مترمکعبى، 100 یا 150 تومان هم نمى توانیم 
بدهیم، آن وقت با مترمکعب 200 هزار تومان در آینده 
کشــاورزى کنیم؟ حتى با 100 هــزار تومان هم اگر 
محصولى مثل چغندر تولید کنیم، حدود یک میلیارد 
تومان پول آبش خواهد شد، اینها همه شوخى است و 
خیلى از افراد این مســائل جدى مملکت را به شوخى 
مى گیرند، هیچکس هم توجه ندارد و تمام سیاست ها 

در راستاى افزایش مصرف است.
کلانترى افزود: قانون جامع آب را هم که تصویب 
کننــد، فکر مى کنــم جــرات نکنند در زیــر بناى 
سیاست هاى موجود تغییرات جدى ایجاد کنند، چون 

همه اینها مصرف است، نه صرفه جویى.
رئیس سازمان محیط زیست در بخش دیگرى از 
سخنان خود درباره وضعیت آلودگى ناشى از واحدهاى 
آلاینده گفت: مشــکل امروز ما مردم نیســتند، بلکه 
واحدهاى تولیدى آلاینده هستند، الان در کشور بیش 
از 12 هــزار واحد تولیدى آلاینده داریم که حتما باید 
وضعیت پساب ها، پسماندها و گازهاى خروجى شان 
اصلاح شوند، چون آب و خاك و محیط زیست را آلوده 
مى کند، الان از این دوازده هزار واحد، شــاید 11 هزار 
مورد واحدهاى کوچک هســتند کــه اگر به هر کدام 
متوســط 600 میلیون تا یک میلیارد تومان دهیم، از 

حالت آلایندگى خارج مى شوند.
پرداخت حقوق کارکنان شهردارى ها با عوارض 

آلایندگى!
وى ادامه داد: یکى از اهداف بند ن تبصره 38قانون 
مالیات بر ارزش افزوده همین بود که 35درصد جریمه 
واحدهاى آلاینده هر سال به حساب شهردارى ها واریز 
مى شد، که چهار تا پنج هزار میلیارد تومان مى شد و باید 
در این زمینه سرمایه گذارى مى کردند، اما شهردارى ها 
از این هزینه، حقوق و مزایاى کارکنان خود را مى دادند، 
امســال هم مجلس تصویب کرده که یک سوم آن به 
صندوق محیط زیست وارد شود؛ البته برخى نمایندگان 
پیشنهاد اصلاح دادند تا این مبلغ، مثل قبل به حساب 
شهردارى ها واریز شــود، اما برگشت این مبلغ به این 
معنى است که این 12هزار واحد همچنان آلاینده بماند.

پرسپولیس، فینالیست قطعى غرب 
آسیا

فوتبال  کنفدراسیون 
درخواســت  رد  آســیا 
فرجام خواهى باشگاه النصر 
کمیتــه  در  عربســتان 
استیناف این کنفدراسیون  
را تایید کرد. النصر عربستان 
بعد از رد درخواست شکایت 
ایــن تیم از پرســپولیس 
توسط کنفدراسیون فوتبال آســیا تصمیم گرفت با 
اســتخدام وکلاى خارجى سرشــناس درخواســت 
استیناف کند و شکایت جدیدى را تنظیم کرد. با این 
حال، کمیته استیناف کنفدراسیون فوتبال آسیا روز 
گذشــته با صدور بیانیه اى رســما از رد درخواســت 
استیناف باشــگاه النصر خبر داد. در این میان گفته 
مى شود باشگاه النصر دســت بردار نیست و از وکیل 
برزیلى خواســته که این بار به CAS شــکایت کند. 
شــکایت به CAS براى النصــر 500 هزار دلار هزینه 
خواهد داشت. با این حال سران باشگاه با پرداخت این 
مبلغ مشــکلى ندارند. در همین حال، فهد السبیعى، 
خبرنگار و مفسر ورزشى در عربستان به باشگاه النصر 
هشــدار داد که اگر CAS هم شکایت آنها را رد کند با 
محرومیت دو ســاله از حضور در لیگ قهرمانان آسیا 

مواجه خواهند شد.

گفتگو - 2

عضو هیات مدیره انجمــن تولیدکنندگان فولاد 
ایران با انتقاد از نظارت ناکافى بر عرضه محصولات نهایى 
فولادى در بورس کالا، از رانت بالایى که به عده محدودى 
از نوردکاران نورچشــمى اعطا مى شود، گلایه کرده و 
معتقد است که به جاى تمرکز بر عرضه فولاد میانى، بر 
افزایش عرضه محصولات نهایى که مورد استفاده مردم 

است، اصرار شود.
 ســیدرضا شهرستانى، با بیان این موضوع و اینکه 
تمرکز بر عرضه فولاد میانى و رانت بالایى که میزان آن 
تنها در مهر ماه امســال بالغ بر 600 میلیارد ریال بوده 
است، اظهار کرد: به عبارت دیگر این عده انگشت شمار، 

تمام ســرمایه گذارى انجام شده براى احداث کارخانه 
خود را فقط با یک ســال بهره مندى از این رانت عظیم 
بازگشت مى دهند! به همین دلیل هم دائما در دولت و 

مجلس و نهادهاى دیگر در حال رایزنى هستند.
طبق اعلام انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، این 
عضو هیات مدیره انجمن، با اشاره به اینکه وقتى صحبت 
از عدم عرضه نوردکارانى که شمش را خریدارى کرده اند 
مى شــود، آن ها اعلام مى کنند که این شمش ها را به 
صورت سلف خریده ایم و هنوز تحویل نگرفته ایم؛ گفت: 
حتى اگر بر اســاس ادعاى همین افــراد، آمار و ارقام را 
بررسى کنیم، مى بینیم که میزان شمش فولادى که در 

مهر ماه سال جارى تحویل نوردکاران شده، 480 هزار 
تن و میزان معامله محصولات نوردى مربوط به خریداران 
شــمش 222 هزار تن بوده است در حالى که حتى به 
صورت حداقلى و بر اساس مصوبات کارگروه تنظیم بازار، 
باید 287 هزار تن محصول عرضه مى شــده است. به 
عبارتى  65 هزار تن محصول در بورس کالا عرضه نشده 
و به طور خوش بینانه در بازار به فروش رسیده است؛ لذا 
با توجه به اختلاف حدود 1000 تومانى میلگرد در بورس 
کالا و بازار، رقمى حدود 800 میلیارد تومان رانت آن هم 
فقط در یک سال نصیب عده اى انگشت شمار مى شود.

وى تصریــح کرد: با این میــزان رانتى که نصیب 

نوردکاران نورچشمى مى شــود، مى توان هر ماه چند 
کارخانــه تعطیل شــده را احیا کرد و در این شــرایط 
اقتصادى، به تولید و اشتغال کشور و معیشت مردم کمک 
کرد. حتى مى توان ســالیانه چنــد کارخانه جدید در 
مناطق محروم ساخت و چرخ توسعه کشور را چرخاند؛ 
اما متاسفانه شاهدیم که این عده محدود با حمایت برخى 
مسئولین، نه تنها از این رانت خوارى سیر نشده اند بلکه 
به دنبال رانت بیشــتر در سایه دستورالعمل ها و شیوه 
نامــه هاى جدید هســتند که امیدواریم بــا درایت و 
حساسیت نهادهاى نظارتى جلوى اقدامات مخرب آنها 

گرفته شود.

با پول رانت خرید شمش از بورس کالا مى توان چندین کارخانه را احیا کرد؟!
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عمران13 هفته نامه اقتصادى ایرانمسکن و

خبـــــر خبـــر
طول آزاد راه هاى کشور به 3200 

کیلومتر مى رسد
وزیــر راه گفــت: حجــم 
آزادراه هــاى کشــور بــه ویژه 
آزادراه ها و مسیر هاى ترانزیتى از 
ابتداى دولــت یازدهم تا پایان 
دولــت دوازدهم بــا 50 درصد 
افزایــش از 2100 کیلومتر به 
حــدود 3200 کیلومتر خواهد 
رســید. به گزارش خبرنگار خبرگزارى صدا وسیما محمد 
اسلامى در مراســم افتتاح طرح هاى ملى وزارت راه و شهر 
سازى گفت: امروز قطعه مهم و اثرگذار از آزاد راه بخش شرقى 
اصفهان به طول 100 کیلومتر به بهره بردارى مى رسد که در 
بر طرف کــردن گره هاى ترافیکى و صرفه جویى در وقت و 

مصرف سوخت بسیار موثر خواهد بود.
وى گفت:در جاده ها هر جایى که تعداد خودرو ها از عدد 
220 عبور کند ما قطعه دوم ایجاد مى کنیم و با اقداماتى که 
براى گسترش بزرگراه ها براى کاهش حوادث انجام شده از 
12 هزار کیلومتر بزرگراه در ابتداى دولت یازدهم تا امروز به 

18 هزار کیلومتر رسیدیم.
وى گفت: امروز 97 کیلومتر بزرگراه در استان هرمزگان 
در نوار ســاحلى و 24 کیلومتر در کرمان افتتاح مى شود و 
امیدواریم تا پایان دولــت بزرگراه ها را به 20 هزار کیلومتر 
برسانیم ا سلامى با اشاره به افتتاح طرح هاى فرودگاهى گفت: 
ظرفیت فرودگاه ها از 57 میلیون مسافر در سال تا پایان دولت 

به 75 میلیون مسافر خواهد رسید.
اســلامى گفت: با طرحى که براى گسترش ترمینال 
فرودگاه امام خمینى داریم در فاز نخست ظرفیت 30 میلیون 
مسافر اضافه مى شود و در مجموع به عدد 100 میلیون نفر 
خواهیم رسید. وى گفت: در بخش فرودگاهى، آسمان ایران 
را به سیستم هاى مجهز ناوبرى مجهز کردیم و قدرت ناوبرى 
در حال گسترش است بطورى که حجم پرواز هاى عبورى در 
دولت یازدهــم و دوازدهم 40 درصد افزایش یافته و قدرت 
پذیرش 100 فروند پرواز در روز به 1800 ارتقا یافته است و 
این امور با توسعه زیر ساخت فرودگاه ها باند دوم پارکینگ 
هواپیما ها و احداث ترمینال هاى بین المللى و فضا هاى جانبى 

اتفاق افتاده است.

اعطاى تسهیلات 21 هزار میلیارد 
تومانى، به خانوارها

سجاد مهدى زاده در نشست معاون اول رئیس جمهورى 
با مدیران ارشد شبکه بانکى، گفت: تا 20 آبان، به 357 هزار 
و 400 واحد کســب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر، 
هفت هزار و 430 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 
وى اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختى بانک ها سال گذشته 
975 هزار میلیارد تومان بود که در شــش ماهه نخست 
امسال، حدود 700 هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در 
مقایسه با شش ماهه نخست سال گذشته، رشد 60 درصدى 
داشــت. مدیرکل اقتصادى بانک مرکزى گفت: 21 هزار 
میلیارد تومان تسهیلات یارانه اى و قرض الحسنه، در ایام 

کرونا به 21 میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد.

کدخدایى در واکنش به کاندیداتورى احتمالى 
سید محمد خاتمى و محمود احمدى نژاد
هنوز اظهارنظر درباره بررسى 

صلاحیت ها سخت است
سخنگوى شــوراى نگهبان 
دربــاره آخریــن وضعیت اصلاح 
قانون انتخابات، الکترونیکى شدن 
انتخابــات و حضــور احتمالــى 
و  تمى  خا محمد ســید
محموداحمدى نــژاد در انتخابات 
1400 و... توضیحاتــى ارائه کرد. 
عباسعلى کدخدایى در گفت و گو با 
ایســنا، درباره آخرین وضعیت قانون جدید انتخابات و اینکه 
اصلاح قانون انتخابات به انتخابات سال آینده مى رسد یا خیر؟ 
گفت: درباره اصلاح قانون انتخابات هنوز نمى توانم اظهار نظر 
کنم زیرا مصوبه مربوط به آن هنوز در مجلس نهایى نشده است 
و ظاهراً قرار است از هفته آینده در دستور کار صحن قرار گیرد 

بنابراین باید فعلاً منتظر ماند.
وى افــزود: قدم خوبى را مجلــس در جهت اصلاح قانون 
انتخابات برداشته و خود ما هم پیگیر و مدعى آن بودیم که این 
کار انجام شود ولى اینکه در محتوا چه چیزى در صحن مجلس 
تصویب شــود، باید دید که مشکلات ما را حل مى کند یا خیر و 
این موضوع منوط به این است که نمایندگان و مجلس محترم 
چه تصمیمى خواهند گرفت اما به طور کلى نمایندگان در جهت 
اصلاح قانون انتخابات پیش قدم شدند و گام هاى خوبى برداشته 
شــده و از ما هم نظر خواهى کردند و دوســتان ما هم نظرات 
مشــورتى را ارائه کردند و حال اینکه تا چه اندازه از این نظرات 
مشورتى در مسیر تصویب مصوبه استفاده مى شود باید منتظر 

بود و دید که در مجلس چه خواهد شد.
کدخدایى درباره اینکه آیا احتمال تغییر در شاخص هاى 
شــوراى نگهبان براى تأیید صلاحیت ها در انتخابات ریاست 
جمهورى 1400 وجود دارد؟ گفت: این موضوع منوط به اصلاح 
قانون انتخابات اســت و باید دید که قانون چه وضعیتى خواهد 
داشت. آنچه مهم است این است که باید تغییراتى در روش احراز 
صلاحیت افراد مخصوصاً در حوزه ریاست جمهورى صورت گیرد 
و در شــوراى نگهبان مقدارى دست ما بسته است و اگر بتوانیم 
به گونه اى تغییر کنیم خوب است زیرا امکان چندانى براى احراز 
دقیق صلاحیت ها نداریم. وى افزود: در پست ریاست جمهورى 
هم در این چند دوره روشــن شــده که بحث هاى مدیریت و 
کارآمدى و مدبر بودن بسیار مؤثر است و در خصوص کسانى که 
داوطلب این پست هستند، متأســفانه قانون چندان امکانات 
زیادى را به شــوراى نگهبان نداده است که ما بتوانیم ارزیابى 
دقیقى را داشته باشیم. براى نمایندگى مجلس شرایط شکلى 
وجود دارد و نمایندگان بعد از انتخاب شدن در پست نمایندگى 
مى توانند در قانونگذارى مشارکت داشته باشند اما مدیریت کلان 
کشور امر خطیرى است. آیا شوراى نگهبان مى تواند از افراد برنامه 
بخواهد؟ آیا مى تواند مصاحبه هاى تخصصى با آنها داشته باشد 
که توانمندى آنها را احراز کند که متأســفانه هیچ کدام از اینها 
معلوم نیســت لذا اگر ما بخواهیم تغییراتــى را در روند تأیید 
صلاحیت نامزدها داشته باشیم باید فکرى به حال این وضعیت 
کنیم که شــوراى نگهبان چه راهکارهایى را مى تواند در احراز 

صلاحیت دقیق افرادى که ثبت نام مى کنند، داشته باشد.
کدخدایى درباره حضور احتمالــى افرادى مانند محمد 
خاتمى و احمدى نژاد در انتخابات سال آینده، گفت: به طور کلى 
نمى توانم درباره حضور آنها اظهارنظرى کنم و باید صلاحیت آنها 
را در همان زمان بررســى کنیم و اگر مجلس شرایط جدیدى 
بگذارد نمى دانم شامل حال این افراد خواهد شد یا خیر. اکنون 

اظهارنظر در این باره سخت است.

آگهــى تغییــرات شــرکت داده کاوان راه ابریشــم بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 
350414 و شناســه ملــى 10103995495 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى فــوق العــاده 
ــه نشــانى اســتان تهــران  مــورخ 1399/07/10 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت ب
- منطقــه 14 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزى ، شــهر تهــران، محلــه ســتارخان ، خیابــان 
شــهید محمــد کاشــانى پــور ، خیابــان دســتبند غربــى ، پــلاك 0 ، مجتمــع ورزشــى تجــارى 
ــه  ــاده مربوط ــت و م ــر یاف ــتى 1453784554 تغیی ــد 139 کدپس ــه اول ، واح ــد ، طبق توحی
ــا و  ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاك کش ــت اس ــازمان ثب ــد . س ــلاح گردی ــنامه اص اساس

ــران (1047358) ــارى ته ــات غیرتج موسس

آگهــى تغییــرات شــرکت تابــش نمــاى نویــن شــرکت ســهامى خــاص بــه شــماره ثبــت 296614 
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــى ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــى 10103331249 ب ــه مل و شناس
1399/07/05 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت بــه آدرس جدیــد اســتان تهــران - منطقه 
13 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزى ، شــهر تهــران، محلــه حشــمت الدولــه- جمالــزاده ، خیابــان 
ــم  ــه شش ــوك A ، طبق ــاز ، بل ــاختمان برجس ــلاك 120 ، س ــان آزادى ، پ ــول زارع ، خیاب ــهید رس ش
ــلاح  ــوق اص ــرح ف ــه ش ــه ب ــاده مربوط ــت و م ــر یاف ــتى 1313654958تغیی ــا کدپس ــد 27 ب ، واح
گردیــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهران 

(1047353)

آگهــى تغییــرات شــرکت فنــاورى اطلاعــات دانــش رایــان آرویــن بــا مســئولیت محــدود 
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــى 10103380688 ب ــه مل ــت 300854 و شناس ــماره ثب ــه ش ب
عمومــى فــوق العــاده مــورخ 1399/07/19 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : بــه موضــوع فعالیــت 
ــى  ــرورت قانون ــورت ض ــیاء (IOT) (در ص ــت اش ــى، اینترن ــاى آموزش ــزارى دوره ه ــرکت برگ ش
انجــام موضوعــات پــس از اخــذ مجوزهــاى لازم) الحــاق گردیــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه 
ــه  ــد. محــل شــرکت در واحــد ثبتــى ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــارى ب اصــلاح گردی
ــهر  ــزى، ش ــش مرک ــمیرانات، بخ ــتان ش ــه 19، شهرس ــران - منطق ــتان ته ــد: اس آدرس جدی
تجریــش، محلــه اویــن، بلــوار دانشــجو، خیابــان درکــه، پــلاك 0 ، طبقــه همکــف بــه کدپســتى 
1983969411 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه بــه شــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت 

اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1047357)

آگهــى تغییــرات موسســه فرهنگــى طــرح نویــن اندیشــه بــه شــماره ثبــت 13893 
و شناســه ملــى 10100524296 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى عــادى بطــور 
ــورخ 1399/7/5  ــماره 99/1/13238 م ــوز ش ــورخ 1399/07/01 و مج ــاده م ــوق الع ف
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــران تصمیم ــتان ته ــلامى اس ــاد اس ــگ و ارش اداره کل فرهن
اعضــاى هیــات مدیــره بــه شــرح زیــر بــراى مــدت 2 ســال انتخــاب شــدند: محمــد 
فرجــى بــه ســمت رئیــس هیــات مدیــره و مدیرعامــل داراى کــد ملــى 2031570269 
ــى  ــد مل ــره داراى ک ــات مدی ــس هی ــب رئی ــمت نای ــه س ــى ب ــى بیک ــى عل و امیرعل
ــره داراى  ــات مدی ــو هی ــمت عض ــه س ــک ب ــینى نی ــیدعباس حس 4591649555 و س
کــد ملــى 4430554201 و کلیــه اســناد مالــى تعهــدآور و قراردادهــا و اســناد و اوراق 
بانکــى از قبیــل چــک، ســفته و بــرات بــا امضــاى آقــاى محمــد فرجــى همــراه بــا مهر 
مؤسســه اعتبــار خواهــد داشــت و همچنیــن ســایر مکاتبــات بــا امضــاى آقــاى محمد 
ــنادواملاك  ــت اس ــازمان ثب ــت س ــد پذیرف ــورت خواه ــه ص ــر مؤسس ــى و مه فرج

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1047354)

ــى  ــه مل ــه شناس ــى ب ــمانه علم ــى س ــاوره حقوق ــت و مش ــه وکال ــرات موسس ــى تغیی آگه
10380506474 بــه موجــب نامــه شــماره 47/99/3139 مورخــه 1399/7/8 اداره ثبــت اســناد و املاك 
ــر موسســه حقوقــى مرکــز  ــه درخواســت مورخــه 1399/3/26 مدی شهرســتان مشــهد و مســتند ب
اصلــى موسســه مذکــور بــه نشــانى اســتان تهــران منطقــه 19 شهرســتان شــمیرانات بخــش مرکــزى 
ــرادران موحــد دانــش بــن بســت پــارك دوم پــلاك 22  ــان ب شــهر تجریــش محلــه کاشــانک خیاب
واحــد دوم شــرقى بــه کــد پســتى 1957719444 انتقــال یافــت و در اداره ثبــت شــرکتها و موسســات 
غیرتجــارى تحــت شــماره 50509 بــه ثبــت رســیده اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1047356)

آگهــى انحــلال شــرکت ویســتا گســتر هریــس شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 
ــاده  ــوق الع ــى ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــى 14003596825 ب ــه مل 442620 و شناس
مــورخ 1399/06/19 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : شــرکت مذکــور در تاریــخ فــوق منحــل اعــلام 
گردیــد و خانــم مهیــده برنجیــان بــه شــماره ملــى 1380743087 بــه ســمت مدیــر تصفیــه انتخــاب 
شــد و نشــانى محــل تصفیــه بــه آدرس: اســتان تهــران - منطقــه 19 ، شهرســتان تهــران ، بخــش 
مرکــزى ، شــهر تهــران، محلــه حســن آبــاد - زرگنــده ، خیابــان شــهید علــى کدوئــى ، بلــوار ســیما 
ــد . ســازمان  ــلاك 48 ، طبقــه ســوم ، واحــد 15 کدپســتى: 1916786689 تعییــن گردی ــى ، پ جنوب

ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1047352)

ــماره  ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــیا ب ــتر آس ــیمى کار گس ــرکت ش ــرات ش ــى تغیی آگه
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى فــوق  ثبــت 178271 و شناســه ملــى 10102205821 ب
العــاده مــورخ 1399/06/12 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : شــرکت پــاك رو موتــور بــه شناســه 
ملــى 14006688255 بــا پرداخــت مبلــغ 3100000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء 
ــغ  ــا پرداخــت مبل ــه شناســه ملــى 14007950225 ب ــوس ب ــرار گرفــت . شــرکت پاکــرو اتوب ق
3600000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء قــرار گرفــت . ســرمایه شــرکت از مبلــغ 
ــلاح  ــنامه اص ــه اساس ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال افزای ــغ 16700000ری ــه مبل ــال ب 10000000ری
گردیــد. اســامى و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه بــه شــرح 
ــال  ــده 3400000 ری ــه شــماره ملــى 1753391350 دارن ــان ب ــاى بهــرام طاهری ــل اســت : آق ذی
خانــم یاشــیل طاهریــان بــه شــماره ملــى 4722960860 دارنــده 3300000 ریــال شــرکت پاکــرو 
اتوبــوس بــه شناســه ملــى 14007950225 دارنــده 3600000 ریــال شــرکت پــاك رو موتــور بــه 
شناســه ملــى 14006688255 دارنــده 3100000 ریــال خانــم مهنــاز رمضانــى بــه شــماره ملــى 
ــه نشــانى اســتان تهــران - منطقــه 19  ــال محــل شــرکت ب ــده 3300000 ری 0076294730 دارن
ــر  ــان دکت ــه ، خیاب ــه قیطری ــش، محل ــهر تجری ــزى ، ش ــش مرک ــمیرانات ، بخ ــتان ش ، شهرس
علــى شــریعتى ، کوچــه داد ، پــلاك 10 ، ســاختمان المــاس هــوم ســنتر ، طبقــه دوم ، واحــد 
21 کدپســتى 1931653398 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردیــد . ســازمان 

ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1047355)

ــماره  ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــاد ش ــان پ ــان درم ــرکت پارس ــرات ش ــى تغیی آگه
ــوق  ــى ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــى 10103790557 ب ــه مل ــت 261518 و شناس ثب
ــى  ــد ثبت ــرکت در واح ــل ش ــد : 1 - مح ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1399/07/28 تصمیم ــاده م الع
تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - منطقــه 15 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزى ، شــهر تهــران، 
محلــه عبــاس آباد-اندیشــه ، خیابــان کــوه نــور ، خیابــان ســوم ، پــلاك 13 ، طبقــه ســوم ، واحــد 
8کدپســتى1587667931 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. 
ــران  ــارى ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاك کش ــت اس ــازمان ثب س

(1047351)

ــى  ــردى و زیارت ــى و جهانگ ــافرت هوای ــات مس ــرکت خدم ــرات ش ــى تغیی آگه
ــه  ــت 11033 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــرواز ش دور پ
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــى ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــى 10980068629 ب مل
1399/04/05 و نامــه شــماره 992303/19396 مــورخ 1399/08/14 وزارت میــراث 
فرهنگــى وگردشــگرى و صنایــع دســتى و نامــه شــماره 99/1712932 مــورخ 
ــورخ 1399/06/03  ــماره 25161 م ــه ش ــارت و نام ــج و زی ــازمان ح 1399/04/23 س
ســازمان هواپیمایــى کشــورى تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ساســان نایــب حســین 
زاده بــا پرداخــت 33536000000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را از 
8384000000 ریــال بــه 41920000000 ریــال افزایــش داد . احســان داودى بــا پرداخــت 
ــود را از 4208000000  ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش ــه صن ــال ب 16832000000 ری
ــا پرداخــت 13632000000  ــال افزایــش داد . علــى کشــفى ب ــه 21040000000ری ــال ب ری
ــه  ــال ب ــود را از 3408000000 ری ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش ــه صن ــال ب ری
17040000000ریــال افزایــش داد . شــرکت فنــاوران ایــده پــرداز صبــا ســهامى خــاص 
بــه شناســه ملــى 10320871726 بــا پرداخــت 16000000000ریــال بــه صنــدوق شــرکت 
ــش  ــال افزای ــه 20000000000 ری ــال ب ــغ 4000000000 ری ــود را از مبل ــرکه خ ــهم الش س
داد .در نتیجــه ســرمایه شــرکت از 20000000000ریــال بــه 100000000000 ریــال افزایــش 
یافــت و در نتیجــه مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد لیســت شــرکا پــس 
ــه قــرار زیــر اســت: ساســان  از افزایــش ســرمایه و میــزان ســهم الشــرکه ایشــان ب
نایــب حســین زاده بــا شــماره ملــى 0453713221 داراى 41920000000 ریــال احســان 
ــا  ــفى ب ــى کش ــال عل ــى 0075487284 داراى 21040000000ری ــماره مل ــا ش داودى ب
ــرداز  ــده پ ــاوران ای ــرکت فن ــال ش ــى 0074943200 داراى 17040000000ری ــماره مل ش
صبــا ســهامى خــاص بــه شناســه ملــى 10320871726 بــه نمایندگــى محمــد مهــدى 
ــازمان  ــال س ــى 0064723585 داراى 20000000000 ری ــماره مل ــا ش ــدم ب ــکورى مق ش
ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران 

(1047359)

قرارداد همکارى میان مســئولان 
شرکت مادر تخصصى ساخت و توسعه 
زیربناهــاى حمل ونقل کشــور وزارت 
راه وشهرســازى و بیمه کوثر در زمینه 
بیمه هاى درمان و مهندسى منعقد شد.

به گزارش روابط عمومى بیمه کوثر، 
این قرارداد با حضور مجید مشــعلچى 
فیروزآبــادى مدیرعامل بیمــه کوثر و 
خیراله خادمى معاون وزیر راه وشهرسازى 
و مدیرعامل شــرکت مــادر تخصصى 
ساخت  و توسعه زیربناهاى حمل و نقل 

کشور میان دو شرکت منعقد شد.
مسئولان شرکت بیمه کوثر با هدف 

حمایــت از فعالیت هــاى اقتصادى و 
زیربنایى کشور و کاهش دغدغه فعالان 

این عرصه این قرارداد را امضا کردند.
گفتنى ا ست، شرکت مادر تخصصى 
ساخت  و توسعه زیربناهاى حمل  و نقل 
کشور در ســال 1383 به  منظور ایجاد 
انسجام تشکیلاتى، کاهش تصدى ها و 
تقویت امــور راهبردى مدیریت حمل و 
نقل در کشور و با هدف اقتصادى مدیریت 
متمرکــز در زمینــه زیرســاخت هاى 
حمل و نقل، به استناد ماده چهار قانون 
برنامه سوم توسعه، با پیشنهاد وزارت راه 
و ترابرى و مصوبه هیات وزیران تاسیس 

شــد تا برنامه  ریزى، طراحى و ساخت 
زیربناهــاى حمل و نقل کشــور در یک 

مجموعه واحد انجام شود.
تهیه، تدوین و پیشنهاد سیاست ها و 
خط و مشى در زمینه توسعه زیربناهاى 
حمل و نقــل در چارچــوب برنامه  هاى 

مصوب و اهداف قوانین برنامه  هاى توسعه 
ملى کشــور، طراحى و مدیریت ساخت 
زیربناهاى حمل و نقل و تاسیســات و 
تجهیــزات مربوط و نظــارت بر اجراى 
پروژه  ها از طریق عقد قرارداد با پیمانکاران 
و مشاوران ذى  صلاح، تحصیل و تملک 
اراضى و املاك لازم در طرح ها و پروژه ها، 
تعیین روش هاى اجرایى در ســاخت و 
توسعه زیربناهاى حمل و نقل بر اساس 
اولویت ها و سیاســت  هاى کلان وزارت 
راه و شهرسازى و... از جمله اهم وظایف 
شرکت مادر تخصصى ساخت و توسعه 

زیربناهاى حمل و نقل کشور است.

همکارى بیمه کوثر با وزارت راه وشهرسازى

اعتبار و تعهد بیمه کوثر عامل اعتماد بیمه گذاران بزرگ کشور

رئیس جمهور: خباثت دولت آمریکا 
در ایجاد مانع براى نوسازى ناوگان حمل 
و نقل ایران، مانع از توســعه این بخش 

نشده است.
به گزارش خبرگزارى صدا وسیما، 
آقاى روحانى در ســى و سومین هفته 
افتتاح طرح هاى ملى با اشــاره به عزم 
جدى دولت در توسعه و نوسازى ناوگان 
حمل و نقل جاده اى گفت: خوشبختانه 
با وجود خباثت دولت  امریکا در ایجاد 
مانع براى نوسازى ناوگان حمل و نقل 
کشــور دولت با اتکا به توانمنداى هاى 

داخلى این هدف را دنبال کرد.
وى تصریح کرد: یکى از تلاش هاى 
دولت یازدهم و دوازدهم این بود که در 
عرصه حمل و نقل از فناورى هاى نوین 
و شرکت هاى استارت آپى استفاده کند 
که در این زمینه اقدامات بسیار خوبى 

شده است.
رئیس جمهور افزود: این اقدامات به 
نحوى اســت که به جــاى آن که یک 
کامیون به بندر مى رفت و پس از انتقال 
بار خالى باز مى گشــت، با اســتفاده از 
سیســتم اســتارت آپى زمانى که بار 
منتقل مى کند مى داند که در مســیر 

بازگشت چه بارى را بازگرداند.
آقاى روحانى اضافه کرد: تا پیش از 
این در جا هایى امکان حمل و نقل نبود 
و یا حمل و نقل بود، اما امکان ارتباط نبود 
و کار ها خوب پیش نمى رفت، موضوعى 
که براى بخش کشاورزى ما بسیار حائز 
اهمیت است، اما با استفاده از امکانات 
شرکت هاى استارت آپى این مشکلات 

کاهش یافته است.

 دیجیتالى کردن اقتصاد از مسائل 
مهم یکى از مسائل مهم است

رئیس جمهور تاکید کرد: یکى از 
مســائل بســیار مهم براى مــا، دولت 
الکترونیــک، دیجیتال کردن اقتصاد و 
فعال کردن شــرکت هاى استات آپى 
است که تحول بسیار بزرگى ایجاد کرد 
و آن را تا پایان دولت ادامه خواهیم داد.

آقــاى روحانى در بخش دیگرى از 
اظهاراتش با بیان اینکه حرکت بسیار 
خوبى را براى نوسازى حمل و نقل آغاز 
کردیم، افزود: در ماه هاى نخست پس از 
توافق هسته اى توانستیم قرارداد هاى 
بسیار مهمى امضا کنیم و 16 هواپیماى 

نو وارد کشور کنیم، همه مى دانند که ما 
در این زمینه با چــه محدودیت هایى 
مواجــه و ناچار بودیــم از هواپیما هاى 

دسته دوم استفاده کنیم.
رئیس جمهور گفــت: اگر دولت 
خبیث اخیر آمریکا نبود تا به حال ده ها 
فروند هواپیماى دیگر وارد کشور مى شد 
و ناوگان هواپیمایى کاملا نوسازى شده 

بود.
آقاى روحانى افزود: در زمینه ریل 
کار بســیار بزرگى در دولت یازدهم و 
دوازدهم انجام شده است به نحوى که 
اکنون در ساخت واگن ها و حتى بخش 
بســیار بزرگى از لوکوموتیو ها و ریل به 
خودکفایى رسیدیم و کار بسیار بزرگى 

انجام شده است.

رئیس جمهور در ادامه گفت: قصد 
ما این بود که کل ناوگان حمل و نقل اعم 
از مسافربرى، بار، کامیون ها و اتوبوس ها 
را نوسازى کنیم براى این طراحى کرده 
بودیم که بتوانیم تا پایان دولت یازدهم 
و ابتداى دولت دوازدهم کل کامیون هاى 

کشور را نوسازى کنیم.
آقاى روحانى افزود: براى این طرح، 
خرید هــاى خارجــى و کارخانه هاى 
داخلى آن نیز مشــخص بود، اما باز هم 
خباثت دولت اخیر آمریکا سبب شد که 
این طرح با مشکلاتى مواجه و کند شد 

که البته از طریق دیگر انجام مى شود.
رئیس جمهور گفت: مردم عزیزما 
بدانند حمل و نقل براى ما اهمیت دارد 
و دولت در زمینه ترانزیت، ریل و نوسازى 
ناوگان هوایى کار هاى بســیار مهمى 

انجام داده است.
 

9 طرح بزرگ آزادراهى امسال و 
سال آینده در دستور کار دولت 

است
آقاى روحانى افزود: 9 طرح بزرگ 
آزادراهى امسال و سال آینده در دستور 
کار دولت است، بخشى ممکن است به 
دولت بعد برسد و ما همه تلاش خود را 
بــراى تکمیل ایــن طرح هــا و دیگر 

طرح هاى حمل و نقل انجام مى دهیم.
رئیس جمهور ابراز امیدوارى کرد: 
با تحول در طرح هاى حمل و نقل سبب 
توســعه تولید، صــادرات، رفاه مردم و 
صرفه جویى فــراوان در زمینه انرژى 

شود.

رئیس جمهور در سى و سومین هفته افتتاح طرح هاى ملى:

ناکامى دولت امریکا در توقف نوسازى ناوگان حمل و نقل

www.etebar.net

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه در راستاى اقدامات ایمیدرو و شرکت هاى تابعه در حوزه اکتشاف، تاکنون 900 محدوده امیدبخش معدنى شناسایى شده است، گفت: میزان 
سرمایه گذارى صورت گرفته ایمیدرو در بخش اکتشاف از سال 92 تاکنون به بیش از 600 میلیارد تومان رسیده است. به گزارش روابط عمومى ایمیدرو، خداداد غریب پور افزود: از سال 92 
تاکنون حدود 700 هزار کیلومتر مربع فعالیت اکتشافى توسط ایمیدرو و شرکت هاى زیرمجموعه انجام شده که بیش از 400هزار کیلومتر مربع از این وسعت، طى دو سال گذشته انجام شده 
است. وى گفت: همچنین 50 هزار کیلومتر از 700 هزار کیلومتر عملیات اکتشاف، توسط کنسرسیومى از شرکت هاى خصوصى انجام شده است. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: از 
محدوده هاى جدید 280 مورد در اختیار ایمیدرو است و بقیه پهنه ها (پس از یکسال) براى واگذارى به بخش خصوصى در اختیار سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ها قرار گرفته است. 
وى گفت: از 280 محدوده در اختیار ایمیدرو تاکنون 80 پروانه اکتشاف صادر شده است. از این 80 پروانه، 12 مورد به گواهى کشف تبدیل شده و به بخش خصوصى واگذار شده است. 
غریب پور اعلام کرد: تاکنون 460 هزار کیلومتر مربع از پهنه ها آزاد شده و 66 هزار کیلومتر مربع (از این پهنه ها ) در سال جارى به بخش خصوصى واگذار شده است. وى در خصوص میزان 
سرمایه گذارى انجام شده در حوزه اکتشاف توسط این سازمان، گفت: در حوزه اکتشاف 600 میلیارد تومان سرمایه گذارى توسط ایمیدرو از سال 93 تاکنون انجام شده است.

شناسایى 900 
محدوده معدنى 

امیدبخش



www.etebar.net

خانه ملت و کتاب

www.etebar.net

شنبه اول آذرماه 1399، شماره 255

14 هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر خبـــر
چگونه حمایت معیشتى در غائله 

بنزینى اعانه نبود اما تأمین کالاهاى 
اساسى اعانه است؟

اظهارات اخیر مسؤولان 
دولت درباره مسائل اقتصادى 
با واکنش چند تن از نمایندگان 
مجلس رو به رو شــد. مهدى 
طغیانى  سخنگوى کمیسیون 
اقتصادى مجلــس در نطق 
میان دســتور خــود گفت: 
مسؤولان دولتى در روزهاى 
اخیر به بهانه سخنى که فروتنانه در آن علاوه بر نقد تصمیمات 
دولت در حوزه اقتصاد به مجلس هم اشاره شده بود، برآشفته 
شده و فرصت را مغتنم شمردند تا به خانه ملت حمله کنند؛ 
دولتى که با ضعــف، انفعال و بى برنامگى آشــکار در امور 
اقتصادى در 7 سال گذشته به طور قطع خود یکى از عاملان 
مشکلات فعلى بوده و جالب است که از وعده «چنان رونقى 
ایجاد شود که مردم به یارانه نیاز نداشته باشند»، حالا به جایى 
رســیده ایم که این وضعیت اقتصادى را دستاورد تاریخى 
مى دانیم ، البته که دستاوردهاى اقتصادى دولت در 7 سال 
گذشته حقیقتا تاریخى اســت و باید در کتاب هاى درسى 
بنویســند که چگونه مى توان ارزش پولى ملى را یک دهم، 
نقدینگى را 6 برابــر و نرخ تورم را 400 درصد افزایش داد و 

مسؤولیت هم نپذیرفت. 
هیچ کدام از شاخص هایى که گفته شد در دوره قبلى 
تحریم ها به این صورت نرسید؛ لطفا به جاى فرافکنى بگویید 
با اقتصاد ایران چه کردید و چه باید مى کردید که نکردید؟ 
براى افزایش تولید داخلى نهاده ها و کالاهاى اساسى بویژه 
در اقلام وارداتى چه اقدامى انجام دادید؟ هیچ اقدامى انجام 
ندادید! براى اصلاح نظام مالى کشور، حمایت همه جانبه از 
صــادرات و کاهش ضربه پذیرى درآمد حاصل از نفت و گاز 
اقدامى انجام نشد یا اقدامى که باید انجام مى شد نشد و هزاران 
مورد دیگر که نه در آسمان، بلکه روى زمین و در سیاست هاى 
کلى اقتصاد مقاومتى بود اما تنها کلى گویى شد و جلسات 
بیهوده برگزار و گزارش هاى بى ثمر داده شــد و امروز روزى 
اســت که باید همه آنچه انجام دادید و انجام ندادید نتیجه 
مى داد اما نتیجه نــداد و کوه دولت تدبیر و امید در اقتصاد 

موش زایید. 
سخنگوى کمیسیون اقتصادى مجلس یازدهم تصریح 
کرد: معــاون اول رئیس جمهور دیروز گفت «بودجه چوب 
ادب سیاستمداران اســت، بویژه سیاستمدارانى که شعار 
مى دهند». ایشان که خود از مخترعان ارز 4200 هستند، 
کاش زودتر به این آزمون و خطاها پى برده بودند که پس از 
7 ســال نشــنویم من بلند نیســتم یا بودجه چوب ادب 

سیاستمداران است. 
طغیانى خطاب به جهانگیــرى افزود: آیا این جملات 
یادتان هست؟ مردم که خوب یادشان هست که بیان کردید 
امروز دیگر کسى از گرانى و تورم حرف نمى زند و در دوران 
دولت هاى نهم و دهم قیمت ارز لحظه اى و آسانسورى بالا و 
پایین مى رفت و ما وقتى دولت یازدهم را شروع کردیم باید 
آوار بردارى مى کردیم. آقاى جهانگیرى! تلاطم هاى سال هاى 
90 و 91 در مقایسه با دستپخت دولت شما در سال هاى 98 
و 97 پاره آجر هم نیست چه رسد به آوار؛ گفتید در 7 ماه اول 
سال به  رغم کسرى 48 هزار میلیاردى همه وظایف بودجه اى 
را انجام دادید اما از کجا آوردید؛ آن را از انتشــار 125 هزار 
اوراق بدهى که همه بر سر دولت بعد آوار خواهد شد تامین 

کردید. 
نماینــده مردم در مجلــس یازدهم ادامه داد: شــما 
کارشــناس اقتصادى نیستید که فقط نقد کنید، بلکه شما 
معاون اول دولتى هســتید که باید در حال حاضر پاسخگو 
باشید؛ گویا آنقدر در حاشیه قرار گرفتید که فراموش کردید 
شما هم در این وضعیت سهمى دارید ، آقاى نوبخت هم بیان 
کردند امروز مردم ایران به جاى اعانه و یارانه از مدیران خود 
رفع تحریم و برداشــتن زانوى زور از گلوى اقتصاد ایران را  
طلب مى کنند اما چگونه آبان مــاه 98 در آن غائله بنزینى 
حمایت معیشتى اعانه نبود اما حمایت از کالاهاى اساسى در 
مجلس یازدهم اعانه است؛ به طور حتم قبول مى کنید که 
هیچ کدام از سیاست هاى اقتصادى به صورت ذاتى بد یا خوب 
نیستند، به زمان و مکان بســتگى دارند اما بدانید مجلس 
یازدهــم ترجیــح مى دهــد بــه جــاى افتــادن در دام 
دوگانگى سازى هاى بیهوده، آغوش خود را براى لوایح اصلاح 
ســاختارى اقتصادى کشور باز کند و از همکارى براى حل 

مشکلات مردم هم ابا نخواهد کرد.

شرایط ویژه فروش محصولات 
بیمه اى در آذر ماه

شــرکت بیمه نوین به منظور ارج نهــادن به اعتماد و 
همراهى مشتریان، محصولات بیمه اى خود را در آذرماه با 

شرایط و تخفیف هاى ویژه به فروش مى رساند.
به گزارش روابط عمومى و امور بین الملل بیمه نوین، 
این شرکت در راستاى گسترش فرهنگ بیمه اى و حمایت 
از مشتریان، در جشنواره اى تحت عنوان «کیمیا»، محصولات 
بیمه اى خود را در رشته  هاى بدنه اتومبیل، مسئولیت، آتش 
ســوزى، حوادث انفرادى و باربرى از یکم الى 30 آذر ماه با 
تخفیف هاى ویژه ارائه مى دهد. علاقه مندان براى کســب 
آگاهى بیشــتر مى توانند به سامانه اینترنتى این شرکت به 
آدرس www.novininsurance.com  مراجعه کرده و یا 

با شماره 02175067222 تماس حاصل فرمایند.

رییس انجمن سنگ ایران:
صادرات سنگ کشور 30 درصد 

کاهش یافت
رییس انجمن سنگ ایران اظهار کرد: به خاطر شرایط 
تحریم و ساخت وساز طبیعتا مصرف داخلى سنگ کاهش 
پیدا کرده است. هم واحدهاى معدنى و هم واحدهاى فرآورى 
حدودا با یک سوم ظرفیت کار مى کنند.  ابوالقاسم شفیعى 
در مورد میزان صادرات ســنگ اظهار داشــت: در سال 97 
حدود 1 میلیون تن سنگ فرآورى نشده و حدود 600 هزار 
تن هم سنگ فرآورى شده صادر مى کردیم. این روند در سال 
98 و 99  کاهش پیدا کرده بطوریکه در سال 98، 20 درصد 
کاهش کلى و در سال 99 هم حدود 15 تا 20 درصد کاهش 
خواهیم داشت. به عبارتى سال 99 نسبت به سال 97 شاید 
بیش از 30 درصد افت صادرات داشــته باشیم. وى افزود:  
مشــکلات اصلى این حوزه مربوط بــه تحریم ها، عوارض 
صادراتــى در وزارت صمت، جابجایى پول در کشــورهاى 
خارجى است. همچنین در کشورهاى خارجى ما امکان انبار 
و برنامه هاى صادراتى و حمایت هاى دولتى را نداریم. همه 
این عوامل باعث شده تا به جاى افزایش پتاسیل بسیار خوبى 
که در صنعت ســنگ وجود دارد، به ســمت کاهش برود. 
شــفیعى در مورد میزان تولید سنگ در کشور تصریح کرد: 
در بــازار داخل ما 200 میلیون متر ظرفیت تولید داریم که 
الان تولید در کشور حدود یک سوم و 70 میلیون متر است. 
از این 70 میلیون متر حدود 10 میلیون متر را صادر مى کنیم 
و مابقى صرف مصرف داخلى مى شــوند. به خاطر شرایط 
تحریم و ساخت وساز طبیعتا مصرف داخلى نیز کاهش پیدا 
کرده اســت. هم واحدهاى معدنى و هم واحدهاى فرآورى 
حدودا با یک سوم ظرفیت کار مى کنند. رییس انجمن سنگ 
ایران در مورد فروش قســطى سنگ قبر گفت: سنگ هاى 
فرآورى شده از جمله سنگ قبر همیشه به صورت مدت دار 
و قسطى فروخته مى شد، به خصوص در برخى شهرها این 
موضوع از قدیم الایام بوده و در کل موضوع عرفى است. وى 
خاطرنشان کرد: به نسبت میزان مرگ و میر، تقاضاى سنگ 
قبر در کشور وجود دارد البته با شیوع کرونا افزایش پیدا کرده 

اما در مورد میزان افزایش آن آمارى وجود ندارد.

بیمه آسیا طرح بخشودگى 
موتورسیکلت ها را ادامه مى دهد

طرح بخشــودگى جرائم دیرکرد بیمه شــخص ثالث 
موتورسیکلت ها تا آخر اسفند اجرا مى شود.  به گزارش روابط 
عمومى بیمه آسیا ، در پى موافقت رئیس مجمع صندوق تامین 
خســارت هاى بدنى و بنا به درخواست بیمه مرکزى مبنى بر 
اجراى مجدد طرح بخشودگى جرائم بند (ب) ماده 24 قانون  
بیمه اجبارى خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث 
ناشى از وسایل نقلیه مصوب 1395 و در راستاى کمک به آحاد 
جامعه به دلیل مشکلات ناشى از کرونا و پیشگیرى از آسیب هاى 
اجتماعى و ترویج فرهنگ بیمه، جرائم دیرکرد بیمه شخص 
ثالث موتورسیکلت ها از 15 آبان تا 30 اسفند بخشوده مى شود. 
بنابر این گزارش، موتورســواران داراى جریمه دیرکرد بیمه 
شخص ثالث مى توانند با مراجعه به شعب بیمه آسیا در سراسر 
کشور و صرفاً با خرید بیمه نامه با مدت اعتبار یک ساله از طرح 

بخشودگى 100درصدى جرائم بهره مند شوند.

مهدى توکلیان دبیر اولین جشــنواره 
کتاب خوان  و رســانه از آماده سازى پایگاه 
اطلاع رسانى و دبیرخانه مجازى جشنواره 
خبر داد و از اهالى رسانه خواست از فرصت 
مناسبت هاى ارزشمندى چون هفته کتاب 
براى تولیــد محتوا در راســتاى اهداف و 

سیاست هاى این جشنواره استفاده کنند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانى نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشور، مهدى توکلیان 
دبیر اولین جشنواره کتاب خوان و رسانه در 
گفت وگویى ضمن تشریح فعالیت هاى این 
جشنواره گفت: شهریورماه امسال فراخوان 
مشارکت اهالى رسانه در نخستین جشنواره 
کتاب خوان و رسانه منتشر شد و به حمداالله 
از همان روزهاى نخست اقبال خوبى از سوى 
خبرنگاران و اصحاب رسانه صورت گرفت و 
مطالب رســانه اى خوب و جذابى نیز تولید 

شد.
وى افزود: با توجه به شــرایط حاکم بر 
جامعه و شیوع ویروس کرونا مشکلاتى در راه 
ایجاد دبیرخانه جشنواره داشتیم که با تدابیر 
اندیشیده شده دبیرخانه مجازى طراحى و 
پیاده سازى شده است. همچنین پوستر و 
لوگوى جشنواره توسط طراحان خوشنام و 
خوشفکرى طراحى شده که طى مراسمى 
همزمان از دبیرخانه مجازى، پوستر و پایگاه 
اطلاع رسانى جشنواره رونمایى خواهد شد.

دبیر نخستین جشنواره کتاب خوان و 
رسانه با اشــاره به فراخوان جشنواره تأکید 
کرد: از اصحاب رسانه در سراسر کشور انتظار 

مى رود در فرصت هاى مناســبى همچون 
هفته کتاب به تولید محتواى مورد نظر در 
راستاى اهداف جشــنواره اقدام کنند تا در 
نهایت این تولیدات موجب تشویق مخاطبان 
به حضور در کتابخانه هاى عمومى و گسترش 

فرهنگ مطالعه شود.
وى تصریــح کرد: کتاب و کتابخوانى و 
حضور در کتابخانه نیازمند هیچ دستاویزى 
نیســت، با این حال در فراخوان جشنواره 
مناســبت هایى پیش بینى شــده است تا 
اصحــاب رســانه بتوانند آن را دســتمایه 

تولیدات رسانه اى خود کنند.
دبیر اولین جشنواره کتاب خوان و رسانه 
با اشاره به مسئولیت هاى اجتماعى نهاد و راه 
اندازى پویش «کتاب خون» گفت: با توجه به 
اینکه در ایام سرد سال قرار داریم و سازمان 
انتقال خون ایران نیز از مردم خواسته است 
به دلیل کمبــود ذخایر خونى کشــور به 
پایگاه هاى انتقال خون کشور مراجعه کرده 
و خون اهدا کنند، نهاد کتابخانه هاى عمومى 
کشــور با راه اندازى پویشــى ملى با عنوان 
«کتاب خون» از عموم مردم کشور و اهالى 
فرهنگ براى اهداى خون دعوت کرده است. 
همچنین در راستاى همین پویش کتابداران 
و کارکنان نهاد کتابخانه هاى عمومى کشور 
خود پیشگام این پویش شده و با حضور در 
پایگاه هــاى اهــداى خون در ایــن اقدام 

خداپسندانه شرکت کرده اند.
توکلیان با تشریح مناسبت هاى پیش رو 
براى تولید محتواهاى رسانه اى گفت: تمرکز 

بر توسعه فعالیت هاى فرهنگى کتابخانه ها 
از جمله راه اندازى بخش کودك و نوجوان 
در کتابخانه هاى عمومى سراســر کشور به 
مناسبت 30 آبان روز جهانى کودك، 13 آبان 
روز دانش آموز،  نقش نمایندگان مردم در 
مجلــس شــوراى اســلامى در ایجــاد 
زیرساخت هاى مناســب و ریل گذارى در 
جهت توســعه فعالیت هــاى فرهنگى در 
کتابخانه هاى عمومى به مناسبت 10 آذر 
روز مجلس،  اهمیت نقش پژوهش در ایجاد 
تحول و تغییر کتابخانه  هاى عمومى کشور 
از پایگاه هاى امانت کتاب به مراکز فرهنگى 
و اجتماعى با محور کتاب به مناسبت 25 آذر 
روز پژوهش، 8. نقش کتابخانه هاى عمومى 
در حفظ و تقویت هویت ایرانى و اسلامى به 

مناسبت 30 آذر شب یلدا و ولادت حضرت 
زینب (س))، 9. همدلى و همراهى کتابخانه 
هاى عمومى با آســیب دیــدگان حوادث 
طبیعى به مناســبت 5 دى سالگرد زلزله 
بــم،  توجه به کتابداران و کتاب خوان هاى 
ادیــان و غیرمســلمانان در کتابخانه هاى 
عمومى به مناســبت 12 دى آغاز سال نو 
میلادى و  نقش کتابخانه هاى عمومى در 
توسعه و ترویج فرهنگ اصیل انقلاب اسلامى 
در بهمن ماه و به مناســبت سالروز پیروزى 
انقلاب اسلامى از جمله موضوعاتى است که 
اصحاب رسانه مى توانند با محور آن دست به 

تولید محتواى رسانه اى بزنند.
گفتنى است اولین جشــنواره کتاب 
خوان و رسانه با هدف زنده نگه داشتن فضاى 

کتابخانه و کتابخوانى با استفاده از ظرفیت 
فضاى مجازى و اهمیت نقش مطالعه، تقویت 
ارتباط رسانه ها با کارکنان نهاد کتابخانه هاى 
عمومى کشور، مدیران کشورى و استانى و 
اعضاى کتابخانه هاى عمومى، مســئولیت 
پذیرى اصحاب رســانه در قبال خدمات و 
برنامه هاى کتابخانه هــاى عمومى، ایجاد 
زمینه شــکوفایى اســتعدادها و خلاقیت 
اصحاب رســانه در حــوزه ترویج فرهنگ 
مطالعه و آشنایى بیشتر مردم ایران اسلامى 
با ظرفیت هاى فرهنگى، خدمات و برنامه هاى 
موجود در نهاد کتابخانه هاى عمومى کشور 
و در نهایت توســعه گفتگوهاى عمومى و 
نخبگانى درباره کتابخانه هاى عمومى برگزار 

مى شود.
نخستین جشــنواره «کتاب خوان و 
رسانه» در ســال پایانى قرن در موضوعات 
«کتابخانه»، «کتابــدار»، «کتاب خوان»، 
«اهداى کتاب»، «کتابخانــه و خانواده»، 
«مســئولیت اجتماعى نهاد کتابخانه هاى 
عمومى کشور»، «ترویج فرهنگ مطالعه»، 
«برگزارى محافل تخصصى در طول سال با 
رویکــرد مورد نیاز ملى و اســتانى» مانند: 
«محافل ادبى»، «فضاى مجازى و کتابخانه»، 
«توجه به نقش آمــوزش در کتابخانه هاى 
عمومى» و... برگزار مى شود و فعالان عرصه 
رسانه مى توانند آثار منتشــر شده خود از 
تاریخ انتشــار فراخوان را تا 22 بهمن ماه به 
دبیرخانه مجازى این جشنواره که به زودى 

رونمایى خواهد شد ارسال کنند.

دبیر اولین جشنواره کتاب خوان و رسانه به مناسبت هفته کتاب تأکید کرد؛

فرصت ویژه اصحاب رسانه براى تولیدات مناسبتى در راستاى اهداف جشنواره

همزمان با بیست و هشتمین دوره هفته 
کتاب، کتابداران و کتابخوانان نمونه استان 

اردبیل مورد تقدیر قرار گرفتند.
به گــزارش روابط عمومــى اداره کل 
کتابخانه هاى عمومى استان اردبیل، مراسم 
گرامیداشت روز کتاب، کتابخوانى و کتابدار 
با حضور، محمد سیمزارى، مدیرکل دفتر 
اجتماعــى و فرهنگى اســتاندارى اردبیل؛ 
عبداالله بحرالعلومى، مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامى استان؛ پروانه رضاقلیزاده، مدیرکل 
کتابخانه هاى عمومى استان اردبیل؛ مهدى 
میرزارسول زاده، دبیر محفل ادبى کتابخانه 
هاى عمومى استان و حضور مجازى سید باقر 
میر عبداللهى، مدیرکل تامین منابع نهاد و 
ابراهیــم امامى، فرمانــدار و رئیس انجمن 
کتابخانه هاى عمومى شهرســتان پارس 

آباد در اردبیل برگزار شد. 
 مدیرکل امــور اجتماعى و فرهنگى 
اســتاندارى اردبیل در این مراسم به علاقه 
ایرانیان از دیرباز به کتاب اشاره کرد و اظهار 
داشت: آنچه که اسباب اصلى نشر و گسترش 
مکتب اسلام و تشــییع شده، کتاب است و 
برخلاف ســایر حکمرانان که با شمشیر به 
فتوحاتى دست پیدا کردند، ایرانیان به واسطه 
کتاب، فرهنگ غنى ملى و اسلامى خود را نشر 

و گسترش دادند.
محمد سیمزارى گفت: در سایه کتاب 
بود که ایرانیان با فرهنگ غنى اســلامى و 
مذهب تشــییع آشنایى پیدا کرده و فراتر از 
ســایر ملل و اقوام توانســته اند ماندگارى و 

اصالت خود را به خوبى حفظ کنند.
وى با قدردانى از تلاش و همت اداره کل 
کتابخانــه هاى عمومى اســتان اردبیل در 
برگزارى رویدادهاى مختلف فرهنگى در ایام 
کرونا خاطر نشان کرد: با رصدى که در حوزه 
فرهنگى و اجتماعى داشتیم، فعالیت هاى 
کتابخانه هاى عمومى استان را در این حوزه 
مطلوب دیدیم و خوشــحال هستیم که در 
روزهاى ســخت کرونایــى، کتابخانه هاى 
عمومى توانسته اند چراغ کتاب را روشن نگه 
داشته و به نوعى به بقا و استمرار فعالیت ها در 

این حوزه کمک کند.
در این مراســم پیام اســتاندار اردبیل 
توســط مدیرکل امور اجتماعى و فرهنگى 
اســتاندارى اردبیل قرائت شــد. استاندار با 
قدردانــى از زحمات فعالان عرصه کتاب، از 
کتاب به عنوان دوست و مونس همیشگى به 
ویژه در ایام کرونا و خانه نشینى مردم یاد کرد.
استقبال از برنامه هاى کتابخوانى در 

ایام کرونا رضایت بخش است
سید باقر میرعبداللهى، مدیرکل تأمین 

منابع نهاد کتابخانه هاى عمومى اظهار داشت 
: روز کتاب و پاسداشت زحمات کتابداران با 
سالروز رحلت علامه طباطبایى قرین شده که 
ضرورت دارد این ایام ارزشمند را براى فعالان 

این عرصه پاس داشته و گرامى بداریم.
وى گفت: استقبال مردم از برنامه هاى 
کتابخوانــى در شــرایط کرونــا مطلوب و 
رضایت بخش اســت. در این ایام که شرایط 
براى ارائه خدمات به علاقمندان کتاب سخت 
شده، کتابداران سراسر کشور سعى و تلاش 
خود را انجام مى دهند تا با شیوه هاى جدید 
رغبت و انگیزه به کتاب و کتابخوانى را افزایش 

دهند.
مدیرکل تأمین منابع نهاد کتابخانه هاى 
عمومى گفت: از ابتداى امســال و به دنبال 
شــیوع بیمــارى کرونا بخــش عظیمى از 
فعالیت هاى کتابخانه اى تعطیل شده ولى این 
وظیفه و رســالت توسعه فرهنگ کتاب در 
فضاى مجازى با اعتقاد و علاقه راســخ ادامه 

دارد.
میرعبداللهى در بخش دیگرى از سخنان 
خود افزود: در فضاى مجازى سعى بر این است 
تا علاقمندان به کتاب از تنوع خدمات ارائه 
شده بهره برده و به نوعى مهارت خود را در این 

حوزه افزایش دهند.
وى خاطر نشان کرد: همکاران ما در نهاد 
کتابخانه هــاى عمومــى با تهیــه و تولید 
محصولات نرم افزارى و همچنین کلیپ هاى 
متعــدد در خدمت علاقمنــدان به کتاب 
هســتند تا فاصله بین مردم و کتابخوانى به 

وجود نیاید.
میرعبداللهى با قدردانى از تلاش فعالان 
عرصه کتاب و کتابخوانى در اســتان اردبیل 
بیان کرد: تدارك بیش از ده ها برنامه فرهنگى 
در این حوزه توسط مدیریت کتابخانه هاى 
عمومى استان اردبیل نوید یک حرکت بالنده 

و رو به جلو را دارد که قطعا در این شــرایط، 
برنامه ها و هدف گذارى ها ادامه خواهد داشت.

وى در ادامــه اضافــه کــرد: هر چند 
سالن هاى کتابخوانى بسته شده اما خدماتى 
که ما در فضاى مجازى براى مخاطبان ارائه 
مى کنیم، مملو از تنوع اســت که قطعا این 

حرکت در سالجارى ادامه خواهد داشت.
فرهنگ و هنر همواره در محدودیت ها 

شکوفا شده اند
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامى استان 
اردبیــل گفت: فرهنگ و هنــر ایران زمین 
همواره در شرایط سخت و محدودیت ها به 

شکوفایى رسیده و بالنده شده است.
وى به شعار هفته کتاب در سال جارى 
اشاره کرد و ادامه داد: شعار دانایى و مانایى، 
آیینه تمام نماى پیشینه تاریخ ایرانیان است 
چراکه ایرانیان همواره در سایه دانایى و علم و 

مهارت خود توانسته اند ماندگار شوند.
بحرالعلومى به شرایط تحریم ناعادلانه و 
همچنین شــیوع بیمارى کرونــا به عنوان 
محدودیت هاى ایجاد شده اشاره کرد و گفت: 
این عوامل در ایجاد خلاءها و مشــکلات کم 
تأثیر نبوده ولى آنچه کــه باید به آن اذعان 
داشت این است که در طول تاریخ ایرانیان در 
سایه محدودیت ها، علم و فرهنگ و هنر خود 
را توانستند توسعه داده و به دنیا صادر کنند.

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامى در 
بخش دیگرى از سخنان خود خاطرنشان کرد: 
امروز ضرورى ترین نیاز کشور بعد از نیازهاى 
اولیه، توجه به حوزه فرهنگ و تکیه بر عناصر 
ارزشمند و سازنده همچون کتاب است که 
ضــرورت دارد همه ما به این عنصر با ارزش 

توجه کرده و بها بدهیم.
650 برنامه فرهنگى در کتابخانه هاى 

عمومى اردبیل برگزار شده است
مدیرکل کتابخانه هاى عمومى استان 

اردبیل نیز در این مراسم طى سخنانى گفت: 
در شرایط کرونایى و به رغم تعطیلى کتابخانه 
ها، بیش از 650 برنامه فرهنگى و کتابخوانى 

در استان اردبیل برگزار شده است.
پروانه رضاقلى زاده خاطر نشــان کرد: ما 
خوشحال هستیم که این هفته با شعار دانایى و 
مانایى پاس داشــته مى شود چراکه رجوع به 
کتاب مى تواند به توانمندســازى بشریت در 
افزایش علم، دانش و آگاهى در جامعه کمک 
کرده و این خود زمینه ساز ماندگارى خواهد بود.

مدیرکل کتابخانه هاى عمومى استان 
اردبیل گفت: همکاران ما در کتابخانه هاى 
عمومى استان اردبیل سعى کردند تا به اشکال 
مختلف کتاب هاى جدید و پرمخاطب را براى 
علاقمندان معرفى کرده و در قالب فایل هاى 
مشــخص براى گروه هاى ســنى مختلف 

طراحى و ارائه کنند.
درادامه این مراسم فرماندار شهرستان 
پارس آباد  به عنوان رئیس انجمن برتر استان، 
در سخنانى اضافه کرد: در شهرستان مرزى 
پارس آباد تهدیدهاى فرهنگى و اجتماعى 
بسیار زیاد اســت و ضرورت دارد با تقویت و 
توسعه فعالیت هاى فرهنگى، هنرى و رسانه 
اى به توانمندسازى جوانان مان در این خطه 

کمک کنیم.
ابراهیم امامى ادامه داد: در این شرایط 
سخت کرونا و تهدیدهاى فرهنگى و اقتصادى 
بیگانگان باید با تکیه بر غناى فرهنگى خود به 
تقویت فعالیــت هاى فرهنگى بــا الهام از 
الگوهاى بومى و منطقه اى توجه کرده و بیش 
از گذشــته به ارتقــا و اعتلاى عناصر اصیل 

فرهنگى کمک کنیم.
وى اظهار کرد: باید با دقت و وســواس 
خاص فعالیت هاى فرهنگى مورد توجه قرار 
گیرد چراکه سرمایه گذارى در این حوزه مى 
تواند بزرگ ترین اقــدام در دفع تهدیدها و 

توطئه هاى دشمنان باشد.
انجمن کتابخانه هاى پارس آباد به عنوان 
انجمــن برتر معرفى شــد و از فرماندار این 
شهرستان به عنوان رئیس انجمن کتابخانه 
هاى عمومى شهرستان پارس آباد تجلیل شد.
در این مراسم همچنین به خاطر فعالیت 
هاى پژوهشــى برتر از وحیده عباســى و 
همچنین خدمتگزار برتــر کتابخانه هاى 
عمومى شهرســتان مشگین شهر، نسرین 
مصطفى زاده تجلیل و تقدیر شد. از کتابخانه 
الغدیر بیله سوار، المیرا زکى پور مورد تجلیل 
قــرار گرفت و دو کتابخــوان برتر نیز مبینا 
دردمن از کتابخانه عمومى ایران آباد پارس 
آباد و طناز حسینى از کتابخانه لمبر خلخال 

مورد تقدیر قرار گرفتند.

همزمان با هفته کتاب؛

کتابداران و کتابخوانان نمونه اردبیل تجلیل شدند

 در علم مشترى مدارى نوین در دهه هاى اخیر، کیفیت تنها رضایت مندى مشترى تلقى نمى شود، بلکه عمل به تعهدات در وقت مقرر از دیگر آیتم هاى مهم در جلب رضایت مشترى است.
سرمایه گذارى روى تخصص نیروهاى متخصص و کیفیت بالاى عملکرد پرسنل آموزش دیده، دیدگاه مشترى محور و تأکید بر کیفیت خدمات ارایه شده از نقاط قوتى است که بیمه پارسیان بر 

اساس آن استوار شده و همینطور شفافیت قرارداد هاى بیمه اى فى مابین را نیز به این خصوصیات اضافه کنید.
خدمات بیمه پارسیان نشان از هوشمندى در مشترى مدارى است و طرح تخفیفات بیمه هاى مسئولیت مدنى کارفرما در قبال مأموران یگان حفاظت محیط زیست و جنگلبانى، فروش بیمه هاى 
مسئولیت ویژه هیئت مدیره ساختمان هاى مسکونى و همینطور جشنواره فروش طرح آرامش که مربوط به بیمه هاى آتش سوزى مى باشد، از جمله این طرح ها است و نشان از نگاه جامع بیمه 

پارسیان به نیازمندى جامعه دارد.  در بیمه پارسیان سیستم یکپارچه مدیریت خدمات و مشتریان با کیفیت مطلوبى به حدى کارآمد عمل نموده که توانسته فرآیندهاى بروکراتیک ادارى را کوتاه 
تر نماید. اقرار بیمه شدگان به خوبى گویاى این موضوع توسط بیمه پارسیان است. تمامى این افراد بعد از دریافت خدمات بیمه اى به صورت باورنکردنى از کیفیت این خدمات شگفت زده شده 

اند و این سطح از مطلوبیت براى آن ها ارزشمند و قابل تقدیر است. 

بیمه پارسیان پیشرو 
در ارایه خدمات 
هوشمند

www.etebar.net

www.etebar.net



www.etebar.net

www.etebar.net

شنبه اول آذرماه 1399، شماره 255

هفته نامه اقتصادى ایرانایران زمین15

خبـــــر خبـــر
امام جمعه موقت تهران :

ذوب آهن اصفهان در شرایط 
سخت، با توان خود بر مشکلات غلبه 

کرده است
آیــت ا... کاظم صدیقى، 
امام جمعــه موقت تهران در 
ذوب آهن اصفهــان حضور 
یافت و ضمن بازدید از بخش 
هاى مختلفر خــط تولید با 
مسئولین این شرکت دیدار و 

گفتگو کرد.
آیت ا... صدیقى در این دیدار از زحمات تلاشگران 
ذوب آهن اصفهان در عرصه صنعت قدردانى کرد و براى 
آن ها نشــاط در کار، موفقیت در زندگى و مصونیت از 

بلاها و آفت ها را از پروردگار مسئلت نمود. 
امام جمعه موقت تهران اظهار داشــت: ذوب آهن 
اصفهان در شرایط سخت اقتصادى متکى به خود است 
و بدون دریافت یارانــه انرژى و بدون حمایت خاصى، 
توانســته زیان ها را جبران کند. این امر نشان دهنده 
تلاش کارگران و مسئولین این شرکت است و باید خدا 
را شکر کرد که این مجموعه پرتلاش بر مشکلات فائق 

آمده است. 
آیت ا... صدیقى یاد آور شد: مدیریت مناسب در این 
شــرکت موجب دلگرمى کارکنان شــده و تلاش این 
کارگران باعث شــده که از شــرایط خــوب در تولید 

برخوردار باشند.  
وى از فعالیت هاى فرهنگى ذوب آهن اصفهان نیز 
تقدیــر نمود و گفت: فعالیت هاى فرهنگى که ایمان و 
تقوا را رشد بدهد، از تولید و پیشرفت جدا نیست. منفعت 
کارهاى فرهنگى براى سازمان بسیار زیاد است و حاصل 
آن، تربیت مدیرانى همچون شهید تهرانى مقدم است.

وى پنج عامل آموزش، به کاربســتن آموخته ها، 
نــوآورى، مجاهدت در کار و اتحــاد را عامل موفقیت 
دانست و افزود: همه ما باید همواره گوش شنوا داشته 
باشیم و در معلومات خود در جا نزنیم. کسب مهارت ها 
و دانش جدید از وظایف مومن است و هرگز نباید کسب 
علم را متوقف نمود. همچنین به کار بستن این دانش و 
علم جدید اســت که مى تواند در کار اثر خود را نشان 

دهد.
امام جمعه موقت تهــران ، هجرت و در نوردیدن 
مرزهاى جدید را از دیگر الزامات موفقیت دانســت و 
گفت: مومن هرگز نباید دو روزش همانند هم باشــد و 
نوآورى را در کار مد نظر قرار دهد. این نوآورى و تحول، 
عامل جهش تولید است که مقام معظم رهبرى فرمودند. 
در واقع نباید در انتظار حمایت خاصى باشیم بلکه باید 
با امکانات موجود حرکت کنیم تا تحول صورت گیرد و 

جهش تولید محقق شود .
آیــت ا... صدیقى جماعت و اتحاد را از ارزش هاى 
مهم دین مبین اسلام و یکى دیگر از عوامل موفقیت در 
کار دانست و  گفت: مدیریت مى تواند این اتحاد را در 
کارکنان ایجــاد کند. مدیران باید به ســازمان مانند 
خانواده نگاه کنند و کارکنان را همچون اعضاء آن بدانند 
و همچون پدر، بدون منت بسیار به آن ها محبت کنند.

وى افــزود: مدیران باید روى باز و محبت بســیار 
داشته و از ظرفیت بالایى برخوردار باشند و از یادگرفتن 

از مجموعه خود پرهیز نکنند و آن را افتخار بدانند.
منصور یزدى زاده، مدیرعامل شــرکت نیز در این 
دیدار به تشــریح عملکرد و دســتاوردهاى ذوب آهن 
اصفهان پرداخت و برنامه هاى این شرکت براى پیشرفت 

و توسعه را بیان نمود.

مصوبات مهم شوراى عالى بورس
حســن قالیباف اصــل، 
سخنگوى شوراى عالى بورس 
دربــاره مصوبات این شــورا 
گفت: درباره افزایش ســقف 
صندوق هاى سرمایه گذارى بر 
درآمد ثابــت، تصمیم گیرى 
شــد. وى در این باره توضیح 
داد: در جلســه شــوراى عالى بورس، مقرر شد سقف 
صندوق هاى سرمایه گذارى بر درآمد ثابت، از 30هزار 
میلیارد تومان به 50 هزار میلیارد تومان افزایش یابد. 
ســخنگوى شوراى عالى بورس ادامه داد: درباره تغییر 
جزئیات نصاب سهام در صندوق هاى سرمایه گذارى با 
درآمد ثابت نیز تصمیم گیرى شــد. وى گفت: به این 
ترتیب، مصوب شــد حداقل 50 درصد از مجموع 20 
درصد نصاب ســهام، به سهام عدالت تخصیص یابد و 
حداقل اوراق دولتى در نصاب ها از 10درصد به حداقل 
25 درصد افزایش پیدا کند. قالیباف اصل اضافه کرد: در 
این جلسه شوراى عالى بورس، مصوب شد بانک مرکزى 
در امور صدور مجوز براى صندوق هاى سرمایه گذارى 
وابســته به نهاد هاى مالى مرتبط با بانک ها، تسریع و 
تســهیل کند. همچنین امکان تاسیس صندوق براى 
بانک هاى فاقد صندوق، فراهم و اجازه تاسیس بیش از 

یک صندوق براى بانک ها نیز صادر شد.

توان 10 برابرى سرایت ویروس جدید 
کرونا و افزایش 4 برابرى مبتلایان

 وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکى با بیان اینکه از 
شــنبه اول آذرمــاه یکــى از 
حیاتى ترین روزهــاى مبارزه با 
کووید19 آغاز مى شود وباتاکید 
برمقابله جدى با کرونا گفت: اگر 
مردم و مسئولان از این موضوع 
غفلت کنند، آمار مبتلایان بــه کرونا به طور حتم 4 رقمى 

مى شود و این یک فاجعه است .
 دکتر سعید نمکى در نشست ستاد استانى کرونا در سالن 
اجتماعات رویش دانشگاه علوم پزشکى اصفهان با هشدار 
جدى از مسئولان خواست براى اجراى این طرح کوتاه نیایند 

و براى عملیاتى شدن آن، به جد تلاش کنند.
ظرفیت تولید کیت تشخیص ویروس کرونا از 100 هزار 

به 170 هزار عدد در روز افزایش یافته است.
 خط تولید این کیت با حضور اسحاق جهانگیرى معاون 
اول رئیس جمهورى به ظرفیت 1000 هزار نفر افتتاح شده 

است و تا چند روز آینده ظرفیت آن افزایش مى یابد.
وى با تأکید بر اینکه محدودیت هاى جدید با هدف قطع 
زنجیره انتقال ویروس کرونا و افزایش تاب آورى کادر درمان 
اجرا مى شــود، گفــت: ما نیــروى وارداتى نداریــم که در 
بیمارستان ها از آنها استفاده کنیم و کادر درمان و پرستاران ما 
نیاز به مقدارى آرامش دارنــد و براى این کار باید از ورودى 
بیمارســتان ها کم کرد  ،  در استان اصفهان هر روز 13 تا 15 
پرستار به کرونا مبتلا شده اند که معادل حدود 450 نفر در هر 
ماه است  و  با اعمال 2هفته اى محدودیت هاى جدید، مهلت 
مى دهیم ورودى بیمارستان ها کاهش یابد و در این صورت 
مراقبت ها بالا مــى رود و کادر درمان مى توانند آرامش پیدا 

کنند .
بر اساس رنگ بندى ها در شهرهاى زرد، نارنجى و قرمز 
محدودیت هایى براى کمک به قطع زنجیره و استراحت کادر 

درمان اعمال مى شود .
 نمکى از همه نهادها و دســتگاه قضایى خواست که بر 

اجراى این محدودیت ها توجه جدى داشته باشند .
وى با تأکید بر اینکه چنانچه براى اعمال محدودیت هاى 
جدید سختگیرى نشود جان باختن 4 رقمى مبتلایان به کرونا 
در کشور را شاهد خواهیم بود، اضافه کرد: چنانچه این اتفاق 
بیفتد، وضعیت غیر قابل کنترل خواهد بود و غفلت در این 
مقطع یعنى پرتاب آخرین تیر ترکش مدیریت بیمارى و از 

اینرو هیچ تخلفى را نباید تحمل کرد .
نمکى با بیان اینکه قدرت سرایت ویروس کرونا 10 برابر 
شده است، گفت: شیوع کرونا خانوادگى شده است، بنابراین 
مسئولان باید در اجراى شــیوه نامه ها قاطعیت را از دست 
ندهند که هر گونه کتمان و گذشت تعرض به حقوق شهروندان 
اســت . وزیر بهداشت و درمان با بیان اینکه آموزش و اغناى 
عمومى در دستور کار همه استان ها قرار گیرد، افزود: سطح 
آگاهى هاى عمومى را بالا خواهیم برد و این اقدام با همکارى 
بســیج، هلال احمر و دانشــگاه هاى علوم پزشکى اجرایى 
مى شود . وى با اشاره به لزوم پیگیرى طرح «هر خانه یک پایگاه 
سلامت» تأکید کرد: اگر در هر خانه یک سفیر سلامت داشته 
باشیم، نیازى نیست که به مردم تذکر دهیم، چرا که در هر 
خانــواده یک نماینده از وزارت بهداشــت و درمان خواهیم 

داشت .
نمکى با بیان اینکه با توجه به تغییر ویروس، زمان بسترى 
بیماران مبتلا از 5 به 9 روز افزایش یافته است، اضافه کرد: بر 
این اساس باید ظرفیت هاى بسترى در همه شهرها افزایش 

پیدا کند .
وزیر بهداشت و درمان با بیان اینکه اجازه نداده ایم که تا 
این لحظه حتى یک بیمار پشت در بیمارستان ها سرگردان 
باشد یا به دلیل بى پولى پشت در بیمارستان ها بماند، گفت: ما 
همچنین اجازه نداده ایم که هیچ قومیتى در ارجحیت باشد و 
جنسیت، سن، پولدارى یا بى پولى و قومیت عامل تبعیض در 
ارائه خدمات باشدو هیچ تبعیضى در نظام سلامت نداشتیم و 

به این دلیل دشمنان نتوانستند سوار بر این موج شوند .
وى همچنین شهداى مدافع سلامت را مظلومانه ترین 
شهداى این سرزمین خواند و گفت: با تک تک شهداى سلامت 
یک بار مرده و زنده شــده ام و با داغ هر کدام از این خانواده ها 
آتش گرفته ام، اما در این روزهاى ســخت و غم انگیز تلاش 

مى کنم سرپا بمانم تا روحیه سربازان سلامت را حفظ کنم  . 

مجتبــى رضاخــواه، نمایندة مردم 
شریف تهران، رى، شمیرانات و اسلامشهر، 
به همراه مصطفى طاهرى، نمایندة مردم 
شــریف زنجان و طارم و پروین صالحى، 
نمایندة مردم شریف شهرستان مبارکه در 
مجلس شوراى اسلامى، روز یکشنبه 18 
آبان ضمن بازدید از خطوط تولید شرکت 
فولاد مبارکه، در نشســت مشــترك با 
مدیرعامــل و تنى چنــد از معاونان این 
شرکت، در خصوص طرح جامع زنجیرة 

فولاد گفت وگو و تبادل نظر کردند.
طرح جامع زنجیرة  فولاد  راهکارى  

براى  کوتاه شدن دست دلالان
در این نشســت، مجتبى رضاخواه، 
نماینده مردم شریف تهران، رى، شمیرانات 
و اسلامشهر در مجلس شوراى اسلامى، به 
تلاش هاى ارزندة تولیدکنندگان محصول 
نهایــى و دخالت دلالان و ســوداگران در 
فرایند تولید محصول تا رسیدن به دست 
مصرف کننده اشاره کرد و ضمن ابراز   تأسف 
از دخالت دلالان بدون ایجاد ارزش افزوده 
در بازارو تقبیح این امر، از تلاش نمایندگان 
مجلس براى دستیابى تولیدکنندگان به 
حاشیۀ سود بیشتر و درعین حال حمایت از 

مصرف کنندگان واقعى خبر داد.
وى فرایند تدوین طرح ســاماندهى 
زنجیرة فولاد را ضرورى دانســت و گفت: 
باید با اجراى طرح مذکور، زنجیرة فولاد 
به نحوى بهینه شــود که در عین تأمین 
هزینه هاى تولید و ســرمایه گذارى هاى 
جدید تولیدکننــدگان، کالاها با هزینۀ 

کمتر به دست مصرف کنندگان برسد.
رضاخواه با تأکیــد بر این که در این 
جلسه مسائل کارشناسى و خوبى مطرح 
شد، گفت: با دریافت نظرات کارشناسى، 
گام هــاى خوبى در تدویــن طرح جامع 

زنجیرة فولاد در مجلس شوراى اسلامى 
برداشته مى شود.

مازاد نیاز بازار داخل صادر شود
در همین خصوص، مصطفى طاهرى 
نمایندة مردم شــریف زنجان و طارم در 
مجلس شوراى اسلامى نیز ضمن عرض 
خداقوت به همۀ مدیران و کارکنان فولاد 
مبارکه گفت: در عصــر حاضر هرچه در 
اطراف ماســت، از لوازم خانگى گرفته تا 
خودرو و ساختمان، با فولاد مرتبط است 
و این فلز ارزشــمند در همۀ کشورها یک 

کالاى استراتژیک به شمار مى رود.
وى در خصوص اهمیت عملکرد فولاد 
مبارکه در صنعت کشور گفت: در اهمیت 
و ارزش وجود فولاد مبارکه همین بس که 
اگر امروز در این اندازه تولید داخلى فولاد 
نداشتیم، مشکلات بسیار بزرگى دامنگیر 
کشورمان مى شد و تأمین نیاز داخلى در 
عرصه هاى مختلف صنعــت و ارزآورى 

موجود محقق نمى شد.
 وى در ادامــه به طرح ســاماندهى 

زنجیرة فولاد اشاره کرد و گفت: این طرح 
در مرحلۀ تدوین است. در جلسۀ امروز از 
نظرات کارشناسى مسئولان فولاد مبارکه 
در خصوص طرح مذکور استفاده کردیم و 
امیدواریم با همفکرى هاى صورت گرفته، 
شــاهد تدویــن طرحى جامــع، بدون 

آسیب هاى جانبى باشیم.
کل زنجیره فولاد در سامانه قابل 

رصد باشد
وى در بخش دیگرى از سخنان خود 
با اشــاره به اهمیت تأمین بــازار داخل و 
صادرات اظهار داشــت: براى صادرات در 
درجۀ اول باید محصولات در بورس عرضه 
شود. بخشى هم براى تولیدکنندگانى که 
نیاز ارزى دارند مستثنا گردد و سپس مازاد 
نیاز صادر شود. دوم اینکه کل زنجیرة فولاد 
در ســامانه قابل رصد باشد. میزان عرضه 
براساس نیاز واقعى و نه براساس تقاضاى 
تجار باشد. همۀ این  موارد باید با هم محقق 
گردد. صادرات براى تولیدکنندگان است 
و تجار نمى توانند استفاده کنند. سامانۀ 

تجارت باید کاملا در زنجیره مشخص شود 
و ورود و خروج و موجودى تا انتها و زمانى 
که به دست مصرف کننده مى رسد معین 

باشد.
تجزیه وتحلیل مباحث مربوط به نحوة 
قیمت گذارى فولاد، شــرایط پیوستن به 
بازارهاى جهانى، نقش شــوراى رقابت و 
دیگــر مســائل داخلى کشــور از دیگر 
موضوعاتى بود که طاهرى به آن ها اشاره 

کرد.
سود سرشار دلالانِ التهابِ بازار 

فولاد باید به خزانۀ کشور بازگردانده 
شود

در پایان این جلسه، پروین صالحى 
نمایندة مردم شریف شهرستان مبارکه در 
مجلس شوراى اسلامى ابراز داشت: امروز 
شاهد جلسه اى بسیار خوب و تخصصى در 
حوزة مدیریت زنجیــرة فولاد و کاهش 
التهاب بازار آن بودیم و فرصت خوبى فراهم 
شد تا نظرات کارشناسى مدیریت فولاد 
مبارکه در حوزة زنجیرة فولاد در حضور 
برخى نمایندگان مجلس شوراى اسلامى 

مطرح گردد.
وى افزود: تلاش نمایندگان مجلس 
شــوراى اسلامى این اســت که در سال 
جهش تولید شرایطى فراهم شود تا بازار 
کالاهاى مختلف براى مردم، بازارى آرام و 
متناســب با مطالبات آنان باشد. در این 
میان فولاد که نقشى زیرساختى در دیگر 
صنایع دارد، از اهمیتى دوچندان برخوردار 
اســت. بنده از همۀ کسانى که در جهت 
بررسى علل التهاب بازار تلاش مى کنند 
تشــکر مى کنم و امیــدوارم با همکارى 
دستگاه قضا، ســودهاى سرشارى که از 
التهاب بــازار، به ناحق عاید برخى دلالان 

شده به خزانۀ کشور بازگردانده شود.

کتابخانــه تحت وب آبفا اســتان 
اصفهــان، منطبق بر اســتانداردهاي 
کتابداري و فن آورى هاى دیجیتال روز 

دنیا راه اندازى شد.  
 مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان 
اصفهان گفت: کتابخانه آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان داراى  بیش از 4 هزار 
عنوان کتاب فارســى و بیش از 5 هزار 
عنوان کتاب لاتین مى باشد که با هدف 
خدمت رســانى آسان  وگســترده به 
متقاضیان،    از طریق نرم افزار هوشمند 

مدیریت مى شود .  
هاشــم امینى ادامه داد: کتابخانه 
فیزیکى  مجهز بــه بیش از 4 هزار جلد 
نسخه که مشتمل بر 3500 جلد کتاب 
فارســی ، 200 جلد کتاب لاتین ، 500 
جلد تحقیق فارســی با سرفصل هاي 
مرتبط با صنعت آبفا و 150 جلد مقاله 

فارسی می باشد .
وى افزود:  کتابخانه دیجیتال مجهز 
به 3 هزار نســخه مقالــه تخصصی که 
مشتمل بر 897 عنوان کتاب الکترونیک 
حوزه علوم انســانی ، 26 عنوان کتاب 
الکترونیک حوزه صنعت آبفا ، هزار نسخه 
نشــریه الکترونیک فارســی در پایگاه 
سیویلیکا و هزار نسخه نشریه الکترونیک 

لاتین در پایگاه سمنتا است .
امینــى  با بیــان اینکه نــرم  افزار  
مدیریت هوشمند کلیه  استانداردهاي  

حوزه مدیریت اطلاعات را پوشــش می 
دهد اعلام کرد: این نرم افزار منطبق بر 
استانداردهاي کتابداري و خواسته هاي 
کتابخانــه هاي ایــران طراحی و پیاده 
سازي شده است که به طور کامل تحت 

وب عمل مى کند. 
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان 
اصفهــان تصریح کرد: این سیســتم از 
تمامی مدارك موجود مثل کتاب، مجله، 
مقاله، صدا، تصویر، فیلم، نرم افزار، سى 
دى و غیره حمایت می کند، همچنین با 
پیدایش مــدارك جدیدتر، به راحتی با 
معرفی آنها به سیســتم، می توان این 

مدارك جدید را نیز به کتابخانه افزود.
نــرم  در  اطلاعــات  ورود  وى 
افزارمدیریت هوشمند را متفاوت از سایر 
روشــها دانست  و تصریح کرد:  از طریق 
این نرم افزار ورود اطلاعات به شیوه هاى  
مستقیم ، در محیط مجازي و دسته اي 
یا غیر مســتقیم مى باشد که در روش 
سوم، اطلاعات از سایر منابع مانند؛ لوح 
فشرده کتابشناسی ملی، سایت کتابخانه 
ملی جمهوري اسلامی ایران، سایتهاي 
مربوط بــه کتب لاتیــن مانند کنگره 
آمریکا، کتابخانه ملی پزشکی و به صورت 
ISO ذخیره شده و ســپس به صورت 
موردي  یا دسته اي فرا خوانی شده و به 
محیط تدوین و یا  پایگاه اصلی وارد می 

شود. 

امینى ادامه داد: علاوه بر سه روش 
ذکر شده میتوان جستجو و ورود آنلاین 
اطلاعات از طریق پروتکل Z3950 را نیز 
نام برد که این بخش یکی از خدمات ویژه 
نرم افزار اســت؛ اطلاعات کتابها به طور 
آنلاین از کتابخانه ملی فرا خوانی شده و 
ســرعت ورود اطلاعات را افزایش می 

دهد.
وى گفــت: در نــرم  افزار مدیریت  
هوشمند  کتابخانه   این  امکان  در  نظر  
گرفته  شده  است  که  فایل  هاي  مختلفی  
تحت عنوان نسخه دیجیتال ایجاد و یا به 
سیســتم اضافه گردد. این فایل ها می 
توانند فرمت هاي مختلفی داشته باشند 
که عمومی ترین آنهــا پى دى اف می 
باشــد، همچنین از انــواع فرمت هاي 

مختلف فایلها  نیز پشتیبانی می کند. 
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان 
اصفهان عنوان کرد: از اولین و مهمترین 
امکانات کاربران کتابخانه، اســتفاده از 
روش هاي مختلف جستجو و ارتباط آن 
با بخش هاي مختلف برنامه است . در این 

نرم افزار تحت وب، هر کاربر صرف نظر 
از اینکه مهمان است یا عضو کتابخانه، 
امکانات جستجو در اختیارش قرار داده 

می شود.
امینــى به نحوه عضویــت در این 
کتابخانه پرداخت و تصریح کرد: هرکاربر 
می تواند پیش از عضویت در کتابخانه از 
نرم افزار مدیریت کتابخانه در هر مرکزي 
درخواســت عضویت نماید، که در این 
مرحله با پر کردن اطلاعات شــخصی و 
ارائه ایمیــل به عنوان عضــو مجازي 
شناخته می شود و می تواند با نام کاربري 
و کلمــه عبور خود از امکانات یک کاربر 
مجازي مثل جستجو، مشاهده درصدي 
از نســخ دیجیتال، مشــاهده تازه هاي 
مدارك و ...اســتفاده کند. اما در صورت 
نیاز به خدمات بیشتر از سوي کتابخانه 
،درخواست خدمات می نماید و اطلاعات 
مــورد نیاز کتابخانــه را وارد کرده و در 
صورت تایید مسئولین، عضو کتابخانه 
می شود و در گروهی از گروه بندي نرم 

افزار قرار میگیرد.
لازم به توضیح اســت که پرسنل 
شــرکت مى توانند با مراجعه به پرتال 
داخلى شرکت به نشانى 172,18,12,62 
مراجعه و پس از انتخاب لینک کتابخانه 
هوشمند، کد پرسنلى را در بخش شماره 
عضویت و کدملى را بخش گذرواژه وارد 

نمایند.

با حضور جمعى از نمایندگان مجلس شوراى اسلامى، مدیرعامل و معاونان فولاد مبارکه انجام شد؛

بررسى طرح جامع زنجیرة فولاد

راه اندازى نرم افزار مدیریت هوشمند کتابخانه آبفا استان اصفهان

قطعات یک و 2 آزادراه کنارگذر شرق اصفهان امروز پنجشنبه بصورت ویدئو کنفرانس با دستور رئیس جمهور افتتاح شد و قطعه نهایى آن تا پایان 1400 تکمیل مى شود. به گزارش اعتبار 
به نقل از روابط عمومى راه وشهرسازى اصفهان  مراسم افتتاح آزادراه کنارگذر شرق اصفهان از طریق ارتباط ویدیو کنفرانسى با حضور  حجت الاسلام حسن روحانى رئیس جمهور، 
خیراالله خادمى معاون وزیر راه و شهرسازى و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهاى حمل و نقل کشور، علیرضا قارى قرآن مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان و جمعى از 
مسئولین استانى برگزار شد.   علیرضا قارى قرآن در حاشیه این مراسم طى گفت و گو با خبرنگاران اذعان داشت: آزادراه کنارگذر شرق اصفهان یکى از مسیرهاى ترانزیتى مهم کشور 
محسوب مى شود همچنین، شریانى مهم جهت کاهش ترافیک و آلودگى هوا است.  
وى افزود: براى احداث این آزاد راه یک میلیون متر مکعب خاکبردارى، هشت میلیون مترمکعب خاکریزى، یک میلیون مترمکعب اساس و زیراساس، 165 هزار تن بتن ریزى و 700 هزار 
تن آسفالت انجام شده است.  مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان  تصریح کرد: بهره بردارى از این آزادراه مصرف سوخت سالانه را بالغ بر 15 میلیون لیتر کاهش مى دهد 
همچنین کاهش 15 درصدى سوانح و تلفات جاده اى استان و کاهش آلاینده هاى زیست محیطى را به همراه دارد.  

قطعه 3 آزادراه در 
سال 1400 به بهره 

بردارى مى رسد 

عناوین مهم: نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس در 
حاشیه بازدید از کروز گفت: 1. قطعه سازى کروز توانسته در بحث 
اشتغالزایى نقشى موثر را ایفا کند. 2. تصویب قوانین و نظارت میدانى 
جز وظایف کمیسیون صنایع محسوب مى شود. 3. باید در کارگروه 
ها، کمیته ها و صحن کمیسیون پیگیر مشکلات صنعت باشیم و براى 
حل آن راهکارهاى مدونى بیابیم. 4. صنعت خودرو با اشــتغالزایى 
مستقیم براى حدود یک میلیون نفر و غیرمستقیم بیش از 4 میلیون 
نفر، جز اولویت هاى مهم کمیسیون صنایع مجلس شوراى اسلامى 
براى بررسى قرار دارد. 5. حل مشکلات قطعه سازى و خودروسازى 
باید بیش از گذشته از سوى قوه مقننه و قوه مجریه مورد توجه قرار 
گیرد. یک نماینده مجلس گفت: قطعه سازى کروز توانسته در بحث 
اشتغالزایى نقشى موثر را ایفا کند که باید از این شرکت قطعه سازى 

تقدیر کرد. یک نماینده در مجلس شوراى اسلامى از سایت شماره 2 
شــرکت کروز، فعالیت ها و خطوط تولید و مراکز طراحى و تولید 
دستگاه هاى صنعتى این بنگاه اقتصادى بازدید به عمل آورد. در این 
بازدید که با توضیحات مدیران بخش هاى مختلف همراه بود، رسولى 
نژاد و سایر همراهان با نحوه فعالیت ها و مدیریت بهره ورى و نظارت بر 
کیفیت در این شرکت آشنا شدند. سید احمد رسولى نژاد نایب رییس 
اول کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراى اسلامى در حاشیه 
بازدید از قطعه سازى کروز گفت: از مدیران کروز بخاطر اشتغالزایى 
براى 12 هزار و 600 نفر از جوانان این کشور تقدیر و تشکر مى کنم، 
قطعه سازى کروز توانسته در بحث اشتغالزایى نقشى موثر را ایفا کند. 
نماینــده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس با اشــاره به اینکه در 
کمیسیون صنایع علاوه بر تصویب قوانین، نظارت میدانى نیز جز 

وظایف ما محسوب مى شود، تصریح کرد: باید در کارگروه ها، کمیته 
ها و صحن کمیسیون پیگیر مشکلات صنعت باشیم و براى حل آن 

راهکارهاى مدونى بیابیم. رسولى نژاد اظهار کرد: بحث ارز، تسهیلات 
بانکى، گمرك و تعزیرات موضوعاتى است که بخش صنعت و البته 
سایر بخش ها با آن مواجه هستند و گاهى با مشکلاتى روبرو مى شوند 
که باید با تقویت و ایجاد راهکارهاى موثر بتوانیم شاهد شکوفایى تمامى 
بخش هاى تولیدى و صنعتى باشیم. نایب رییس اول کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شــوراى اســلامى با بیان اینکه صنعت خودرو با 
اشتغالزایى مستقیم حدود یک میلیون نفر و بطور غیرمستقیم بیش 
از 4 میلیون نفر، جز اولویت هاى مهم کمیسیون صنایع مجلس شوراى 
اسلامى براى بررسى قرار دارد، خاطر نشان کرد: حق مردم است که 
بتوانند یک خودروى با کیفیت، به صرفه و با قیمت مناسب داشته 
باشند، از این رو حل مشکلات صنعت قطعه و خودروسازى باید بیش 

از گذشته از سوى قوه مقننه و قوه مجریه مورد توجه قرار گیرد.

نایب رییس کمیسیون صنایع در خانه ملت: کروز نقش موثرى در اشتغالزایى ایفا کرده است



قیمت بازار (تومان)نوع سکه

11/742/000سکه طرح جدید
11/300/000سکه طرح قدیم

6/300/000نیم سکه
4/400/000ربع سکه
قیمت بازار (تومان)نوع ارز

25/623د                    لار
30/293یورو
34/855پوند                    

ولادت حضرت امام حسن عسگرى گرامى باد

سکه و ارز

هفته نامه اقتصاد                                          ى، سیاسى و اجتماعى

w w w . e t e b a r . n e tشنبه اول آذرماه 1399 | شماره 255 (پیاپى 345) | 16 صفحه |  5000 تومانetebar.magazine

انسان نیکو سرشت، از هیچ کس نمى هراسد.امام على(ع):

اصلاح شیوه و روحیه کار در ایران
« بسیج ، پیشرو  در خدمت و امید آفرینى »

ساختار و سازوکار کلى نحوه اداره صندوق بیمه 
بیکارى

علــى  دکتــر 
حیــدرى، نایب رئیس 
هیئت مدیره سازمان 
تامیــن اجتماعى: وى 
اســتقرار کامل اصول 
فراگیرى پوشش ها، 
جامعیــت خدمات و 
کفایت مزایا، با رعایت 
عدالت در دسترسى به خدمات و عدالت در بهره مندى از منابع عمومى را 
یک پیشنهاد دیگر دانست و گفت: وضع مالیات اجتماعى بر فعالیت هاى 
آسیب رسان، اشتغال ملى نظیر قاچاق (فروش کالاهاى قاچاق توقیفى یا 
اعمال مالیات در فرایند توزیع)، واردات کالاهاى داراى تولید داخلى مکفى 
و ... ، شکل دهى پیوستار جامع اشتغال، مهارت افزایى و کارآفرینى و ایجاد 
یک شبکه جامع تنظیم روابط کار، مشاوره و کاریابى، مهارت افزایى و آموزش 
فنى و حرفه اى و توانمندســازى و کارگسترى از دیگر راهکارها هستند  ، 
استقرار نظام دستمزد منطقه اى براساس متغیرهاى اقتصادى، جمعیتى و 
...، ایجاد مشوق هاى لازم براى مهاجرت معکوس از پایتخت و مراکز استانها 
به شهرها از شهرها به روستاها و تغییر رویکرد نظام آموزش از سطوح ابتدایى 
تا عالى و تمرکز بر دانش، مهارت، فن، حرفه و هنر بجاى تمرکز بر حفظیات 
و مدرك گرایى  و روزآمدســازى و متناســب سازى نظام آموزش عالى بر 
مبنــاى نیازهاى بازار کار از جمله راهکارهاى پیشــنهادى در این زمینه 

هستند.

در شــرایطی که جهان درگیر ویروس کووید 19 اســت آیا نمی 
خواهیم با  برنامه ریــزي دقیق و عملیاتی به فکرنجات خود و نیروى ا 
مدادى باشیم فردا دیرا ست فقط عملکرد بسیجى ما مى تواند جامعه را 
ا ز شّر این ویروس منحوس نجات دهد . هیأت دولت بـــا توجه به مسایل 
و مشــکلات نظام و تشکیلات اداري کشــور در این زمینه   و ضرورت 
بازنگري با همکاري مجلس مورد توجه است .   با توجه به لزوم مشکلات 
سازمانی و نظربه اینکه در شرایط کنونی، دولت مسئله  برخورد با فساد  
را در زمــره یکی از برنامه هاي اساسی خود قرار داده است و در ماههـــاي 
آینده نیز باید حداکثر توان خود را در اجـــراي برنامه هایی که بـــــه 
تصویب مجلس شوراي اسلامی میرسد . بکار گیرد و نظر به اینکه این 
امور در صورتی که تشکیلات اداري، در جهت اهداف تعیین شده مفاد 
اقتصــاد مقاومتی  ، رونق تولید ، جهش تولید ، بدلیل عدم اجراى مفاد 
مزبور که در ابهام و بلا تکیلفی بسر برند به خوبی تحقق نخواهد یافت و 
باید نواقص مربوطه  در اجرا برطرف تا کشــور هر چه بیشتر به سمت 
خودکفایی و جهادى با عملکرد بسیجى در همه امور کشور در این شرایط 

حساس گام بردارند .

سرمقاله
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نخســتین کراس اوور صنعت خودرو ایران و 
ســایپا هفته گذشته نامگذارى شد و از این پس با 

نام آریا شناخته مى شود .
آریا دومین محصول سایپا از مگاپلتفرمبومى 
SP 100 است که پس از شاهین در روز خداحافظى 
پراید از خطوط تولید ســایپا براى نخســتین بار 

معرفى شد .

تاریخ زنده شد 
شاهین و آریا دو نام ماندگار در صنعت خودرو 
ایران مربوط به دهه 40 و 50 شمسى است که سایپا 
بار دیگر این دو نام را براى محصولات نوین و به روز 
پلتفرم بومى و جدیدش احیا کرده است . به گفته 
ســایپا نام آریا یکــى از نام هاى پیشــنهادى به 
فرهنگستان ادب و زبان فارسى بوده است که این 
مجموعه ، از بین نام هاى پیشنهادى سایپا 5 گزینه 
را انتخاب کرده است و نهاد ریاست جمهورى ، از 
بین نام هاى تأیید شده ، آریا را انتخاب کرده است 

.

اولین کراس اوور ملى ایران
سایپا ، بعد از چندین دهه تولید خودروهاى 
ســوارى مونتاژى و یا محصولات اقتصادى نظیر 
 SP 100 پراید ، حدود یک سال است که با پلت فرم
و توسعه محصولات خانواده X 200 عصرى جدید 
را آغاز کرده که در آن سنت هاى بسیارى شکسته 
شده اند. این خودروساز براى نخستین بار با اتکابه 
توانمندى هاى مهندســان و قابلیت هاى پلتفرم 
SP 100 نخســتین کراس اوور ملى با نشان یک 
خودروساز ایران را طراحى کرد که امروز با نام آریا 
شناخته مى شود. آریا را مى توان ایرانى ترین نامى 
دانست که تا کنون بر روى یک خودرو قرار گرفته 
و با توجه به اولین بودن این کراس اوور ، به خوبى 

برازنده آن است .

فرزند مگا پلتفرم نوین سایپا
سازه  SP 100   یک پلتفرم چند منظوره است 
کــه مى تواند بــر روى آن محصولات مختلفى را 
توســعه داد« شاهین» که ســدان جدید سایپا 
شناخته مى شود ، به عنوان اولین محصول سازه 
SP 100  وارد خط تولید این خودرو ساز شده و حال 
قرار است تا آریا در آینده نزدیک پا جاده هاى کشور 
بگذارد . از نگاه متخصصان و کارشناسان صنعت 
خودرو ، در حال حاضر این پلتفرم به روز ترین سازه 
توسعه محصول در کشور شناخته مى شود و هنوز 

شــود و نسخه هاى پایه این خودرو از گیربکس 5 
سرعته دستى استفاده کنند.

ایمن با استاندارد اروپا
SP 100 به عنــوان یک مگا پلتفرم به روز به 
گفته ســایپا توانایى پاس کردن اســتانداردهاى 
اروپایى بخصوص در زمینه ایمنى را دارد و با همین 
هدف با اســتاندارد هاى ایمنى و مهندسى نظیر 
ECE نیز همراه شده است . این در حالى است که 
اگر نگاهى بــه خودروهاى هم کلاس آریا در بازار 
بیاندازیم مشخص مى شود که تقریباً هیچ یک از 
آن ها بخصوص کــراس اوور هاى چینى چنین 
اســتانداردى را پاس نکرده اند . آریا در کنار بهره 
گیرى از استاندارد ECE اروپا ،یکى از قابلیت هاى 
ویــژه ایمنى براى عابرین پیاده را دارد به گونه اى 
که طراحى بخشــى از درب موتور و سپر با هدف 
ایجــاد کمترین صدمات بــراى عابرین پیاده در 
صورت برخورد طراحى شده اند . توجه سایپا این 
موضوع در طراحى نماى جلو آریا نشان دهنده آن 

متناسب با نیاز خانواده هاى ایرانى طراحى شده 
است به گونه اى که بر خلاف عمده کراس اوور هاى 
کوچــک بازار ، فضاى بار بزرگترى از رقبا ارائه مى 
کند و همچنین با بهره گیرى از فاصله بین دو محور 
مناسب ، سر نشــینان عقب نیز در اتاق آن براى 
مســافت هاى طولانى ســوارى راحتى را تجربه 

سایر خودروســازان ، امتیاز چنین پلتفرمى را در 
اختیار نگرفته اند . مرکز تحقیقات سایپا با مهندسى 
معکوس و کسب دانش فنى در چند سال گذشته 
توانسته تا با ارتقاى مگا پلتفرم هاى معروف ،سازه 
SP 100 را طراحى کند و مالکیت معنوى آن را به 

دست آورد.

قلب نخستین عضو بلند قامت سایپا
سایپا قرار است آریا را با تنوع گسترده قواى 
محرکه به بازار عرضه کند. یکى از پیشرانه هاى در 
نظر گرفته شــده براى این کراس اوور موتور 1/5 
لیتــرى توربو با حداکثر توان 110 اســب بخار و 
حداکثر گشتاور 165 نیوتن متر است اما آن طور 
که مشخص است وبه نظر مى رسد ، سایپا در نظر 
دارد تا در آینده نزدیک قواى محرکه تولیداتش را 
گسترش دهد و احتمال اینکه پیشرانه هاى جدید 
با قدرت 110 تا 155 اســب بخار به عنوان گزینه 
نهایى این کراس اوور مطرح شوند نیز وجود دارد . 
همچنین با توجه به آنکه سایپا به سرعت در حال 
مطالعه و تحقیق روى پروژه گیربکس اتوماتیک 
براى محصولات پلتفرم SP 100 است ، احتمال این 
وجود دارد که آریا در نسخه هاى فول با گیربکس 
6 سرعته اتوماتیک اختصاصى سایپا به بازار عرضه 

اســت که با وجود الزامى نبودن این استاندارد در 
خودروهاى ایرانى ، ساپیا تنها به دنبال کسب عنوان 
نخســتین کراس اوور ایرانى نبــوده بلکه عرضه 
محصولى بر پایه اســتانداردهاى روز و مدرن در 
دستور کار این شرکت قرار داشته است که منجر 

به معرفى آریا شده است.
آریا همچنین قرار اســت در نسخه پایه از دو 
کیسه هوا بهره مند شود در حالى که سایپا احتمالاً 
در نســخه هاى کاملتر این خودرو را به 6 کیسه 
هــواى 10 نقطه اى مجهز خواهد کرد . ترمزهاى 
نخستین کراس اوور ایرانى در جلو و عقب دیسکى 
است و از سیستم هاى ترمز ضد قفل ABS ، توزیع 
الکترونیکى نیــروى ترمز EBD و ترمز اضطرارى 
BAS بهره مى برد و در آینده احتمالاً  سیســتم 
کنترل الکترونیکى پایدارى نیز به صورت استاندارد 

روى آن نصب خواهد شد.

جادار براى خانواده ها 
آریا کــراس اوور ى در کلاس C اســت که 

خواهند کرد . این خودرو حتى در مقایسه با برخى 
کراس اوورها تا 10 ســانتیمتر فضاى بیشــتردر 

اختیار سر نشینان قرار مى دهد .

امکانات باب میل ایرانیان
 آریا علاوه بــر طراحى ظاهرى بهره گرفته 
شده از شاهین ایرانى و مهندسى ابعاد بدنه بنا بر 
خواست خانواده ها به امکاناتى قرار است مجهز 
شــود که مشــتریان ایرانى بیش از هر چیز مى 
پسندند ، مجموعه امکانات نخستین کراس اوور 
ایرانى از رینگ آلومینیومى و سانروف شروع مى 
شود و در بخش آسایش راننده به استارت دکمه 
اى مى رسد . این خودرو احتمالاً با سیستم فرمان 
برقى عرضه خواهد شد و به نمایشگر تعویض دنده 
GSI و مدیریت خودرو BCM مجهز شده است. 
سیستم هاى کنترل حرکت در سر بالاییو کنترل 
سرعت در سراشیبى به واسطه کراس اوور بودن 
روى آن قرار خواهد داشــت و کامپیوتر سفرى ، 
نمایشگر فشار باد تایرها ، دوربین عقب ،سنسور 
پارك عقب ، تریم داخلى چرم ، نمایشگر لمسى 
7 اینچى ، GPS ،   کنترل ، کنترل سیستم صوتى 
از روى فرمان ، چراغ روشــنایى در روز و سنسور 
نور از دیگر امکاناتى است که سایپا براى نخستین 
کراس اوور ایرانى یعنى آریا در نظر گرفته است . 
داستان آریا قرار نیست به این امکانات ختم شود 
و مهندســان ســایپا در طراحى ایــن خودرو 
بســترهایى را فراهم کرده اند تــا امکان نصب 
تکنولوژى هاى مدرن دیگر نیز وجود داشته باشد 
. براى مثال سیستم رادار نقطه کور ، صندلى هاى 
برقى جلو ، سنسور جلو و ترمز اضطرارى هوشمند 
بخشى از امکاناتى خواهد بود که مى تواند روى 

این خودرو نصب شود.

نیم نگاهى به نخستین کراس اوور ملى ایران

کراس اوور آریا با دست پُر مى آید


